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A Special Report on the Vincent Foster Case
Reprinted from Pittsburgh’s Tribune-Review

Wednesday, April 5, 1995

Fiske Probe’s |
Excavation Challenged

By Christophor Ruddy
FOR TE TRIBUNE-REVIEW

WASHINGTON—Doubts have arisen
roneeraing the inlegrity of documents
prepared by special counsel Robert
Ficke's staff and the FBI in the invesd-
gation of the death of depuly White
House counse] Viuceul W Foster Jr.

Two evperts who worked closely with
Fiske's staff and B agents searching
the McLean, Va,, park where Toster's
body was discavered, have offered sub.
Stantially different accounts of the
cvents than what has been presented in
nfficial dnenmente

Ou April 4. 1994, 16 Individuals from
the FBI Iab want to Fort Marcy Park
“lo conducl a search in the area where
Tester's body was found,™ according 10
the Fiske report.

Searchers were looking for the bullet
Foster allegedly hed fired. bone [rag-
ments [rom 2 large exit wound and
blood resldue in the soil from a “large
pool of blood.™ Ne¢ither the bullet nor
hone fragmenis were found. The Fiske
repost pavs uo Wwlormation about blowd
Tesidue,

Their search, {ncluding their claim 10
hevc cxcavatcd the path where the
body was said 10 have been lound, bad
been cited as an example of the
painstaking efforts madc by Figke'a
Investigators 10 Uneover facts surrannd-
iug Wi case.

EXCAVATION biSPUTED

But two members of the search
leam-—Robert Sonderman. 3 Nalional
Porl: Service senior staff archacologist,
and Dr. Doug Owsley, a forenmsie
eathrapologist with the Smilhsonian
Tnsrimitian—eantradier that claim

Sonderman accompinied the search

party 10 ensure the historical site was
protecied and artifacts were preserved,
Sonderman said he hae extensive expe-
rience: with meral desestor searches and
advised the FBI on how 1o Tay out a
search grid of the area. Hs was present
when e ground was scanned by detec-
tors and metal objects were flagged and
subsequently unearthed,

Owsley's role was 16 assist ja the
scarch for bone fragments and 1o deter
ming if such fragments were of human
origin He sa1d he regularly works with
the FBL

Both men 5aid that, hecause of their
UuiQUe L2iuing aud expertise, they
spent the entire period of tha gearch as
a integral part of Fiske's (eam.

Both experts deny that the focal point
of the investigatian—the excavation of
We pathway, including the area where
the body was found—cver 100k place.
They said thera wac cupearficial digeing
al the locetiun—but unly at specific
fagged sites

Sonderman also denies the search
caded April 4, as noted iy ag FBI
report. He caid the project was unfin-
{shed by Gay's end and was therefare
extended into the following day.

Concerning the search for hane frag-
wents, Owsley said there way “ny reg-
son” for digging, because these types of
parucles should have been op the sur-
face or lightly covered by brush aod the
like,

As for he claimed siling, he sa1q, this
smounted to largely “raking™ the
graund.

Fage 47 of the Fiske report clajug
“the area immediately beneath whare
Foyer's budy was (ound was searched
by digging and baad-sifting the soil and
other debris. FBI lab personne] excavat.
cd 10 a depth of approximately 18 inch-

8s, seirching the soit with varjous
screening methods.”

An FBI report in the Fiske dncumente
also clais e arca was exeavaicl

It r2ads: “The entire area of the path
where the body was positioned was
excavated dawn 10 approximately 15-18
inches, the 50il and roots removed and
then pisticulously hand searchad by
variow: screening methods ”

Thes:t descriprions daarly imply that
aL leust 22 cubic, feet of soll was
uwnearthed --wsighing more than & half
2 lon—on the pathway alone, and then
carcful y sifted. ;

But Qwsley remembered no excava-
lion 2n1 recalled no cutting or removal
of the root stems that prolifcrarc in the
arca A recant examination of the area
revealud thac the root $tems on the
pathwe were undisturbed,

“It wis an intensive survey,” Owsley
recails, "yut by no weaus (e eacavation
that hu been eJaimed. Soaderman also
described the search as a ~survey.”

Owslcy said the Fiske team concen-
trated its efforis not on the pathway
where t1e body was sald 1o have been
found, kur at the botzom of a hill where
[ragmerts might have hean washad hy
faiu w. on We other side uf Wie LS
craet, whera bone material from the
back ot Foster's head might have been
throwa by the bullet's eaplosion

“There wag very little digging "
Sondcrrian said. He 101d of Qwsley’s
removal of “overburden.” his term [or
the folia re and other surface material,

Soudstutay remewbered sifting of
surfaca snaterial only with a wire-mech
box with a 1/44nch sereen.

Sonderman confirmed Qwsley’s state-
ment that no reots were cut.

“Tbey (the FBI) worked around
them ™ he: said.

He ad3ed that investigators took
great puins to protect the historic
nattire of the site and did not disturb
the many root stems, even in the imme-
diate are:t whera Foster’s body was said
to have b2en found.

Asked if digging at the sitc went (o
the 15. to 1R.nch mark claimed in the
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Fiske report. Sonderman was cmphatic:
“No way.”

Nor. according to Sonderman. did the
investigators seem to feel a need 1o dig
deeply. He recalled FBI lad personns]
saying the fircd bullct should kave been
found eithar on the rface ar no mare
than an inch or wo below e surface.

A foport in the Fiske documente with
hand-wrillen natations bears out
Sunderwau’s 1ecollection—indleating
that numeroue bullete recoverad at the
site were tound at deplhs of 2 10 4 Inch-
Ch

In all, Figke’s staff collected 12 mod-
ern-day bullets from me area as well as
dozens of Civil War artifacts,

Ficke in his report, pave A0 explana-
tion a3 w how su mauy wetal objeers
could ba recovered in an arez the Park
Police clalmed to have searchcd

Fiske, asked abour the discrepancy
between his repon and what the wo
experts said. declined 10 comment. He
did say he stands behind the accuracy of
his report

Fiske’s was not the frst search of the
site,

In a deposition betore the Senate
Batking Comuuritiee, Sgr. Robert Rule of
the Park Police said 1hat two days after
Foster's death he. another detective and
iwo technicians seacched 30 square
yards of the area where Foster's body
was 34id 10 have been found.

NO MINOR MATTER

Former D] ageat William F. Roemer
Jz. believes the discrepancias harween
lhe Fiske feport and the tesimony of
Owsley aad Soaderman is uo miner
maller.

“I'd certainly gct 10 the bottom of
this,” <aid Roemer, who is the wost dae-
oraled of all living former FBI agenis.

Roemer, with 35 years of iavestigative
experience., doubts the Fiske repon was
deliberately falsified.

Siill, “the discrcpancy ean’t be
ignored " he said,

Echoing thusc scutiyeuts is Thomas
Scorz, a former foderal prosecutor and
current prolessor of legal ethics at the
University of Chicago.

“It's real seriovs,™ he ¢aid. ~It's not 2
small matier. An excavatvn is & very
specific mansuver.™

Scorza said that while many wers pre-
scat the day of the search, only one per
won wrara the raporL which should have

been reviewed hy nne or mare supervi-
SOry personnel a1 the scege,

In cascs like this, he said, he likes to
beliave inaccuracies are a result ot
“Incumpcleuce™ rathes than purposeful
mirapresentation.

He sugpested thar reports of this
nature arc somectimes embellished.

“As 2 burcaurratle thing, a supervisary
person doss it with the motlve 1o make
their work look more thorough,™ Scorza
said,

He sald it is essental mat invesdgaiors
for Fiske's replacemear, independent
ranncel Kannarth Starr, intetview every-
une at e park the day of the search
and atk them point blank. “What hap-
pened?-

Scorza said discrepancics of this type
are “worrisome” in light of ather dix.
crépancies such as the macer of blowd
found under Foster's body.

ANOTHER CHALLENGE

In January, the Tribime-Reviaw rapori-
ed on the discrepancy beiween the wed-
ical cxaminer's observation of blosd
under Foster's hody and the characten-
z1don of itne observatioas in the Tiske

7T

A key part of tie June 30, 1993, Flske
report notes that: “At approximately
7:40 pm., Dr. Donald Haut, the Fairfax
County Mcdical Examiner, arrived al
the sconc 10 oxamine the body. At that
point, Foster's hady wax rolled aver and
Those present observed « large poul of
blood located on the ground where
Foster's head had been. Haut observed a
lazge ¢ait wound in the back of the
smﬂ

Bur io an interview in fanuary, Haur,
the only trained medical professional on
ibe scene that night, gave 3 markedly
different account, recalling that when
Foswer's body was rolled over. he
ohsarvad a small amoust ot tlood on
the groumd

“There was not 1 hell of 2 lot of blood
« o Be s21d, noting thar “most of it had
congealed” on the back of the victim’s
head. Hz added that what hlnnd was vis-
idble, appeared “matted™ w wic bak of
the head.

According 10 pathology experts a lack
of blood could mean that the body was
either moved to where it was found—ar
eveu that the deceased had died by
meane other than gonshot,

Haul's statements 1o the Tribune-

Reviewr. as well as a statcment made 10
au FBI ageat working with the Fiske
invegtigators, indicate his observations
may have been misrepresented in the
Fiske rzport.

Oua 4iprl 12, 1994, accarding to Fiske
invesd yadon records, Hayt (uld Flske'y
FBI irvcstigators that when Foster's
hady was rolled nver, he saw “blood
arown the back uf Foster's head,” which
he described as being “matted and clot.
led ... the volume ot which was small*

Ou tie iitical issue of the amount of
blood on the ground underneath the
body. Haur's statement contains no ref-
crence Lo having obscrved any blood on
the graund.

This would indivawe that FBI ageats
never :skad Haut about the matier or
that his respagse was omilted.

State is vyursutly €6aducting a grand
jury iavestigation into Foster’s death
and ha; been reviewing the investipa-
tions of both the Mark DNolice and the
Ficke group.

Both probes ruled Foster died of &
self-infl eted guashot wound fired peara
Civil War rannan at Fort Marcy on July
20,199z,

But both of these rulings have beea
challenj:ed by a number of authorites

The issue of whether the excavation of
the site took placc kas an important
bearing on the cirrent investgatdon by
Stary, aceording to a source familiar with
the invetigation.

Fiske has accepied the Puark Pulice
report tliat Foster's body was found on a
dirt path direcrly in front of what is
known jucally a5 the “secopd caanon®
though several witnesses claimed the
body wiis actually found some 200 feet
away, closer to the “first cangon” i the
pazk.

Starr’s invesugarors have not laken
seriously' the disputed issne of the body’s
location partly becanse they helieve that
the secoad cannon sjtg==cven thuugh it
scems finconsistent with photographs
Showiny heavy foliage arouad the
Lody—"has chaaged significantly,” a
tource close 1o the iavestigation said,
One facior cived for the change in vege-
tation a‘ound tho scesad cannon site
had heer the Fiske “excavation.”

But otaers familiar with the pathway
said it has been a dirt path eiched by
Toot steras—virtually devoid of vegeta-
don for many yaars
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A Special Report on the Vincent Foster Case
Reprinted from Pd.-l:shurgh’s Tribune-Review

Thursday, April 6, 1995

Prosecutor’s Resignation Comes
at Crucial Point in Foster Probe

By Claistopher Ruddy
FOR THE TRIZUNE-REVIEW

WASHINGTON—The resignadvn of 4
kcy prosceutor for independent countel
Keannath Starr challenges the inteprity
ol & yrand jury investigation iato the
death of Vincent W, Foster Jr., according
to a Washington Iaw enforcement
sourcc close ta the probe.

The investigation had reached a criti
cal state by mid-March when associate
independent counsel Miguel Rodriguez
quit afrar he was stifled by his superior
in hiy eflurts Lu couduct a full prand juty

‘prabe, according 1o a source.

Rodrigusz’s supenor is depuly indepen-

dent counsel Mark IL Tuohey III, who i3

viewed by many in the Washington lagal
community as belog abave reproach
professionally.

Rodriguer’s deparire came at a cru-
clal juutlwe,

The source caid that by the time
Rodriguez left. or shorly thereafter.
Starr’s investigative tcam had pro-
gressed in several critical areas:

s Investigators bad received new photo-
grophic cvidence of a “significant”
namre that was nnt availahla ta inves-
dgators from die US. Ptk Pulive aud
the office of Starer’e predecessor, for-
mer special counsel Robert Fiske.

« Strong evidence had emerged that the
1913 Colt revnlver found in Foster’s
hand—the alleged “suicide” weapon—
had been “moved or switched.”

s Investigatars had develaped a claar
theory that the body had been woved
and kad focuced on the park’s raar
onuance,

Starr began using his Whitewater
grand jury in early January to invest:
gate koster's dcath wioich occured on
Tuly 20,1993

Park police and Fiske concluded

Foster committed suicide, Fiska further
conefuded the body had not been
moved and cleared officials of possiblc
obstruction in the javestigation

Fiske had been criticized for not
including Foster's death in his grand
jury probe of the Whitawater affair.

The Surr invesigatdon las twued up
discrepancies in the testimoay of police
and rescue workers called before The
graad jury, 2ccording to several sources

Despite sigoificaat developmeonts in
the case, Rodriguez left because he
believed the grand jury process was
being thwarted by his superior, the key
source sald.

In 2 full grand Jury process, a prosscu
tor has eomplete subpoena power to call
wiltesyoy, subpocus documents, and is
to seek out wrongdoing at all Javels

Typically. prosectitors “work elr way
Up” beginuing with the Jowest officials,
Prosecutors are not supposed o pxempr
individuals or graups of individuals,
such as poliee, from prosccution. accord
ing ta a legal expart.

REPYTATION

Rodriguce, an yssistant US. allomcy
from Sacramento, joined Starr's staff
early last tail and haa been tne icad
prosceuter an the Toster case.

Rodriguez, who ic in bic mid-30's, has
approximarcly scven years experience
as a prosccutor and had gained 2 repu-
tation as a hard-nesad, difigent prosccu-
tor, cypecially un civil tights cases, said
am FB] agent in California familiar with
his work,

“He's the perfect lawyer for a case
like this,” the agenat said, suggesting that
it any cover-up exisred, Rodriguce’s
erogs-examination skille would be well
suited for ferreting out the truth.

The agenr also deseribed Rodriguez as
a ~guy with a conscience. He coula
ncver play Fontius Pilate.”

Rodriguez became critical of the

investigation after he was denied the
right 10 bring witnesses he decmed
important beforc the grand jury, the
sonree siid.

Rodrigucz ulso becuue Lustrated
because of delays in bringing witnesses
haefore tae grand jury. He believed the
Jelays could allow park policc and other
olficials "0 adjust conflicting testimony.

A recent poblished report stated that

. by mld-March, aftcr three months of

proceedings. about 2 dozen fire and res-
cug workers had beea brought before
the grund jury.

Reactad ar hiz Sacramento ottice,
Rudrig lez coufitmed he left the
Whitsw.iter probe and returned 1o his
post with the U.N, Attorney's office on
March 20. He refused ta explain his
depam:e.

=Ken 5tarr is a great man and a great
prosecyor. Deyond that, I cannot com-
meat o2 any aspect of the an-going
invesuginon,~ he sald tersely.

Rodrignoz also declined to provide
hiagrar hical information on himselt,
sucl as Liis age o) eapericace as a gav-
esamen: prosecitor

‘luohcy confirmed Rodriguez’s resig-
nation, T2ut £2id he counidn't comment on
the rea:ions for the departure, He also
refused 10 comment on the noton that
Rodriguicz Icft becauso ho was not given
tull geand jury powers.

Howuver, another person fawilial
wilh the. Stare investigation has categori-
cally de:med the mntormation provided
the Trihune-Revicw as (o the reasons
for Rocriguez’s departure.

“TU's sibsolurely not trge,” ths person
said abjut Rodrigucz being denied the
right 1o call ercial witnesses.

“Absulute uvuscuse,” e source said
about :llegations witncsses were being
calied t>o0 slowly.

Desp te the contradiclory slatements
of people close lo the investigation,
there ¢re Indicgduns that a Jdisagsce-
ment .evelopad between Rodriguez
and Toobev.

Acccrding to the law enforecment
source, Starr has grven wide authoriry 1o
his deputics with Tuohey heading up the
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Washington phase and William S.
Diiffey Jr. in Arkagsas. Stary has taken
greut paius W uot intecfere in their han-

- dling of the raspective parts of the inves-

tigation, the source said.

Tuohcy is a highly respected former
faderal progeeuror, who also served dur-
ing the Caner administrauon as a spe-
cial counsel prosccuting former Rep.
Daniel Flood of Pennsylvania. He is cur-

_rently a partoer at the Jaw firm ol Reed,

Smith, Shaw aad MeClay where he haa-
dlas white-cnllar criminal matters. 1o
1998-1994, Lc was presidenr of the

- Distriet of Columbia Bar Association.

According 10 several friends and asso-
clates, Tuohey is deseribed as a conge-
nisl fair, honest man.

Press accounts at the ome of his selee-
tiop by Starr last Scprember noted that
Tuchey’s activiem in Tdamncratic parmy
clreles helped snswer eriticism that

_Starr, an active Republican, would be

unfair.

The Washingtoo Post reported that
Tuchey “is close to some Clinton admin-
istration officials. including Assoclate
Attorney Gencral Jamie S. Gorelick,
and last year hosted 2 parry for
Auorpey Geperal Janet Reno at his
Washington home.”

_SIGNIFICANT QUESTION MARK

Thomas Scorza, a former federal prose
ecutor In Chlcago und » professui of
logal ethics at the University of Chicago,
said Rodriguez's resignation in the mid-
dle of grand jury proceedings covld be
signiffcant.

Scorza said that “I1's very unusual for
someone sbove the working proseoutor
(Rodriguez) to call the shats in tha
iavesdgation™ During his 10 yueurs as 4
prosccutor in Chicago, he couldn't recall
an instance where the acwal prosecutor
wis Umied fn his powers

Scorza also termed serious the allega-

.tion that wilpesses were nat expedi-

tiously called before the grand jury.
~That’s how a practicing proserntor
wanss it done, = he said. “If You're quese
lioning scveral poople about the same
thing, yon want ta get lastimony betare
the grand jury quichly. That's how you
[ind Qiscrepancies and you discaver
something and the dominoes begla o

fail”

Scarza saig wat £ he, as a prosecutor,
found that he had been Himited in his
grand jury powers, he wonld resign.

=I'd also go public with it,” be sail

Reports of problems in the Starr
investigation surfaced in carly January
u3 park pullee ufficers were fust suae
moned to teetfy.

A Jan. 12 slory by The Associated
Pyress reported that lawyers for the park
police bad abjected to Rodriguez’s
~tough questoning™ of officers about
their probe of Foster's death,

Several o(ficers were 1ipsat hacause
Rodriguez repeatedly read porjury
statutes to grand jury witncsses, accord-
g to press reports ol the proceedings.

“He (Rodrigucz) was doing exactly
what he should be doing.™ Scorza s2id.
He baseq his remarks on personal expe-
ricoces.

“The police always get upsel," Scorza
said of the prosecuior’s repeated Tedd-
ing of the porjiry stature.

He saifl it's necessary S0 witnesses
doa't lawr clyim they didu't understand
the significance of their testimony or the
ennsequences ot lying Uader oath.

Asked about his methods, Rodriguez

" gaid, “A law enforeemecnt agent bas o

be held accountable to the same law as
cveryoae clse. If they area’t, faith and
trust in 2 ceatra] insdtuton in saclety k
destroyed.”

“There are some that say exposing
enrription among police and oticials 15
4 bud thing Leesuso il weakens public
confidenca. In the thort sun, that may be
true. but in the Jong term, it restores
peaple’s coafideacs and trust,” he said.
PRESS REPORTS

January press reports about the grand
jury proceedings and Rodriguez's han-
dling of it, sccmed to cxacerbate the ikt
between Rodrigucz and Thohey, the
source suggested.

The Asscciated Press 1eport Jetailing
police anger over Rodriguez's queston-
fuy sald, “Rodrigucz’s boss, deputy
Whitowater proceculor Mark Tuohay,
acknowledged there had beea problems,
though he declined 1o diseuss them.”

The stary went on to quote Tuohey as
suying Roigues would continue asking

the questions in the prand jury probe.

According tu the law eulorcement
sougce, Rodriguez and soveral mombers
ol the tatt were unhappy that ‘Tuohcy
liad spcken 1o the prcss. They interpret-
ed his rymarks as a viclation of a federal
mandale that grand jury proceedings
semain scerelive,

Scorza said ha found Tiohey’s cam-
ments 10 be “add,” even if they didn'
dircctly zclate to the internal activities
of the grand mry.

“Apy prosceutlur knows that when
asked about anything zelating to a grand
jury priceeding, you ¢an only say. ‘I can-
8ot conment on pending grand jury
mauen, period,™ Scorza said.

Tuoh:y said he was not commentiug
about the grand jury itself but on com-
plaints made antside the courtroom by
attorneys (uf the pulice.

I roiponded to The AP that appres.
sive questioning sometimes causcs fric-
dors,” Tuulicy said.

Som: staff membars, iancluding
Kodriguez, bristled over other press
seports that the Toster probe basically
had been concluded. Some people were
concerned that pollucal mancuveriuy
was di:tating the outcoms of the pro-
ceedm i<, according to the sources,

On tae day mrend jury proceediogs In
the Fuster case began in January, 3
Seripps-Howard wire story reporied
thut Kenueth Stars had concluded
Focter’s death was a suicide and was
preparing to close the case.

Recently, the Wall Strect Journal and
USA "loday reported thar despire the
preliminary aspects of the graud juty
procendings. Starr had coneluded the
rase wik A kncide.

Last moutli, the Tribune-Review
raport:d on a similar occurrence in the
early ;tages of the Fiske investgavon
into Fostcr’s dearh. For example, the
Wall fitreet Journal reportnd in April
1994 1hat Fiske had ruled the destl a
suicidc: and was set to issue a xeporL

Fisk » did issne a report several months
Jaler, yut ducuwinents relcased this year
demoactrate that the mosr basic ele.
ments of the invastigation had yet to be
compleled by the time the Wall Street
Jonmnul reportad the case closed,
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Wednesday, May 3, 1995

Policy Dispute Led to
Shakeup in Foster Probe

By Cluistapher Ruddy
FOR THE TRIBUNE-REVIEW

WASHINGTON-—=The prosccutor and his

top assistant assigmed to investigatfs the

deaill of Whits House depuly cuuusel

Vinrant W. Facter Ir. shnpily recigned earli

ur this year ul(er spurtiug with telr superior

aver haw the grand jury probe of the case
slonld proceed.

A Wachinpton. D.C. law enforcement
source ¢lose to the case says Miguel
Rodriguez, an associate assipned to the
officc of Indcpendent Connscl Konncth
starr, called it quits when bis supervisor,
Doputy Indapendent Counsel Msrk H.
Tuchey LI, allegedly:

« Insicted that oitnesses befare u grand jury
proding Foster’s death be allowed to
reviaw ovidencs prior to testilying.
Rodriguez, poting sevaral discrepaudes fo
the case, feared those proviaws would pive
wilnesses time tu rchearse and perhaps
altar their testimony

» Retused o request from Rodriguez to
decide which expert witnesses would be
Usuuglic befure the grand Jury. Rodriguce
wented to summon independent experts—
outside of the FDI—to cxplore Inconsise
tencies in the case.

« Intcrforcd with Redriguce’s desirc not to
use ¥B1 laborgtory and farensic analyses
for the case, Rodriguez was distucbed by
previous FBI work and sought to bse oule
side ageneies, accanding to the cource.
These new demils have surfaced since ibe

Tribuno-Rovisw fizct reported on

Rodriguez’s resigoation last month. The

report cited a number of reasoas for hiy

departute fncluding Gre foct that Rodriguez
balioved ha was not sllawed 2o conduet a full
grand jury probe eand chat wiglesscs were
nat heing called quickly suough, allewing

o tu possibly adjust wstimony
On March 20, Rodriguez pulled up stakes

{n Washington and retumed te his posiden

as an assistant LS, attorucy in Sacramento,

Calif, TYis assletant, o paralogal, also resighed

s 2 result of the disagreement with Tahey,
the source suld,

Tuokey, fnrmer precident of tha

joptug D.C- Bag AssoduGuy, b Leuding
wp the Wachingtan phace of § lare's invaxtiga-
Uua of e now iufawovw Lalled Arkensas
Whitewater real axtate dealings. As past of
tht prode, Stan s delving into the death of
Foster, a Jose friend and counsel to Bill and
Willary Clinton, both invelved in the
Whitewater deal.

This weck, a gonrec slose to Starr’s
Arkansas investigation 32id Kedrnguez
departcd o5 ¢ yesultof @ "pctsont_ﬂi!y con-
filct” wath Tuekey.

Both Rodrigusz and Tushey bave declined
to comment on the dcparnure, Starr’s office
aleo has declined to comment an the issue.
POLICY DIFFERENCES

The Wwsliuglvy suurce disugresd that
Rndrignex redgned aver prronality isates

Tl suarce suld 1 vus Ge moualivy pulicy
disputes betwsen Rodriguez and Toahey
over the handling of the grand jucy probe
that avrntnolly [ad ta RodArignes’s dapartnre.

Alter the groud jury &nln-. began in
Jannaty, Rodrignoz had the investigation
moving quickly; the soarce said.

“They (Hodrignez and his assistant) had
peapla quaking” the soupee said. The case
was so scusitive that even Thtohey was
umawars of Rodriguer’s daily plans to inter-
ragate witnesses Defore the grand jury, the
soureo gdded.

Soon, press reperts sugfaced that the Park
Police were complaining of tangh quertion.
fug by Rodriguer. Theroalter, Tuokey tock 2
more active role in Rodriguez’s day-to-day
work, the source 3ald.

One sigoificamt policy difference stemmed
from Tuohey's alleged ipsisience that wit-
neceos ha sllawod ¢4 Tovisw svidener hefors
(iey were Leuught belure Gie grand jury, G
souzrce sald

Rodrigucx, noting many discrepandes in
the case, [eared 1hat previewing evidence
would allow witnedses time ta propare and
make their testimopy dgree with those wiio
had slrendy testified.

Rodrigiez would nat commens on this
spocific ollegation. Tuohey wlso daclined to
commeglk
WiTNESS ISSUE ‘

Perhap i the mast sarinue dieagraement
butween ‘fuckicy und Rodrigues rvluted to
the issue 1f deciding which expert witnesses
w~ers ta e brought befoie the grand fury ks
explain lie inconsistendes and unusval dr-
Qnnatanc :a of the case, the seurce sxid.

According to the source, Radriguez made
substanti )] progress in building & case that
Foster's 1ody had been transported to the
park and thiat the gun found in his hand had
ejther been *moved or switchad® afler the
Park Police arrived.

Last ek, e ‘Westarn Journalism Cealct,
g Califo'mia non-prafit organization that
supports investigative journalis, fssued =
report o3 the Foster casa compiled by two
formet Naw York police homidde experts.

Vineant Senlice and Fred Sanjuvcci
reviewed the crime ycene i Fuet Marcy Park

(=whore Tneters hady was disenverad), aleng |

with musemus reports, and hud labostay
analysas canducted hy nne of the pation’s
top fovensic scientists, Dr. Richard
Salerstein. .

Their repurt voududed that Lomidda has
pat heets mind ant in the death ond that it
iy ver Jikely Ghut Foster's body ludl bees
traugpal ted ta the park. Ths repart also siat-
od (i D 1919 Colt fuuud iu Fustee’s right
hand ha3 likely heen stagad.

A olfbcial present at Fort Marcy Pack on
Ure niglit Foster died and who has testified
befors the grand jury, smid he was shown
enbianc :d phorographs 1aken at the scene
thot exg gested sameone hud meved Fostar's
hand.

Carelu) examination of the enbanced phos
toy sho'ved a glaring discrepancy, the ofidal
safd.

Blades of vegetation protruded [rom
betwoan different Engers in separate pho-
tos—-s(tongly indicadng that someone muy
bave moved the Brad, thng tamporing with
the crirae scone, the official added.

Radiigue closhed =ith Tnaliry aver the
ixsue oF experl wititeaxes slated (v Lextily {0
explain such inconsistencies bufore the
grand ;uty, the source sald Rodriguez want-
¢d to (ummon independent experts outside
the FEI to cxplorc insonsistencien rcvealed
befor¢ the grand jury. He belleved FBI
egporis were not intcrested In exploring

i
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iucvusistencicy, the source suld. Tuvbey to the Foster case hud little or no pructical  the lavesdj;ation of the dearh by the FBL

wanied to s anly FBI Isharatory aud faren-  homicide experience, The Justice Departmont gave jurisdiction
sic capuria, ihe source added Also, iwu FBY ugeats who worked for Fiska  In the Invesdgadon of dhe death to dre Purk -

Radrignez again declinad ta camment.  testifind bnfars the Senafe Ranling Palics aver the FRI—a decision that has
Tuubey described tic idca tha he didu™t  Cunmittee, wbidh cumlucted u day of Llowe  been widely edtldgeld.
want ta have axparts axplare incondistencies  inge related fa Kacter's dasth laet yaar. Sredane, bnawm far his intogrify and non-
as “absolutely vidiculons™ Thay drew several couclusious sbout the  partisunbip, ulxe stated it hiy Arlug was
THE FRI death—a fonction gencrally conddered ont-  the nmétl;: a pawer ﬂmgg%:tmmh;:g:g\m

According to the odriguez devel-  3de the investigative rolc of the FDL before Clixton took offite. pifs
oped ;.:gaoﬂm ..’:mfun obility tl; Several FBI sources expressed surprise  ted the FEI directar, seeking to maintain the
properly investipate the case. For example, that ome of ﬂ_:e ogents dusing the Ssaste IDFs political peutrality, against the Justics
impostant photographic evidence, eald to be  Bearings dismissed the importance of trace  DepArmnent apd White Hause.
ugizsble by certain FBI experts, way tumed ~ ©Videoes malticolercd carpot Sbers found ~ Anether development that way Lave
over by Rodrigaez to an omside agency that 00 most of Foater's clething. No effort was  affected the FEI's handling of the Foster
produced remarible revults. made to track the zonrce of these fibers. probe inIght of Rodniguce’s difficulties was

Frenhmlly. Rodrignes wonld mfnee the we Homicde sxpert Scalice said “the highly ss-  the resignition of the head of the FBI lebo.
of FBI labs or Toremsic eaperts iu Ue casc— picious Shers conld be tha most important  tory, Assistant Director John Hicks
anuther point of contenlion with Tuchey. evidence of the case.™ Hicks is highly regarded for '“dcmz_hg

The FBI's role i fhie Fostey case cowes  Eslior this wonth, the Tribune-Review  the bureauw’s capabilities. Alang with
late. Apents Wete first assigned to the investl- yuvted sources uy quextioning whether an  Sexvoms, lie plonicered the FBI's eatry lnto
gation of Special Prosccutor Robert Fiske s¥ravation snid to have bren conducted by DNA and ysis. Hicks retired endly over seven
early in 1994, seven months after Foster’s FDILb pemongsd ul Fort Murcy Pagh wctusd- ] byvuey pilating te the sesrguniztion of (he
death on July 20, 1993, Starr was later namocd Ty acenreed. FRI implymented by Sesclane’ miceracar,
te replace Fiske to investigate the Statzments wade in FBI reporty of the Louis Frea
Whitcwater affair, excavation were diputed by a Pork Serice  Saon afler hix sppointment, Freeh quickly

Some coptroversy of KB1 handling of the srchacelogist and Smithsonian antinopolo-  mioved ta 1esssipy all special ageuts as spe-
cato has mm«a,"i. example with o confi- 88 Who Wele present when the cxcaration  dalists in FBI labs huck inte field investipe-
demial witness. allcgcdly toak place. tions, sainces confirmed.

The zonfidentisl witness—aleo the man  FBL (terview statements contain numar-  Hicks ojposed the resssignmest on several
alleged to have first found Foster's body= %% omijsgions on critical issucy, like questien-  grounds, iacluding the fact that the remevd
charged (hat FBI agents bad bydgered him, ing Foster’s associdtes about places Foster  left the Lids statted by tecliniclans who he
and (bat hiy tesdmony, such as not seelng a might frequent sntside the White Honza. beliered ‘vere meore suscaptible to political
gm in Foster’s haad, had been misrepresent- A swuatement isoed by former FBI Direcior  pregmres
ed its the Fixke repurt. Willism Sessions may explain Rodriguez’s  Hicks, :10w affiliated with the Alabama

A mmhar of athar feanec inwalving the FBU  €0Ncerns about burean behavior, State Crime Lab, declined to comment
Iave et eychrows iwide aud vulside the In Fobruary 1994, Sessions wrote that he  Sovoral hurean officials wha sorved with
burean. bad been fired the day bhefore Faster’s death, Hicks on the Execurve Commirtee con-

Fot example, some of the agents assigned  ud that his firing efectively “compromised®  Simed the story.
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Starr’s Grand Jury

By Christopher Ruddy
FOR THE TRDUNE-REVIEW

WASHINGTON—Indcpendont Counsel
Kenneth Starr’s grand jury nvestigation of
formcz White House Daputy Counsel
Vincent W. Foster'’s death is on-going, one
gomyuo Teports.

“The bulk of formet Starr associutc Miyuel
Rodriguaz’s work wat taken oVer hy Starvs
cfel el cotmeel, Hickman Ewiug, g well«
rospected former U.S. attarney from
Memphiz

Rocent news sccounts hawe reparted that
starr's office huy been fucusiug its grand
jury probe on dacuments vemoved from
Foster's olbes, including a boz appasentdy
remaved by a presidential aide.

Dut, the Washington Jaw cnforcement
vource said the office lasue was "x divérsion”
form the acriotia 1ame of Foster’s death-

‘I'Tve source denied that the removal of the
box tres m mow developmeant and sald it
removal was known by Flke’s stalf eatly fo
thelr inquirk

According o the sourcs, he believes the
internal problems in Starr’s vtaff are partiy 2
tesult of the “grand jary got knawiny dieir
foll paward or how to nse them.”

An ucdve uud traiped grand jury, “keeps
thr prosacitare an their toes,” the source
auldl. The source snessed the jmportance of
the grand jury in this case hacause of the
gravity of the ismcs lnvolved, abd the fact
that certain law enforcement agencies may

not want full discfosure of tire facts.

The source sald the Festor eazs iz basically
a dvl rights one since jt chullenpes the gov
orumsat as lo whetlier justics was properly
administered n a politicelly sensitive case.
The sonree that Harvardesducate
od Rodriguez, uoted for bz bundliis; of -3
Hghts cxyos, wae oxtremely wall sited for
the cuse.

Alen, the District of Cohumbia, stzongly
represeuted by minoritics and Afsican-
Americans sensitive in lssnes of dvil rights
and Jaw enforccment azensies, shovld make
for 8 prand Jusy less willing to accept law
enforcement testimony ai faec value, the
source added.

«Ne onc has to cxplain te an African-
American [hat the police or the FBI cua be
politically pressured,” the source said, net-
g the FBY’s contraversisl record visea-vis
the dvl rights movement and De Martin
Luther King J»

Themac Scorza, 3 former Chicage fodersl
prosecator and protessor of Jepud cthic ul
the University of Chicsgo, snggreix that difs
ficultiey beiween Miquel Rudriguez and
Mark B. Tiobey T, if frive, sre “vary satis
oux”

Ha said be fotind it unnsual that a supervi-
sor wordd be tefling a working presecutor
sadh as Rodrizuez how to handie 2 case, or
demanding = type of witneas to be called,

Scorza sgreed that some internal prob-
lems of a casc aan be helped if the grond
jury is fiot used =g & “ubber suamp."

He said the grand jury “has the ultimate

power™ in an lnvesiigatlon, which it cant

axorcisa through a nomber of scontrals” no

the prosccrior fo cusure an lnveptiguton
thorough a1d proper.

Scorza vslined yame of fliwoe swseping
ane!S

 The seliv: yuestlvuiug uf withesses

« Tha ability ta subpocoa witneyses. As 2
practical mattes, the grand jury ean't pre-
pare s subpoens, but cah vaie to do se. If
the prosccutor refused to conscat, the jury
can appel fo the supervisory judge.

Seorzs, suid the grond jury lwa a legiti-
mate riphl. Jot example, to have both
Rodvigu-x and Tuchsy subpeensad before
them wliete could be qUestjancd aader
oall to rev if any inturference in the pra-
ceedings took place. They call Alye vole (v
hava eXj art witnossed brought that explam
inconnst endies

» The riglt to sefluse ta rantinna proceed-
ings of { » briog indictweuls

» The right tn vate far indictments. Scorza
suid i (cdwical upater & prascanor has te
Aign off an an indictent, and prepare the
uecestary forms, but nothing prevents a
grand fury from voling indiciments il they
pelieva they diveovarcd wrongdeing or &
witnesws eomndttod pezjury: If the prosecu-
tor daem’t comply; tha jury cag appeal to
the sup:rvisory jndge

iJnst imaginc if it comas out 3 grand
jary veted to tndict and the prosecutor
rofused to,”? Scarza explained.

« The tight to write their own report If tha
grand jury buliaves the prosecutor Was oat
thoron’l I certain areay, that inconsbleu-
ciec wute glossed ovey, or preeive any
deficdendey, they i fle u wiilleu repurt
ta the {ndge sl nk it ta be made public.

€00
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Memorandum Office of the Independent Counsel

To : The File Darx  4/4/95
From Debbie Gershman

Subject: Meeting with Chris Ruddy

I met with Chris Ruddy on Saturday, April 1, 1995 from
4:00-6:00 p.m. at Kirby’s Restaurant in West Little Rock. Chris
is probably in his late 30’s, has reddish brown hair and blue
eyes.

Chris spoke a little about himself. He spent some time
overseas - received his degree in Bconomics at a school in
England. He also has a Masters in politics. Chris does not have
a journalism background. He taught social studies at a school in
New York. There was a lot of tension between the teachers and
the principal at the school. Chris was voted president of the
teachers’ union and eventually got rid of the principal.

Chris’ first experience in journalism involved a PBS
documentary on the liberation of Buchenwald. The story came out
at a time when the tension between the Jewish and black
population in New York was very high. According to this
documentary, black soldiers were the ones who liberated
Buchenwald. Chris received a telephone call from a friend who
said that the story was just not true. Chris started looking
into the story, called some of the black soldiera who were part
of the documentary and found out that they were ir. the war but
did not, in fact, liberate Buchenwald. The soldiers informed
Chris that they told PBS that they did not liberate Buchenwald
but PBS ran the story that way. After more research, Chris
publicly exposed the story as being untrue.

Next, Chris did some investigative reporting on the
sterilization of dental instruments. It was disccvered that
simply dipping the instrumente in alcohol did not kill the HIV
virus. Now, all dentists heat sterilize the dentesl instruments.

The Foster investigation is the only thing Chris is
working on at the present time. He became interested in this
case because of all of the inconsistencies, unansviered questions
and improper handling of the death scene.

Chris does not want to be put in the sane category as
Larry Nichols, Ambrose Evans Pritchard, Terry Reecl, etc. Chris
says he ie different because he does not print anything until he
thoroughly checks out the story. He is also not 'held hostage"

FOIA # none (URTS 16306) Docld: 70105096 Page 9
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to a source - all of his sources are identified and therefore he
doesn’t have to promise to write something a certain way in order
to keep a relationship going with a confidential source. I asked
Chris if he believed in the conspiracy theory - that 30 or so
deaths could be attributed to Bill Clinton. Chris said he
doesn’t believe that Clinton was responsible for all the deaths.
However, he does think that there is something strange about all

of those deaths, especially Jerry Parks.

Chris heard that no death scene photos ware taken at
Fort Marcy Park. He spoke with geveral detectives and law
officers who said that every death is supposed to be treated as a
homicide, not a suicide, and that death scene photos are always
caken. Chris even had someone go to the Park Police photo lab to
1ock for the negatives since all the negatives are kept on file
there. This person found no negatives. Chrie later learned that
the film was underexposed and therefore not on file.

Chris was amazed that we hadn’t interviewed Rcobert
Reeves. Mr. Reeves is a black man who works at Fcrt Marcy Park.
Supposedly, about 20-25 years ago, Mr. Reeves was walking through
Fort Marcy Park, saw some trash laying around and started
cleaning it up. He has been taking care of the park ever gince.
Reeves was not working the day Foster’s body was found. Reeves
told Chris that he knew of only one white van that came through
the park and that it belonged to KDK(?) Conetruction. Reeves
said that CW was known to be gay and was a frequent cruiser of
the gay bars in town.

Chris was alsc bothered by the fact that. our
investigators didn‘t interview the neighboring hones around Fort
Marcy Park. The only residence approached by our investigators
was the Saudi Ambassador’s home. There are several other homes
in the area and somecne may have heard or seen sounething that
day. '

Chris feels that Mr. Fiske may have been manipulated
into saying the death was a guicide. A lot of standard procedure
investigative work was not done. Witnesses were ot brought
pefore the grand jury and Chris feels that the investigation wae
not taken seriously. Chris spoke with Ellen Pollock who told him
that Rod Lankler said the report would be done mid-April. Since
the office had only opened in March, Chris took tais to mean that
Mr. Fiske had already made the decision that the 3death was a
suicide. The pathologist panel wasn’t hired until sometime in
June. Chris spoke with Dr. Luke who told him that the
pathologists only met tagether once to review the evidence.

There are two main areas that bother Chris:

(1) The location of the body. Different people

remember the body being in different pcsitions. There
was no soil found on Foster’s shoes. How could he have
walked through the park and not gotten any dirt on his

FOIA # none (URTS 16306) Docld: 70105096 Page 10
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shoes? Why was the gun still in his hand? Some people
say there was no blood. Others say that when the body
was moved, there was a great deal of blood under the
head.

(2) The exit wound. Chris spoke with a friend of
Vincent Foster’s in Little Rock who l1ift=2d the body
from the casket to see the exit wound. This person
said that there was a dime-sized hole at the base of
the neck. This is consistent with an execution-style
hit.

Chris said he heard that the team got together about
two weeks ago and watched his "Death of Vincent Fcster® video.
Chris heard that Hick Ewing made the comment during that viewing
that they got the left hand fact wrong. [When I kriefed Brett
Ravanaugh on this part of my conversation with Chris, Brett told
me that they had gotten together to watch the videc and Hick had
spoken with Ambrose Evans Pritchard and told him that Foster was
not left-handed. Chris and Ambrose speak often.]

I asked Chris what he thought about the death - did he
believe Foster was murdered? Chris said he would not go sO far
to say that Foster was murdered; however, there were too many

unanswered questions and inconsistencies to rule out anything.

I asked Chris what he was going to spend his time on
after all of this is over. He said he doesn’t know what he’1l
do, but he will quit investigative journalism. Pecople are always
trying to discredit him. Chris said he lost his job at the New
vork Post because of this and in the long run, his stories proved
to be accurate.

Chris said that Mr. Fiske must have thoight Hale was in
danger because he had an FBI guard assigned to Hale when he was
in town. Obviously, Ken Starr must believe the same as he has an
FBI guard on Hale also.

Chric said he heard that Rod Lankler left the team
abruptly and that he was told he was not welcome on the new team.
I told Chris he was way off on that, that Rod had gone back to
his law firm before Mr. Fiske was replaced. I explained that
Rod’s firm is very small, he ig a named partner and had to get
back to his firm. I told Chris that Rod would ccme in one or two
days a week or whatever was needed for the investigation (under
Mr. Fiske).

Chris asked if Rusty was still with our office. I told
him that Rusty was back at his law firm. Chris said he thought
that Rusty was one of the lawyers who stayed after Ken Starr took
over. I said that Rusty was there through the transition but he
alsc needed to get back to his law firm.

. FOIA # none (URTS 16306) Docld: 70105096 Page 11
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I explained to Chris that everyone was cn his/her own
timetable in the investigation. Not everyone could commit to
being a part of the investigation until the end. Each person
made his/her own commitment for the time he/she cculd be away
from his/her firm.

Chris asked how many attorneys there were. I said
about 15. He said, "still?"

Chris said that he spoke with several people about Ken
Starr and feels his is a very honest, honorable, ¢ood man. He
also likes Mark Tuohey. Chris feels that this team is a lot more
aggressive than the Fiske team and says the fact that there is a
grand jury now is proof of that fact.

Chris thought that I was a Starr appointee. Someone
told him that I had worked with Ken Starr for years. I told
Chris that T actually started last March in Washirgton, DC under
Mr. Fiske and transferred to Little Rock last August.

Chris feels that|

FOIA(b)(6)

Chris mentioned Dan Lassiter’s retreat in Paron, 2Zrkansas. He
heard that drugs would be, and maybe still are, dropped from
aircraft flying over the retreat. Chris mentionec. to Ambrose
Evans Pritchard at one time that he heard the government
restricted the airspace over the retreat. Pritcherd went ahead
and put it in print. Chris investigated a little more and found
out that that was not true. [When I was briefing Ken Starr, he
mentioned that Congressman Leach has flagged Mena and drug
activities as an area of potential interest.]

Chris said he is working on two stories which will be
in print in the next week or two. BHe said we wouldn’t like the
stories but to tell Ken Starr that it’s nothing persenal. I
asked Chris to fax us the stories when they are ready.
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m Joumaltsm Center contmues tts sertes on the death of Vmcent Foster
by award-wmnmg Journallst Chrtstopher Ruddy |

In‘ case you missed thls story — we are reprmtmg itasa publlc semce
: from Plttsburgh’s Tnbune-Rewew, Wednesday, January 25 1995
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Foster’s Death Site Strongly Disputed

. By Chrlstopher Ruddy
FOR THE TRIBUNE-REVIEW

As irregularities in the inv'estigations of the
-death of Deputy White House Coynse| Vincent W.

. Foster Jr. come to light, doubts are mounting over
i the location where U.S. Park Police say his body
~-'was found in Fon Marcy' Park Arlmgton.Va July

- 20,1993.-
.A park maintenance worker who was asked by

4 passersby.who discovered the‘body o call 911 " °

‘has disputed key parts of the 911'transcript. That
document. shows the worker’ lduﬁng e body at
wint was.tubsequenuy desigil _e official

up asking that they report the’
”‘uherof the men noted the

~!"

i annon. o

-,,‘ ,,,.. Swann: Huh? -
17T Dispaiches:

: |--park.-

ln two separate mtervrew

1

uted to him in the first of the¥

: Swm'meres ah, have’ a;;. tly;r; body.
-guy told me was body laqu t

Sy
‘911 Dispatcher. Last what‘f

There s,sbodyltymg

"‘Swann There’s a man Iayla uj
e (A

.vmm. Yes rhey have caxmor; up there_ Those

‘g guns N ...‘ 3

;o1 both, interyiews, Swann emphaﬁmlly ‘denied

-;that he .could have .used the term “last cannon,”
* since he belleved there was but one oannon in the

“He (the' van's dnver) sald a canmm There s
“*nothing but one cannon up there, : Swann msrs!ed

:" YmPL
‘Swanai: He (the van driver) said you got a dead :

. uaum.uplﬁ ofthose.alls. Both - .
mmsxeq@l,uem ,“syhgemem atmb

bythelast; r

Warren Camuchael the 911 tape in question was ;

. transcribed and given to the Fiske investigators. A !

copy of that transcript shows it was transcribed :
March 9, 1994, shortly after Fiske began his probe.
An FBI report says agents took possession of the :
original tape April 21.
KEY WORD MISSING ‘
In a Park Police memo of July 20. 1993, labeled 1
“Sequence of calls and transmissions,” a Park
Police sergeant notes that at 6:03 p.m., minutes
after Swann called Fairfax 911, a park service
employee (Swann) called the Park Police “to say a
- white contractor-type van pulled into Turkey Run
. {maintenance facility) and a w/m (white male)
advisedthemohdeadbodybyﬂwhstanmm .
“Fort Marcy.” . .1 i

that Swann,
aever referred to any. “last” cannon, nor had he
referred to a canznon in any way that indicated

there was more than one.

" This is the pemnent part of the police tran-

bodydowntherent the Fort Marcys (sic).
theparkmglotorbackinthewoodsor -

nou 7ol

Swann’s recollection is also’ buttressed by the
smements of numerous Fairfax County rescue’
-workers interviewed by Fiske’s staff. None of
- them said that, when they arrived. at Fort' Marcy
Park that_night, they were dirccted 1075 “last™ or,

", “second” cannon - even xhough thewwzch f

reads to that effect today. . .- -

For example. paramedlc George Gonzalez
states-in his deposmon to Senate Banking.
Committee investigators, “the report (911 dis-
- patch) was it (the body) was at the first caunon,
excuse me, the report wag that it was at a cannon.”

: Another rescue worker, Richard Arthur, said he
reviewed the 911 dispatch after he returned to his
McLean fire hopse. He described as “weird” the
fact tha} the 911 dxspatch drdn't rdenufy a specrﬁc
capnon,

‘Swann’s statements draw the focus back on the
van driver, an enigmatic. figure whom the Fiske
report names as the first person to discover the
body. In that report, he is designated “CW,” or
confidential witness.

CW is also important because, if foul play was
involved, police normally treat the person discov-
ering the body as a suspect.

sedpx of Swnnn’t call to that’ deparunent shows .
nt with his recollection, had ::

Police: OK, did he (the van driver) say it was in
Swann: He said it was back up there bytheean- k

i

e
ot

st

]

)+ *Just one.™
"+ There are actually two eannons in’ the park but

In the Fiske report, CW is key to corroborating
the Park Police’s placement of Foster's body

sh'and hll‘ly terrain. Several of the officials who
me to.the park the evening of Foster s death
werealsg e of that s« d

.+ .Swapn was unaware the ofﬁcnl Park Police

located the body in. front of that seoond or “last”
cannon

T

Sw -(ls a veteran Park Servi employee
whose;;enure dates back to the Kénnedy adminis-
tration,'when-he was assrgned to mqrntenanoe at

.. the White House. His recollection is important

ccause it contradicts the police claim that
Foster's body, was lymg 10 feetdn‘eetl in front 'of
the second cannon. . -
A growmg number of observ

pul tethat

~They.position the body some 200 teet away in the -

general area of the“first” eannon‘ the only one
‘most visitors'to the park are aware of .
.t Aecording to Fairfax County, Police spokesman

GRS
ARl Swann was i e ‘of the second one, which isin  directly in front of the “second” canon’s barrel.
“8R2353Y the ‘nofthedst corner of the park obscured by

But since the report was issued, on June 30, . e

1994, CW has been saying sometlnng qurte differ-
ent.’

“l’m gomg to say this,” said CW in a taped tele-
phone interview conducted by Reed Irvine, “I still
recall him (Foster) being to the right of the can-
non, not directly in front of it.” Irvine is chairman

. of the conservative medu watchdog group

Accuracy in Media.

On the tape, which was made avaxlable to the
Tribune-Review, CW was insistent that the body
was not where the police said it was. Though not
- disputing it was near the “second” cannon, he said

. uwuouaslopedosetoumapleueetothenght
; of the cannon.: °

. CW told Irvine that FBI ngents workmg under
Fiske had persuaded him that the body was found
on a slope directly in front of the cannon.

CW altered his account when confronted by
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lmnewuhlhefaathatlheareadlrectlymﬁont
of the second canon is a well-worn dirt path -
ineonslstent\vxth the heavy foliage under and
er’s body; as originally described
het wntneues. and recorded on‘

AnFBI:ndysummdmwﬂmFGwrsmou

and clothing, strongly supporting the conclusion’
thuthebodycouldnothavebeeninfrontot‘the'~
second -canon; where the sonl is almaost totally .
expoued and bare. ‘

9‘3; Howhnd.) Nauotul Park Service histori-
an

D ercyl’lrk.tndthatthedlrtplthon'-
bodymwdto)uvebeentound:
been shaded

'Police.seemedto
Body. <.
- *He wag lbsolutely funous when he read the
i Fiskerepon.wdhddyeboutcw :

has ‘embarked on a boid, if anonymous, campaign

“_to griticize the report, appearing on radio, televi-
. siont and béfore print journalists.

+'CW has said that FBI agents badgered him to

A

£

'mmadeitdifﬁcultmxeefos;euhands
Liddy, a former FBI special agent and supervl

‘Whase program draws a [arge number of

standards. Liddy, based on information he

Goldpml:iddy. who hosts:a:popular syndicated
radiotalk show o1 Virginia's WIFK. Liddy says he
firsf Yerified CW's crédibilty s best he could and:

"W iold Liddy that when he ducovered the'
'there, was 0 gun in cither hand. .
the body was found with a 1913 Colt tevolveriq
the right hand.

-obtained from sources in the bureay, has been

SR ,r-',.-.,‘w

usan Lloyd, a spokeswoman for tie FBI's"

* because both agents had been assigned to the

7"And, although he says his life is in danger, CW .

y had major .

" CW himself has taken exoepnon to his mnmo-
" ny as represented in.the Fiske report - but only..
after the report had been out a few weeks andevi- |+
:dence began to emerge that ke, like the Park |
\zohg uonof‘~ R

Wuhmgton Iaw-cnforcement: professionals, feels -
. that the FBI investigation was far below bureau :.;

** critical of the assigning of senior FBI agents Larry | - .
Morniroe and William Colombell to the case, point-
ing-out, that nenher has lubstanuve homnc:de *

P B

Wafungton field office, prvvided ‘no information.*{’
jnea gither agent’s homicide experience, stating that -

change his testimony, asking him as many as 25 | .= .
mi(megmhehxledtouemughthavebeen;

-, hidden by foliage. The Fiske report states, “CW |
mﬁmhetmted that the natural folugemthe‘,_._ !

SRR, A R

~iLiddy;éaid that once-he began } mm‘mm:@m' ‘could not
aecotmt.FBl oonuaedhimwb‘uhngtomeet _. ,3';"“?‘"*‘3 b S

estion that Colambellmight™ I
ness‘erranking FBL:sourc
#2 cpickerjack investigator,. "%

‘ “agents warking under Fiske never botherédaor
‘have park wotkerSwnnn.who mnde the 911 ul!,
Aeeording to wann. lgents never showed

0'0ra lineup-to ensure they had the:

right wime& even though it was Swann:whag,

me( PR l91r“—u‘ ,»j.‘ s -A...,'w'.

In- ;n,FBl report of Sw;gh’: ndennﬁ' ior
. C’W hmm only tlut CW "eould have

i Thé Méitification by F|ske s staff of CW' :

appears to have béen something of an after-

-dnceCWw:spresentedtoSwuthune‘

22,1994, just a week before the report was
released and over two months after Fiske had~

beenueenn;CWunmdnblew:meu i
A number of homicide experts said the failure
of Fiske's investigators to have the identification -

made-by-Swann, who was the actual 911 caller,
wed-in indicator of a leu-t.han-thomugh mvectigaf
m‘(y } \41 3 o

It mly common sense. you ‘don’t inteme

1ustqnewhentwowerepmem, hesud,explaia,

ing that “you want the witness, the person who',

ellled911andmdtheuwaadeadbody,tom"'

the man. It's basic police work.”
a former lieutenant commander in the
N”kaatyl’blwedepumem whomvestwl ;
d Over 5,000 homicides, stressed that “it's i impor-
unttonkeeed:pomt to its ultimate conclusion.
Appareatly it wasn't done here,”
Experts say that a positive identification and
prough mvesngauon of Ccw should have bee

4\‘ .

vand field supervisor.
hd ol 'stinguished

oen,

‘1:xHeadquarters. .

“ed criticism of the two agents, both of whom are
highly regnrded suggesting that higher bureau’

ESTY S |

Soutces criticized Fiske and hls staff for.not glv;

She,

as Foster's whereabouts on the day he died, possi-
ble motives for his suicide, md ,traoe evndenoe on
+ his clothing.
#As for CW's complaints ;bout badgenng, sever-
1 go@e through his witness statement line by line
| Withshe agents involved, and then signed it.
valpe, ‘who had clmnpaoned CW now finds his

emal experienced investigators, if CW is merely an;
innocent bystander or has deliberately been mis- .

" body’s location,

gte aid came upon the body = bmtogeuothat

heavily wooded park where there are many
areas of seclusion.

P
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RCYR :
BN gave the appearnnoe we were covenng these;

ureer ‘and appromately ﬂve*years sgo had been '
i1 promoted .. from . the.. Balmnore office to”

. Several former and current FBI sources reject-",

£ofl mallawmgFuke&mfftoputtlw;

ety before the Senate Banking Committce, ;

here the ageats. drew several conclusions about

Fogter’s death. These conclusions; sources said, | . .

should, have,be' 'oﬁqed by F'ske.gr hxs attor- | ™
Ex € *

ing the agents subpoena power and for not having -
;hem thoroughly investigate such essential matters -,

FBI sources expressed doubts, since he had °

#yéry dubiotls,” and wonders, as do sevs

site, be would have had to walk through 600 feet -

“leading federal mvesugaton, tor example, on the N EE

IrvmequesuonsCW uoeountonhow hefound g
quwnbodyCWsa:dheenmed(heparktoun-.. i

>
B R S




for a minimum donatlon of $35.

"éan 1-800- WJC-5595 |

Visa, MasterCard and American Express cards accepted .

, nhdepndem investigation into the’Foster case; as”
iwelluhelpdeﬁaythecostofadshkethuonemnewspapersa | Ameri

The Western Journalism Center, founded by veteran daily newspaper editor |:
Joseph Farah, is a non-profit, tax-exempt corporation, which encourages and -
" supports investigative reporting. ] g
~ The Western Journalism Center believes in the public’s nght to know, and we
are prepared to pursue the issue of Foster’s death and related matters.
Y To begin to inform the American public, the Western Journalism Center is |
* offenng a 40-mmute video documentary “UNANSWERED - The death of Vincent. Foster™ available |
g a nunum oontnbuuon ot 335 Pon’t miss this nvettmg vxdeo. Once you see llns tape yoq Wl“'

PleaserewmthlsfonntowwenloumlkmCemer, h
',POBoxuSO,MOnhCAM .
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A Special Report on the Vincent Foster Case
Reprinted from Pittsburgh's Tribune-Review

Tuesday, Juno 13, 1998

Missing Briefcase Could Be Key
in Solving Vince Foster Mystery

Ediror’s Note: Lase week’s anneuncentent
thas narionally-renowned forensic sciensiss
Henry C. Lee was revinwing evidence in the
Vincent Foster daach bus ronesred intavest in
the shoeting of the Whise House aide. In this
Jour-pare series, investigavive reporter
Chrirrophar Ruddy taker a losk a the dis-
srepancies and inconsivencisy in the official
reporss of Fostor's deash.

By Christapher Ruddy
FOR THE TRIBUNE~REVIEW

Testimony would seec to indicate that g
briefcase in the ear of Vinceat Foster was
removed after U.S. Park Police arrived
hia desth scene July 20. 1993.

The briefcase, which may have carried
impormnt documaents, war never liseed oa
afficiz] evidence repors compiled by pack
police who conducted the first javestga-
tioa into the White House depucy coua-
sel's deach.

Foster was found dead of an apparent
gumshot wound to the hesd in FL Marcy
Park. His uaoccupied car, 2 1989 Hoada,
was found ia the park's loc

Scvenal witnsssesabefore and after the
wrrival of tb:.glrk policemmhave claimed
they suw a briefcase o Foster's can

Park policc spokesman Maj. Robert
Hiaes seid che police are sticking with
ducir vemsion that no briefcuse was in the
car. He ruggeswed ther wimesses may have
scen sumethung elie thar they thought was
a bacfouse.

The bricfersc issuc became o focus of
seciaus igquiry Ia Jannary beforc a federal
grond jury sicing is Washlagton o probe
Whicewstes- mateaga,

Associste Independegt Couasd Miquel
Rodriguex was seriowsly pursuing several
spparent incoasisteacies in Fosters death
2ad the subsequent police investigarion,

Rodrigucz resigned lo Macch, according

w tourcey, becanse hs helieved his supesior,
Deputy Iadepeadent Counsel Muark
Tookey was oot tllowlag bin w eonduct 2
full grand jusy probe into Foster's death.

Rodriguez declioed to comsmeat on the
case, referting all inquiries oa the maner o
the Independent Counsel’s office.

FIRST WITNERS

The wgumest over the cxistence of 2
bricfcass first surfaced during the investiga-
tioa by Robert Bisks, the original
Whitewazzr prosecutor.

Accordicg to documeaw from the Fiske
investigation into Fosters daath, the first
witseas m cbeerve Foster’s car at Fr. Macy
wis ¢« motorist whe n'::n:y :he car's
Aslexnens plases ex epproxi 130 pam.

Tks n::tia: told the FBI luse mrr:t
afrar exning his vehicle for a bricf time, be
ceturned to his car 2ad “he ohecryed in this
Honda a Jeathor briefcuse or leather falder
on tha passangee tide sout.”

Anather witness, ¢ van driver who Fiske
clsimed firet dis¢overed Forter’s body and
is now identified 23 CW, or the confiden-
tial witness in the Fidks reporr. reporredly
told tha graand jury chat be, too, saw 2
brieksse in Fosta?s car.

According to s source familiar with the
probe. at least cwe Fairfax County emer-
geucy workers present at Ft. Mascy also
testified befote the grand jury they saw 2
briefcese Lo Foster's car.

Paramedic Sgr. George Gonzalez told
Fiske’s investigarors “The Honda con-
tained 3 pecktis, suit coat, and a black
briefcare/aaché cue”

Medlcal Techaicien Todd
Hall also old the grand jury end Fiske's
FB] inverigarors hs sew a briefease in the
car, escordiag w the gource,
FOUR VERSUS FOUR

Another asurcs faariliar with aew
Whitewater Independent Cauner! Keancds

Searr’s probe admitted the bricfease dis-
crepancy has not been pursued. suating
“Four witnasces say thers was a brisfcase,
four say there wasa't.”

The four officials swenring there was go
briefcase were all pack police officers

But Rodrigusz. 1ecording to 2 source,
disagreed with that view; believing “che
police had everything o lose and the foar
other witgesses had an reason to lie,” dhe
source said.

Thonas Scorza, s former federml prosc-
cutor and lecturer of legu] ethica at the
University of Chicago, suggested the brief-
case is "lmportant, ot in an isalstcd way,
but in the coatext of other discrepancies”

*I wouldn't sy dop't follow ic bacanse it's
four vetsus fous on the witness stand,” he
said. “Whea you have a patera of those
diccrepancics, « prosecuror should pucome
the mutter vigorously.”

PHOTO AND LEAKS

Orher evidenee indicated the preseass of
a briefcase. A Pelaroid of Foctac's ¢us taken
by pak police showed & beiefcase on the
grouad.

Eatly in the grand jury process, & high
level source in the Srarr investigation was
quated in an Associeved Press report as
denailing the probe’s facns on the briefcase.

At the time, Rodriguez told associates
that he believed the lesk, a violation of
grand jury secrecy rules, had serioudly
undermined the investgation by giving
officials time vo possibly prepare testimony:

During grand jury proceedings, the
police claimed the briefease in the phioto-
graph was likely theis own, & casrying case
for crime scena equipmenr

Forther questioning by Rodeigues of the
police revealed that their carrying cases aw
colored tan or sitver- An enhanced Polaroid
showed s blick leather case, the aonree
said.
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A Special Report on the Vincent Foster Case
Reprinted from Pittsburgh’s Tribune-Review

Wednesday, June 14, 1995

Foster Eyewitnesses Ignored

By Chiristopher Ruddy
FOR THE TRIBUNE-REVIEW

A couple present at Forrt Marcy Park
on the evening of Vincent Foster’s death
told the FBI last year thar at least two
individuals were in or around the
‘White House aide’s car shortly before
his body was found.

The witness statements, which they
daim were incorrecty recorded by U.S.
Park Police, “were completely ignored”
by the staff of former Independent
Counsd Roberr Fiske, a source dose
Whitewarer Independent Counsel
Kenneth Starr said.

With the resignarion of Associate
Whitewaret Counsel Miquel Rodriguez
in March, Stanr’s staff has apparentdy
also chosen not to re-investigare the
matter.

The wimess statements add to the
several dozen inconsistencies and dis-
crepancies in the snicide ruling, hori-
cide experts say.

FIRST SIGHTING

Fostet’s body was found in the Civil
War roadside park shortly after 6 p.m.
July 20, 1993—approximately five
hours after he had left the Whitz House
West Wing.

No one saw him alive, as far as
authorities are concerned, from the
tme he passed a Secter Service check-
point ag 1 p.m. that fateful afternoon
until his lifeless body was discovered at
Fort Marey.

The first finn sighring of his car was
at approximately 4:30 p.m., by a
motozist who enteted the small
lot off the George Washington
Memozial Parkway, according to an FBI
feport.

The motorist noted 2 Honda with
Adkansas plates in one of the first spots

in the lot, fitring the location and
description of Foster’s car.

The motorst also observed another
car, probably of Japanese make, parked
several spots past Foster's car. The car
was occupi¢ed by an individual
described as a male in his latc 20s,
probably Mexican or Cuban, with a
dark complexdon.

When the motorist left his car to usi-
nate in some nearby woods, he said the
male occupant left his car and followed
him, making the motorist “fcel
exxremely nervous and uneasy.”

The mororist quicldy relieved himself
and lefe.

KEY STATEMENTS

Shordy after 5 p.m. a couple who
have songht to keep their identities
secret drove up to the park to enjoy a
late picaic.

Both told Fiske's FBI investigators
just over a year ago that when they
entered the parking lot thete was only
ene car parked in the lot, and their
descriptions are generally consistent
with Foster’s 1989 Honda and its place-
ment in the lot.

The female visitor told the FBI she
believed that “2 whire male was seated
in the driver's scat” of the wehicle. She
said he had dark hair and “could have
been bare chested.”

As the ddver of the car, she had an
unobstructed view of Poster’s car, which
was patked to her immediate left.

Her male companion told the FBI
thar he remembered the hood of the
vehicle was up and a white male was
standing near the hood of Foster’s car.
He was desctibed s “mid to late 403,
sppeared unclean and unkempt.”

The male witness said he saw the
unkempt man standing near Foster'’s car
after they had backed into a padking
spot, giving him a dear view of Foster’s

car to his right.

The couple said they sat in their car
undl about 6 p.m., and then exited the
car to have their picnic. They first
learned of a problem, they said, when
emergency workers stumbled upon
them during a search for the body
shordy after 6 p.m.
MISREPRESENTATION?

The park palice report gives a decid-
edly different representation of their
accounts.

The scene investigation report, pre-
pared by plainclothes investigator
Cheryl Braun, contains the only wit.
ness statements of persons found in dhe
park after police arrived. That report
cites the couple as having observed “a
small car with a man without a shirt
sitxing in i” who the couple was quot-
ed as saying “left shortly afrer their
armival.”

The man with the long blond hair
who had the hood raised is described in
this way: “The final vehicle they
observed was a lighr colored older
model that pulled in next to the
deceased vehicle.” The driver then
pulled his hood up, went into the
woods for 2 short time and then left.

After being shown the park police
statement of her account, the
witness told the FBI that the police
statament was not true, and did not
maich her recollection of what she told
them,

The police statement implies that two
cars, in addition to Foster’s Hounds,
were observed by the conple, who saw
persons cither in a car or with the hood

The FBI witness statemenrts make
clear that dhe male and famale both saw
only one cat, apparently Foster's, and
individuals in or atound ir.

In two interviews this year, the female
witness told the Tribune-Review that
she stod by her account wo the FBI,
which she said is consistent with her
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male friend’s statement of seeing only
one car parked in the lot.

The only other vehicle that parked in
the lot while they were there was a
whire utility van. Fiske’s investigators
concluded the van driver was the st
persan to find Foster’s body

An older model car was driven into
the lov, as noted in the police report,
but contrary to that report never
parked. The driver just tarned and left,
according to an FBI wimess statement.

The female witness stated she has
never been conracted by anyone on
Starr’s staff, nor has she or her friend
been summeoned before a grand jury.

A spokesman for the park police, Maj.
Robert Hines, said Officer Braun was
not available for comment on the case.
Hc added thar the patk police stoad by
ber report and the palice report.
STATEMENTS OVERLOOKED

Fiske's 58-page report makes no men-
tion of the wimess statements, which
were part of his invesrtigarion and
released by the Senate Banking
Committee this year

According to 2 source closa to the
investigation, Rodriguez believed the
withess staterents were supportive of
evidence Fosters body had been trans-
ported to the park.

No time has ever been nailed down
for Foster's death, and the Fiske report
concludes death could have occurred
from the time Foster left the White
House up until the time the body was
found.

TR

Other%ﬂtnesses Suall

Unexplained

By Cluistopher Ruddy
FOR THE TRIBUNB-REVIEW

The couple who saw persons in
and around Vincent Fostet’s car at
Fort Marcy Padk were not the only
persons ignored during the investi-
gation of Whitewater prosecutor
Robert Fske.

To date, no one can account for
scveral men seen weating orange
Vests in the park, as well as paxk visi-
tors who entered after police arrived.

According to a source familiar with
the probe, several people entered
during the night through a rear
entrance and eacounrtered park
police. The police had not secured
that entrunce.

The officers also violated srandard
police pracedure by not recording
the names of the individuals who
came inro the park on the night of
July 20, 1993.

And then there were the mysteri-
OUS men wearing orange vests. A
to Statx’s inquiry thar after police
arrived at the park and well after the
end of the workday, they discovered
several men wearing orange vests
who claimed to be park maintenance
watlters clearing a park trail.

The park police did not record
their names or positively identify
them.

(Sidebar Continued)

Fairfax County rescue worker
Todd Hall was among the first at the
scene.

Sources in Whirewates
Independent Counsel Kenneth
Starr’s probe were aware that he wold
the grand jury that when he first
arrived at the death scene, he
thought he saw a man wearing an
orange vest running from the body
on a footpath just below the slope
where Foster’s was found. The man,
Hall reportedly said, was running
toward the rear entrance.

Dutring grand jucy proceedings,

‘park police claimed they were

unaware of the second entrance.
Prosecurtors had evidence, however,
that police were regulatly stationed
at the rear entrance during the Gulf
‘War, since the entrance is direcely
across the street from the Saudi
Arabian ambassador’s residence.
Park police spokesman Major
Robert Hines said he was unaware
of additional in the parkand

couldn’t comment on the matter.

“Every investigation is not perfect.
We are standing behind our investi-
gation,” he said.
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A Special Report on the Vincent Foster Case
Reprinted from Pittsburgh’s Tribune-Review

Thursday, June 15, 1998

FOR THE TRIBUNE-REVIEW

When it comes to the deach of
Deputy Counsel Vincenc W. Foster Jr.,
the question remaina: what did the
White House know and when did they
know ir?

Another question: if Foster was not
identified as a White House official
until at least an hour and a half after
associated with an dite federal uait on
the scene within 45 minutes?

Evidence that White House
officials were informed of Foster's death
July 20, 1993 at least an hour before
they claim to have been initally not-
fied.

Recendy, Whitewater Independent
Coungel Kenneth Starr apparently re-
opened an examination into the time
discrepancy. His staff questioned an

call informing him of Foster’s death
from a White House staffer before the
White House claims t bave been offi-
cially notified.

The time discrepancy, appareat from
public documents relating to the case,
was firet investigated by Miquel
Radriguez, who was Start’s lead prose-
cutog probing Foetet’s dexth. The dis-
crepancy was first reporred by Londorn’s
Sonday Telegraph.

to & well-informed souree,
Rodriguez belicved the time discrepan-
<y was an important cluc in unmasking
a possible cover-up into Foster’s death.
Rodriguez, an assistant U.S. Attorney

Adcaneas troopes who received a phone -

in Sacramento, would not comment on
the case and referred all calls to Starrs
office.

The Tribune-Review reported
Rodriguez resigned from the prosecu-
tor’s swaff in March becanse he beli
he was not allowed to explore inconsis-
tencies and discrepancies before Starr’s
Whitewater grand jury in Washingtron.
SPECIAL FORCES

By January of this year, as the grand
jury began taking a cuzsory look into
Foster’s death, Rodriguez found evi-
dence that police officers associated
with the U.S. Park Police’s special
forces—an dite unit with close ties to
White House security—showed up at
the park by 7 p.m., the source said.

These officers have never been identi-
fied in the police report, congressional
feports ot any FBI

U.S. Park Police spokesraan Maj.
Robert Hines suid he was unaware of
the presence of such officers. He smid
the special forces unit was the police’s
“SWAT team . . . involved in sensitive
dudes.”

Rodriguez apparendy believed the
introduction of these dite officers to 2
crime scene seriously diminished pack
police claims that the death scene did
not strike them as nnusual, and thae
the White House was not notified undl
8:30 p.m.

SECRET SERVICE MEMO

Eadier this yeas, the Senare Banking
Committee relessed documents relat-
ing to the Fiske investigation into
Foster’s death, which was the original
probe headed by Whitewarter

Foster’s Death: What and When
Did the White House Know?

Prosecutor Robert Fiske.

One document, 3 Sccret Service
memorandum, was written on the
night of Foster's death, 2 minute after
10 p.m.

Fosters body was found by officials
shortly after 6 p.m. in the small
Virginia roadside park just seven miles
from the Whire House.

The memo states that at 8:30 p.m.
Lt. Pat Gavin of the park police con-
tacted Lt Woltz, a uniformed member
of e Secret Service. This is the official
version of White House notification of
Foster’s death.

Strangely, no member of the presi-
dent’s entourage would be informed for
another 45 minutes, undl about 9:15,
while the president was on the “Larry
King Live” television p

And if the official notificadon was
indeed made by Gavin at 8:30 p.m..
other testimony then becomes incon.
sistent.

Cheryl Braun, then a park police
investigaror, told Fiske's FBI agents
that she searched Foster’s car at about 7
p-m. and found his White House ID,
at which point she asked an unideasi-
fied officer to call Lt Gavin, the police
shift commander on duty that night.

The officer failed to do's0,
and Braun said she herself called Gavin
berween 7:30 p.m. and 7:45 p-m.

Gavin was for comment.
He did tell Fiske’s FBI investigators
that he notified the White House with-
in 10 minutes of being informed of
Foster's White House [D—which still
would have made the official notifica-
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tion a half hour to an hour before the
time mentioned in the Secret Service
memo.

Gavin also wid the Sunday Tdegraph
that he was notified not by Braun, but
by park palice investigator John Rolla.

And Rolla gives still another story as
to the time he discovered Foster was a
White House official.

Rolla, in his sworn deposition before
Banking Committee investigators last
summes, as well as in his FBI statement
of lasc year, said he searched the car
after the death scene had been dleared
and the body temoved to Fairfax
County Hospital.

“] believe ] went through the passen-
get’s door fixst and lifted up the suit
jacker, observed the Whive House iden-
tification with bis picturc and pame on
it.” Rolla said in his deposition, direcdly
contradicting Braun’s version of cveats.

Rolla was explicit in saying this
search was conducted after the death
scene had been cleaxed.

Fiske placed the approximate time of
the removal of the body from the scene
at 8:45 p.m.—meaning Rolla didn't
begin his search uneil after the official
8:30 p.m. notification time.

Hines was unaware of any discrepan-
¢y involving the time the Whice House
was contacted. He said if there was a
delay, it probably occurred because
investigators “didn’c think of saicide as
a big deal ”

Henidpolicemminedtnbeoenu‘—
tive w handling cases involving offi-

cials, but the officers, even with his ID,
were unaware of Foster’s level at the
White Hoase.

TROOPER'S VERSION

The Telegraph also xeported that in
an affidevit, Trooper Roger Perry states
thac on the night of Foster’s death,
while on guard duty at the Arkansas

/s mansion, he answered a call
from Helen Dickey; an assistant to the
Clinton family wotking in the White
House.

Befoce being put through ta Gov: Jim
Guy Tucker, Dickey related to Perxy
that Vince Foater bad killed himself.

“She told me that Vince got off work,
went out to his car in the paking lot,
and shot himself in the head,” Perry
recalled.

Perry, in his affidavit, states the call
came from Dickey no later than 7 p.m.
Arkansas time, 8 p.m. Washington
time—a half hour before the White
House daims to have been notified.

But Perry belicves, based on the
remembrances of others he notificd
after Dickey’s call, her call may bave
come in much eadier, shortly after 6
p-m. Washington time.

Perry’s recollection is buttressed by
the eworn statement of State Trooper
Larry Patterson and Lynn Davis, for-
mer head of the Arkansas State Police.

They both claim Perry contacted
them immediately after recciving
Dickey’s call—and they both place the
time before 7 p.m. Washington time—a

fall hour and a haif before the White
House claimed to have been notified

Perty’s semembrance of Helen
Dickey's account of Foster being found
dead in his car—a stary hc had told
long before the Secret Service memo
had been relecased—finda corrobogatiod
in the memo.

The Secret Service memo reads: “On
the evening of 7/20/93, unknown tite,
U.S. Park Police discovered the body of
Vincent Foster in his car. The car was
paked in the Ft. Marcy area of Virginia
near the George Washington Padcway.
Footer apparently died of a sclf-inflicted
gunshot wound ta the head. A 38 cl-
iber revolver was found in the cac.”

Foster was found, according to offi-
cials, 700 feet from his car near an old
civil war cannon. Investigators for Fiske
and Starr have deemed the memo’s
account “an honest mistake” according
0 one source.

Another source familiar with the
investigation believes the “body-in-the-
cr” scenario may have been an initial
artempt to cover up the unusual cir-
cumstances of death, considering
Foster’s body was found lying on a
steep hill, in a neat position amidst
dense foliage and brusb. The source
said it would be difficult to imagine
that the circumstances of deach of 2
high official would be so dramaticaily
confused, and not verified by the Secret
Service before being disseminated

through the chain of command.
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Fosters Death Discrepancies are Abundant:

Did His Neck Suffer Trauma?

By Christopher Ruddy

FOR THE ‘IRIBUNE-REVIEW

Indspendent Counsel Kenneth Searr's
probe into the death of Vincent Foster
has mened up some unserding discrepan-
cies in the case—including strong evi-
dence that the Whice House aide may
have suffered trauma or 2 wound to his
neck

Homicide experts say thar in any inves-
tigation of 2 suicide, several inconsisten-
cies and discrepancics should arouse sus-
picion.

In the case of Presidene Bill Clinten's
dose friend, the inconsistencies and dis-
arcpaacics aumber in the several dozens.

“Freak things can happen in vialent
death,” explains Vincent Scalisc, a former
New York City homicide decective. “But
the laws of narure cannot be suspeaded
and inconsistencies dont range into the
dozens 2s in this case ™

The Tribune-Reaview reported that
Associare Indspendent Counsel Miquel
Rodriquez resigned from Stares staff after
he was thwarted. in his effocts to invesd-

Rodriquez was unavailable for com-
ment and his office in Sacrameato
referred all calls to Starr’s Lirtle Rock
office.

In addition to the several dozen incon-
sistencies, here are some significant prob-
lems Roddquez tarned up:

s NECK TRAUMA

A key clement in the suicide ruling bas
been official reports noting the absencs of
additional wounds te Foster's body and
no signs of struggle ax the crime sccne.

An independent pathology team for

Special Counsel Robert Fiske also reached
thar condusion after reviewing the autop-
sy and Polaroid photos of the scene. The
only wounds on Foster's bedy; according
to official 2ccounts, was an enuy Wound
in his mouth and 1n exit wound out the
back of his head—consistent with 2 self-
inflicted gunshot wound.

But photographic evidence unavailable
to Fiske’s pathology team may have led
them to a different conclusion.

Rodriquez and other prasecutors
reviewed the original Polarcids never
used by the Fisks investigation. These
originals were eahancd by a specialized
lab outside the FEL

One enhanced Polaroid showed whac
“appears to be a wound, puacture or
other trauma” 1o the right side of Foster's
neck, the source said.

Two emergency rescue wotkars, trained
in the idearification of wounds and other
trauma, said the neck appeared to have
suffered trauma when they first arrived
on the scene.

A Fairfax County EMS techaician,
Richard Arthur, who was present at the
scene on the night of Foster’s death told
the FBI last year that “he aoted what
appeared to be 2 small caliber bullet hale
in Foster’s neck on the righr side just
under the jaw line abour half way
between the ear and the tip af the chin®

Arthur has wold the same story to Starr's
investigation.

Lead Paramedic George Gonzalez vold
Fiske's investigators he thought he saw 2
bullet wound in Fosters forehead. After
reviewing cthe new photographic evi-
dance, Gonzalez wld Scarr’s probe that
the neck trauma is consistent with the

appearance of Foster’s body when he
arrived. ac the scene, a source said.

*“These wounds did not exist. The
autopsy results, the photgraphs taken ar
the scene, and the observations made by
park palice investigators conclusively
show that there were no such wounds,”
said Fiske in his 1994 repore
» PHOTOS DISTORTED

Investigarors for Fiske said Arthuc con-
fased the wound with a contact hlood
stain on Foster's nedc—a blood suin the
FBI lab said was prodnced when Foster's
jaww came into contact with his bloodied
shire.

An FBI blood splarter analysis ideati-
fied the stain from a crime scens
Polaroid.

Bur Rodriquez discovered thar Fiske’s
pathology tzam, as well as the FBI lab,
analyzed not the original photos, but
third generation photos said to be dis-
torted and obscured.

According w0 a well-placed sourcs, the
FBI, for unexphined reasous, Hrst took
Polaroid shots of the original 13 crime
sczne Polaroids.

After Polaroids were made of the
Polaroids, the FBI lab then took 35mm
picture shots of the second generation
Polarocids. ’

It is the 35mm, third generation photos
that were reviewed by the FBI and Fiske
pathology team.

“Each time you make a copy; you lose
definition,” Fred Santmcci said.
“Polaroids aren’t sharp in definition
begin with.”

Santucci, a former New Yock City
police homicide expere spent 15 yearyasa
forensic crime scene photographer for the
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“The anly thing | can think why this
was done,” Sanrucci said of the use of
third generation photos, “is because
someone wanted to hide something.”

Santuce said a 35Smm shot shouald have
been taken of the original Polaroid.
Anothsr mathod is to usc hi-tech comput-
er scanning which allows foc enhanes-
ment with licde distortion.

Pad: police said chat the crime scene
photos taken by 2 35mm camera were
undenaposed in the lab.

An autopsy prepared by 2 Virginia med-
jcal examiner makes no notation of
wounds or trauma to Foster’s neck. Bur a
source who reviewed the antopsy photos
said chey show the right side of the meck
depict “black crater-like indentions”
where the scene Polaroid indicaved wau-
ma.

* NO FINGERPRINT SET

Despite Foster's position 2 2 high fed-
enal official, with appropriate security
dearaness, the government claims to have
86 set of fAngerprines for him, according
o twa sotrces close to the Starr investipa-
gon.

The fingesprints would be impartant
for the investigation because eight
unidentified fingerprines were found on
Foster’s 1989 Honda, 2 palm print was
fouad en a note tom into 28 picces and
two fingerprints were found on Foster's

gun.
Despite the claims of having no set of

fingerprints, the FBI kab reports arrached
to the Fiske report seem to contradict
this. In one report the FBI lab stared thax
lactenc fingerprines did no¢ match ones
found on the fingerprint card of Yinceat
Foster.

Ths park police report states that dur-
ing the autopsy “. . . fingerprints were
taken from che vietim ...”

A handwriten documenc in the police
file stares that on May 26 Fiske’s staff
acquired the fingerprint card [appaready
from the auropsy] from the park police
case packer. It was signed by FBI Agent
William Calombell
was tumed over to the FBI lab May 31.
The FBI staved it could make no identifi-
carion based on those prints since they
were unusable.

The police and Fiske’s Investigations
found no prints on any cutside surfice of
the gan. During the FBI analysis for
Fiske, the FBI found two priats, each
under plates on the hand grip after they
had been unscrewed.

Recendy Stan's investigation has asked
for an extensive search of Vincenr Foster's
lare farher’s milicary records in St. Louis
seeking his fingerprints in hopes of link-
ing him w the gua.

The guo’s ownership has bean a glaring
inconsistency in the investigation.
father'’s death. Yer, 2 grandson of Fosters

father, intimately knowledgeable of his
grandfather’s gun, smid the revolver did
not match any he remembered.

« MISSING POLAROIDS

Glossed over by the official investiga-
tions are missing Polaroids mken by the
second park police officer on the scene,
Franz Ferstl.

Ferstl said he took the photos almost
immediately apon coming to the crims
scane.

He told FBI investigators for Rabert
Fiske that he believed he took seven
Polaroids.

The park police have accounted for anly
13 photos raken by rwo other officars.
According to one source, Fersd told the
grand jury easliae this year that phoros he
was shown of the 13 Polaroids didn’:
murch the scene he remembered.

For example, Ferstl said when he fiest
came upop the body he found Foster
{ying on the ground with the palms ofhis
bands ap.

Curreat scene Polaroids show Fosteds
palms down.

A confideatial witness who is said to
have found Foster’s body also daimed to
have found Foster with his palms up.

Other evidence indicates Foster’s band
was moved. New photographic evidence
uncavered in the Rodriquez probe showed
vegetation protruding through fingers
thar were different in another Polacoid of

the same scene.
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A Snecial Report on the Vincent Foster Case
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Monday, june 19, 1998

By Chsi
FOR THE

1f form lr Whitewater Asnuciate

Counsal Mjquel Rodriguaz weat public
with bis experiences as & lead prosecur

Clinvon, allegndly tack his awn Life by
shootng elf in the heaad.
Aceo to a xmuee close to Stascs

probe, Rodriguez could dewl! apparent
offorts to Jover up several msjor incon-

sistencics th the case, as wall oy mistn-
dling of e case liy federal pak police
and 8> Couasel Robere Blske.

has refusal t0 comment op
recenty has zefecced all
press :nquicies w Suasr oftice.

Amang, fthe more serioux sicuarions
Rodriguey could addres, the souses
eatd, age: |
» During the early part of Stacr’s inver

tigarioy lass fall, Starx’s Depucy

1ndepandent Counsel, Maxk H.

Taoheyl lil, through serarks (o

Radrigyez and other atuff mezobers

informell them he wanted the Fostar

caer: 1u|be concluded. Rodciguez
andersthod from these remaks that
he was|expected to goaclude chat

Foster freed suicide.

* FBI agents assigued to Stace’s aaff
saught to prevent a full ind=pendent
perobe Inco the death of the deputy
White House Counsal by sefusing to
do investigative work selatlag to the
o requested by Rodrigaes.
Rodriguezs objecdons the munner

which he lielieved he was being forced

w conduct his proba were chronicled in

pumerous memos-to-Sle which he dr-

culated among membess of Starcs

Whshingron staff, the sonrce maid.
Whea i on conduct-

en Rodrigues tnsismad on condu:
ing & painstking review of e
met with 4ti
agenta assigned W Stacr’s prabe, the
soyyee wuid-
STARN'S REVIEW

Damils of the remsons for Rodtiguer’s
departuce continms to come A light,
and provide some of the fiost glimpses
of tlie Stars inequisy’s handling of the
Whitswarer muties.

Within two monthe of taking the
relns of the Whitewater probe ia
Angust 1994, Storr appointed
Rodriguez w hed up the Foster probe,
which he promised would thoreughly
seview the work of Special Couneel
Robest Flake.

Fiske had been criticized in law
enforuement circles and by several
wwembers of Congrean for exempting
Foscer's invascigadon from Lis
Whshington grand jusy inquir®t

On June 30, 1994, just « mooth
befoce he was sacked by 4 thres judge
panal, Flsks concdduded in 2 58 page

Ex{Prosecutor Can Show Apparent
Cover-up in Foster Death Probe

repost that the thea Deputy Whire
House Counsel died en July 20, 1993
of a tslfinflicred gunshoc ac the place
he was tound in Fort March Pusk, Y.

But sccarding to s well placed soures,
S1ar?’s mandute foe a thorough isvest
gation apparently conflicted with che
dusires of Tuohey, Rinlriguczs supesion.

Tuohey did not return g call for cum-
mant on the made.

Tuohey, a formes prasideat of the
D.C. Bas Assochuinn, has been heading
up Scarr’s Weshington phase of tha
Whitewarer probe, and spurces familiar
with the proba say Stars has been
unwilllag v interfecs with Tuohey’s
fundling of the case.

Starr’s appointment of Tuchey, an
actvise Dauacrat, was intended o off-
gct ceiticiom that Stary, & Repulilican,
might use the inquiry for partisa gein.
The Wasbingtan Posc reported in 1994
thar Tuvhey ®is clase to nome Clinton
administratioa afficials, iucinding
Jamie § Gondick, and lase year hosted
s purty for Juner Rena at his
Washingwn home.”

Another factor which diriuished
Tuohey's apprarance of independence ia
his fricndship with former Spetial
Comnnse} Roberr liske. A sontee closs
the PNbG Beligves that if Sware's inguicy
found wrung doing in the Foeter case,
it would be extrvinely embartessing to
Fiake,

FBi RESISTANCE

Rodrigucs ensountersd opposition to

his effocts in the case early on Gom FBI
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A Special Report on the Vincent Foster Case

Reprinted from Pittsburgh’s Tribune-Review

Wednesday, June 28, 1995

Grand Jury Examines
Foster Matters

Ty mricmphpr Rwddy
ILOR TID TRIDND-REVILY

WASHINCTON—With Scaate hearings

into the handliag of documents from the

offic: of the latc Whirc Heonae Dcputy

Coungel Vincant Fosrer set far mid-july,

in&cbf;n:efm Counacl Keancth Starrs suaff
s mzlshly arce: 0 Wr

behind schedule,
News Analysis

This time last year, Special Counse]
Rebert Ficltz was agt to end his Probs iuto
the removel and handling of documents
from Foster's office, giviag ¢ green light for
the findings o be aired 3t congressional
hearings lact summer.

But within days of rceasing his condn-
tione lace July, Fislee ballied and eshed fur
more time, His report would have report-
edly deared Whita Houre officiale :?any
wrongdoiag, including Fiske's friead,

‘regigned White House Councel Bernacd

Nussbaum.

Congraccional iavectigatore told the
Tribuae-Review the appareat reason for the
delay war thav Pieke's exaff admitued to the
invesdgators that several key Whine House
officials had never been inverviewed, 2nd
were Rnavailable for iaterviews by congres-
sional iavestipavors.

For examuple, Fiske's staf had never inter
viewed Charles Easley; the White House
staffer in charge of safe combinations,
i"dw“s R‘hr“-

In an inverview earlier this year, Fiske
wanldn’r rammear no the delay, :nyins
only that b needed more time,

Despite the long lag time given to
Indel.acud.nu; Counacl Keineds Stais, whe
wok over for Fiske in August 1994, sousces
fomiiac with the p:o]:: FEEECIT that Svarry
probe been less than cxhanstive.

“We were aot given 2ll the access we
aeeded,” one prosecutor familiar with

- Starr's probe suid

Ancther lawyee E2miliar with the ingquicy
said that all White House security person-
acl, induding thes< in the Clintor's piva
residence, hud not been interviewed by
Searr’s i.nvu:isuon, evrea :hou.sh docu-
ments irom Fostwer’s office had been wans-

rred t the privare quaners.

Three individuals who were working in
the Whitc Housc redidence at the time of
Fosters death. including one member of
the Secrer Service, told the Tribunc-Review
they bad yet to be igwrviewed by anyone
on Starr’s yaff.

Another member of the pesidence staff
said they had wadesstood thac paposs
beloagiag 1o Foster had been stored 1a 2
ceaverted officc oa the third Roor of the
White l:;::ls; residence, ok

Starr oca udlizing his Washiagron
grand jury to muhd’::lfandllng o;:i:a-
mentw after Foster's death n well aa the
sabsequent police death vesganon.
SIGNIFICANCE OF DOCUMENTS

Papers nalra from Forter’s office shordy
afier hls dearh have beea considered 2 key
clement in ualacking the mystery sur-
roaading his death. On the day of kis
Adeath, Foster, acearding to official
acconnts, lefr bis offica ax aboge 1 P w
vialently take bie awn [ife or 2 tnadeide
Yicginiz park just seven mifes from the
Whire Haiss.

“That vflice, ia any death invesugaion,
wanld ba cansidared parr of the crima
sccoe. Ever morc so because he died duri
tha wnrkday,” frmer Army criminal inves.
e Gaue Whewwy suid

Wheaton. 1 retired 25-year seteran of the
Army’s Criminal Investigation Division
who has handled tederal investigations—
includiag homicides—is aa It witaces
who has Iooked 18 to the buster ease for 3
<eafideariud party: He coys it would be
“essential” for investigazors to know whar
Foster was worklag on to determine
motvation for his death.

Wheatnn miggesrs thar the aicknes hy
which officials sought to enter Foscer's

office and vamper with the scene, oaly
should “heighten investigator's concerns
abouc the case.”

The entire Whitewater scandal erupred
on Dec. 20, 1993, whea the Washington
Times reported that three seqior aides
entered Foster’s office just hours afrer his
body was dlscovered on the night of July
20,

According to the Times, park police
snurees cantirmed thar Whirsasree docs-
weus were removed from Foscer’s office.
Tbe Whire Hause qulekly cnaficraed rhar
Whitcwater documents were among the
Eret papers rrmoved from Faeteds nffice.

At the dme, Foster was not only deputy
Whire Honse cannsel, bnr the Clinmeae
poviie aunoraey, privy 1w all of their del-
ll'lsﬁ-

Siace the Times report, the Whice House
g2ve. differing versiana af what happened 1o
Papews rewvved Gom die offive. Fijor, the
hapers were mid va have heen handed over
w the presideyrs attuincy, Larer, it was
revealed that Hillary Clinten ordered the
papein be pue juts = Juace in the peivate
residence, where they remained for 2 week
vutil dicy were Luuded over w Ler Luge
band’s antorney.

Both Tiske and Stare have made a
painsuking effort to reconstruct the
as they were whea Foster lef his m
the [ast time.

Bur a avaiber of axperts belicve thax may
be fuile becanse of the long delgy in secuz-
iog and sealing che office by law cnfores-
@ent aad the high number of people who
carcxd dhe office withoux sapcrvizion.

Another suspicions aspect {s what |s
missing from official iavcnverics far the
office,

“You beecomc smipicious whea papess
relating ta 2 hot-potate issue afe not
aceountcd for and thould be dhore,” said
‘Themas Seorza. a former federal prosecu-
vor 28d lectuser of Icgdl cthics at the
Unrversity of Chicago.

Inveatsries of Fosters papers compiled
by White House staffers shordy after his
death show go files relating o oae “hot.
potare” lssue, the White House Travel
Ofice brouhaha, .

The Whie Hotue has told congressional
investigatars the files relating to the Travel
Officc were in cabinco ouwide his office,
But ope investigator fonnd thar hard e
belicve beeauac of Foaters jarimate isvolve-
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raent in the case, aad the fact invearories of
documearts in his affice showed files on
cases et he wus intimatcly {avolved with.

The House Commuittes on Uperations is
expected to opan hearings iate the
Travelgate mawer vhis fall. Foster’s files will
alco be examined during those hearings,
according w o staff member.
ACCOUNTABILITY

A gepaeste :mw-n.-laﬁngtnée&s is an
cffurt Ly officials o deny federal Lavestiga-
Tore acress to Bnareds nffice.

On the aight of Foser’s death, the park
police requested that the White House
secwge and sed Foyter's office. When police
investigators arrived ar Fasrer's affice the
wosulng aftcy Lis deads, ey discovered
this was not done.

The iuvaadigawes were Wso denied access
by the Whitz House.

Tle polive tewurncd dhe following day and
werz ot allawed independear aceess vo the
uffice, but stood by apd warched as
Nusshoum cearchad the affics. FRI agents
weie wid W sit vuwide e office in 2 hall-
way.

“Ics & ey scrivus faue,” swid William E
Roemer Jr., former lead apent for the FRI
Organized Critue Suike Tutee i Clicago
and the bureau’s most highly desorared liv-
ing agent.

Koerer suggested that apparent etforts to
thware a fedenal criminal probe by Jzuyiug
access 20 federal investigators “raiged the
possibility of obsteuction of justice.”

“It's the t2il wapggiog the dog” he maid.
urguing thar die iudideouc fs au le uf
ineressing Justice Departmeat mim
Heusc interfereace in federal crisuined
investigarions.

“Thc offise should have been scaled
immedsarely after it Was known he (Foster)
died. In catlicr days, the FB] would have
parsued this vipotously:” he said.

Army investigeror Wheaton agrecs with
Roemer.

“Detcrmining which papers were taken

may be imposs ible. At i puing, the d
jury may ealy be able roP;nld nfficiale
accouatable fur iuccifeiing in 2 <riminal
investigation.” Wheaton sai

According to Scoru, the issur uf puasible
obstruction of justias has to be determined
by czamiaing “the inwac of officiala ut tic
time, Was there a purpose or a hidden
motive by officials in blocking access.”

Park pelice invesrigator Sgt. Pete
Marklagd wld the Wasliugun: Puat sailicl
this year. ~Lhe whole search of that office
was absurd,” adding that Le belicval White
H::se aides “obviously had something to
H -

Markliad told the Post that Nussbitm
cleimed exseutivc privilcge in not allowing
police the nght to 1ndepeadently revicw the
Jdocumenrs, which Nuasbauwm sorred him-
‘Glf«

“He should kaow better,” Scorza said,
adding thar Nuscbaum as White House
counscl should have becn awarc that iavok-
18g executive irivilegc would tneaa thix the
documaats “should have beea sealed, cach
docuzeent inyaaled and catalogued and then
handed evar to judicial authoritics for a
determination.”

Another matzer the grund jury can weigh,
Scorza said, was whether Hilluy Clinven
arttsapted to miclead investigutors ia “che
very carious” way she “otdered documents
from ths office w the persoodl quarters.”

Marklaad alse told the Post that
Numbaum searched a bricfomse twice declar
ing, “Its empry.” Scveral days later, the
White House clsimed they found Fosecr’
so-called suicide note in the same briefease.
DELIBERATIONS

Whether the grand jury will hring indicr-
weuns agaiuat vffiials fur pusille obyuuc
tion of justice is atill an open question.

As 2 wechuical waticl, prvauiors preseat
indictmenats and must sign off on them. Tfa
grind jory believes “chece was iuteut tu
obstruct justice” oa the part of officisls,
they have dic sighc tw vois fin Ludivuncns

withour the coasent of the prosecutors,

Searza said,

An Indictment does not imply guilt. “It
maans therr i« evideice of 2 Plﬂbﬁble €gure
o[ a federal offense,” Scorza said.

He emphacized that the grand jucy does
not deide on guilt or innoceace. and thata
erial is the fair sad appeopriate forum for
due

“If the grand jury wrre to haad down
indicuneaus i the casc, I think theyd finda
lar of penple enming back ta the witaess
suu w change their wesdimony,” Whearon
speculazed

Aside fiow die serivus iwue of obsrnc-
tion of justice in relarian ra the offirs,
Wheatou bdieves that the grand jusy absu
could setiously weigh indictmentr agaiasr
officials for wisbaudling Wie deads iveadi-
gadon o} Faster “regardless of whether the
case is asuicide wvi uol”

Wheaton outlined same arzas thar the
grand jury could 1eview:

» Missing evidence ~ Crime scene Polamids
ukea by a secvud pulice vfficer we wiss
ing and he says Jater photos don't match -
hia recollectiva of the scene. Other 35
photas were said 1o be underexpased in
ic POI;CC 1zbs,

* Possible tampering with the crime scene =
Phortographic evidencc supports con-
tentions that Foster's hand was moved and
the gua passibly eampered with afeer
police zeeived. Alsc, four witpesses. got
memben of the polico) 2ay & bricfeasc was
10 Foster’s car. ‘I'ie police evidence rcport
does net list o brickease.

» Possible misrepreseatation of witness
ctaternenua.

¢ Evidence sapgests thar X-rays wken at the
autopey sre now misving. The astopsy
geport and the police report state X-13y3
were talten but the medical ezgminer
staves the Xeray machine wzs brokea.

« Discrepancies in swoea testimony ac to
the iavestipation and acrivities relating to
the case.
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Reprinted fiom Pittsburgh’'s Tribune-Review

Friday, June 30, 1998

Doubts Cast

Chriswpber Raudd
&rm\mm@—mﬁv

The staff of Independent Counsel
Kennsth Suaze’s probe has become
increasingly eclectic as ime goes by.

In May. Stare’s office hired O.].
Simpson defensc tam forensic expert
Henry Lee ta reviaw the Vincent Foster
death case.

This meath, rwo U.S. attorneys who
prosecuted the Waco-Branch Davidian
vuse heve joincd Starr’s Lircde Rock
office.

The cwo lead Waco prosecutors, the
husband-and-wifc tcam of Ray and
LeRoy ]Jahn (pronannced “Yawn”),
were brought onto Surr's tesm a3 he
wiiempss to baleter hiv saff with expe-
tienced prosecutofs—apparently
prepasing fur the prosccution phasc of
his Whitewater inquiry.

Bur, like the controversy that has
swirled around the Waco cass, that
inquiry also has come to include the
Jahns.

The Jahne have aterling rasumes.

Aa creer prosecutors with about 25
years of federal service, they first gained
recognition fer hundling the anmaming.
tion case of U.S. Distder Coure Judge
John H. Woed in Tcas.

“The Jahns have spent most of their
tenure a» federal attarncys working in
the U.S. strorney’s affice in San
Antonio, theugh they served a Lrisf
stint as saff atrorneys ta FBI Director
William §. Seasions in ington.

Over the yrass, the Jahns have dewdl-
oped a clos¢ maanciavian with Justice

D ent officials in Wiahington.
en the Clinton adominintration

needed enced prosecurors Lv han-
dle one of the moat palitically sensitive
@scs—Waco—the Jahns were selected.

on

Whitewater PrOSecutors

Asked if the Justice Department
played a significant tole in the Jahno'
sclection, former San Antonio U.S.
Actorney Ron Fderer said, ™' |'hete’s no
quesdon abous it, Washingron was very
much invelved *
Edear was the Bush-appointed U.S.
attorney who served ecveral mondhs
into the Clinton administration when
the Waco incident began. The Tshns
were tapped as the frderal presccutors
for the case shardy afier the Bureau of
Alcohol, Tobacco and Fircanud Feli.
28, 1993, raid on the Branch Davidian
campound.
“In the past, thc Julus lave been auc-
ceasful as far as Justice was concerncd,”
Ederer said

Their closc association with the
Jostice Department and rheir wark an
Waco, considcred very impormant for
the Clinton edminietration, appeass to
have posed no obstacle to their joining
Surs’s team, which has been investigas-
ing matters relating to the Clintons.
Former federal prosecutor Thomas
Scorza, u lecrurer on legal ethics at the
Univegsity of Chicago, thinka the
appeintment of prosecytors close w the
Justice Departracnt “iv samething less
than desirable™ for an independept
counsdl’s probe. .
*It doesn’c violate any rula of ethica
and ir not a conflict of intersst,” he
said, “buc it does ssam picking prasecw
tors with strong connections to the
Depastusent of Justics is not the way w

‘0.

Scorza noted thac the “easence” of the
indcpendent counsel faw was o have
an independent investigation that does-
n't answer to Justice or the Presidant.

He believes that selecting prosccutors
with “stcany pereonal conncctions to
Justice” undarminca the spirir of the

law.

Ray Jahn, contacted at Starr’s Livde
Rock office, refeered all qucstions abeur
his appcintment ta Staers presn aide,
but did ey he did not sec his associa-
tion within Justics 0s ¢ problem since
“we’re not the only people working
hete {01 the staff) fownz Jusdce.™

Srarr’s office refiscd ta enmmenr on
the Jahn)' appolntment or the marvers
they may be handling.

The couple’s ries with Justice
Deparmment officizls were suength-
encd, sccording ro FBI sources, after
their stint 25 aides co Director Sessions,
even thuugh Sessivia’ bt yeurs were
matked by difficulties with Justice and
the White House.

In 1993, Scosions was fired by
Pregiden': Clinton.

According W sousces fumiliar with
the Jaha work ac che FRI, dhe
quickly sligned themoelves with Tusdce
Departsacns officials aftee joining
Session’ nraff in 1992. Sessions and his
wife believed that it was an efforr 1o
underm:ne the Dirccror’s position,
snlirves xiid.

Eventually, Sessions wsked die Julune
to peturr. to San Aatonio before their
ONne€-yeal CONUNCT expired.

Sessions didn’t comment on the mat-
te, bor sauzces aay Sesainna and his
wife who were friends with the Jahns
for ovcr twe decades, have fallen out
and na lenger talk ro the couple.
WACO CASE

After ‘he Jahne returncd o San

Antonio, they sventually tried the Waco
Case.
“They (the Jahna) have a reputatian
for taking s mess like the Waco case
end maling sense of it,” Houston
avtomney Mike DeGuerin said.

DeGuerin was the lead counsel for
the 11 Jranch Davidian survivars
brought ‘0 trisl and charged with con-
spiring . kill {ederal agauts.

After 3 sevanweek wial in 1994, tha
prasecurion took a “big loss™ mxopdi
to DeGurrin, when s Texas jury fo
the survirore not guilty on the prosecu-
tian’s twu main charges, includiag con-
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spiracy to murder federal agenta.

DeGuerin felt then that the Jahns
handied the government’s case falrly,
but mid “che jury just wasn’t going to
buy 3 conspiracy theory.”

DeGuerin suggested the Jahns
appointment ¢ Stacr's snff “ralscs some
eyebrowa.”

The Jahns' handling of tie Weso casc
has come undes criticism.,

Author and columnisr James Bovard
wrote about the Jahns in e recent ardde
tided “Fads Muar Fexx UJp Ahaut Rale
In Waco™;

*Fcderal Prosceutors weee csught
manipulating evidence at the trial.
Prosecurors presented a wanscript of
tspes made from listaning devices inside
the compound in its fast days. purport-
edly showing that the Davidians intend-
ed to commit micide. Rur under cros-

wmination, the goverament’s audio
gt admitted altering the transcripts
er meeting with the chief prosecu-

£

Ray Jahn vold the Tribune-Review
¢ this tllepuon was ¢ “bunch of
" snd said the defense weam had
access to all of the tapes, amountin
aver 100 hourr of sudia dme, xa
right to have them played.
DcGuetin, lsughing, said while cech-
ically Jahn was correct, the defense
m didn’t have “200 peaple working
casc” a3 the prosecuton did, and the
scea to cxamine all of the evidence

Saca L. Bauin, forewoman of the jury
and 2 San Antonio teacher, mid she was
concerned the prosecution was not “pre-
scuting ull tae evidence.”

Bain citid the facy that @ menl doos,
ssid by wimesses 1o have shown a ber
zage of ballets whicl the Davidisne
clsimad demonstrated the ATF made
the inicial attack, was said to be
desrroyed in the cempound’s subsc-
quent fire.

“The other inetal duvcs were found,
they didn't melt, some were even rua
over by tinks and wese recovered,” a
suapicious Dain suid.

DeCuerin agreed the doot, 1 key point
of evideice, was significanc in its
absence, but pointed out “1 don't think
Kay Jahn las any idea what happened to
the dour.”
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7 Hiring of Renowned Scientist
Paves Way for Fresh Review

Lee> ability, wud thinks the new paae] will
nat conclude Fiela's panal wac wrong by
cwiking w « difavar wodusion.

“There’s more new infarmerion, evidears
aad twtimoay siuce the Uliginll 1eview,”
Scalice said. adding “the new panel may jusr
canelude differeatly based uy yew fuformy-
ton.”

Such wew jufuimstiva wiglt iaclude
phowgraphic evidence unavailable rn Ficke's
wam. Oac plows aljuws uu Wppueut tmuma
wound to Fostar’s neck,

Addidoaally; geand juiy prosedings dis
year produced a wealdh of new information
about the erime sceuc, « suice awd, Au

least ¢ witnesses have alsa stated thar FBI

By Clristuplicr Ruddy
FOR THE TRIBUNE-REVIEW

The recent biring by Iadependent
Couarcl Kenneth Starr of renowned forea-
stc scjenust Heary C. Lee 10 review the
death of Yigcenr Foster has oace agaiu
taised nagging doubts about Fostar'’s alleged
suiads.

Lee. one member of 2 panel of forensic
cxperta macmbled by Svarr, fepocredly ia
aready reviewigg evidegce.

The independent panel will be reviewiay
the results of the original park police iaves-

tigadea, &3 well s the cogelusions of an

independent panel used by Special Conasel - PI—— ducred by Fiake'

ports oa intcrviews conducred by Fiakeh
Robers Fiske's probe. Both coneludcd Foswer staff did not accurately reflect their
commuired suycide.

accounu.
Fiskes veam also bad several handicaps.
Aldiough the team included fouy euincum
Pathologisy (two were employed by the fed-
cral govemmeat), Fiske wevey authugbed &
second auwopsy.
It was also evealcd ot w Scyae licasing

“Usually; cxperws doa't like everturning
ansther expert pauels conclusions,” said
Viaceat Sealice, 2 former New York Ciyy
police homicide expert. Scalice has neviewed
~ariona wypeets of the Foswr case.

He believes the experts may feel diferent-

581 221 8¢87 DEBBIE GERSHIAN
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thangh chey certified he died at the spothe
was

Asother factor helping Starc's panal is che
increasing recognition of the high pumber
of inacearate suicide rulings aronad the
country. :

This iccue was foamured as he cover ctary
in the prestigious American Bar Association
Jorcnad this moath ia ag srxicle entided
“Body of Evidence: Whea Corogers and
Mediral Examigers Fail to Distinguish
Accidenu from Murders from Suicides. . . .~

We're cull living ia the Dad: Ages when
it comer ta death {avestigatioas,” Dr.
Mirchacl Baden. the foremer chief medical
ezaminer fot the city of New York, 10ld the
Jancral, “I¢s 1 natisaal disgraee,” he said.

Foster's autopsy was conducted by a
Virginia medical e¥aminer who has beeg
diallenged oa two sulelde rulings in recenr
yearz,

Iu vze suicide ruling the marderer con-
fewced, In a teennd rase, 1 gecond 20m
showed ihe decedent may have beea
atracked hefare ha died. S—

The cwpuaelment of 2 new independent
parel is ana ¢ign. of 2 mare assertive grand
jucry, and marks a2 reversal for Srarr's
Wichingten Deputy Masl: Tuahey.

Tuohey, according ta 2 souree, had argued

. v

Iy about this easq, 1hat only o members of the mand] hart :.gainsr a gew panel eutly in investiga.
Scalice says he has "2 high opinioa” of <red to view the criwe ateuc «1 IE:u Mascy, o
_h —— i i ————
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TIME SENT: Saturday, November 25, 1995; 9:30 PM EST Z “/‘ ! ,’q% f ?‘? et
COMMENTS: This fax will be a reprise of the matters we discussed this afternoon, but with some

additional information added (I was able to reach Ambrose directly this afternoon, but not Chris or Reed). I
am in the midst of reading the entire Senate Record (6th time or so!) for an significantly expanded CIR I will
be doing with a release date of around 12/7 to 12/15, At Page 213 of the Senate Record, the Fiske Report is
discussing the gun Lisa brought to DC with her in June 1993. On this point I looked ahead and reread Lisa's
FBI Interview on May 9, 1994, Pages 1646-1650. The bold-face within the quotes below were added by me.
If the points herein are "old news" to any of you, I apologize! I don't recall seeing this in print anywherel

{A] "LISA FOSTER examined a revolver which had been brought to the interview by the interviewing agents.
Foster examined the revolver, which had also been found at Fort Marcy Park on July 20, 1993, and stated she
believed it may be a gun which she formerly saw in her residence in Little Rock, Arkansas" [1646).

It turns out she also "may have seen” the same gun in Washington, D.C.: [B] "LISA FOSTER recalls that as
she was packing her belongings in Little Rock in preparation for coming to Washington, D.C., she found a
handgun inside a travel trunk which had been packed by FOSTER prior to his departure for Washington.
Specifically, as LISA FOSTER was packing in Little Rock, she came across a silver-colored gun, which she
then packed in with her other property. When LISA FOSTER unpacked the gun [apparently we are talking
about just one gun in this paragraphs of the FBI interview with Lisa], in Washington, FOSTER saw the gun
and commented on it" [1647-1648].

Lisa's FBI Interview continues: [C] "LISA FOSTER also knows that FOSTER kept a gun in a closet in their
home in Washington, D.C. LISA FOSTER was aware of the location of one gun inside her residence in
Washington and she found that gun still in its usual location on the night of July 20, 1993. The gun which she
found on that date was not the silver gun which she had earlier found in the trunk in Little Rock. LISA
FOSTER believes that the gun found at Fort Marcy Park may be the silver gun which she brought
with her other belongingy when she permanently moved to Washington" [1648-1649].
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There are a bunch of points that can be made in connection with the above three quotes, Here is the main
one: It clearly appears, based on the words of the FBI interview report itself, that the gun that the FBI
shawed Lisa Foster early in the interview and that the Bureau said was the gun from Fort Marcy Park was a
silver-colored gun. The "problem,” of course, is that the official record indicates in many places (and in no
uncertain terms; see the photographs too) that the gun found in Fort Marcy Park was dark-colored.

Lisa is certainly no gun expert, but she ought to know her colors (after all, she was able to describe Vince's
Honda as "Taupe Gray!"). A silver-colored gun is vastly different (especially to someone inexperienced with
guns like Liga) from the dark color of the gun officially found at Fort Marcy. Note that affer she examined
the gun the FBI showed her, her FBI Interview has the Lisa statement in bold face in [C]. How could she
believe that the "gun found in Fort Marcy Park may be the silver gun she brought with her” unless the gun
that was just shown to her in the FBI interview was the one that was found at Fort Marcy Park was itself
silver-colored?

If the FBI did indeed show Lisa a silver gun when it is clear that the official ‘death’ gun was dsrk-
colored, well, guys, don't WE have a (pun intended) "smoking gun?!"

Some further points: We know that when the FBI came into the case in early 1994 there was a pre-existing
"problem" re the gun found at Fort Marcy Park. Per Lisa's USPP Interview [7/29/93] she could not ID the
Fort Marcy gun: "She was presented with a photograph of the weapon found with Mr. Foster's body, but was
unable to identity it" [2153]. I assume that the USPP showed Lisa the "official" dark-colored death gun but,
given quote [C], the difficulty with the FBI interview above exists no matter what gun Lisa was shown. We
also know from the handwritten notes of the USPP officer interviewing Lisa that she said, re the gun she was
shown by the USPP: "Not the gun she thought it must be, silver, six-gun, large barrel" [2227; I have always
assumed that this quote indicates that the gun she "thought it must be" was a large caliber silver revolver, not
that the USPP showed her a silver gun], It's clearly a "problem" if the wife knows something about the
handguns in the home in LR and in the home in DC and is "unable to identify" the official death gun, right?

Did the FBI boldly try 1o rectify this "problem” by showing her the silver gun she had originally expected to
be shawn by the USPP by the simple expedient of showing it to her on May 9, 1994, and claiming it was the
gun found at Fort Marcy? Would this have "worked?" Remember that until the day of her FBI interview, it
appears that all Lisa had ever seen of the Fort Marcy Park gun was a photo of the gun shown to her on
7/29/93, over nine months previously (probably similar to the photo shown Sharon Foster Bowman, see
2436 a complete copy of John Sloan's letter, but no copy of the gun photo, is also at 2169).

[Note that the strange downward protrusions to the left of the grip of the revolver in the photo on page 2436
~- one of them certainly is the trigger - "What about the other three?" Ambrose asked today. Clearly the
photocopy of the gun at Page 2436 is not accurate in this respect. See the other photos in the record ]

Remember that Lisa was under psychiatric care (including administration of Prozac -- dosage unknown --
from a few weeks after Vince died (presumably rot prior to her 7/29/94 USPP interview) at least until August
of 1995 (per The New Yorker article). Who knows, maybe she would have admitted kidnapping thc
Lindbergh baby when the FBI interviewed her on May 9, 1995! Nonetheless the issue I raise remains: I can
think of no "innocuous” explanation for what appears to be to be a rock-solid inference drawn from quotes
[A, B, & C] above: the FBI showed her a silver gun and told her that this same silver gun was the one found
at Fort Mary Park!

To cast the net a little wider: Note that attorney James Hamilton was present at both the USPP Interview on
7/29/95 and at the FBI interview on May 9, 1994. [Per Hubbell, Page 1746, he remembered "a call being
made to Hamilton on the evening of July 20, 1993" (he did nof say Lisa made this calll Ask yourself whether
Lisa was the kind of girl who would sit down and call an attorney the night she's told her husband killed
herselfl But that's another story. . . )] Indeed, the FBI interview in effect states that Hamilton was a
“participant” in the official interview of Lisa. Participant? "Now, Lisa, let me help you with this . . ."
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Since Hamilton was present at both interviews, he has a problem (unless an innocuous explanation for the
"silver gun" issue above can be found). If the FBI showed his client a silver-colored gun, stating it was the
gun found at Fort Marcy Park, why did Hamilton not note that the gun being shown his client by the FBI was
not the same gun as the gun in the picture shown his client by the US Park Police and raise heli?! Did he (and
his client?) enter into some sort of de facto conspiracy with the FBI, at least on this point?

Furthermore, even if the USPP did show Lisa a picture of a silver-colored gun (as opposed to the official
black/dark-colored death gun) at the prior interview (that is, the same gun it appears that the FBI showed her
the following May), Hamilton probably knew by the time of the FBI interview from information available to
him as the family attorney that the official death gun was a black/dark-colored one [he certainly should know
by once the USPP and Fiske Reports were publicly available]. Why did he say nothing? Was only the FBI
responsible for "puttying" the Prozac-laced Lisa? Just a thought. . .

Let's roll onward. IfLisa was shown a silver-colored gun by the FBI, where did the FBI get it from? Was the
silver-colored gun in question the same silver-colored gun that Lisa remembered seeing in LR and in DC?
All the more, how did the FBI get its hands on that gun? Note that Lisa had Jooked for it the night of the
death and could not find it herself, even though she thought she knew where it was! Didn't Hubbell say he
looked for a gun in the Foster home that night (1995 Senate Whitewater Hearings). Caliber? Serial number?

Another side issue: Were there two guns in the Foster House "officially?” Read [B] and [C] above again.
Does, "specifically” relate back to the prior general statement? If so, that paragraph is discussing only one
gun, not two (that is, not just the one in Vince's pre-packed trunk but also another one, the silver-colored one,
that she packed herself). The Fiske report (Pages 213-214 of the Senate Record) also states that Lisa found a
gun "different in appearance” than the gun she remembered [cleverly, the Fiske Report has no mention that
the gun that was the one Lisa thought killed Vince was silver -- another of its many finesses!]

If we have only one gun officially in the house, bow in heck did Lisa find another gun in the place she
apparently thought the silver gun was located? Did someone not only lift the silver gun for future use, but
plant a (dark-colored?) gun as well? I find this hard to believe, but this whole affair is weird! Perhaps there
were two guns in the house prior to his death - the silver-colored one that Lisa could not find and the other
(dark-colored?) one that she did find the evening of July 20?

Let's also take a look at what we know was going on around the time of Lisa's 5/9/95 FBI Interview in which
it certainly looks as if the FBI showed her a silver gun, saying it was the gun found in Fort Marcy Park. The
next night, 5/10/95 was the night that Mr. Knowlton was confronted on Constitution Avenue and his Peugeot
was smashed up with a tire iron (just prior to Ais second FBI interview -- the one in which the Bureau tried to
shake his story). Perhaps Lisa's position called for a more subtle type of manipulation? We apparently have
at least two bold moves by the Bureau (or its proxies) within 2 day or two in early May 1994,

I am not sure what to make of this next point. Remember that Sheila Foster Anthony in her FBI Interview
[1571-1572] stated, after making it known that she understood the difference between a semi-automatic pistol
and a revolver, that she "only recalls seeing a black-colored pistol [sic] from among the handguns owned by
her later father. This pistol is the gun which ANTHONY and SHARON BOWMAN found while they were
clearing their parents' house after the death of the elder Mr. Foster." VWFs dad died in 1991 - apparently
some guns were removed from the home before he died (by VWF and Sharon) and one was removed after he
died (by Sharon and Sheila).

Sheila also stated [1570) that she had no personal knowledge regarding the gun that was found with the body.
" On what basis did she know nothing about the official death gun? Did the Bureau show her the gun, did
the Bureau show her a picture of the gun? What gun? The silver-colored one the Buresu apparently showed
Lisa? The dark-colored official death gun? As nearly as I can tell, we do not know the answer to these
questions. I mention Sheila’s statements to the FBI since she did refer having recovered (with Sharon) a
black-colored gun (tbough it was a pistol).
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T also note that there is a fellow who has been posting on the 'net in connection with "the gun” named Michael
Rivero. For some time now, he has been posting that he thought the Bureau showed Lisa a silver gun in her
5/9/95 interview. I remember reading some of his early stuff and finding it kind of iffy (that's why the CIR did
not contain all the 5/9/94 Lisa interview data in this fax!).

I emailed him today and asked him to call me. He did so after I spoke with Ambrose today. Mike and I
talked through the fundamental "gun" point herein in connection with [A, B, & C] quotes above and he agrees
with me (he would say that I agree with him!). I can have him call you gentlemen if any of you would like,
but we both think the words of the FBI interview report make the fundamental point quite clearly.

Warm regards as always,
Hugh Sprunt, BSI [Baker Street Irregular]

[HT -- this is a cleaned-up version of the fax I sent to the above addressees last night. It makes no new
points, but should have fewer typos and be a little clearer. Chris never called me last night -- perhaps since he
received his copy of this fax before he had time to call. Rather than send copies to Dan Burton and Faircloth
at this point, I thought I would fax a copy of this fax to Patrick Knowlton's attorney this morning. He might
be able to make some use of it since there is the implication of some "shenanigans" [to use Hamilton’s word
Jform 60 Minutes] on the part of the FBI around the time that Knowlton's car was bashed up, the night before
his second FBI interview. Please let me know if you have any new thoughts! Sunday Moming , 11/26/95,
9:58 AMEST )

*  If the reader of this message is not the intended recipient, or agent responsible for delivering it to the intended
recipient, you are hereby notified that you have received this document in error, and that any review, dissemination,
distribution, or copying of this message is strictly prohibited. If you have received this communication in etror, please
notify us immediately by telephone and return the original message to us by mail.
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Watergate Has No

“Foster” Children\

By Hugh Sprunt

hy so little in the media about

the suspicious death of White

House Deputy Counsel Vince
Foster? Perhaps putting some evidence
regarding his deathina Watergate-like
context will bring this guestion into
focus. Assume you are Ben Bradlee,
editor of the Washington Post. Vague
rumors about the break-in at the
Democratic National Committee
tHeadquarters in the Watergate com-
plex have begun to surface, and two of
your reporiers, “Woodward” and
"Bernstein,” come to you with an
amazing story they are calling “Water-
gate” They tell you that they have
Jocated and interviewed somecne who
happened to be at the Watergate that
night and apparently observed the
burglars near the time of the break-in
(Analogue: Virginia construction con-

sultant Patrick Knowlmon's damning
of what he saw at Fort Marcy
Park oo July 20, 1953, see Insight,
Nov, 27). This witness saw the burglars
clearly and can describe them in
detail. This is pardicularly imporuant
gince the burglars have so fur menaged
to elude the authorides, The witness
happens to be a supporter of Richard
Nizon (and Knowltons home sports
Clinton/Gore campaign literarure), but
still wants to tel] the oruth about what
he saw at the Watergate that night.
You learn from your reporters that,
after the witness gave his eyewitness
account to Nixon's FBJ, the Bureau
scheduled a second FBI Interview
solely to get him to change his story,
something he refused to do (as Knowl-
ton claims happened w him).
Wheon the Watergate witnesa sub-
sequently was served a subpoena to
appear before the District of Colombia

22 - Insigh!

\ﬁmbroae Pritchard-Evans persona
confirmed harasgment of Know .

- -

federal grand jury, he was harassed by
more than two dozen individuals, on
the street, in numerous threstening
phone calls, and by peaple who ille-

gally entered his apartment building ’t" .

night (as Knowlton claims happene
him). Both Woodward and Bemn
personally abserved this ty
harassment numerous times o
three-day period and ook photos

10

1.8
f tHe

intimidators and their vehicles (W‘Q‘ICZN
1

is how reporters Chris Ruddy

¥ ) ehcensop b\ (
of one vehicle was traced by the
reporters and belongs to the federal
o mm DY)

Woodward and Bernstein also tell
you of a copy of a handwrirten note that
they have obtained from & source with-
in the Nixon White House. Thia note
authorizes the Watergats break-in on
national security grounds and appears
to have been written and signed by
President Nixon himself, at the insis-
tence of those committing the break-
in, who had demanded assurance that
the break-in was not illegal. As man-
aging editor, you have recently heard
vague rumors about this note, butyour
sources in Nixon's FBI have wid you

PN

that the nowe was aa obvyious forgary.’

and you thus far have printed nothing
about the note’s existence out of
respect for the president
(Inverted analogue: the FBI
quickly decided that the rn
“guicide note” belatedly
found in Foster's briefcase
was writren by Foster him-

self)

But Woodward and Bern-
stein have a copy of the FBI
lab report on this pote. The
1ab report indicates that the
FBI is not certain the note is
a forgery and suggests that
more than one known sam-
ple of Nixon's handwriting
be provided tv the lab for
comparison.  Although
weeks have passed, noaddi-
tional samples of Nixon's
handwriting were provided
m the FBI lab. Finally, your
reporters tell you that they
hired three bighly-qualified
independent handwriring
experts who examined the
note, along with many
known samples of Nixon's
handwriting, and all three
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experts are unanimous that the note is
genuine: jI was clearly written and
signed Nixon himself. (Inverted
analogue: Three handwriting experts
at a Washington press conference on
Octwber 25 announced that Foster's
suicide note was forged.)

As managing editor of thc Wash-
ington Post, would you think this story
worth printing or would you tell Wood-
. ward and Bernsrein that obviously itis
‘the fabrication of a bunch of scur-

ilous left-wing kooks out to “get” Pres-
¥ent Nixon?

! What if the actual Watergate events
had been igoored by the mainstream
media, except for CBS* Mike Wallace
vilifying Woodward and Bernsteéin on
60 Minutes for dreaming up a cocka-
mamy Watergate conspiracy theory
just to sell newspapers? (See Insight,
\| “The Foster Covcrage: A 60 Minutes

NAutopsy,” Dec. 4.) ~

Hugh Sprunt, author of the Cirizens Inde-
pendent Reporton the Foster death, is g
attorney in Dallas. ¥:e

This Catholic
Moment Bears
GOP Prospects

By Donald Devine
A silent revolution is taking place

Ve,

among American Catholice. For

the whole modern era, Catholics
and their clerical hierarchy have had
an informal understanding with the
Demacrartic Party and their supporuve
power groups, such as the labor unians.
Recently, that alliance crumbled.

The Democratic-supported Su-
preme Court decision legalizing abor-
ton in 1973, and the Republican Party
platform’s opposition to it in 1980,
opened the riff. But it was the general
disdain of the post-McGovern Democ-
ratic Party to seemingly all traditional
moral, family and religious concerns
that strained the relationship to the
breaking point. With the October
release of their pre-1996 election man-
{feswo — Political Responsibility: Pro-
claiming the Gospel of Life, Protecting
the Least Among Us, and Pursuing the
Common Good — the bishops of the
pation’s largest religious institution
have set a new direction. By this act,
the United States Catholic Conference
has declared independence from

December 11, 1995

Democradc hegemony.

The bishaps’ new policy does not
constitute an alliance with the Repub-
lican Party. Their statement is meantto
confront both political parties: "We
stand with the unborn and the undoc-
umented when many politicians seem
to be abandoning thern. We defend chil-
dren in the womb
and on welfare. We
oppose the violence
of abortion and the
vengeance of capiral
punishment. We
oppose assault
weapons in our
streets and condoms
in our schoals.” Talk
about a carefully cal-
culated challenge!

Republicans
earned bragging rights among
Catholics during the years Ronald
Reagan was their leader. His pressure
to maintain the ban against federal
funding of abortions and extending it
to the government'’s own health plan,
his anempts o limit population-con-
trol programs, his appointments of
judges, his speaking out for the values
of “God, family, freedom, neighbor-
hood and work,” and his support of the
platform — all, for the first time,
showed GOP attention to Catholic
concerns. Just as imporuant, Presi-
dent Reagsn had a compassionate
way of cxplaining tough decigions and
an Irish optimism that made
Catholics understand even his eco-
nomics,

But the 1994 election was the first
to find 8 majority of Catbolics voting
Republican for the more localized and,
thus more cherished, House of Rep-
resentatives. The reason for the GOPs
gain almost certainly was the aggres-
sively libertine social policies of the
Clinton administration on abortion,
bomoeexual rights and condom digeri-
burion. The GOP did not gain a major-
ity as much as Democrats lost it. To
sustain the break, the Republican
Party must be able to meet the bishops’
challenge. Defensively, this means
continued support of “the children in
the womb,” and opposition to the “vio-
lence of abortion” and the condom
distriburion in schools mentioned in
the Confurence's document. The move-
ment to repudiate the Republican plat-
form on abortion is the surest way to
breek this strongest link to the Catholic
consttuency and would dampen hopes
for a permanent GOP majority.

Still. if they are to be successful, the
Republicans must answer Catholic
challenges on welfare, undocumented
aliens, capital punishment and gun

control. To win Catholics on these
igsues, the GOP must be able 1o lrans-
late their programs int the language
of Catholic social philasophy. An
exclusively economic voice will be a
Babe) and, unfortunately, that is now
the dialect of most GOP leaders.
Fortunately, Republicans have an
ally in Pope John
Paul II, who has
written that a mar-
kct-driven economy
“is  betrer, mnot
because it is mare
efficient, but be-
cause it is more just
than arbitrary dis-
tribution by politi-
cal elites seeking
majority favor. Gun
control is wrong.
not because the national government
should protect shooters’ or hunters’
rights, but because it restricts the
individual’s right to defend himself
or herself when the stato cannot.
Capital punishment should not be
used to show toughness, but should
be used if the communiry judges it
appropriate to the gseverity of the
offense. National power must be
devolved not to save money but 1w
break stifiing welfare-state bureau-
cracies that do nat allow problems to
be solved locally and privately,
whether for the domeslic poor ot
undocumented aliens.

More than six decades ago, Pape
Pius X1 said, “It is wrong w withdraw
from the individual and commit to the
community at large what private
enterprise and industry can accom-
plish; 50 too it is an injustce, & grave
evil and a disturbance of right order
for & larger and higher organization to
arrogate 1o jtself functions which can
be performed efficiently by smaller
and lower bodies." This so-called prin-
ciple of subsidiarity has been rein-
forced by Pope John Paul 11.

Republicans will not be able o
speak to a permanent majority of
Catholics — or aother Americans —
until they truly can say, and believe,
that they are giving greatsr service 1o
children and the poor and the weak by
transferring programs from Washing-
ton to local, syate or private sources.
The bishops’ palicy thereforcisa chal-
lenge to Catholics to help the Republi-
cans complete the subsidiarity revo-
Jution by sending more government
back to the states and the paople,
where the 10th Amendmeant says it
belongs anyway.

Donald Devine is a former director ofthe
U.S. Office of Personnel Management.
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The Foster Coverage:
A 60 Minutes Autopsy

By Hugh Sprunt
n n Oct. 8, 1995, Mike Wallace pre-

sented 60 Minutes' lead segment,

“What About Vince Foster?” Its
purpose was to persuade the public
that former White House Deputy
Counsel Vincent W. Foster Jr. com-
mitted suicide where his body was
found in Northern Virginia's Fort
Marcy Park and that there is no cvi-
dence to support those who question
the official “suicide verdict.”

The primary objects of 60 Minutes'
derision were reporter Chris Ruddy
and Strategic Investment LLC, the pro-
ducer of a video that challenged the
official suicide verdict. As 60 Minutes
accurately reparted, recent polling
indicates that “two-thirds of Ameri-
cans still are not sure” that Foster
killed himself at
Fort Marcy Park.

Wallace intro-
duced Foster's
family attorney.
James Hamiltun,
by saying that Fos-
ter was in a “clin-
ical depression”
caused by criti-
cism of him in sev-
eral Wall Street
Journal editorials
and by the failed
nominatiops of
Zoé Baird and
Kimba Wood for
US. attorney gen-
eral. Hamilton
merely said, “He
was very unhappy
about those nomi- -
nations. He cer-
tainly had a ten-
dency, I am told,
to blame himself
for those things.”
Hamilton's state-
ment falls quite
short of layman

22 - Insight
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Wallace’s secondhand diagnosis of
“clinical depression.” Nonetheless,
Wallace said Foster “knew he had to
see a psychiatrist for his depression.”
What do government investigative
documents reveal? Foster’s sister,
Sheila Anthony, an assistant attorney
general, was interviewed by the FBI
regarding Monday, July 19, 1993, the
day before Foster's death. According to
the FBI report, she said that “he [[Fos-
ter] was feeling good and that the
weekend had gone well. Foster said
that he was not yet ready to see a psy-
chiatrist {as Sheila had suggested to
him the previous Friday] ... but he told
Anthony that he had called his physi-
cian m Little Rock and had gotten a
prescription.”
~ What did longtime Foster family
doctor and personal friend Larry Wat-

kins say? The report of the FBI inter-
view stated, “[Watkins recalled thart)
Foster sounded a little rired ... Watkins
prescribed desyrel, SO milligram
1ablets.... Watkins knew that it took 10
days to two weeks to take effect [as an
antidepressant) but helps with insom-
nia, sometimes the very first day.... He
felt it was important for Foster o start
sleeping better and thought if he got
some rest he would feel a Jot better He
did not think that Foster was signifi-
cantly depressed nor had Foster given
the impression that he was ‘in crisis.
From what Foster told him. Foster’s
condition sounded mild and situation-
al.... Foster was not one to come tn
Watkins with stress-related prob-
lems.... Lisa [Foster’s widow] 1old him
that they had gone away and had a nice
weekend on July 17-18.... He had the
distinct impression ... that Lisa was
taken completely by surprise by this.”

These FBI interviews contradict 60
Minutes’ statements that Foster was in
a state of “clinical depression” and
that Foster “knew he had to see a psy-
chiatrist for his depression.” The FB]
reports were publicly available cight
months beforc the 60 Minutes seg-
ment aired.

60 Minutes disparaged Chris Rud-
dy's reporting that the amount of blood
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was significantly less than expected,
given that Foster had suffered a point-
blank gunshot wound in the mouth
from an Army Colt .38-caliber pistol
firing high-velocity ammunition. Wal-
lace told Ruddy, “You know and I know
that there was blood all over the back
of the shirt” Ruddy replied that “Dr.
Haut [the only docror to view the body
at the official death scene], in his FB]
report and his interview with me, said
there was not a lot of blood behind the
body” Wallace then said, “Dr. Haut
says Chris Ruddy simply got it wrong.”
But according to Haut's FBI inter-
views: “Haut did not recall seeing
blood on the decedent’s shirt or face
and no blood was recalled on the veg-
eration around the body.... Although
the volume of blood was small ... the
blood was marted and clotted under
the head.... Haut believed that the
wound was consjstent with a low-veloc-
ity weapon.”

Haut filed a routine written report
with the medical examiner's office. Its
contents have not been made public.
Wallace did not see fit to examine either
Haut's FB] interview report or Ruddy’s
taped interview with the doctor.

One of the major objectives of Rud-
dy's reporting has been to challenge
official reports, including one authored
by Robert B. Fiske Jr, the first inde-
pendent counsel, who preceded Ken-
neth Starr. What does the Fiske Report
say Haut saw?

“Pr. Donald Haut, the Fairfax
County Medical Examiner, arrived at
the scene to examnine the body. At that
point, Foster’s bedy was rolled over
and those present observed a large
pool of blood on the ground where
Foster’s head had been””

But according to the FBI's report of
its interview with Haut, not only was
there no “large pool” of blood behind
Foster’s head (the volume of blood was
“small”), but also what blood there
was, was matted and clotted, not liquid.
The FBI's Haut jtiterviews support
Ruddy and contradict both the Fiske
Report and Wallace's statements.

60 Minutes made much of the fact
that Ruddy and the Strategic Invest-
ment video reported that numerous
carpet fibers were found on Foster’s
clothing by the FBI. What does Wal-
lace have to say about the fibers?

Wallace told viewers: “The FBI and
the US. Park Police say the fibers are
not significant, that anyone who walks
on a carpet picks up fibers, and since
all of Foster’s clothes were put in one
bag, all of his clothes would probably
have fibers on them, And Hamilton
says that Foster’s wife, Lisa, had just
put new carpets in their home.”
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(Hamilton: “Carpet fibers of those col-
ors were found on Vince's clothing”.)
Hawever, according to the official
record released earlier this year by the
Senate, neither the FBI nor any other
investigative body tried to march the
fibers with carpeting in Foster’s office,
his home or anywhere else. Further-
more, according © the report issued by
Rep. William F. Clinger Jr., a Pennsyl-
vania Republican, "It would be impos-
sible 10 determine when or where the
carpet fibers found on Mr. Foster’s
clothing would have originated.”

Thus, 60 Minutes leRt its viewers
with the impression that the carpet-
fiber issue had been eliminated. 60
Minutes did not bother to explore how
Foster's shoes retained these carpet
fibers after a day at the White House
and after Foster's 750-foot walk over
grass and dirt w the official suicide
Jocaton in Fort Marcy Park.

Wallace wid his viewers: “Officer
Kevin Fornshill, who discovered the
body, says the ground around Foster
showed no signs that he had been car-
ried,” which appears o undermine the
possibility that Foster had been car-
ried to the park in a carpet. Actually,
Fornshill, who encountered the body at
6:14 p.m., was the first official, but not
the first person to find Foster’s body.
The first person o discover Foster's
body was the so-called “Confidential
Witness,” or CW, who came upon the
body at approximately 5:50 p.m. and
was granted anonymity by Fiske.

Fiske considered CW a credible
witness. However, during a deposition
taken July 28, 1994 by Republican
Reps. Dan Burton, Dana Rohrabach-
er and John Mica, CW provided infor-
mation about what he had told Fiske's
FBI agents that neither made it into
the Fiske Report nor the subsequent
Senate report. What did CW say in that
deposition about the ground around
the body?

CW: “It was walked completely flat.
The [FBI] agents had known about
this.... [There was] nothing in that
[Fiske] report (about the trampled
ground).... Did it (sarcastically] dis-
appear or what happened?

Q: “Wait a minute. This is very
it;gortant. You are saying you told the
{F'BI] agents this?”

CW: “Oh, I told them numerous
times.”

Q: “That the ground was trampied
from the bottom of his feet all the way
down the valley and over the hill?"

CW: “Completely flat.”

Q: “Like somebody had been walk-
ing back and forth there?”

CW: “He [CW assumed Foster had

done the pacing] had paced back and
Qs
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forth many times. At least a dozen
times. You can’t trample down that
ﬂa -"

Q: “And they didn’t put that in the
[Fiske] repor¢?”’

CW: “Nothing in the [Fiske] report
that I read”

Q: “Did you tell them [the FRB]|
about the trampled ... ?”

CW: “Absolutely.”

Q: “Not once, but how many times?"

CW: “Minimum of three. Once here
and twice at the site with them [FBI]."

The 60 Minutes segment ignored
CW' sratements made in the deposi-
tion. Curiously, Fornshill repeatedly
stated in his deposition taken by the
Senare Whitewater Committee and to
the FBI that he never saw the gun that
officially was in Foster's hand when he
found the body. CW also was emphat-
ic in his own deposition that he never
saw a gun in Foster's hand: “There was
no gun in his hand. His — both palms
were face up, thumbs out to the side.”

Attorney Hamilton enjoys an excel-
lent professional reputation, but 60
Minutes did not reveal some of his
professional experience. He served as
assistant chief counsel to the Senate
Select Committee on Presidential
Campaign Activities in 1973-74. (the
Watergate Committee) during which
time presumably he made the
acquaintance of former White House
Counsel Bernard Nussbaum (Foster's
boss at the time of his death) and First
Lady Hillary Rodham Clinton, both of
whom also were attorneys for the
Watergate Committee.

Hamilton also served as Clinton-
Gore Transition Counsel for Nornina-
tions and Confirmations in 1993, the
year of Foster's death, and apparently
vetted both Stephen Breyer and Ruth
Bader Ginsberg for Supreme Court
appointments. He therefore appears to
have been intimately familiar with the
legal needs of the administration and
1o possess the legal expertise required
o address those needs.

Secn in this light, 60 Minutes’ seg-
ment did not provide its viewers with
the information needed to answer the
guestion, “What About Vince Foster?”
Instead, after having reviewed the ofH-
cial documents, all of which were
available 1o CBS, and having provided
60 Minutes a copy of my Citizen's Inde-
pendent Report on the death of Foster
several weeks before the broadcast, |
believe the question viewers should be
asking is: “What Abour 60 Minutes?"

Hugh Sprunt is author of the Citizen's
Independent Report on the Fosterdeath
investigation and is an attorney and cer-
tified public accountant in Dallas,
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Controversial Lee to Issue
His Report

By Christopher Ruddy
FOR THE FITTSBURGH
TRIBUNE-REVIEW
NOVEMBER 24. 1995

WASHINGTON—Forensic
sclentist Henry Lee is soon ta offer
his opinions in the case of Deputy
White House Counsel Vincent
Toster. Iowever, if his previous
findings in high-profile eases are
auy indiuvativu, Lee’s 1epart is
nnlikely ta lay tn rest the issnes
sutroundiuy Foster's waunel of
death.

Lee's appearance in Augustas an
expent witness for O.J. Simpson's
detense team has made the chuef of
the Connecticut State Crime Lab
perhaps the world's most celabrated
forensic scientist. And perhaps onc
of tha werld's most controversial.

since late spring Lee has been
preparing fo issue a significant
report for Independent Counsel
Kenncth Starr relating to issues
Aealing with Foster's Tnly 20,1 9913,
deuth. The Tribune-Review
reported recently thatLee’s findings
from physical evidence will bolster
government claims Foster died at
the spot he was found in Fort Marcy
Park-

Acenrding o snuwrens close fo the.
prube, St and Lis sall Liuve beeu
anxious to close their fnvestigation
fnto Foster's death in the wake of &
cursory grand jury probe that took
place earlier this yeal ‘Lhey
reportedly h Lee would do the
trick. Rur criricisms of T ee since the
Simpson tial have made that hope
llnsory .

Sture's then deputy, Muk H.
Tuohey {II. hired Lae sfter
disclosures that primary Foster

progecutor, Associate Independent
Counsel Miquel Rodriguez,
recigned because of resistance from
FBI experts to explorc alleged

_ problems in the ease and the

apparent unwillingness ot
Rodriguez’s superiors to allow him
to bring experrs outside tha FRT info
the case.

Though Starr hirsd Lee knowing
of his involvement as a defense
wltness in the Simpaon cose, Starr
was apparently unprepared for the
implications of Les™s controve

7 1n July. a source
close to Starr's probe said Starr's
gtaffers were under the impression
that Lee would probably not testily
at the trial.

Swever. Lee did testlfy and
came under harsh criticism from
FB1 experts for his speenlative
testimony about bluodstaln paltelis
found at the Ron Goldman-Nicole
Simpson death scene.

For that reason. and the fact that
Lee has limited the scope of his own
inquiry, Starr hircd the San Dicgo
Medical examiner to review the
autopsy findings in the Foster casc.

WEIGHING IN

Whils drawing sharp ertirism
from members of the sclentific
community for his Simpson
testimony, Lee again has
domonstrated his willingness to
weigh in on controversial cases.

I1e has a powerful roputation in
the legal and scientific worlds
“He's the besy, the very besy,” Curls
Noziglia. former director of the
American Society of Crimc
Laboratary Director, told the AP.
earlier this yeaL

But, other. especially in light of
recent events, are less mpressed.

John Hick:. who retired in 1994
as an assista'xt director of the FBI
in charge of i 5 crime lab, sugpested
in a telephon: Interview last month
that Lec's opinion is far from
gospel ‘

Hicks. nuw working for the
Alabama Stale Crime Laboratory, is
highly respected In the scfentific
community, ind under FBI Director
Wwilltam Sessions pionecred the
burcau’s catry into DNA analysii.
Hicks has also supervised crucial
scientific work that led to
convicrions in the New York Cily
Wutld Tiade: Centet bombing.

Asked atiout Lee's role as an
expert witness at the Simpson trial,
Hiclcs anid the defense “spent a lot
of time buil ling himup asto be the

‘world’s greatest, bestest and

mostest,” bt suggested that he fell
shorr of thac billing.

Lec “must have been
embarrasse:l.” Hicks said, “when he
hed two (E.3]) expers come in and
basically puint oot that what he saud
with certein things were most
certainly not what he.said they were."”

Hicks  criticleed  Leo’s
interpretation of ceveral imprints of
blood paizerns which enabled
Simpson dsfense lawyers to bolster
their case that the murders were
accomplished by more than onc
individual Les, forpxample, argned
that one boud patternt found un an
envelope could have been made
from a shue different than tie one
prosceutols claimed Simpson wore
the night ot the Killings. But dunng
his testimuny Lee said his judgment
was not definitive as to whether it
was a shos print.

“When he said, for example, thar
this appea.rs w be (a shue pring), hie
was very carcful. He said, Lsee an
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imprint. it may be 2 shoe print. I
don't know if it is or not, but if it is
a shne prinf ir's not (Simpson’s
shue),” Hicks said, recalling Lec’s
qualified testimony.

FBI agents Willfam Bodziak and
Douglas Deedrich took the gtand in
September to dispute Lee’s find-
ings; Lee did not retake the witness
stand fo counter their conclusions.
Deedrich, sn expert on fabrics, said
some of the bload parrerns were
more likely the result of (abric im-
prescions rather than shoe lmpres-
sions. Deedrich called Lee’s re-
search “inadequate” and suggested
it had been “irresponsiblc™ of Lee
to have made any inferences about
the biood patterns.

Lee subsequently held 2 press
confrrence in Connecticut o dnfend
i testitony. He suid Lic Trad diawi
no specific conclusion about the
stains, and that defense lawyers may
have cxaggerntod the significance
of his opinions for simpson’s
benefit

He: rold the perss he was sorcy Yo
have taken the case becauste the
hardshipe it had impoced on him
and his family were “not worth it”

Today Lec appears uninterested in
discussing his Simpson testimony.
IIe duclined to address the matter.
or Hicks’ criricism, with the
Tiibune-Review last mout before
giving a speech at the City
University Graduate Center in New
York, saying thatany discussion of
the ©.J. case was off-limits.

Y don't want to talk about it,” he
caid Andin an honr-long slide show
of his most famous cases, the
Simpson case was nol aven
mentioned.

CREDIBILITY
Hicks said Lae's OJ. testimony
had cost him credibility “with a lot

‘of people in the forensic

cammnniry ;

T guk lie is definitely a hited
gon™ Hicks said 2 eriticism
frequently made of wilnesses.

Lee does not take money for
himself for his cases. But expert
witneggeg typically can call a higher

-> 5@l 2Z1 8787 DEBBIE GE RSHNAN

price for their services from the
defense than the prosecution. and
Lee received a significant fee for his
work on the O.J. eamsc- Lee
snmmarily gave the fee 10 a
schuluship fund and to the stale
crime laboratery he heads.

Lee 2150 says he works for neither
the progecution nor defense, but
rather seeks o prescnt scientlflc
truth.

Others suggest Lee 1s also
iuterested in prestige and attention.

“] think he has an ego as big 25
his resume,” Dr. Richard Safersiein
said, noting Lee's S0-page plus
curriculum vitae.

Saferstein, former head of the
New Jersey State Crime Lab, wasa
rcgular commentator On the
Simpson case for Geraldo Rivera’s
alk show, and is considered a
leading forensic scientst. He is
suthor of Forensfc Sclence
(Prentice Hall) the gtandard text in
the held. ' )

Saferstein, who conducted tests
for twa homiide investigators hired
by the Westetn Jourtlisut Center
1o review aspects of the Foster case,
suggests Lee's success can be partly
oxploined because “he ia close ©
being an entertainer.”

ITicks agreed with that asscssment
and sggested that Lae's pawerful
personality sometmes clouds the
cerious scientific issues involved in
a case.

“Henry is a very personable
person, and jt's easy 10 be dawn in
by Heary, he's full of . . . storics,
very enjnyahle, and sort of an
exciting persuu W listen w."

CONTROVERSIAL CASES
For sure, Lee has been involved
in some complex, secmingly
uncolvable cases. In 1986, Lee
figured out a Connecticut murder
casc involving a husband who had
puir his wife thrnngh a wond chipiper
o deati 0y her remains. Lee was able
tn identify minnre fragments of her
botes, teeth aud vtlier body paits
which helped police solve the case-
Though most forensic sclentsts
confine themselves to the

labocstory, Lee’s eneralist
knowledge (he was 3 police officer
before going lnto forensic science)
has enabled hi'n to b something of
2 Sheriock Ho mes alcrime scenes.
IIe stresses during his prescntation
that he. can ha mast effective when
he visits the ciiine seens in its st
pristine state before it has baen
bothered by dercctives and others.

Other controversial cases in

which Lee has played a role:

B The Levin killing, or better
Imown a< “the preppie murder” case
ol 1987. Lce was working for
Roher Chambers’ defanse when
Clinnibers cunfessed Lo the killing
of young fennifer Levin by
strangulation during a sexual
encounter in Central Park.

| willam Kennedy Smith rape
case. Lee wis said to have played
the lead role in helping Smith ger
acquiced of raping & Palm Beach
woman in 1791. Lea told the jury

that had the young lady really

struggled or the grass 0§ she was

raped. grass #ains should bave been
apparent on her pantyhosc. None

wera, and in court, he produced a '

handkerchief sofled with grass
sraing after lie had rubbed it against

the same af:a of grass.

Hicks called Lec'a handkerchief
experiment “putrageous.” saymg it
did not fo'low proper scieatific
meshadnlazy which would have
cutailed usiug the same fabiic and
making sure conditions, such as
molstire, vrere the same.

Lec is opporently aware of such
eriticism. a1d during a recent speech
auswerad s critics: “Give me 2
break. hous many guys you know
who carry pandes [n (heir pocket.”

B The st ll-questioned 1991 death
of Danny Casolaro, a free-lance
journalist found doud in the bathtmb
of a West Virginia hotel of an
appaLcul suivide. His family
contested that ruling and said
Casolaro was working on an exposc
of corruption in the federal
government. Lee reviewed the case
and said the death, based on blood
splatter 2nalysis. was consistent
with suicide.
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Death of Vincent W. Foster, Jr.
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As a reporter for The New York Post, I authored a series of articles on the death
investigation of Vincent Foster, former deputy White House Counsel.

Since the release of the Fiske report of June 30, 1994 on the Foster death investigation, I
have received a number of requests for comment. Herein, lies my detailed analysis. I have
chosen to produce this information in this manner since a newspaper format would be
inappropriate, and the pending hearings make this information timely and important.

Christopher Ruddy
July 18, 1994
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"Stretch your talents, grasp beyond the closest branch, take
a risk, stick your neck out, speak your mind, challenge the
status quo and conventional wisdom. Do not just accept
responsibility. Chase it down.
-Vincent W. Foster, Jr. May 8, 1993, Commencement
Address, University of Arkansas Law School.

THE COVER-UP

When Sgt. George Gonzalez, a lead paramedic, reported
for duty to cover for an absent member of Fairfax County
(Va.) Fire & Rescue Station No. 1, on July 20, 1993, liitle..
did he know that fate would make him privy to one of the
biggest cover-ups in American history. '

For, just a couple of hours into that sweltering
evening, Gonzalez, and at least 20 other officials, would
have intimate knowledge of the spot where Vincent Foster's
body was found in Fort Marcy Park -- and the subsequent
knowledge that the Park Police participated in a cover-up by
changing the location, in their official reports, by several
hundred feet.

What Gonzalez and his fellow officials know could
incriminate many of the federal officials involved in
investigating the death of Foster, then deputy White House
Counsel. There is powerful evidence that these officials
obstructed justice by:

e issuing false reports.
e lying to the press and public.

e committing a number of other federal offenses, including
intentionally misleading Special Prosecutor Robert Fiske,
his staff -- and the FBI.

Revelation of this cover-up would also seriously impugn
the credibility and legitimacy of the U.S. Park Police,
whose forensic and physical evidence constituted a major
part of the Special Prosecutor's report on the cause of
Foster's death.

Late on a January night six months after Foster's
death, Gonzalez detailed the circumstances of his death to
this reporter; this unrehearsed testimony remains the most
comprehensive, accurate and honest account of what happened

1
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at Fort Marcy Park in McLean, Va., following a 911 call
reporting a lifeless body in that park.

In reviewing my notes of that interview, I noted that
Gonzalez's recall of details was sharp. He remembered, for
example, a Mercedes standing at the park's entrance with
hazard-lights blinking -- something a police officer who.
followed him into the park couldn't remember. And Gonzalez
vividly recalled the two small cars in the parking lot.

And Gonzalez's description of the crime scene -- the
highlight of my first major article on the event in The New
York Post, which is generally acknowledged to have prompted
the probe by the Special Counsel Robert Fiske into Foster's
death -- parallels the findings of that probe, as folldWs:

e Foster's body lay on the side of a hill, face-up.

e He wore suit pants, a dress shirt, but no tie or jacket.
e The top shirt was unbuttoned.

e A trickle of blood emanated from the side of the mouth.
e Flies were buzzing around his eyes and orifices.

e A gun was in his right hand.

e Every limb was straight, as if Foster was "ready for the
coffin," in Gonzalez's words.

Everything Gonzalez said was in agreement with Fiske's
findings -- except for two all-important details: the body's
location, and who discovered it.

Gonzalez and the Fiske report are in agreement that at
approximately 6 p.m. on July 20, 1993, Gonzalez's paramedic
unit, consisting of himself and two other rescue workers,
arrived at the parking lot of Fort Marcy Park, followed
closely by Officer Kevin Fornshill of the Park Police. A
Fairfax County fire truck carrying three other rescuers also
arrived.

The rescuers quickly separated in the lot: Gonzalez,
Fornshill and Todd Hall of Gonzalez's unit, took a looping
northeast trail of the park; the four others took the south
trail through dense brush and woods, moving away from the
fort.

2
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Gonzalez's testimony and the Fiske report are in
agreement that Gonzalez moved quickly up the park's
northeast trail, a distance of about 200 feet, and entered
the main clearing of the historic fort around which the park
was established. Here, in the fort, there are two cannons,
and Gonzalez came upon the first one and searched to the
left of it, while Fornshill and Hall probed on the other-
side of the clearing. '

Here we come to the part where Gonzalez's original
account to me differs from what he subsequently told Fiske's
staff.

Picture Fort Marcy, a small parcel of land wedged _ o
between two north-south thoroughfares: the George Washington
Parkway on the west and Chainbridge Road on the east. Close
to Chainbridge Road in the middle of the parcel, the wooded
land rises to form a roughly squarish plateau measuring a
few hundred feet in length and width; this is the original
fort, one of a number that Pres. Lincoln authorized as a
bulwark against attack of the Capital during the Civil War.

On two sides of this tiny fort the land falls away
sharply, forming steep embankments, sometimes called berms.
During the Civil War, numerous cannon sat perched
overlooking the berms giving the defenders maximum
effectiveness. Again, only two of these Civil War era cannon
remain. '

The first sits in the southwest corner of the square
closest to the park's parking lot. The other rests in the
opposite, northeast corner, hidden by brush and earthen
mounds. They are referred to in the Fiske report as,
respectively, the "first" and "second" cannon.

In that January interview, Gonzalez told me he moved
past the first cannon and found nothing. But as he moved "at
least 20 feet" along the west berm that the cannon
overlooks, he came upon the body, lying on the berm
itself.[This spot is now wildly overgrown because the park's
grounds have not been maintained, as the main entrance to
the park has been closed since December. ]

But the Fiske report locates the body directly in front
of the second cannon -- a couple of hundred feet away.

Moreover, Gonzalez told me that upon discovering the
body he shouted to the two other searchers on his team, who,
he said, were still in sight. That precludes them from being

3
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by the second cannon, which, as indicated above, was not
visible from that spot.

Gonzalez told me he moved down the berm and checked
Foster for life signs, closely examining his eyes and then
his fingers, to see if they were cyanotic (pooling blood).
They were. Foster was dead. And Gonzalez emphasized -- keep
this detail in mind -- that it's important never to assume
death but to carefully verify it.

The Fiske report has a significantly different version
of the discovery, stating that "Officer Fornshill was the
first to arrive at the body." And the location is given as
approximately 10 feet in front of the second cannon.

The Fiske report has Gonzalez arriving after the two
others had found the body. It then states that Todd Hall
probed for life signs by checking Foster's pulse. Hall
"found none, " the report states.

Gonzalez now claims he never saw Hall check the pulse,
but just assumed Foster was dead. He, the lead paramedic --
who, remember, had emphasized to me the necessity of
verification -- now says Foster's condition was "obvious."

Gonzalez flip-flopped. Which version is true?

The evidence supports his original contention that the
body was down the berm from the first cannon, a couple of
hundred feet from where the Fiske report had it.

This is not a matter of verbal confusion; Gonzalez
backed up his account of the events by drawing a map and
sketching out in my notebook several diagrams of the scene.
The map details the looping trail from the parking lot to
the fort's main clearing, a distance of about 200 feet. He
marked the cannon he saw as he moved to the left. He drew
his path past the cannon some distance and marked an "x" as
the point at which he found the body. He clearly stated the
body was not in front of the cannon,
and remembered such a seemingly insignificant detail as a
curve-shaped hollow at the top of the berm, which he drew in
my notepad.

Gonzalez drew a picture of what he thought was a little
used, brush-filled pathway down the berm where he said
Foster's body was lying. He also drew a cross-section of the
body on the berm, indicating that the feet of the body were
pointed toward the George Washington Memorial Parkway, which
runs parallel to the berm.
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A Park Police Officer present at Fort Marcy that night,
speaking on condition of anonymity, corroborated Gonzalez's
general description of the body and its location. He told me
the body was well past the first cannon, motioning with his
hand, as he indicated the body was not near the cannon. He,
too, described Foster's feet as pointing toward the parkway.

If Foster's body was lying on the berm by the first
cannon, it would be on an east-west alignment, with the feet
pointing toward the parkway several hundred feet west.

If, on the other hand, it was where the Park Police and
Fiske officially locate it, it would be on a north-south
alignment, with the feet pointing north toward woods amd an
out-of-sight development of homes.

More unrehearsed testimony corroborates Gonzalez's
original account and that of the above-cited unnamed Park
Police Officer. Kory Ashford, an EMS technician who arrived
before nightfall at 8:45 p.m. to place Foster's body in a
body bag, claimed he didn't even remember seeing a cannon --
which is consistent with the fact that if Foster's body was
where Gonzalez originally had it, the first cannon would
have been off to the side, out of Ashford's direct line of
sight, as he made the path from the clearing's entrance to
the body. Were the body where the Fiske report had it, it is
difficult imagining Ashford wouldn't have noticed the
cannon, since it sits prominently over the berm where the
body supposedly was.

The location of the body is disputed only because the
Park Police curiously omitted what every death investigation
requires: key crime scene photographs.

In my March 7 New York Post article, I noted that the
Park Police had failed to take a "crucial crime scene
photograph, " or series of photos that would depict the
entire crime scene, including shots of the whole body and
its surroundings, as well as "relationship photos," pictures
that would show where the body was relative to such
landmarks as a cannon or the deceased's car, which was found
in the parking lot.

"It's extremely important in an investigation [to have
such photos]) because it shows the body's position and other
patterns which can never be re-created,” said Vernon
Geberth, a former lieutenant commander of New York City's
homicide division. Geberth, author of the authoritative
police text "Practical Homicide Investigation, " noted that
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such indispensable photos, for one thing, allow police to
re-create the scene of death and establish if homicide was
staged to look like suicide.

That Post article was widely misinterpreted as stating
the police had no photographs; this was not the case. The
Park Police have claimed that these photos were taken, but
the film was not properly developed. The Fiske report noted
that 35 mm. shots were taken -- but they were
"underexposed."

In the absence of these crucial photos, the police took
13 Polaroid photos, which show only close-up shots of
Foster's body, according to a source who has seen them. One
of these photos was leaked to ABC News; it showed 'Foste®'s
right thumb inserted into the trigger guard of a .38 Colt
lying next to his thigh. The photo also shows thick
quantities of vegetation around the gun, hand and body.

This photo, as well as some that were not released,
corroborate Gonzalez's original statements of the location
of the body and undermine the Fiske report. The path on the
berm directly in front of the second cannon is devoid of
vegetation, and the sides of the pathway, where Foster's
arm's supposedly reclined, has only small amounts of
vegetation and foliage -- a condition inconsistent with the
photos.

In early April, Fiske's staff excavated for a bullet in
the place where they believe Foster's head lay, which was
directly in front of the cannon. But film footage of the
berm taken prior to the excavation indicates the path had no
real foliage, and little plant growth on either side.

Further, a journalist who visited the site the day
after Foster died says the berm does not match with the
photo shown on ABC. John Hanchette, a reporter for Gannett
Newspapers, was at the fort, together with another reporter,
around 1 p.m. the day after Foster's death. Neither had any
idea where the body had been discovered, so they began a
search until they found what they believed to be the site.

"The [Park Police] were sloppy," Hanchette recalled in
describing the area of the second cannon. "They left rubber
[crime scene] gloves all over the place.”

Hanchette said he and his colleague further confirmed
the spot where they found a "blood stain in the dirt, " which
he said had dried. He said the spot was on the slope
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directly in front of the second cannon, just where the
police claim Foster's body was found.

Hanchette remembers his colleague putting a stick into
the dirt and confirming the color as "red." He assumes the
blood to have been Foster's.

Asked if the photo released by ABC News matches the
area where the blood stain was found, Hanchette replied:
"No, it does not. I thought it [the photo] was fishy."

Hanchette said the photo was "too verdant" for the area
he remembers seeing, where the landscape clearly shows bare
ground.

Lieutenant Bill Bianchi of Fairfax Fire & Rescue was.
present when Kory Ashford put Foster's remains in a body
bag. He told me he saw a blood stain "on the grass."

Yet Hanchette saw a blood stain on dirt, not on grass.

However, Gonzalez said -- and the Polaroids verify --
that the body was on top of vegetation.

The truth is that Foster's body was on top of grass on
the berm by the first cannon. It left a residue of blood on
the grass. The Park Police changed the location of the body
in their official report. Furthermore, someone re-created a
second crime scene by the second cannon -- complete with
blood stain.

The Park Police Report, which hasn't been released,
places the body in still another, third location. According
to a source, that report, "Tab 46: The Initial Mobile Crime
Lab Report of the Scene of Death," states that Park Police
crime-scene technician Peter Simonello places Foster's body
approximately 20 feet west of the cannon axle, in an east-
west alignment. This contradicts Fiske's report, which said
that the body was some 10 feet north in a north-south
alignment.

These discrepancies point to an apparent attempt to
falsify the facts relating to the body's discovery. Why?

We might look to Watergate -- where we still do not
know for sure why the original burglary took place. We only
know that it happened -- and that a massive cover-up ensued
to hide the truth.
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Similarly here: We don't know yet why they changed the
location of Foster's body; we just know that certain parties
have falsified the location of Foster's body -- and that a
concerted effort is being made to hide this fact and other
truths. :

Gene Wheaton, a former Army Criminal Investigation .
Division agent with 25 years experience in homicide
investigations, suggests the key to understanding the cover-
up is to place the events in the context of July 20, 1993.

Wheaton, who spent several weeks in Washington
investigating the Foster case, says that the Park Police at
Fort Marcy that night recognized that Foster "did not commit
suicide."” He suggests they may have wanted to move: the ~= :
official location in order to hide the real crime scene. |
"Maybe Foster's body, neatly arranged in the middle of knee-
high brush, looked like a strange location to kill oneself,"
he speculated.

He also suggested that because the police did not find
the bullet that went through Foster's head, they may have
feared someone else would find it -- a possible explanation
for the ruse of the second cannon site, complete with rubber
gloves and a bloodstain.

As for Fiske, he attempts to substantiate the second
cannon site through Park Police Officer Fornshill and a
confidential witness identified as "CW" throughout the
report. CW testified he found the body directly in front of
the second cannon.

Wheaton thinks CW's testimony strains credulity. For
example, CW claims he stopped at the park because he had to
urinate badly -- and then walked several hundred yvards
through the heavily wooded park before doing so,
accidentally coming upon the body.

CW claims he then told a park maintenance worker to
call 911. (In an off-air interview with radio talk show host
G. Gordon Liddy, CW was insistent that he did not see a gun
in Foster's hand; according to Fiske's report he later said
he wasn't sure -- an equivocation.)

The 911 call came about after CW left the park in his
white van, and drove north on the parkway several miles from
Fort Marcy to a park maintenance facility. He drove into the
lot and encountered two park workers. CW told them he found
a body in Fort Marcy and asked them to notify the Park
Police. CW then drove off.
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One of the park workers, Francis Swan, called 911 and
reported the discovery of a body.

A transcript of the 911 call quotes the park worker:
"There's ah, ah, have, ah, ah, this is, is a body, this
guy[CW] told me was a body laying up there by the last .
cannon."

The park worker repeated: "The last cannon gun.”

Walking from the parking lot, the second cannon is the
"last cannon." CW gave the wrong location of the body, which
was by the first cannon.
1, — .
If Foster's death was not a suicide, CW, by placing the
body in the wrong location, would become a prime suspect for
the police.

FISKE AND THE TRUTH

The facts about this case are not elusive; over 20 Park
Police and Fairfax Fire & Rescue personnel are aware of the
location of the body.

Yet the weighty "Report of the Independent Counsel in
re Vincent Foster, Jr." does not contain the truth. Why?

For one thing, many of those present at Fort Marcy Park
that night were probably not even asked about the body's
location. And of those that were, perhaps they believed that
telling the truth wasn't all that important on this
seemingly minor point.

But there was a way that Fiske could have gotten to the
truth on this "minor point."

"If they (Fiske's staff] were suspicious, it would
amount to putting people under subpoena before a grand
jury," said Vernon Geberth as to why the strong possibility
of cover-up was not explored. "He [Fiske] accepted the fact
it was a suicide from the beginning."

According to Geberth, standard police practice requires
that every suicide investigation first be treated as a
homicide investigation, until proven otherwise; why did
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Fiske not look into this alarming departure from standard
police procedure?

In a press release accompanying the report, Fiske
stated, quite obscurely and without explanation, only that
the "investigation into Mr. Foster's death was not a grand
jury investigation."” .

But Geberth, in commenting on the grand-jury process,
said: "If he [Fiske] was inclined to believe there was a
cover-up, you put everyone -- medical examiner, emergency
medical workers, police, witnesses -- under subpoena to get
sworn testimony under oath. What doesn't jibe with official
reports, you charge those [who gave such false information]
with either issuing false reports or perjury." " B '

Fiske did in fact impanel two grand juries: one in
Washington, one in Little Rock. But the Washington grand
jury heard no testimony concerning Foster's death
investigation.

Fiske, in his report, tells of extensive interviews his
office conducted. And a footnote to that section attempts to
justify his not using the grand jury in the way Geberth
thinks it should have been used: It maintains that if those
interviewed gave false answers to his FBI staff, they "would
be prosecutable under Title 18, United States Code, Section
1001."

Section 1001 states that intentional lying or
misleading federal investigators, such as those of the FBI,
is a prosecutable offense. However, experts say, that code
is rarely invoked and carries little practical weight.

"Thousand and one [Section 1001] is very, very, very,
very seldom used," noted William F. Roemer, Jr., a 35-year
FBI veteran who headed the Bureau's Organized Crime Strike
Force in Chicago and is the FBI's highest decorated former
agent. "I have never heard it applied. We never observed
it.”

"If Fiske had the power [of subpoena] and he didn't use
it, something could be inferred from that, "™ Roemer added. "I
would certainly use the hammer, because sworn testimony is a
powerful lever -- to put witnesses before a grand jury with
the threat of perjury charges hanging over them."

"On the surface, it appears 'there could have been a lot
of disinformation given [Fiske's] investigators, " Wheaton
added, agreeing with Roemer on the need for using a grand
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jury. Wheaton, who has read the Fiske report, suggested that
using sworn testimony would lessen the possibility
conflicting information might have been fed to the
investigators to confuse them.

THE CORNERSTONE OF THE INVESTIGATION

Fiske's conclusions that Foster committed suicide rely
heavily on an autopsy performed by the Virginia medical
examiner, Dr. James Beyer, shortly after the body was
discovered.

Nearly half of Fiske's almost 200 page report, e
incredibly includes 91 pages of resumes trumpeting the
qualifications of his medical and pathology team. The actual
report on Foster's death is only 58 pages. Even more
incredible, the one resume that really counts is absent:
that of Beyer himself.

A number of newspapers, including The New York Post,
The Washington Times, and several Virginia newspapers, have
seriously challenged Beyer's credentials and abilities.

Beyer, 76, has been under fire for two "suicides" he
ruled on; in one case, medical evidence suggested the
deceased had been attacked, and in the other case someone
later actually confessed to killing the deceased.

That confession came about after the family of 2l1-year-
old Tim Easley challenged Beyer's findings that the young
man had taken his own life. At his funeral, the family noted
and photographed a cut on Easley's hand that Beyer had not
noted on the autopsy report.

"The cut on the hand is definitely ante mortem [before
death], and I cannot understand how any competent forensic
pathologist would miss it," said Dr. Harry Bonnell, who
reviewed the case. Bonnell is chief deputy medical examiner
of San Diego, Calif. "It is a classic 'defense' wound
suffered while trying to avoid [a] knife" attack.

Beyer admitted, during an interview with me, that he
saw the cut, and that he failed to note it. He said it was
"consistent with a needle mark." (Would, say, a needle mark
on Foster's body have been important enough to note?)
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Bonnell also challenged Beyer's assertion that Easley
could have stabbed himself, noting that the trajectory of
the knife was "inconsistent™ with a self-inflicted wound.

In the other case -- one that has striking parallels to
the Foster matter -- Beyer ruled that 21-year-old Tommy
Burkett's death was "consistent with a suicide." )

Burkett, like Foster, was found dead of an apparent gun
shot through the mouth. After Burkett's survivors noticed
that Beyer had failed to note a "bloody and disfigured ear"
on his autopsy, they had the young man's body exhumed for a
second autopsy, which was performed by Dr. Erik Mitchell,
former chief of pathology for Syracuse, N.Y.

Mitchell found not only trauma to the ear, but other
crucial evidence that Beyer had failed to note: a fractured
lower jaw, which indicated the deceased may have been beaten
first. That second autopsy also revealed that Burkett's lung
had not been dissected, as Beyer claimed in his report.

Beyer, in several interviews with me, emphasized that
the U.S. Park Police ruled the death of Foster a suicide. He
did not.

His autopsy report doesn't say that the wound was self-
inflicted; rather the cause of death is simply stated:
"Perforating gun shot wound mouth-head."

Nevertheless, Beyer's report is the basis for Fiske's
independent pathology report -- signed off by four prominent
pathologists: "The post-mortem finding demonstrated in this
case are typical and characteristic of such findings in
deaths due to intentional, self-inflicted intraoral gunshot
wounds."

The pathologists determined certain critical findings
based almost exclusively on Beyer's notations: that there
was no sign of a struggle or injury on Foster's body; that
the bullet path described by Beyer was accurate in that it
passed through Foster's brain stem and out the upper-rear of
Foster's head, disabling the brain stem and causing
instantaneous death(clinical death followed shortly after)
with cardiovascular activity ceasing immediately; and that
toxicology tests were accurate, and no drugs had
incapacitated Foster.

Two critical issues -- the legitimacy of the Park
Police's original investigation and the integrity of the
autopsy report -- seriously undermine the credibility of the
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Fiske report on Foster's death. Despite the blatant
discrepancies pointing to a cover-up, there has been, to-
date, no indication that Fiske is taking any of the normal
steps to resolve the case, such as exhuming the body or
using subpoena power.

OTHER PROBLEMS IN FISKE'S FINDINGS

The Fiske report raises, and either casually dismisses
or ignores other serious questions:

1. According to the evidence, Foster's head had tq.havgg'
assumed four distinct positions after his supposed
instantaneous death. (The pathologists believe Foster's heart
stopped almost immediately, which would explain the lack of
visible blood on the front of his body.)

a) There was a blood stain on Foster's right cheek,
presumably from touching his shirt, which the report said
was blood-socaked in the shoulder.

b) The report said the head was tilted to the right because
blood tracks had run from the right side of his mouth and
nose.

c) The report also said because blood had run from the nose
to where it was seen on the temple area above the ear -- in
the sloping position he was perched on the steep berm -- the
head would have had to be tipped slightly backward.

d) Finally the report notes the Polaroid photo shows to be
looking generally "straight-up."

While Fiske accepts the premise that Foster's head was
touched by what he believes to be an early observer. Even if
this occurred, the evidence of four different head
positions, is ignored.

2. Why, despite the claim that the investigation was
thorough, were not elementary investigative practices
followed?

Standard police procedure calls for questioning
neighbors, passersby and everyone else in the vicinity of
deaths that are even remotely suspicious. Apparently Fiske's
staff failed to do this.

Several weeks ago, The London Telegraph reported that
it had canvassed the many homes abutting and near Fort Marcy
Park. The newspaper discovered that neither the Park Police
nor Fiske's staff had ever conducted a house-to-house
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canvass. (The Fiske report notes only that it interviewed
security personnel at the Saudi ambassador's residence,
which is directly across the street from the rear entrance
to the park. The Fiske report refers to the rear entrance as
a "pedestrian" one, but motorists frequently park on the
shoulder of the road by the rear entrance, and then enter
the park.) .

3. Why was the gun in Foster's right hand if, as The Boston
Globe reported, he was left handed?

4. Why is evidence that might be conflicting left out from
the Fiske report?

For example, Fiske treats CW as credible -- yet in his
original testimony to G. Gordon Liddy he stated that he
found a wine cooler bottle near the body and that he saw a
wine cooler pack in Foster's car.

The Fiske report makes no mention of this seemingly
significant testimony, nor does it explain why it was
omitted from the list of official evidence.

5. Why were key observations by the emergency workers left
out of their Fairfax official reports?

In a footnote, Fiske states that both Fairfax EMS
workers Gonzalez and Richard Arthur doubted the suicide
ruling because they believed they saw additional wounds on
Foster's head and neck. Yet no mention was made, in their
Fairfax County reports, of such wounds.

(In Gonzalez's discussions with me, he never mentioned
the wound, citing primarily the issue of the lack of blood.
"Usually a suicide by gunshot is a mess," he told me. "Have
you ever had pork brains for breakfast?" he asked
rhetorically, in making the point that there should have
been a mess on Foster's face and shirt.)

6. Why does a lab report attached to Beyer's autopsy
findings indicate no drugs were found -- vet, an FBI
analysis found traces of an anti-depressant, as well as
valium (benzodiazepine)?

7. Did the Park Police ever conduct a search for the bullet?

"Tab 55" of the Park Police indicates a search was
conducted for the bullet and none was found -- yet, 9 months
later when an FBI team searched the area near the second
cannon where the police claim the body was discovered, 12
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contemporary bullets and 58 metal Civil War artifacts were
found.

In March, 1994, Park Police told Congressman Robert
Dornan they conducted a thorough sweep of the area with
sophisticated metal detectors. Why was the FBI able to find
so much metal in an area the Park Police said they had
swept?

8. Why did Fiske's staff accept the fact that a note
allegedly written by Foster was found in his office in his
briefcase -- when the Park Police themselves, as reported in
The New York Times, claimed they searched the briefcase and
found no such note, seriously challenging the White House
account? ; -

9. Why did Foster check-out a White House beeper if he did
not plan on returning? Who tried to contact him?

The Washington Post reported that it is not standard
practice to carry a White House beeper, yet Foster's was
found at Fort Marcy.

The Fiske report states that the beeper was found on
Foster's person, but an official at Fort Marcy that night
had told me the beeper was on the passenger car seat.

The Fiske report states that the beeper was found in
the off position.

Yet a statement by Major Robert Hines, spokesman for
the Park Police, directly contradicts the Fiske report.

"He [Foster] hadn't been answering it([his pager], " Major
Robert Hines told media critic Reed Irvine in a taped
interview on March 9. Hines also admitted that the White
House "had been on that daylhe died]" trying to contact
Foster.

Curiously, the beeper is not listed on the official
list of evidence of items handed over by the Park Police to
Fiske's FBI staff.

10. How did Foster's glasses "bounce" 13 feet?

The police and Fiske say Foster's eyeglasses were found
13 feet below Foster's body on the berm. Because gunpowder .
was found on Foster's glasses, the Fiske report concludes
that Foster's eyeglasses "were dislodged [from Foster's head
or shirt pocket] by the sudden backward movement of Foster's
head when the gun was fired, after which the glasses bounced
down the hill[emphasis added]" -- all of this happened, mind
you, while Foster was in a sitting position.
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A visit to the berm will show that the berm is not that
steep to allow the glasses to slide(and remember they said
the site had dense foliage).

% % %k %k

The explanations in the Fiske report still leaves the
public with a high number of unusual occurrences, or a
"preponderance of inconsistencies," as Wheaton calls them.
Among them: the gun still in Foster's hand; a gun still not
positively identified by his family; a gun with only two
bullets(no matching ammunition was found in Foster's home);
the lack of visible blood and the unusual, immediate
cessation of the heart; the neat position of Foster's body;
the lack of powder burns in Foster's mouth; no brdken E8eth -
despite the barrel having been placed deep into his mouth;
the fact that Foster, a devoted family man, made no
arrangements for his family, or even said a good-bye; the
fact no one heard a shot;
the fact Foster had chosen a park he had never visited
before; and the fact no soil was found on his clothes or
shoes. : '

OBSTRUCTION OF JUSTICE

Fiske pledged that in addition to examining the issue
of the alleged suicide, he was going to look into the
serious charge that the White House had kept the FBI out of
the investigation and had assigned it instead to the far
less qualified and less-experienced Park Police.

Fiske, who curiously did not use the grand jury for
this critical part of his investigation, devotes just a
little over a half-page in explanation. While admitting that
the circumstances of Foster's death could have come under
FBI jurisdiction, he explained that since "a preliminary
inquiry by the FBI ... failed to indicate any criminal
activity, the FBI's inquiry into this matter was closed."”

But in a two-page letter sent to me by Judge William
Sessions, the former Director of the FBI, Sessions wrote
that the FBI was kept off as the lead investigative agency
because of a "power struggle [between] the FBI and the
Department of Justice" at the time of his firing.

"The decision about the investigative role of the FBI
in the Foster death was therefore compromised from the
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beginning," Sessions wrote, noting specifically that
Foster's death took place "the day after my termination™ and
on the same day Judge Louis Freeh had been "proposed" as
Director. Freeh took office several weeks later.

The day of Sessions' firing, The Wall Street Journal
ran a lead editorial called, "What's the Rush?" It began:
"So the gang that pulled the great travel-office caper is
now hell-bent on firing the hggd of the FBI." The paper
thought it strange that Sessions had to be fired -- when he
had offered to resign once a replacement had been confirmed
by the Senate.

Fiske doesn't seem to have turned up any obstruction
issues, yet there seems to be no explanation for ¢hargss, .
such as those published in The Washington Times, that "Mr.
Sessions' statement corresponds with those of current and
former FBI and Justice Department officials who told the
Times of interference by the White House and Justice
Department in the Bureau's work in the Foster
investigation.”

Similarly, ex-FBI notable William Roemer said that
"[Attorney General Janet] Reno and Clinton had undue
influence. The FBI would normally be finding reasons to get
involved in a high-profile case" like this.

And former CID agent Gene Wheaton concurs, describing
the Park Police as being the "most pliable of federal law
enforcement agencies."

When I asked the Park Police for a break down of their
approximately 35 death investigations last year that were
suicides, homicides or natural deaths, they could not
provide that.

CONCLUSION

As soon as Fiske accepted the Park Police testimony at
face value, the results of his report became inevitable. He
chose not to use his subpoena power. He accepted the autopsy
report without question.

With the same type of acceptance, Fiske would have us
also believe that "there is no evidence that any issues
related to Whitewater, Madison Guaranty or CMS played any
part in [Foster's] suicide." Perhaps he is right: Whitewater
had no connection.

17
FOIA # none (URTS 16306) Docld: 70105096 Page 63



Perhaps he is wrong.

* % %k ko

In the end, we, the ordinary citizens are left at
Vincent Foster's transitory resting place, Fort Marcy Park.

Fort Marcy brings us to the period of civil war when
rivers of blood were spilled so that we might preserve our
unique experiment in "government, of, by and for the people"”
== one where justice would reign supreme and no man, no
group of men, no matter how powerful or highly placed, would
be above the law.

How paradoxical, how utterly tragic, then, if that tiny
square of earth should now stand as a symbol of violation to
that noble ideal.
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July 18, 1994

Mr. Robert B. Fiske, Jr.
Independent Counsel
FAX (501) 221-8707

Dear Mr. Fiske:

Thank you for responding to the questions that I asked via Michelle Corelli.
Your replies give rise to additional questions, and Ms, Corelli has suggested that T
put them in writing. Here they are.

A. The Pathologist Panel and FBI reports

1. Your response to my question about the disagreement between the FBI
Lab and your panel of pathalogists un the location of the blood stain on the right
side of Foster's face is that both were looking at the same photos. However, this
does not explain why the FBI Lab report locates the stain on Foster's right check
and jaw and the pathologists place it on Foster's chin and neck. The body diagram 4,
on page 3 of the autopsy report confirms the FBI description. Would you authoriiep,:w"" ‘
the release of the incident scene and autopsy photos to enable us to make our own _
judgment about which is correct?

2. You state that the FBI agrees with the pathologists that Foster's "head
would have been moved at some point, probably by Emergency Service personnel
who arrived at the scene." The FBI Lab report of May 9, attached to your report as
the first exhibit, states, “The available photographs depict the victim's head not in
contact with the shirt and therefore indicate that the head moved or was moved after
being in contact with the shoulder. The specific manner of this movement is not
known." We interpret this 10 mean that the FBL, unlike the pathologists panel, was
not willing to speculate about how the head was moved, who moved it and when it
was moved. Since the FBI has declined to comment on the report, referring all X
questions to you, please supply us with any written statement from the FBI that ‘)’//““
supports your claim that the FBI agrees with the pathologists that EMS personnel g
probably moved Foster's head. N

3. The first person who saw the body was CW and the second person was
Park Police officer Kevin Fornshill, and both have said that the head was face up
when they saw it, as did the EMS personnel. CW told G. Gordon Liddy that the
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original description. In light of the statements by both CW and Fornshill, how can you charge the
EMS personnel with such unprofessional conduct as radically altering the position of the head?
Your answer reads, "Neither Mr. Fiske nor anyone working with him felt the nced to find anyone
who would say that Mr. Foster's head was tilted to the side,” Is this actually an admission that
you made no effort to confirm the serious charge made against the EMS personnel by questioning
all those who might have moved the head or secn the head being moved?

4. You state that the FBI "never concluded that Mr. Foster's body had been moved." Will
—  You make available to the public the complete record of the investigation by the FBI agents
Ju working under you and Mr. Lankler, including their reports? Did these agents ever put in writing
“/ any comment or speculation that might explain the mystery of the bloodstain on the cheek?

S. Why didn't your report and the report of your pathologist panel discuss-thie significance ~

A J of the dried blood drainage tracks, one extending from his nostril to his right temple area and the

<< other from his mouth to below his right ear? Are these tracks not proof that Foster's head was in
a face-up, tilted-back position prior to the arrival of the police and the EMS personnel?

B. The Park Police Report

6. Why has the Park Police report not been released? Can you do anything to gctlit
released?

7. Why does your report accept without question the White House claim that the torn up
note was found in Foster's briefcase in view of the insistence of the Park Police that those 27
pieces of yellow paper would have been found by their investigators if they had been in the
briefcase when they examined it? Even if you think the Park Police were that incompetent, don't
you agree that their ¢laim ut least deserves to be mentioned?

8. Are there any other significant differences in the findings of the Park Police report and
your report?

9. A Park Police officer familiar with the evidence has told me that one good fingerprint
was found on the torn-up note but that no effort was made to find out whose it was. Ts this true,
and if there was such a print, did you check it out?

. The Gun

10. Your report says that Sharon Bowman was able to identify the gun as one that had
belonged to her father from a photo. A Park Police officer familiar with the evidence told me that
identification from a photo would be impossible. Was Mrs, Bowman shown photos of several
guns, from which she picked the right one? Or was she simply shown a single photo identified to
her as the gun found in Foster's hand and asked if she could identify it? [f the latter, did your

investigators try any more sophisticated ways of seeing if Mrs. Bowman could actually identify the
gun?

11. At her press bricfing on July 22, 1993, Dec Dee Myers stated that according to the
AFT, it was "a littlg- gyore, diffiouly Uieridongf 81 dsings ot fd Bapon and didn't
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have a serial number.” Your report states that there were two serial numbers on the gun. Did the
AFT misinform Dee Dee Myers? Or was it necessary to raise the obliterated serial numbers?

12. Did anyone ever ask Mrs. Foster why she brought the gun to Washington if it was
true, as you say in your report, that she was uncomfortable having a gun in the house and had
asked her husband to get rid of it? :

13. Since Foster evidently had a choice of weapons, shouldn't we be told more about the
second gun which, according to your report, was found in the Foster home in Washington?

(a) What was its age, make, calibre and type?

(b) Was it traceable?

(¢) Was it registered?

(d) Had it also come from his father's collection? -

(¢) Was there ammunition for the second gun in either of the Foster homes?

(f) Had Lisa Foster asked her husband to get rid of both guns?

(8) Were the Foster children aware of the existence of the second gun?

(h) Ts there any obvious reason why Foster used the .38 Colt rather than this gun?

D. Motive

14. In making the case that depression brought on by Travelgate and the critical editorials
in The Wall Street Journal explain why Foster committed suicide, have you not neglected to
inform readers of your report of the substantial evidence that casts doubt on the theory you have
embraced? The immediate reaction of everyone at the White House, from President Clinton on
down, was that Foster's suicide was inexplicable, as these excerpts from the daily White House
press briefings show. Even after information about his unhappiness emerged, you will sce that
this was dismissed as not sufficiently serious to explain his suicide. By omitting those

contemporary judgments from your report, have you not engaged in revisionism that the evidence
does not really support?

15. Here are some quotes from Dee Dee Myers press briefings that I would like you 10
comment on.

July 22

DEE DEE MYERS: "I'm not sure any investigation could ever determine why (he
committed suicide). These things are mysteries.....It is a mystery, and I think the President made
that very clear yesterday. It is a mystery...."

July 27

Myers was questioned about a Newsweek story reporting that Clinton had called Foster on
Sunday, July 18. (This is evidently the same call that your report says was made on Monday
night. Which night was it?)

BRIT HUME: Did he call him to "buck him up," as Newsweek suggested?

MYERS: He called to talk to him, I think -- a number of things. I think that he knew, as
a number of people did, that Vince was having a rough time.

HUME: Wait a minute. That's the first time you've said that from this platform.

MYERS: No, it's not. I think what we h said i e e have the;
ups and downs and Bk # none (URTS 16306] Docfe: MilcRish bathepeople have their
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HUME: Well, you've acted like this was just---

MYERS: No, that's not true, Brit.

HUME: It is true, Dee Dee. Your tone has completely changed.

MYERS: Okay, I apologize. I'm sorry. It is not. Okay. Let me just try to say what I
think -- what I said certainly on Thursday, which was that people -- there was absolutely no
reason to believe that Vince was despondent, that he was in any way considering doing what
happened. Nobody believed that. At the same time, I think that the Counsel's office had had its
trials and tribulations. And I think a number of people in this White House have gone through --
have had good weeks and bad weeks. The communication department certainly hasn't been
immune from that, and people have had troubles and had bad weeks. I think that was the sense of
what we thought was happening. There was absolutely no reason to think that Vince was
despondent. Nobody believed that.....

SARAH MCLENDON: This is the first time that you have told us that Bé had ups and
downs.

MYERS: The Counsel's office had ups and downs, Sarah. And I think they have been
well documented, I don't think we need to go through them here.

MCLENDON: Well, he wouldn't kill himself over this travel business. He wouldn't kill
himself over The Wall Street Journal uying to get his picture.

MYERS: I would certainly never intimate that he would. There's no way we'll ever know
why....

In answer to another question, Myers said: "There was just no reason to believe -- and I
think Mack has said so and the President has said so and I have certainly said so -- that this was
anything other than the routine ups and downs of what can be a very demanding job in this White
House...

REPORTER: But this is the overriding theme, that he was depressed and despondent.

MYERS: No, that he was suffering -- I don't even want to say “suffering” -- you guys are
reading too much into it -- that he was going through the kinds of ups and downs that pcople in
the White House often do, that people in any kind of a demanding and visible job often do. 1
don’t mean to suggest that there has been any further evidence to suggest that it was anything
other than that.

REPORTER: Would it be fair to say that everyone who knew him well here thought he
was discouraged, but no one thought he was suicidal?

MYERS: Absolutely.

What new evidence did you uncover that refutes Dee Dee Myers' strong belief that
everyone in the White House who knew Foster well thought he was discouraged but no one
thought he was suicidal?

16. Christopher Ruddy of The New York Post told me that he heard from a member of
the White House staff that Mrs. Foster kept calling the White House to ask why her husband
would have wanted to kill himself. Did your investigation turn up any evidence of such calls?
Did Foster's executive assistant, Deborah Gorham, or any other White House staffer, tell you of
any conversations with Mrs. Foster in the days immediately following Foster's death? If so, what
was learned from these conversations?

17. Yourr Ndlm fg. ychiatrists was found
in Foster's wallet @gtigé%ﬂ?t(%ne Ega gldm yers to ?epc? ers that this piece of paper
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was not found in either Foster’s office or his car. She could not say where it was found. If jt was
found in his wallet by the Park Police on July 20, who withheld this information from the White
House press office and why? Were the phone numbers as well as the names on the piece of
paper? Was this in Foster's handwriting?

18. Reporters asked Myers about Foster's telephone logs, suggesting that they should be
checked for clucs that might cast light on his mental state and movements. We requested copies
of these logs last December and were told that they had not been released and that the White
House had raised executive privilege as a reason for not rcleasing them, Were these logs ever
thoroughly checked by the Park Police and by your FBI investigators? Why haven't they been
made public?

19. The Park Police told us they were never given access to Foster's most recent daily”
diary or appointment book. The Washington Times reported on July 20, 1994, that the diary was-
removed from Foster's office and turned over to Mrs. Foster's personal attorney. Veteran
detectives tell us that the record of his appointments would be very important evidence. Has the
diary been recovered and has it been checked out thoroughly for clues? Will the diary and the
findings of the investigation be made public?

20. The debris the FBI lab found on Foster's clothing also provides clues as to Foster's
whereabouts, activities and mental state in the hours before his death. You dispose of the blond
hair and carpet fibers on his clothing, including his underwear, in a single sentence. You ignore
the semen on his shorts and the red/dark pink fibers on his T-shirt, socks and shoes altogether.
Did you make any effort to determine how the hair and fibers got on Foster's underwear and other
clothing? If not, why not?

This does not completely exhaust the questions I have, but 20 is a good number to stop at,
at least for now.

Let me just pass on one bit of information that might be of interest to you. You report that
Dr. Beyer took no X-rays of Foster's head because his equipment was out of order. I have
ascertained that a new mobile unit was installed in Dr. Beyer's office on June 15 and that the first
service call was not made until Oct, 29. Dr. Beyer told me, as he told you, that the equipment
was out of order. He was not telling the truth,

/S‘n@ urs, ,

7
Irvine

Chairman
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FISKE SHOWS HIS HAND

Robert B. Fiske, Jr., the New York lawyer recommended by
White House Counsel Bernard Nussbaum and named by Janet
Reno as Independent Counsel to investigate Whitewater-related
allegations, has now demonstrated what many have suspected.
He cannot be trusted to carry out an honest, exhaustive probe of
the Whitewater-related allegations swirling around Bill Clinton.

Attorney General Reno long resisted using her authority to
appoint an Independent Counsel, saying that anyone she
appointed would be suspected of a pro-administration bias.
Fiske, a liberal New York Republican, was chosen ostensibly
to deflect that criticism. In the media he was described as a
man of unimpeachable integrity who could be counted on to
do a thorough job. However, not everyone accepted that.
Fiske was a friend of then-White House Counsel Bernard
Nussbaum, one of the Clinton aides he was going to have to
investigate. He had been counsel for International Paper
Corporation, a company that had big interests in Arkansas
and which had seld land to Clinton’s Whitewater Develop-
ment Corporation. He came from the same law firm as
Lawrence Walsh, the Independent Counsel who pursued
Reagan officials involved in Iran-Contra as Captain Ahab
pursued Moby Dick.

New York Times columnist William Safire was one who ex-
pressed his doubts about Fiske’s integrity in blunt terms in his
March 14 column. He wrote: “Non-independent counsel Robert
Fiske, the Democrats’ favorite Republican lawyer, is doing the
job the Clinton Administration hired him to do: keep the Con-
gress from holding public hearings into the 80’s wrongdoing in
Arkansas and 90°s coverup in Washington....Fiske was chosen
by the people he is investigating for good reason: he would
actively help prevent dreaded hearings.”

Fiske has done that and more. He has not only blocked
hearings, but he has also sealed off access to documents that
would have been useful, if not indispensable, to any investi-
gation undertaken by the media. Just after Fiske was ap-
pointed by Attorney General Reno, a man who knows Fiske
well was asked how Fiske would handle the assignment. He
replied, “Fiske will do whatever he thinks is in the best
interests of Robert Fiske. If he decidesitisin his bestinterest

FISKE FOOLS THE MEDIA

Our TV show, “The Other Side of the Story,” on
July 6 covered the Fiske Report with guests Arthur
Randall and Christopher Ruddy.

Videotapes of program #30 are available from AIM
Jfor only $13.95. To order, call 1-800-787-0044.

to bury Whitewater, he will bury it. If he decides it is in his
bestinterest to nail Clinton to the wall, that’s what he will do.”

Fiske’s “Report of the Independent Counsel In Re Vincent W.
Foster, Jr.” makes it clear that Fiske has decided that it is in his
best interests to bury Whitewater. On July 1, The New York
Times said the report “essentially embraced what has been the
White House version of the circumstances surrounding the
death last July of Vincent W. Foster Jr., the deputy White House
counsel.” Fiske said there was no evidence that Foster’s death
was anything other than a suicide or that his body had been
moved. It denied that his suicide had anything to do with
Whitewater, attributing it to depression exacerbated by three
Wall Street Journal editorials not related to Whitewater.

Hewing To The White House Line

Fiske’s report slavishly hews to the White House line on why,
where and how Foster died. It even accepts without question a
‘White House tale that the compliant Park Police rejected and
that many of Clinton’s friends in the media questioned.

He says on page 13 of his report: “The extent to which Foster was
disturbed by Travel Office issues is reflected ina torn note found
inhisbriefcase by Stephen Neuwirth on July 26, 1993, six days after
Foster’s death.” The Park Police did not buy this explanation of the
belated discovery of these jottings on a yellow legal pad that were
put forth as evidence that Foster committed suicide. The Park
Police spokesman declared emphatically that if this note, which
was tomn into 28 pieces, had been in Foster’s brief- case, they
would have seen it. Where did Mr. Neuwirth really find the
note? How could it have been torn into 28 pieces and then
reassembled without leaving any fingerprints? Is it true, as we
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have been informed by a Park Police source, that there was one
good fingerprint but that the Park Police didn’t try to find out
whose it was? If so, did Fiske identify it? Why have the authori-
ties refused to release a photocopy of the pieced-together note,
claiming the family objects, even though the text has been made
public? This has fucled suspicions that it may have been forged,
suspicions not satisfied as long as only one FBI handwriting
expert is cited as having certified that it was written by Foster.
Handwriting experts don’t always agree, and the refusal to let
others examine the note remains inexplicable.

Fiske’s Deliberate Deception

Wecite Fiske’s handling of the note because it is such an obvious
indicator of his approach to this investigation that it should
have been spotted even by reporters rushing to meet a deadline.
It doesn’t cast doubt on his principal conclusions. But we found
in the Fiske report an attempt at deliberate deception which
was made to supportone of Fiske’s three main conclusions: that
Foster’s body was not moved.

To reach this conclusion, Fiske had to overcome a problem that
had baffled the Park Police—the pattern of bloodstains on
Foster’s face and shirt that was in conflict with the position of his
head when his body was found and photographed by the Park
Police. A bloodstain on Foster’s face had apparently been made
when his right cheek and jaw came into contact with his right
shoulder. That part of his shirt had apparently been soaked by
blood draining from his mouth and nose. The face coming into
contact with the shirt created what is called a contact or transfer
stain on the cheek and jaw. Inaddition to this large contact stain,
there were two lines of dried blood called drainage tracks. One
of these ran from Foster’s right nostril above his right ear to his
temple area. The other ran from the right corner of his mouth to
the area below and behind the right ear. All these stains were
observed in the photographs taken by the police.

What was baffling about these stains was that the contact stain
on the cheek and jaw was inconsistent with the position of
Foster’s head when his body was found and when the photo-
graphs were taken. Everyone who saw the body in the park said
Foster was lying on his back, legs outstretched, arms at his sides
and head face up. A paramedic said he was laid out as if in a
coffin. Thatposition was consistent with the two blood drainage
tracks, because contrary to some statements in the Fiske report
and elsewhere, Foster was not lying head up on a 45-degree
slope. He was lying on a gentle downward slope, and in the
absence of anything to pillow his head, it would have tilted back
far enough to allow blood from his nose to’'drain downward
toward his right temple. What this position cannot explain is
how blood from his nose and mouth soaked his right shoulder

- and how his bloodied shirt came into contact with his jaw and
cheek.

Fiske and his panel of pathologists knew that the blood on the shirt
and the contact stain on the cheek and jaw had to be reconciled with
the face-up position of the head if their conclusion that Foster shot
himself at the spot where he was found was to be accepted. To
concede that the body may have been moved would not only require
an investigation to determine who moved it and why, but it would

even cast doubt on the verdict that Foster killed himself.

Fiske resorted to deliberate deception to solve this dilemma.
There was an important difference between the way thie FBI
Laboratory and Fiske’s panel of four pathologists dealt with
this problem. The FBI described in some detail how the
contact stain on the cheek and jaw must have been made by
the face coming into contact with the blood-soaked shoulder
of Foster’s shirt at some time. It then said, “The available
photographs depict the victim’s head not in contact with the
shirt and therefore indicate that the head moved or was
moved after being in contact with the shoulder.” It went on
to say, “The specific manner of this movement is not known.”
Here the FBI was admitting that it had no solution to the
dilemma. It advanced no scenarios that might explain how
the shoulder had been bloodied, how the head had pressed
against it, and how it had ended up in a face-up position.

Fiske’s pathologists agreed with the FBI lab memo that the contact
stain (which they described asbeing on the right side of the chin and
neck, rather than the cheek and jaw) was made by the head coming
in contact with the bloodied shoulder. But unlike the FBI they
adopted a theory to explain what had happened. Their report said,
“For obvious reasons, the head must have been facing to the right
when the body was found or have been turned to the right when the
body was being examined at the scene. In either circumstance,
blood accumulated in the nose and mouth...would have spilled over
the face and soiled the right shoulder and collar of the shirt. The
finding of the head facing forward and the right-sided blood stains
are mutually exclusive.” At this point the pathologists introduced
their theory to solve the dilemma. They said, “We conclude that a
rightward tilt of his face was changed to a forward orientation
by one of the early observers before the scene photographs were
taken.”

It is important to note that this conclusion, which is a serious
reflection on the police and emergency personnel at the scene,
isnotbased on onescintilla of evidence. Thereis no one who saw
the body in Fort Marcy Park who said they ever saw the right

side of the face resting against the shoulder. The pathologists

adopted this theory only because they could not accept the
alternative—the theory that the death occurred elsewhere and
the body was moved to Fort Marcy. They explained, “The
relatively pristine nature of the exposed skin surfaces of the
deceased and of his clothing precludes any other scenario.
Substantially greater contamination of skin surfaces and cloth-
ing by spilled and/or smeared blood would have been unavoid-
able had the body been transported postmortem to the place
where it was found.”

If Fiske were an objective, disinterested investigator he would
have reported that the FBI and his pathologists agreed that the
blood stains proved that Foster’s face had at some time been in
contact with his bloody shoulder, but that they did not agree on
the explanation of how it came to be in the upright position in
which all witnesses agreed it was found. He would have said that
the FBI Laboratory had specifically said it was not known how
this came about, but his panel of pathologists believed that one
of the early observers moved the head from its position resting
against the right shoulder to the upright position in which it was
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photographed by the police. In faimess to all who were made
suspect by the pathologists’ statement, he should have noted that
not one of the early observers said they ever saw the head in
anything but the position in which it was photographed.

That is not what Fiske did. He dealt with his difficult
dilemma in his report with a statement that is carefully
contrived to leave the impression that the FBI and the
Pathologists Panel are in complete agreement on this issue
and that itis a fact, not theory, that one of the early observers
moved the head into its upright position. Here is his state-
ment: “The FBI Lab concluded that the pattern of the blood
on Foster’s face and on Foster’s shoulder is consistent with
Foster’s face having come into contact with the shoulder of
his shirt at some point. Because Foster’s head is not in
contact with his shoulder in the photographs, the FBI Lab
report concludes that Foster’s head ‘moved or was moved
after being in contact with the shoulder.” Lab Report, at 9.
The Pathologist Panel endorsed this conclusion, stating that
‘a rightward tilt of his face was changed to a forward
orientation by one of the early observers before the scene
photographs were taken.’ Pathologist Report, para. 7.”

You will note that in quoting what the FBI said, he omitted this
sentence that would have destroyed the illusion that the Bureau
agreed with his pathologists about how the head was moved:
“The specific manner of this movement is not known.” He
then tried to create the impression that they were in agreement
both about the head being moved and who moved it by saying,
“The Pathologists Panel endorsed this conclusion, stating
that “a rightward tilt of his face was changed to a forward
orientation by one of the early observers....”” Note how the
word endorsement is linked in this sentence to a statement
diametrically opposed to what the FBI had said. By dropping the
words “We conclude that” Fiske accomplished two things: (1)
He preserved the illusion that the panel was endorsing an FBI
statement about how the head was moved. (2) He left the
impression that it was an established fact, not just a theory, that
an observer had moved the head.

Here is how this statement might have been written by an
honest investigator intent upon writing an accurate report.
We pick up after the quote from the FBI report about the
head having moved or been moved. “The FBI Lab stated,
“The specific manner of this movement is not known.” The
Pathologists Panel endorsed the FBI statement that the head
moved or was moved, stating, ‘The finding of the head facing
forward and the right sided blood stains are mutually exclu-
sive.’ Rejecting the possibility that Foster’s body was moved
to the spot where it was found because that would have
resulted in greater contamination of his skin and clothing by
spilled or smeared blood, the pathologists said, ‘We con-
clude that a ‘rightward tilt of his face was changed to a
forward orientation by one of the early observers before the
scene photographs were taken.” However, no one who saw
the body in the park said they ever saw the head touching the
shoulder, nor was anvone seen moving it.”

We submit that this proves that Robert Fiske is not the honest,
accurate, disinterested investigator he pretends to be. He has

evidently decided that his best interests lie in producing reports that
will satisfy the White House. The fact that he did not hold a news
conference and expose himself to possibly embarrassing questions
when he issued this report lends support to this conclusion. This is
further strengthened by his rejection of requests by the House
Banking Committee that he testify in the hearings the Committee is
planning to hold. It is also significant that Fiske has failed to back
up his report with any reports from the FBI except five FBI
Laboratory memos, including one dated May 9, 1994, which is the
source of the quotes above. This memo, attached to his report as
exhibit #1, provides some very valuable information which Fiske
has largely ignored. This demonstrates why it is important that
Congress require Fiske to produce all the other FBI investigative
reports that were part of his investigation. These may well cast
additional light on the question of whether Foster’s body was
moved as well as whether or not he was suicidal.

Fiske’s Pathologists Challenged

There are three serious problems with the conclusion of Fiske’s
pathologists’ claim that Foster’s head must have been moved
by one of the early observers on the scene. One is that everyone
who saw the body, beginning with CW (confidential witness),
the man in the white van who came across it by chance when he
wentinto the park torelieve himself; said that the head was face-
up. That was confirmed by the first police officer to find the
body. That means that if anyone moved the head, it had to be
CW, whose identity is still secret. The FBI found him to be
credible. Itis hard to imagine any reason why this uninvoived
citizen, who was terrified because thought he had stumbled
onto a murder, would do anything as dangerous as altering the
position of the head, leaving fingerprints that might resultin his
being accused of a capital crime.

But there is also physical evidence that could prove that the body
was face up when CW spotted it. The position of the head when
the blood was draining from the nose and mouth can be deter-
mined from the only two blood drainage tracks on Foster’s face
described by the FBI memo. One extended from the right corner
of the mouth back toward and below the right ear. The other ran
from his right nostril, over the rightchgek toward the temple area
and above the right ear. This means that the draining of the blood
from the nose and mouth occurred while Foster’s head was face
up and tilted back. CW said he saw what appeared to be dried
blood on Foster's lips and nostrils, which suggests that the tracks
were made before he appeared on the scene.

The pathologists must have reéognizcd that the drainage tracks
were not consistent with their theory, because they chose to ignore
them. All they said about them was, “There were linear blood stains

coursing across the right side of the face, emanating from the nose
and mouth.”

We were told last March that the FBI had concluded that
Foster’s body was moved. We thought then that it was
probably because of the lack of dirt on his shoes. That lack
of “coherent soil” on the shoes has now been confirmed by
the FBI lab memo, but the blood stains are obviously better
evidence. The pathologists’ claim that it would be impossible
to transport the body without spilling blood all over has been
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disputed by a medical examiner and emergency room surgeon
we consulted. Both agreed that it would be possible to confine
the blood if someone wanted to do it.

Where Was Foster?

Fiske’s report gives no indication that any effort was made to find
out where Foster spent his last hours alive. The May 9 FBI
Laboratory memo suggests that he probably wasn’t walking in the
woods reciting Hamlet’s soliloquy. It reports that semen was found
in his shorts, that blond/light brown human hairs, not his own, were
found on his T-shirt, pants, belt, socks and shoes, that six different
colors of carpet fibers were found on his jacket, tie, shirt, shorts,
pants, belt, socks and shoes and that a number of red/ dark pink wool
fibers were found on his T-shirt, socks and shoes.

Fiske’s report mentions the hairs and carpet fibers, saying only,
“The FBI Lab determined that Foster’s clothing contained
head hairs dissimilar from his own, and carpet type fibers of
various colors.” It made no mention of the items of clothing on
which the hairs and fibers were found, including his under-
wear, nor did it mention the semen on his shorts. The semen
does not prove sexual activity, since it is not uncommon for
persons who die a violent death to excrete seminal fluid. But
other investigative experts have told us this is highly important
evidence and that it should be checked out.

There is nothing in the report that indicates that this was done. It
had been rumored that Foster and other high Clinton administration
officials from Arkansas had rented an apartment where they could
go to play cards and relax. Mike McAlary of the New York Daily
News, in a story on March 14 based on leaks that accurately
predicted what Fiske’s report would conclude two and a half
months later, reported that Foster’s clothes had been bagged by the
Park Police and preserved. He said, “If for some reason they need
to be looked at, say to find imagined carpet fibers from an equally
imagined safehouse, they can be vacuumed and searched.” The
“imagined” carpet fibers have now been found. Did Fiske look for
the safe house? His report does not say.

Missing Reports, Missing Motive

In the March-B AIM Report we asked our members to tell Fiske
they wanted him to release the complete report of the FBI
investigators who worked for him as well as other relevant
material. We feared he would report that everything was fine
but provide a minimum of supporting evidence to back it up,
which is what he has now done. His report refers to a number
of the interviews that were conducted, but only to those that
support his conclusions. No summaries, much less transcripts,
of the important interviews are provided. Fiske himself inter-
viewed President Clinton for 90 minutes and Hillary Rodham
Clinton for an hour. Not one word is reported about what, if
any, light they were able to cast on Foster’s death and its
possible relation to Whitewater or other Clinton scandals. Both
were close to Vincent Foster. Upon hearing of Foster’s suicide
the President indicated that he had no idea why his dear friend
would have taken his own life, saying, “We’ll never know
why this happened.” Mrs. Clinton is reported by The New

Yorker to have said, “Of a thousand people I know, he’s the
last I would expect to commit suicide.”

OnJuly 23, 1993, Foster’s brother-in-law, former Congressman
Beryl Anthony, was asked by The Washington Times about a
report from an unidentified source close to the family that Foster
had been despondent for two weeks and that he had discussed
this with him. Anthony’s response was, “That’sabunch of crap.

_ There’s not a damn thing to it.” The same day, Dee Dee Myers,

White House spokesman, told reporters, “There was no reason
to believe he was despondent.” Communications Director Mark
Gearan said he had seen no changes in Foster’s demeanor and
that he had never indicated that “anything was out of the
ordinary.” Betsy Pond, the White House Counsel’s personal
secretary, said “she had noticed nothing strange about Foster
and would be surprised to learn he had contacted a doctor about
being depressed, even though he had done exactly that.”

To make the case that Foster was severely depressed and that
this was what drove him to suicide, Fiske relies on statements by
three people: Foster’s wife, his sister Sheila Anthony (who is
Assistant Secretary for Legislative Affairs in the Justice De-

. partment and wife of former Congressman Beryl Anthony) and

Larry Watkins, the physician in Arkansas who prescribed an
anti-depressant drug, trazadone, for him on July 19. This is a
very mild anti-depressant. They said he complained of being
depressed and under some stress, but his activities and the
observations of his friends and numerous co-workers make it
clear that he was not suffering from clinical depression, which
is defined as depression that prevents one from engaging in
normal activities for at least six months. By not including even
a representative sample of statements by those who said Foster
was performing normally, Fiske has succeeded in persuading
journalists, who are all too willing to suspend their critical
judgment, that depression is a good explanation for Foster’s
death.

In the absence of the backup reports of all the interviews which
would permit experts in suicidal depression to offer informed
judgments, this conclusion is as unsatisfactory as Fiske’s ready
acceptance of the “suicide” note, the supposition that someone
mischieviously moved Foster’s head, and the turning of ablind eye
to the blond hairs, carpet fibers and semen on Foster’s underwear.
Fiske’s report has answered two big questions: (1) Where does
Fiske think his best interests lie? (2) Should Fiske be removed
from the Whitewater investigation?

What You Can Do

It appears that AIM will have to place an ad on the op-ed
page of The New York Times to get out the truth about
Fiske’s report as we did about Paula Jones. If you agree and
wish to contribute to help us pay the $16,800 this will cost,
please return the enclosed card with your contribution.

AIMREPORT is published twice monthly by Accuracy In Media, Inc.,
4455 Connecticut Avenue, N.-W., Washington, DC 20008, and is free
to AIM members. Dues and contributions to AIM are tax deductible.
The AIM REPORT is mailed 3rd class to those whose contribution is
at least $27.95 a year and 1st class to those contributing $36.95 a year
or more. Non-member subscriptions are $40 (1st class mail).
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NOTES FROM THE EDITOR’S CUFF
By Reed Tuvine July-A 1994

THIS IS THE MOST IMPORTANT AIM REPORT I HAVE EVER WRITTEN. AIM HAS TAKEN

the lead over the years in exposing important stories that the media have suppressed, overlooked or simply
gotten wrong. The suppression of the Paula Jones and Charlette Perry stories, the hyping of the phony
“October Surprise” allegations and the media’s censorship of the videotape of the Rodney King beating are
recent examples that come to mind. Our expose in this issue of the dishonesty of the Clinton administra-
tion’s chosen “independent” counsel, Robert B. Fiske, Jr., is more important than any of these. It shows
that the investigation of the Whitewater scandals has been entrusted to a man who has revealed in his very
first report that he cannot be trusted to carry out this assignment with integrity. What is most frightening is
that the media, virtually without exception, have failed to expose this. Not only have they failed to under-
take any careful analysis of Fiske’s report on the death of Vincent Foster, but they have created the impres-
sion that anyone who does that analysis and exposes its flaws should be dismissed as demented. As we
found in other cases in which we have made a frontal attack on the arrayed artillery of the mainstream
media, even conservative columnists and talk show hosts have been reluctant to stick their necks out and
join in exposing the fraud being perpetrated by the media.

FISKE’S REPORT VALIDATING THE WHITE HOUSE LINE ON VINCENT FOSTER’S DEATH
was, as we expected, accepted without question as gospel by all the media. The New York Post, which had
done so much to expose the flaws in the investigation by the Park Police, found no fault with Fiske’s
blessing of the Park Police findings. When Fiske leaked word to ABC News and the New York Daily
News last March that his report would do just that, the Post took flight. The editors pulled investigative
reporter Christopher Ruddy off the story. 'When the report was finally issued, two months later than the
leaks predicted, the Post reported it without any critical analysis. The Wall Street Journal, which had
helped publicize the suspicions and had demanded the appointment of a special counsel to investigate them,
declared itself satisfied with Fiske’s findings. In alead editorial on July 5, it said, “The bulk of the report is
devoted to forensic evidence on the events surrounding Vincent Foster’s death. Here the report is extensive
and persuasive. Barring some unimaginable new disclosure, we find no reason to doubt that the former
deputy White House counsel committed suicide in Fort Marcy Park, as first reported. This should end
much mystery and speculation, and here Mr. Fiske has performed a public service.

AL HUNT, FORMER WASHINGTON BUREAU CHIEF AND NOW COLUMNIST FOR THE WALL
Street Journal, said on “Capital Gang” on CNN: “On the Vince Foster thing, yes. It’s only the kind of
Captain Queeg conspiratorialists who will stay in there. It’s over. It’s exactly what Mr. Fiske said it was.”
Syndicated columnists Jack Germond and Jules Witcover sounded a similar note, writing that Fiske’s report
would settle the matter for all but the crazy conspiracy theorists who say the Holocaust never happened.
Time’s Margaret Carlson said, “You must believe now that everything to the contrary was ginned up by the
right wing, that he was murdered and his body moved. And that the legitimate press picked up on that at all
shows that we have no standards any more.” ‘Michael Isikoff, the former Washington Post reporter who
moved to Newsweek after fighting with his editors over their suppression of the Paula Jones story, co-
authored a Newsweek story which said: “Fiske’s report knocks out the most sensational piece of the
Whitewater puzzle, but it is only a start in what will be a long and complex investigation.”.

THIS AIM REPORT SHOWS THAT A CAREFUL ANALYSIS OF FISKE’S REPORT ON FOSTER’S
death reveals that Fiske cannot be relied upon to carry out a relentless search for the truth in the assignment
he has been given. We present compelling evidence that he arrayed the evidence to support his predeter-
mined conclusions, altering it when it didn’t fit. Fiske has provided answers to ten questions that have
given rise to suspicions about how Foster died. These include: the relative paucity of blood, the gun still in
his hand, the failure to find the bullet, the way the body was laid out, as if in a coffin, and the lack of
powder burns inside Foster’s mouth. Independent experts we have consulted agree that it is not impossible
that each of these things happened even though some of them were of low probability. The combination of
several possible but improbable situations tends to put a strain on one’s credulity.
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LET’S GRANT THAT IT’S POSSIBLE THAT THE GUN DIDN’T FLY OUT OF HIS HAND AFTER
he fired it because his thumb was caught in the trigger guard. It’s possible that this gun had been part of his
father’s collection, even though it is a typical “drop” gun, favored by those who want a gun that can’t be
traced. Itis possible that his sister could have identified this gun from a photo as one that belonged to their
father, even though Foster’s teen-age children could not recall ever having seen it. It is possible that Foster
kept this gun around the house as a second handgun, even though he had no ammunition for it except for
the two rounds in the cylinder when he shot himself. It is possible that he loved this 1913 gun made up of
parts from two different weapons so much that he insisted on keeping it around the house, along with
another weapon, violating the laws of the District of Columbia, even though his wife says it made her
uncomfortable to have a gun in the house. It is possible that he took this gun from his home and that it
wasn’t detected by the guards in their routine search of his car when he entered the White House grounds.
It is possible that he handled and fired the gun without leaving any fingerprints on it. It is possible that not
a trace of blood adhered to the gun when he pressed it against his soft palate and fired it. Itis possible that
firing the .38 caliber in his mouth left no visible powder burns inside the mouth and no detectable
powder on his face. Fiske and his renowned experts have said all of this was possible.

IT IS POSSIBLE THAT THE EMERGENCY MEDICAL SERVICE PERSONNEL WHO SAW THE
body were struck by the fact that there was relatively little blood because Foster’s heart had stopped pump-
ing as soon as the bullet penetrated his brain, even though the heart is not controlled by the brain, and
because the blood quickly settled down to his extremities even though he was lying on a gentle slope, not on
a 45-degree slope as Fiske’s pathologists stated in their report. Perhaps it is possible that he could have
written a note by hand and then torn it into 28 pieces and deposited them in his briefcase without leaving a
fingerprint on any of the 27 pieces that were found six days after his death. It is possible that the Park
Police could have examined the briefcase carefully and not seen those 27 pieces of yellow paper. The Park
Police deny that possibility, and many have trouble believing it, but it doesn’t give Fiske the least pause. It
might be possible, as originally claimed, that after shooting himself, Foster fell on his back with his legs
extended, arms at his side and head straight up, but now we know that the blood stains indicate that his
head, at least, was in a different position. -

IT MAY EVEN HAVE BEEN POSSIBLE, I SUPPOSE, THAT FOSTER WAS ABLE TO HIDE HIS
suicidal depression from all his co-workers, including the President. It is perhaps possible that he decided to
commit suicide despite the fact that his sister was flying in that night for a family reunion, that he had an
appointment to see the President the next day, and that James Lyons, a friend of the President’s, was flying
from Denver to see him.

BUT HOW LIKELY IS IT THAT THESE AND OTHER ODDITIES WOULD ALL OCCUR TOGETH-
er in a single case which is also beset by some things that are clearly impossible and others that are highly
suspicious? It is impossible for Foster’s head to have fallen on his shoulder, picked up a contact blood stain
on his cheek and then righted itself into the face-up position in which it was found. It is impossible to
believe that the first man who found the body turned the head upright. It is impossible to believe that a
deeply depressed, suicidal Foster, picked up blond hair and multicolored carpet fibers on his underwear and
other clothing by driving to the White House, spending the morning there and then driving around Wash-
ington, not seeing anyone he knew, and ending up in Fort Marcy Park. It is difficult, if not impossible, to
believe that President and Mrs. Clinton were genuinely eager to find out why and how Foster died in view
of the fact that they did not insist that the investigation be carried out by the FBI, not the Park Police, and
then conspired in or tolerated the removal of evidence from Foster’s office, the obstruction of the investiga-
tion, and the suppression for over ten months of the police report and the autopsy report.

ADD TO ALL THIS THE SELECTION AS SPECIAL COUNSEL TO CARRY OUT THE INDEPEN-
dent investigation a man who (a) assigns top priority to delaying investigations by Congressional commit-
tees, (b) after five months of work issues a superficial 58-page report padded with 100 pages of filler to
make it look more weighty, and (c) refuses to subject himself to any questioning, even by Congress. Now is
the time to turn the Whitewater investigation over to a genuinely independent counsel. That can be done if
the three judge panel empowered to name an independent counsel under the recently re-enacted statute
decide to reject Attorney General Reno’s recommendation that they appoint Fiske. The public and the
judges must be made aware of the information in this report. That’s why we must run an ad on the op-ed
page of The New York Times like the one we ran on Paula Jones. Please return the enclosed card if you
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_ Western Journalism Center

FOR IMMEDIATE RELEASE: For more information,
call Joseph Farah
at 916-852-6300 :

'60 Minutes' to challenge Foster probe

The only reporter in the country working full-time investigating
the death of White House deputy counsel Vincent Foster will be

the target of a "60 Minutes" egegment by Mike Wallace this Sunday
night.

Wallace's producer, Bob Anderson, leaked to the New York Daily
News that the intent of the CBS News piece is to "attack, debunk
and pretty much dismantle the notion that Foster was murdered and
that the murder was covered up at the highest levels of
government.” Though Ruddy has never suggested Foster was
murdered, Anderson revealed that his work will be the focus of
the "60 Minutes" report.

"We expect that Ruddy and his backers will come back at us,"
Anderson told the Daily News. "They will say they raised dozens

of questions," while Anderson acknowledges that "60 Minutes" only
mentions a few of them.

Ruddy, & former reporter for the New York Post now with the
Pittsburgh Tribune-Review, is an associate of the Western
Journalism Center, a non-prof;t, tax-exempt corporation that
sponsors investigative reporting projects.
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For Immediate Release October 8, 1995

Contact: Joseph Farah
The Westemn Journalism Center
916-852-6300

CBS “60 MINUTES” Whitewash on Foster Doesn’t Make It

This evening CBS “60 Minutes™ aired a segment, narrated by Mike Wallace, in an attempt
1o closc the case on the controversy of Vincent Foster’s death,

“They failed,” Joseph Farah, Executive Director of the Westemn Journ:lism Centes stated.
The WJC has supported the investigative reporting of Christopher Ruddy, a joumnalist with
the Pittsburgh Tribune-Review.

Ruddy, the lone American journalist investigating the death and official. investigations into
the 1ate White House lawyer’s death, wasakey 2 target of Wallace's “(0 Minutes” hatchet
job.

“Anyone with half a brain could see they didn’t do what Ruddy has done~compare the
nown facts to expert forensic opinion,” Farah said. Instead they had to manipulate and
edit Ruddy's lengthy interview and distort the facts of the case.

They did not even mention that Independent Counsel Start says the
jnvestigation is on-going, and has forensic scientist Henry Lee looking into
the case.

Earah detailed some of the key elements of the “60 Minutes™ hatchet job:
1. Foster was right-handed, Ruddy reported Foster was left-handed.

Wallace never mentioned that it was the Boston Globe wkich first reported
Foster was left-handed. Ruddy, in fact, is the first to have reported Foster was right -
handed. Ruddy told “60 Minutes” in March of this year that Foster wes right-handed.

2. 60 Minutes gave credence to Dr. Haut, the medical exsminer, when he
contradicted what Ruddy had reported: that Haut had seen little blood at the
death scene under Foster's body.

In a tape recorded interview with Haut, Haut told Ruddy, “There was not a hell
of a lot of blood on the ground. Most of it had congealed on the: back of his hea -
Ruddy toid Wallace during his interview that he had the tape.

Was Wallace interested in the tape, or confronting Haut with it to asl: him why he changed
his story? Apparently not Wallace didn’t even confront Haut with his statement to the FBI,
which is not consistent with the story he is now giving ‘60 Minutes.”

The bottom line is this: “60 Minutes” and Mike Wallace didn’t want to find the the truth, it
just wanted to use Haut to rebutt Ruddy and cast doubt on his reporing.

The amount of blood under the body should not be in dispute, if the police had the scene
photos. The investigator who took those particular Polaroid’s says they are missing. Just

FOIA # none (URTS 16306) Docld: 70105096
’ : P
800/€00 [ 2@ 210 «««  TISNNOD JIANI Lolg 122 81%3.97,8 ¥1:60  $6/0T/0T



" 18/89/95 81:13:35 VIA FAX -> 5@1 221 8787 DEBBIE GERSHUAN

800/500 3

like the 35mm film, another set of Polarcid’s and the X-rays taken at the (utopsy. “60
Minutes” could have asked what happened to this critical evidence, but they didn’t.

3. Carpet fibers found on Foster’s body were the result of walking across
carpets and that Foster’s house had just been carpeted. i
Nice uy. ¢ fibers of seven different colors were found on almost every piece of
clothing, including Foster’s underwear, They don’t get swept Up from walking across
carpets, as Wallace asserted. If this important trace evidence couid be from the
Foster home, why weren’t they matched to it by the FBI? 1If the fibers could be
from anywhere, as Wallace also asserted, why conduct the test in the fir:t place?

The really crucial aspects of Ruddy's investigation were omitted by “60 Minutes™: seven
leading forensic experts say the powder burns on Foster's hand are inconsistent with
suicide; the gun found in Foster's hand was never positively identified a; being his;
Foster's eyeglasses were found 19 feet from his head; two witnesses said they saw TWO
men(not Foster) in and around Foster’s car--one with the hood up, just tefore the police
arrived; Foster’s car keys were not found on his body in the park. The Park Police never
tf\andlveacll the case properly, and the record shows Fiske accepted the police investigation at
ace value.

“These are just a few of the items Ruddy has detailed in almost two years on this case,
asking the type of questions Mike Wallace and ‘60 Minutes’ can’t or arc: afraid to,” Farah
said. “Even ABC’s ‘Nightine’ had to admit Ruddy had raised legitimat> questions about
the case,” Farah added.

«60 Minutes” also omitted the very serious statement former FBI Director
William Sessions made last year, stating that the investigation into Foster’s death
was “compromised” from the beginning. wWallace couldn’t even mention this because if
the original investigation was ‘compromised’, then the center piece of Wallace’s argument -
_that the case is closed because the official investigations say it is, falls * Farah explained.

Also shocking was the fact that Wallace withheld key evidence that Foster’s body was
moved: the FBI lab found not a trace of soil on Foster’s shoes, despite a 700 foot trek
through the park. Wallace had good reason not t0 mention this. Wallace admitted to
Ruddy during their off-air interview he had found soil on his own shoes
ke tested after taking the same walk while at Fort Marcy Fark.

“1:0 evidence,” Mike, or just no evidence you think the American people should know
about.

Christopher Ruddy is available for media interviews by calling
916-852-6300. His reports are available from the Western
Journalism Center at 1-800-WJC-5595.
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DRUGS FROM/AL1

tion shake-up of Customs enforce-
ment’s senior staff, dramatic cuts
of Customs’ enforcement budget,
and de-emphasis of Customs’ role
in stopping illegal drugs at the
nation’s borders.

The changes come as statistics
show the use of cocaine and other
illegal narcotics is on the rise

again, reversing a downward trend

from earlier this decade.

«1 would think that cuts in
enforcement have resulted in an
increase in the supply, distribution
and usage of cocaine,” said John
Bellizzi, executive director of the
International Narcotics Enforce-
ment Officers Association, which
includes agents of Customs and the
Drug Enforcement Administration.

‘One high-ranking Customs
enforcement official, requesting
anonymity, told the Tribune-
Review, “Enforcement people are
all depressed because this adminis-
ttation does not want us to have
authority, and doesn't want us to
have operational money.”

- The source also indicated the
numbers may be worse than they
_appear, having been boosted late
this summer by one unusually
large interdiction: a plane loaded
with 24,000 pounds of cocaine in
San Diego. '

. According to this year's National
Drug Control Strategy, published
by the White House's Office of
National Drug Control Policy, a de-
emphasis of interdiction at the bor-

ders began in 1993 after a National -

Security Council memorandum
argued for “a shift away from past
efforts that focused primarily on
interdiction in transit zones to new
efforts that focus on interdiction in
and around source coun'gries." _

Soon thereafter, President Clin-
ton'signed a Presidential Decision
Directive iraplementing the new
policy, which some say has effec-

| tively clipped Customs’ wings:

Of seven key areas where federal
money is spent to control drugs,
_such as druy treatmerit and educa-
tion, interdistion is the only area to
have seen its funding cut. -

. “While all other agencles
involved in drug interdiction will
require additional resources:in FY "
1996, the U.8. Customs Service will
not,” reads “he National Drug Con-
trol Strategy’. .

According to the Office of
National Drug Control Policy, Cus-
toms has borne the brunt of cuts in
ifterdiction. funding. The service's
1994 budget was $572 million; it will
drop t6 $500 million under the pres-
ident’s progosal for Fiscal 1996.

The cuts have particulatly affect-
ed Customs’ aviation and marifie
units; which had been credited -
with earlier successes in cutting
the drug flew. ‘

Another indicator of failing,
enforcement is a precipitous drop-
in the number of drug-related
arrests by ‘Customs since 1992. For
the first 11 months of Fiscal 85,
Customs riade 6,389 drug-related .
arrests, compared to 9,600 such
arrests in the previous 12 months.

Customs itself seems unable to

explain the drop: in cocaine

seizures. ,

 “There's no figuring out the
trends,” said spokesman Dennis
Shimkoski. He noted that marijua-
na statistics have gyrated over the
past severil years without any par-
ticular explanation. As to whether
cuts in enforcement funding have
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. thwarted efforts to interdict

cocaine, he said he “couldn’t specu-
late.”

MEXICAN BORDER

The most telling sign of dimin-
ishing Customs enforcement effort
is at the Mexican-American border.
The Office of National Drug Con-
trol Policy calculates that about 70
percent of all cocaine coming into
the United States comes across that
border.

‘Sen. Diane Feinstein, D-Calif.,
has been the administration’s
fiercest critic on drug interdiction
policy, particularly as it relates to
California’s shared border with
‘Mexico. In a letter to Treasury Sec-
retary Robert Rubin (Customs is an
agency of the Treasury Depart-
ment) in August, Feinstein pointed
out that in 1993 Customs seized
four tons of cocaine at the border.

But since Customs fully imple-
mented a new policy in 1994, “not a
single pound of cocaine was confis-
cated from more than two million
trucks that passed through three of
the busiest entry points along the
southwest border,” Feinstein
wrote.
2@ DI0 «««

the “line release program,” allows
cargo shippers that are considered
low-risk to be whisked tarough the
border, bypassing inspections.

The program gives the special
‘'status to drivers and entire truck-
ing lines that have gor.e through
extensive backgrouni checks.
Administration officials have pro-

. moted the program as consistent

with the North American Free
Trade Agreement, which calls for
freer access across borders for sig-
natory nations.

Earlier this year, Feinstein told
the Los Angeles Times that the pro-
gram had to be re-evaluated. She
questioned whether “increased
trade and reduced border control is
worth increased narcotics ship-
ments.”.

Feinstein spokeswornan Susan

Kennedy said that sinc2 the sena--

tor made her criticism, Customs
made “a number of refinements” to
the program that the senator is
reviewing.

Last month, Customs Commis-
sioner George Weise slapped a
moratorium on new applications
for shippers and trucking compa-
nies to participate in the program.
Weise admitted that the program
has a defect: it allows sraugglers to
place narcotics on trucls that are
part of the prograim. )

As an answer to critic’'s com-
plaints and a drop-off in seizures,
this past February Customs initiat-

ed Operation Hardline, which

added agents and introcuced more
rigorous inspections along the U.S.-

. Mexican border, Despite: the media
hoopla over Operation. Hardline, .

sources fa.miliar with Customs
activity on the border said the
emphasis remains on “trade and
facilitation,” and Custoins enforce-

ment personnel are not 2ncouraged

to do rigorous inspections..
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"' “Staffing at border crossings is"

- still said to be short-changed. At
the El Paso station, for example, a
source said the site remains 17
positions below its full authoriza-
tion. o
The lax Mexican border:inspec-
tions are symptomatic of falling
standards at.all entry points, a
ranking Customs official said.
Previously, inspectors conduct-
ed random checks of arriving air
passengers, as many as 10 percent
of any given flight. They also per-
formed occasional “blitz” inspec-
tions, checking 100 percent-of all
arriving passengers from a particu-
Jar plane.
. For the most part, Customs has
abandoned that system in favor of
an Advanced Passenger Informa-
tion System. Under the new sys-
. tem, passenger lists are checked
against a Customs database of
potential smugglers, and individu-
als are targeted for inspection
before the plane even arrives.
. .But one official said the system
_is faulty because the database is
incomplete and can’t really predict
potential smugglers. It also
depends on foreign airline person-

nel inputting proper and honest |

information about the passenger’s
nane and date of birth.

Concerns have been raised by a

number of new administration pro-
posals to relax border inspections,
the most radical of which were in
Vice President Al Gore’s National
Performance' Review aimed at
‘“reinventing” government. One
proposal called for an open border
between the United States and
Canada.

JQ JI0 €&«

.ut'he

In August, Customs annourQ

that it had rejected some proposals,
including the opén border with.
Canada. However, some of the task -
force's proposals;were accepted
and are being tested at Miami
International Aifpott, which has
been designated'as a “Reinvention,
]:a'.b." I :..'..' .. . ' ‘ '
One idea th%gt,;ﬁs_ first: called,
. uppgr-ct‘ﬁ‘gﬁi‘g' program”’
exempts first-clagf and businéss- .
cldss passengers ffom Customs-

inspections. One ¢ongressional |

staffer found the pdtion laughable.
“What’s stoppihgia-drug dealer
from buying a first-8lass ticket?” he

asked, noting the)small expense |

compared to the 'vzﬁ}ge of smuggled
drugs. o EEED

. While drug-transporting individ-
uals — sometimeg;called “mules™
— usually carry a 8mall volume of
drugs, their cargd;ls ex:remely
valuable. A pound bf:pure cocaine
can have a market Yalue cf §1 mil-

lion. That price tag/explains why

“mules” have takefi:€xtraordinary

means to hide drugs froim Custorns,
for example by swallowing small
condoms filled with'€ocaine,

The changes atiCustoms “areé
only one indicatidh the Clinton-
administration is not making drug
control a priority,”,said John Wal-
ters, who was actihg dirécror of the
Office of National{Drug Control
Policy during the eatly days of the

Clinton administrdtioh. “Clinton |'

hasn’t provided thefeader:ship, and
has cut monies, authibrization and
drug control 4s a priority across
the board.” o ’
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Paul Harvey News Radio Broadcast
October 27, 1995
11:50 AM, EDT

PAUL HARVEY SCOLDS MEDIA FOR FOSTER REPORTING

PAUL HARVEY: Hello American. This is Paul Harvey. Stand by for news.

If you watched the TV program "60 Minutes” October 8th, you came away
with the impression that the Vincent Foster death story, rather than

investigating the facts, that "60 Minutes" was making fun of the
investigators.

Well a veteran newsman agrees with you, [Joe] Goulden, vtho was
Washington Bureau Chief for the Philadelphia Inquirer, says the "60

Minutes™ segment on Foster was at best lazy journalism and at worst a
whitewash.

Reed Irvine of Accuracy in Media has presented "60 Minutias'™ Mike Wallace
with what it calls an award for journalistic malpractice.

Irvine notes that the program did not examine such evidence as:
¢ The bullet which has not yet been found
. Foster's eyeglasses which were found 19 feet from his head

* Two strange men who waere sean in and beside Foster's car 30
minutes before the body was found

. Tha Secret Service was notified at lesast 'an hour and a half eariier
than the time the White House says

Those questions were ignored says AIM because they did not fit the
conclusions that the program's producers wanted you to raach.

New York and D.C. news media have been eager to dismiss this Foster death
Story as quickly as possible and unfortunately much of tha nations news
media parrots thoss.

: Id: 70105096 Page 84
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RUSH LIMBAUGH Radio Broadcast
October 26, 1995
1:05 PM, EDT

Foster Note A Forgery

RUSH LIMBAUGH: ...There is news also, ladies and gentiemen. It didn't get a
lot of widespread notice yesterday. Only on the Reuters wire has this
story run. It was buried in USA Today, also in maybe a cduple of small
storias in some other papers. But you might be interested in it.

Three handwriting specialists presented some analysis at a news
conference of the note found In Vince Foster's briefcase after he was
found dead on July 20th. And these three handwriting experts said that it
appeared the note was not written by Foster, but that it was a forgery.

You hadn't heard this, Mr. Lamond? See, here Mr. Lamond who comes to
work In a subway every day and reads other people’s papers while they are
reading them at the same time, reads his own paper, worics at a radio
station widely known as one of the most informed sources of news and
didn't know this until just now when his host mentioned it to him. It
means it wasn't very readlly accessible in the sources that you accessed
today. Right?

Three handwriting experts. Il tell you who they are. Ore's from the New
York City Police Department, Vincent Scalice. Oxford University
manuscript expert Reginald Alton. And Boston Pi, Privete Investigator,
Ronald Rice. They said that comparisons with the letter Foster had
written had enough differences in style and letters to canclude the suicide
note was not written by Foster. John Bates, an associaie counsel with
Kenneth Starr, said that the investigation of the Foster episode is open
and ongoing, {and] I'll add with my own emphasls, despito the "60 Minutes"
story.

So three hand writing experts: "it's a forgery.”
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Plot thickens
THE cloak and dagger intriguz
behind-the death o Deputy' White
Houbke Couxigel Vincent Foster got
muckier .. yasterday. "Murder-
theory - -proporient: James Dale
Davidsox;- ‘edito¥- of finaricial
newsletter Stravegic Investments;

* aired. three :forensic..exerts. "to

analyze.a phomcopy of the famed
suicide note ‘that was found-torn
into .28° pieces in his briefcase.
Reginald Alton, a hangdwriting
exper: - from Cixdord Uriversity;
Vincent -‘Scalice, a former
NYPD detective and- IC expert;
and Romald Rice, a criminal
ha.:\dw.-iﬁng expert, each inde-
pendently determined thz note ¢
be a forgery kased on compari-
sons with ctaer specimer:s of Fos-
ter's writing. Ann-)‘f:ncing the
findings, Davidson s3}d, “It's.just
on2 more indication that Vinceni
Poster did nol commit suicide.”
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A Special Report from the

Pittsburgh Tribune-Revi-~—

Sunday, October 29, 1995

Foster Case: Park Witness

Appear Before Starr’s Grand Jury

By Christopher Ruddy
FOR THE TRIBUNE-REVIEW

WASHINGTON, D.C.—A man
who says he was at Fort Marcy Park
on the evening Vincent W. Foster Jr.
died was served a subpoena last
weck to appear before Independent
Counsel Kennech Starr’s
Whitewater grand jury at noon
Wednesday.

Since being served the subpoena,
Patrick Knowlton appears to have
been monitored around his
Pennsylvania Avenue residence in
Gceorgerown under a massive sur-
veillance operation.

A week ago, Ambrose Evans-
Pritchard of London’s Sunday
Telegraph reported details of
Knowlton’s account of a tie-in to
the Foster case. Knowlton was
apparently the first person to see
Foster’s automobile in the parking
lot at Fort Marcy.

The Telegraph reported that
Knowlton was “stunned” when he
was shown a report in his interview
with FBI agents working for former
Special Counsel Robert Fiske. His
statements had been falsified, the
Telegraph reported.

Knowlton agrees with part of the
FBI statement; that he arrived at
the Fort Marcy parking lot on July
20, 1993, at about 4:30 p.m.
Foster’s body was found more than
an hour later.

DETAILS AT THE PARK

Knowlton said thar the first car he
saw in the lot, 2 Honda, was parked
to his immediate left and had
Arkansas plates. He said he parked
his car a few spaces from the
Honda, and observed another car, 2
blue sedan with a young man sitting
in it, who gave Knowlton what he
said was a menacing look.
Knowlton described the man as in
his 20’s and possibly Mexican or
Cuban.

As Knowlton quickly relieved
himself by a nearby tree, the
Hispanic man got out of his blue
sedan and stood leaning over the
roof of the car.

Frightened, Knowlton said he
quickly left the park, but mentally
noted some of the contents of the
Arkansas Honda, including a suit
jacket and a briefease. He called the
Park Police later the same night
after he heard on the news of
Foster’s death.

The police took a brief statement
from him over the phone, which
they included in their report though
they spelled his name wrong.

Bur Knowlton told the Telegraph
that a key statement attributed to
him by the FBI during the Fiske
investigation was “an outright lie.”
The FBI agents who interviewed
him wrote, “Knowlton could not
furcher identify this individual (the
Hispanic man) and stated that he

900 @
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would be unable to recognize him
in the future.”

SHAIRP MEMORY FOR DETAILS

In point of fact, Knowlton said he
has a haunting memory of the man.
With the assistance of a police artist
provided by - the Telegraph,
Knov/lton even produced a sketch
of th: man. The composite sketch
was published in the Telegraph.

Knowlton, who owns a trading
business, says—and his friends
agree—that he has a sharp memory
for details. Knowlton told the
Telegraph that interviewing FBI
agen:s Larry Monroe and William
Colembell went to extraordinary
lengths to convince him he saw a
blue Honda of recent vintage with
Arkansas plates. Knowlron insisted
that he saw an older model brown
Honda with Arkansas plates.

According to experts familiar with
the case, Knowlton’s testimony
could be critical on several points:

o If J"oster did not commit suicide,
Knowlton likely could positively
identify the person somehow
involved in the attorney’s death.
Key forensic and circumstantial
evidence led two New York police
investigators to conclude that
“overwhelming” evidence indicat-
ed Foster’s body was moved to the
pak. One source close to Starr's
probe has suggested that the man
Krowlton saw may have been
there to “secure” the lot. A rear
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cntrance to the park is close to
where the body was found and
could have, some theorize, been
the actual point of the body’s
entry.

*He possibly could demonstrate
that the FBI covered up key ele-

ments in the case.

sHe possibly could indicate that
another car with Arkansas plates,
similar vo Foster’s, was placed in
the park to leave potential witness-
es with the impression Foster was
in the park carlier than he was. A
nagging problem with the case is
the large amount of unaccounted-
for time—five hours from the time
Foster left his office until his bedy

was found.

Last Thursday, Knowlton said an
FBI agent with Start’s office showed
up at his door to serve him with a
subpoena, one of several the agent

said he had to deliver that day.
WITNESS BEING WATCHED

Since then, Knowleon has been
aware that he is being watched.

“He called me and said that he
and a female friend had been passed
twice that evening by two men in a
dark sedan who gave menacing
looks at Patrick,” reporter Pritchard
said.

On Thursday night, this reporter
visited Knowlton at his residence
and noticed no unusual activity out-
side.

Knowlton appears to be a stable,
credible professional. His friends in
the building describe him as a rather
normal person who secems beset in
the middle of something larger.

He knows litde of the larger issues
of the Foster controversy and was
unaware of the political overtones of
the case. His foyer wall proudly
sports a “Clinton-Gore” campaign
bumper sticker.

Knowlton and a female friend
recounted Thursday’s events.

Knowlton said that while taking
his daily walk for a newspaper, he
encountered more than a dozen
men, all wearing suits, who would

LO0D

be walking toward him or coming
from behind, thea would give him a
sudden, purposed stare.

His female friend said he has no
history of paranoia. -

To verify Knowlton’s account, he
agreed the following day to take his
daily walk with this reporter.

The surveillance was apparent,
almost from the instant we exited
his apartment.

He was approached again and
again by the same men: darck suits,
soft-soled shoes, each carrying a
note pad or newspaper. And as they
passed us, each gave a pointed,
timed stare at Knowlton.

After crossing the first intersec-
tion, a man crossing the same street
from the other side met us at the
sidewalk. He looked at Knowlton
and shook his head in an awkward
gesture.

Another man, short and Middle
Eastern looking, passed us and
stared. Afcer he passed, his walk
slowed considerably and he made
some comment to an African-
American man casually dressed and
carrying shopping bags—an individ-
ual we already had passed who had
also given us “the stare.”

The shost man appeared aimless
after passing us—a phenomenon
repeated by the others.

Several cars appeared to trail us. In
one white Honda with Virginia tags,
two dark men with mustaches
appeared to make no bones about
their surveillance. They fiest caught
our attention as we crossed the
intersection, and both gave us a
menacing stare.

The car entered a waffic circle, and
instead of carrying on, circled back
and came alongside, stopping in the
middle of the road just yards in
front of us. The occupants began to
manipulate their mirrors to watch

us along the sidewalk.
SIMILAR CIRCUMSTANCES

In all, at least two dozen and pos-
sibly three dozen people were
encountered under similar circum-
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stances from the timec Knowlton left
his apartment until he returned.

He szid he recognized two of them
from dhe day before.

We then took a drive around the
block; no one appeared to follow us.
But when we first entered the car, 2
pedestrian came alongside and
noticeably checked the car’s front
and rear license plates.

Knowlton took out a camera and
photographed the man, who quickly
moved his hand toward his face.

After midnight that evening,
Knowliton called Pritchard to say his
apartment doorbell had been rung
but nc one answered when he asked
who was there. Then there were
four irnmediate knocks on the door.

Pritchard said that the license
plate Knowlton noted from
Thursday had checked out wich 2
law enforcement source of
Pritchard’s as being a federal govern-
ment ‘rehicle.

His source suggested Knowlton
was “being warned, or there was an
attempt being made to destabilize
him before he appears before the
grand jury,” Pritchard recounted.

Knowlton’s lawyer has contacted
the FBI to complain. There has
been 1o return call.

STARR CATCHING UP

The subpoena is one indication
that $tarr may be playing catch-up;
the Telegraph reporved that three
critical crime scene witnesses had
never been called before his
Washington grand jury—though
Starr says he has been actively inves-
tigating the casc for more than 2

In addition to Knowlton, Starr
had riever brought in two witnesses
who said that when they entered
Fort Marcy’s lot they saw two
men-—not Foster—in and around
his Honda just before the body was
foun<l. One man, described as hav-
ing long blond hair, was said to have
stooc. in front of the car with the
hood up, as was reported in the
Tribune-Review months ago.
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The failure vo aggressively examine
these major discrepancies seemingly
corroborates earlier reports that
Starr’s lead Foster prosecuror,
Miquel Rodriguez, resigned after
being thwarted by his superiors in
conducting a full grand jury probe
into the death.

Starr’s possible passivity with the
Foster case seems to have taken
some notice on Capitol Hill,

A leading Republican member of
the Senate’s “Whitewater” Banking
Commitrtee s2id Thursday night
that he was “disappointed” with
Starr’s work, which he described as

emlarrassing. The senator, previ-
ously believed to have been a sup-
porter of Starr’s, said Srarr is moti-
vated by a desire to be on the
Supteme Court. He added, as it
stands now, that any noton of Starr
getting on the court “is finished.”
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THE FOSTER FORGERY?

—— —— wwsee

EW YORK — The biggest

bombshell yet in the still-

puzzling death of one-time

White House Deputy

Counsel Vincent Foster
exploded at thie Willard Hotel in
Washington last Wednesday. Three
veteran handwriting analysts told re-
porters that Foster’s so-called “‘sui-
cide note" is a fake.

The financial newsletter Strategic
Investment asked Reginald Ernest
Alton, Ronald H. Rice, and Vincent .
J. Scalice to comnpare the note to 12
known examples of Foster’s hand-
writing from the files of the White
House, the U.S. Park Police {(which
led the Initial probe into Foster’s
death), and a fricnd of Foster’s in
Little Rock. Working indcpendently
over three months, the analysts
reached the same conclusion: Vin-
cent Joster’s alleged note and his
known pntaers “reflect the uncon-
sclous writing/printing habits of two
conipletely different people,” in
Rice’s words.

These gentlemen share 70 years of
combined expertise in handwriting
and document analysis. Rice is a
board certified handwriting examin-
er who has reviewed papers in such
cases as those of serisl killers Ted
Bundy and the Boston Strangler.
CNN recently asked him to analyze
documents written by 0.J. Simpson.

Vincent J. Scalice, also board cer-
tifled, has spent the last 22 years as
an NYPD forensic document exam-
iner and expert wilness in hundreds
of civil and criminal cases. Citibank
and Chemical Bank are among those
for whom he has performed such
services.

For 30 years, Reginald Alton has
lectured on handwritin% analysis at
Oxford University. He has worked
ot criminal matters and, like a good
Oxford don, has judged the veracity
of literary manuscripts by such au-
thors as C.S. Lewis, Percy Bysshe
Shelley, and Oscar Wilde.

""The Torger,™ Alton sald by phone,
‘‘was probably using bits and pieces
of Foster’s documents, but he -
doesn’t understand the way Faster
writes.” This i3 evident even to the
untrained ege. Foster used the eur-
sive form of the letter “I"” when re-
ferring to himself in his known docu-
ments. In-the “suicide” note, tae let-
ter “I" stands capitalized, as stiff as
a steel beam. The letters ‘“Th,” as in
“These” and “Those,” are joined to-
gether with a loop over the “h.” In.
the “‘suicide” note, they appea’ re-

peatedly as two separate, distinct el
e

'Il‘}lere are subtler anomalies as
well.

*Foster’s hand is fluid, fluent, and
highly cursive,” Alton said. **V/here
possible he’ll make a complicated
letter in one stroke rather thar two
or three. The so-called suicide note,

in fact, makes ‘b’ in three gultade- |

- P
)
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DEROY MURDOCK

liberate strokes.’” Added Alton, ‘“The
spaces are not the same. The slope
is uncertain,”

Handwriting aside, the note's con-
tents don’t signal suicide.

‘It makes no mention of intertion-
al harm to one's self,” Scalice »b-
served in his writton report. ““Signif-
icantly, there is no mention of char-
acteristic statements of departire

—~—-
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the unsigned, undated, fingerprint-
free note.

“If you tear a note, it obscures all
of the characteristics that are in the
normal handwriting: the way one
letter is joined to another, the way
words run along a line, the way
margins are registered,” Alton said.
*“This is enough to make one suspi-
cious.” ,

U.S. Park Police and one-time
Whitewater Special Prosecutor Rob-
ert Fiske both concluded that Foster
wrote the note. But they rendered
their verdict after a rather cursor
investigation. The Park Police calfed
on U.S. Capitol Police Sergeant
Larry Lockhart to examine the note.
Luckhart, who is not a board-certi-
fied handwriting analyst, compared
the note to just one other sample of
Foster's wrilinF. Federal guiJ:alincs
require scrutinizing a dubious docu-
ment against at least four known
writing sainples. Fiske relied on the
FBI, which examined a one-page
document and two checks Foster
wrote. According to an Oct. 25 Piits-
burgh Tribune-Review article by re-
rorter Christopher Ruddy, the FBI
ab found Foster's checks and the
“*suicide note” 1o be an “inconclu-
give match.*
fur loved ones, the pulting of affairs
in order, or a motive for suicide.”

Instead, the note is primarily a list
of Foster’s complaints about his pro-
fessional life. It concludes: ‘I was
not meant for the job or the spotlight
of public life in Washington. Here
ruinin% people is considered sport.”
While it suggests that Foster was
overwhelined and perhaps despon-
dent about his dutics, notliing ap-
proximates the “‘Goodbye, crue
world" tone one would expect from
someone on the verge of gunning
himself down.

Two days after Foster’s death,
then White House Counsel Bernard
Nussbaum (who latec resigned un-
der an ethical cloud) seatrched Fos-
ter's briefcase and reportedly de-
clared, “It's empty." Four days lat-
er, the “suicide note” was found in
thie same satchel, torn into 27 pieces.
The 28th piece still is missing from
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At mid-week, meanwhile, the Sen-
ate Special Cominittee on
Whitewater was preparing to sub-
poena White House records including
logs of phone calls among Whi:c
House staff, Hillary Clinton, and her
private associates immediatel; fol-
lowing Foster's demise. ‘“We can no
longer rely on so-called good fidth
efforts to get documents” from: the
White House, Cominittee Chalrinan
Seu. Alfonse D'Amato, R-N.Y., la-
mented. Added commitice memmber
Sen. Lauch Faircloth, R-N.C.: “It’s
liko skinning a hippopotanmus with a
letter opeuer to get anything out of
this White House.”

Several readers have asked ine
how they can help move the Fuster
and Whitewater investigations for-
ward, T would offer three sugg:s-

» Contact your local papers, 1V

*and radio stations, and the broadcast

networks. Tell them to cover these
growing storles.

> Write the Sacramento-based
Western Journalism Center. It sup-
ports reporter Christopher Ruddy’s
valiant investigative journalism in
this area. Tell them to keep digging.

» Contact ‘your members of C'on-
sress. Tell them the still-worrizome

cath of Vincent Foster deservas
thorough public hearings and an hon-

- est inquiry worlby of this repubilic.

Mr. Murdock is a free-lance writer and the
president of Loud & Clear Communications, a

marketing and medja consulting firm In New
York City.
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A Note Actually Written by Foster
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being harassed’

! i.. : : .y - ) ' . -
— - .+ .during tte earlier investiga-
a _I?Yﬁmbros.ﬁ tion of .Robert Fiske. He
A ;_Exansfﬁrif_éhafd;’ .. . .cldims the'FBI iisrepresent.

o o ingtori ' . ' “ed-his’ stitements in Critical
— m-w aShmgton- ways. T.e Fiske Report,
et now released in June'1994, made
"DAYS ‘affer his- name was ..o mention of his encounter

 disclosed.by The Sungday Tele- " with the possible su ect.
graph;-a Key witnéss'n the In-an alarming: evelop-
-investigatian’ into_the death ment, Mr, Knowlton alleges
of the White Hoyse Aide Vin- that he ha} been-sbjected to
cent Fostel has been issued . & campaiyn ‘of intimidation
with’ 4 ‘subpeena“ {0’ appear " since recelving his subpoena
before the'federal grand jury , on Thursiay morqinf. He
in Washington‘and' claims to * claims to Lave been followed

have been spied on. 't° on Thursdity and Friday, -
.,Pgtrick;,lgnowl,ton._s‘ays" be '"Two wiinesses observed
. Was:at Fort’ Marcy Park, in - this Harassment and said
- Virginia on-July 20,1993, the "appeared’ to be "an orches-
day. that Mr Foster’s body Lrated effort. Christopher
was, found. List week’ he Ruddy, a reporter’ for the
helped” prepare an‘artist’s Pittsburg Tribune:Review,
/sketchiof;a- menacing man * was with Mr-Kngiylton on
Who he’believed ‘¢ould have :Friday afte:moon. He said he
.lgpenbn,lo_okoout_i_ntﬁé_pafk. obsérved & surveillance
as “aroused- operation'that must have

. ThE ‘sketchi h . :
een ifjterest.at the offices of involved at least 30 Reople as

i eg‘en’deht. .Counsél Ken. they: walked around the
neth Starr,'who is {rivestigat. streets'of Georgetown.

ing the Foster ‘death* In the ' “I've never seen anything
past six .weeks, FBI. agenrs - like ir before,” sajd Mrp
-havc,bepn'comb_i, the crime "Ruddy. “They are obviously
:scene to-find 2 byllet or other trying to ter-ify this man."
‘evidence that might prove M. Knowlton ‘got the
‘that Foster shot- himself gt - licence plates of three vehi- -
the spot where his body was " cles that appi€ared to be part
found: i 3. : . of this operation. The Sunday

i Y |
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October 25, 1995
Tor Imimediatc Relcase

TFor more info: Aanc Dunne
110-576-0900

Press Conference Today:

o o=

OXFORD EXPERT DECLARES FOSTER
NOTE A “FORGERY”

At a press conference today, a world renowned forensic handwriting expert
from Britain's Oxford University, along with two American forensic
cxperts, will give the results of their cxamination of a copy of a torn note.
The torn note was found in the bricfcase of former Deputy White-House
Counsel Vincent W. Foster, Jr. shortly after his death.

Leading the panel of forensic experts, a prominent British authority, who
has lectured on handwriting, manuscripts, and forgery detection at Oxford
University for over thirty years, will offer his findings: the torn note is &
forgery. The Oxford expert has raled on a number of celcbrated cascs, and
has flown into Washington for the press conference today.

Two other prominent forensic document examiners will offer their findings,
illustrations, and detail the improper handling and investi gation of the note
by federal authoritics.

James Dale Davidson, Kditor of Strategic Investment, a prestigious financial
newsletler, organized today’s conference. Mr. Davidson will openthe =~
conference with a statement.

WHEN: Wednesday, October 25, 1995

TIME: 10AM Sharp

PLACE: WILLARD HOTEL(Crystal Room)
)4th Street and Pennsylvania Ave
(across from Press Building)

Written reports will also be available to the press. A yuestion and answer session will
follow the pancl’s presentations.

FOIA # none (URTS 16306) Docld: 70105096 Page 97

2007200 O 010 €<« THSNNOD JHANT L0LS 122 108y 8T:80 €6/82/01



18/23/95 81:86:4¢ VIA FAX

561 221 87¢87 DEBBIE GERSHMAN

Page 801

- Friday, October 20, 1995 —

From: Western Journalism Center / joseph tarah [ (916) 852-6300

Associated Press national wire story on Foster case follows.
Pittsburgh Tribune-Review reporter Christopher Ruddy broke the story.

Asgssoclated Press

WASHINGTON(AP)
— Whitewater prosecutors have
hired the chief medical examiner
of San Diego to review findings
in the death of deputy White
House counsel Vincent Foster.
Dr. Brian Blackbourne said
Friday he would he meoting with
Whitcwater prosccutors in Wash-

ington and that he is weeks away
from reaching any conclusions about
the Foster matter. v
Blackhourne joins Dr. Heary Lee,
a forensic scientist who testified at
the ()J. Simpson trial. L.oe wax hired
by Whitewater prosecutors in May
to examine the physical evidence and

Twn earlierdnvestigations
concluded that Toster died of a
selfinflicted gunshot wound to
the head. His body was found
July 2), 1993 in a Virginia pack
outside Washington.

Bls ckbourme's hiring was fiest .
reported in Friday editions of the
Pittsb argh, Pa., Tribunc-Review.

photos taken in the Foster death. ’

Breaking the News Again

- Friday. October 20, 1993 — Pittsburgh Tribune-Review—

Dcath

By Christophcr Ruddy
TFOR TIE TRIDUNEC-REVIEW

WASITINGTON -_—
Whitewater Independent Connsel
Kenneth Starr has hired San Diego
Chief Medical Examiner Dr. Brian

RBlackbourne to resexamine the

death . ..

New Face Emerges in
Probe of Vincent Foster's

The WASHINGTON POST
the following day

4

— Saturday, October 21, 199% — Washington Post —

Amsociated Prass

the death ...

Medical Expert Hired
in Foster Probe

Whitewater prosecutors have
hired the chief medical examiner
of San Diego to review findings in

900/T00 [
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Wednesday On The Webd (ht.'l.p://www.pacg.eum/pv'br/).

WEDNESDAY ON the WEB -

A DIFFERENT KIND OF WEEKLY NEWS AND VIEWYS CYBERAMAGA HINE |

EDITORIALS

THERE THEY GO AGAIN! -- 60 MINUTES: A TRIUMPH OF BIAS
OVER TRUTH

It's an old trick every journalist knows.- when you waut to slunt u story to come out the way
you want It to, find sources known to be friendly to your viewpoint who'll say what You want
them to say, and stay sway from people who insist on revesling things that contradict your
slant. ’

If you're a TV journalist, you can 80 even further; you can interview unfriendly sources and
edit the tapes, leaving out whatever contradicts your bias. Or you can leave the entire Interview
on the cutting room floor.

Nobody is better at this than the people at 60 Minutes. They proved it with thelr totally
misleading broadcast desling with Alar -- » chemical used st the time by apple growers.
Challenged by apple growers and others who pointed out some very Inconvenient facts, they
went back and did a second plece, even more misleading than the first, '

They did it again in a totafly misleading piece that besmirched the reputation of General
Willlam Westmoreland -- 2 plece castigated by CBS itself after an internal investigation turned
up hanky panky in the production.

More recently, they got in a lot of trouble with American Catholics when they aired the
petulant gripes of a small group of dissidents from Catholic teaching and presented them as
typlcal of the views of the laity in America, which demonstrably they are no'.

Well, they're at it again. Obviously smitten with William .Jefferson Blythe Clinton, the ultra.
liberal 60 Minutes bunch set out to whitewash the blatantly obvious cover-up in the matter of
the death of Vincent Foster, Bill C's good buddy and White House counsel, and Mrs. Willian
Clinton's former good and dear friend and law partner.
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The Foster case is potential dynamite. The official investigatiun was a farce, as anyone lonking
at the results of both the Government probe and the slmost laughable conclusions uf furnier
independent counscl Fiske quickly leurns. -

Last week . In discussing tho Foster case, we notcd that Big Mediu's attitude was either ene of

:anis-urr the case or of categorizing anyone who questions the official liwe us 1n Incorrigible —
00|

Alter all. if the whole truth about the mysterious deuth of Vincent Koatoer was th become kavown
it could easlly spell the end of the Clinton Administration and sound the death knell of the
loony liberalism to which most Big Media is committed. This, of course, must lie avoided at all
costs, even if the media has to aid and ubet » cover up.

»

Five days later, Mike Wallace and his cronies weighed In un the skeptic-bashing side. The 60

Page 882

minutes crew pulled gut all the stops, editing interviews, ignoring facts that contrudicted their

you're a-wncko-conspirncy-llwuroml_-lf-you-questlon-lhe-nMchl-ﬁndlngs line, i

In our Media Manitor section, with the: help of two well infurmed critics of the offiviul probe,
we take a close look at the way 60 Minutes manhandled what could be the defining eplsode in
the dreary presidential saga of Willlam .lefferson Blythe Clinton.

TAX CUTS ..WHO GFETS WHAT"”
The rich, it is snid, get richer, whilc the poor have more children. This old saw 1romes to mind

everytime We hear some dazed Democrat screech about Ropublicans Wanting to glve lux Cuts to
the rich.

Civen the fact that by far the largest chunk of tfe $284 billion tax break the (0¥ i planning ls
the $SU0 per child tax break for parents, and if indeed the poor have more chikiren, shouldn't
this be culled a tax cut for the poor’?

After all, the more kids you have the more money yuw'll get back from Uncle Sxm.

This Intest excursion into class warfare borders ot the criminal. The Democrats and their allies

in hig labor know darned well that linking Medicare and Mcdicuid and welfare reforiu to (ux
reform is about a5 sleury a trctlc 85 their charges that the GOP wants to cast the eldorly, the
sick and disabled and the disadvantaged young Into the outer darkness where tiere is weeping
and wailing and gnashing of tecth for the lowly, and unrestrained glee frum ull those GOP fat
cats watching their plight from ther mansions. ’

And the media doesn't help matters when they chatter about "cuts” in Medicai e when they
knaw that it is NOT being cut .- that only the increase in Medicare Is being reduced by 2 few
percentage points.

The Republicans nre doing exactly what they sald they'd dn if given contrul of { “ungress. The
public believed them, gave them control, and you cun bet the American people ire pleased with
how the GOP are keeping their promise to reduce big government, stop wasteful spending and
give the peuple buck some of the money Uncle Sam hax haen taking from them thanks to a
thoroughly corrupt and now discredited Democratic Purty-controlled Congress.
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Class warfare just plain doesn't work anymore, and the scoundrels engaging in it ure going tb
discover that fact a year from next manth. '

MEDIA MONITOR e

Ina hll'sterlng ls.snult on the G0 Minutes broadcast they called "Mike Wallace’s Fake Foster
Probe," media (:ritics Reed Irvinc and Joseph Goulden exposed Wallace's assetion that he
had "dealt with," the most Important questions about the case xs nothing but a sham,

Here are key excerpts frum the column which Accuracy In Media's Reed Irviae graciousty
supplied to Wednesday On The Web: '

“On October ¥, ax the FBI was heading Into its Nl week of an exhaustive search for the buflct
that killed former White House deputy crumsel Vinco Fostcr, 60 Minalvs™ alrecl a vicious

attack on Christopher Ruddy, the reporter who forced the reopening of the Foster investigation - -
in January. 1994, six months after the White House thought it was buried for goud. -

“lgnoring the fact that AT agents were literally muking a shawibles of Fort Marcy Park in
their inch-by-tuch search for the missing bullet, Mike Wallace clafimed that there ure no valid
grounds for questioning the theury (hat Foster Committed suielde in the park "

Noting that Wallace ended the Foster segment of thy: prugrum by declaring the evidence
supported only one conclusion: that Foster killed himseltin the pack, Irviue and Cioulden
charged that Wallace's cluim he had dealt with the most importsnt questions about the cuse
was "false."

""There are a number of questions for which there are no answers thut are consistent with the
suicide iu the park theory. Waltace ignared all of them," they wrote.

medical techniclans who found the body. One of them, Sgt. Gaorge Conzalez, told the FBI that

'there was not much blood at the scene for the manner In which the victim died.’ ¢ orey . _
Ashford. who lifted the hody by the shouldors, cradling the head, said h “did not recall seeing -
any blood und did not recall getting any on his uniform or his disposable glovc.' '

""'60 Minutes' ignored them, fucusing on Dr. Donald Haut, the part-time connty medical
examiner who approved the remaval of the body. Chris Ruddy hus Huut on tape suying “There
was not 2 hell of a Jot of blaod on the ground.’ Wallace asked Haut if he told Rudd ¥ ‘there was
on unusual lack of bluud ut the scene.’ He sald ‘No,' saying that there was ‘plenty ¢f blood' for
Foster to have died there, creating an illusion thut Ruddy had misquoted him."

But, the columnixts noted, Haut also told the FBI that the amount of blvod was smiill, and that
he didn't recall seeing blood on Foster's shirt ar face or any blood on the vegetatjon around the
body,

"Dr. Haut concluded from this that a low velocity bullct had been used, but the spent cartridge
case in the gun In Foster's hand was stamped 'HV.," mesning high velocjty.

FOIA # none (URTS 16306) Docld: 70105096 Page 101

900/1700[?]7 - O D10 ««« THSNNOD JHANI L0.8 TZZ 10S& Iv:80 €6/92/01



18728795 23:35:2¢ VIA FAX - 581 221 8787 DEBBIE GERSHMAN Page 884

Mike Wallace didn't mention alt this because the small amount of blood, togethier with an

absence of skull fragments, brain tissue and blood spatter and the fata! bullet, mcans there iy
no furensic evidence ta prave thst Fostor shot himself in the park That is why the FBJ has—
spent a month looking for the missing hullet. " s

Wa are also indebted to Joseph Faruh, .founder and director of the Western Journalism Cun{’;r
which has both supparted Ruddy's Investigative reporting and retained veteran homicide
experts to eaumine the evidence.

Farah shared his outraged reuctlon to the scandalous 60 Minutes whitewash v th Wednesday
Oh ‘The Web. -

60 Minutes, Karah <aid, mado sn attempt to close the case on the controversy of Vinrent
Foster's death.

"They failed," he said.

" Anyone with half 2 brain could see they didn’t do what Ruddy has dane .. conpare the known
facts to expert forensic opinion. Instead they had to manipulute and edit Ruddy”s lengthy
interview and disturt the case,

"They didn't cven mention that Independent Counsel Starr says the investigation is on-going
aitd has farencic scientist Henry Loc looking into the case.™

Among Farah's criticisms af the 60 Minutes broadcast:
® Wallace said that Foster, who is right handed, was lefl hunded.

“Wallace never mentioned fhat it was the Boston (ilobe which first reported Fuster way Jeft-
. handed. Ruddy, in fuct, is the first to have reported that Foster was right handed.

® 60 Minutes took Dr. Haur's testimony that contracted Ruddy's assertion that ITaut had
scen little blood at the alleged death scene under Faster's body:.

"In a tape recorded interview with Haut, Haut told Ruddy " 7here was mot a hell ofalotof ~

binod on the ground. Most of it had congealed on the back uf his head.' Ruddy told Wallace

during his interview that he had the interview on tape.

"Was Wallace interested in the tape, or confronting Haut with it to ask him why he changed his
story? Apparently not. Wallace didn't even coufront Haut with his statement 10 the FBI which
Is nnt consistent with the story is now giving 60 minutes.

"The bottom line is this: ‘60 Minutex and Mike Wallace didn't want to find the lruth, it just
wanted to use IIaut to rebut Ruddy and cast doubt on his reporting.’

¢ Tarah added thiat the amount of blood wouldn't he a point of controversy had not the B
photographs of the scene mysteriously disappeared along with a 3Smm tilm, another
set of polaroids and autopsy X-rays.
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"6'3 Minutes could have asked what happened o this criticsl cvidence, but ¢} wy didn't," Farah
sald.

. Wallgce claimed that carpet fibers found on Foster's body could have some fion - :
walking acrogs carpets and that Foster's house had just hean carpeted. B o -

“Nice try,” Farah sgid. "Carpet fibers of seven different colors were found on ahnost every

Plece of clothing, Including Foster's underwear, They didn't get Swepl up from walking ucross

Carpets as Wallgee asserted. Ir thly Importunt evidence eould be from Fuster's home, why

weren't they matched to it by the PBI? If tiic fibers could be from anywhere, 1s Wallace

asserted, why conduct the tet jn the firet placc?

e “Thq really crucial aspects of Ruddy’s investigation were omitted by 6U' Minutes; saaen
lem{m_g torensic experts sav the powder bums on Foster’s lund are inconsistent with
suicide; the gun in Foster's hand Was never positively indentificd ay being his; Fosrer's
eyeglasses were found 19 feer from his head; two witnesges said they saw two men
(not Foster) in and around Foster,'s car -- onc with tha hood up, just befory poliee
arrived: Foster's car keys were not found on his body in the park, The Park Police
never handled the cage properly, and the record shows Fiske accepted the police
investigation at tace value,

"These are just a few of the items Ruddy hag detallcd jn almost two yeurs un this case, asking
the type of questions Mike Wullace and 60 Minutes ean't or are afraid to, Even ABC's
Nightline had to admit Ruddy has raised legitimate questions about the rase.

® '60 Minutes also omitted the very serious statement former FBI Director William
Nessions made lust vear, stating that the investigation info Foster's death ‘vas
‘compromised’ from the beginning. Wallace couldn'y even mention this because if tha
' original investigation was ‘compromised' then the center piece of Wallace's argunient -
' that the case is closed because the ofticial investigations suys it is, falls," Fasaht said.

* "“Also shocking was the fact that Wallace withheld key evidence that Fostcr's body was
moved: the DI found 1o trace of s0il on Foster's shnes, despite a 700 foot trek
through the park. Wallace had guod reason not to mention this. Wallace admittad to
Ruddy during their off-air interview he had found soif on his own shoes he tested affer _
1aking the same walk while at Fort Marcy Park, ' e

"""No evidence,' Mike. ar just nn evidence you think the American people should bauw ubuy(?"
Farah asked.

Roed Irvine nsked Wallace in a phone cull to cite Just one prece of forensic eviden.ze that R
siupported the snicide in the park theory.

""He ducked and he dodged." Irvine reported, ""After we asked the question literally tew times, e
he said ‘I'l tell you what Il do. I'll put ft n writing." When we reminded him of that promisc
the next day, he asked "What do You mean by forensic evidence?" _

“This is one of the conntry's best lmown Investigative teporters? As mike himself ;. light say,
*Give us u break!*:
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Foster mystery: a key witness igncred by the FBI

De ath in the reveals the face

- park:is this
the killer?

THAT face.

Thin and’

Knowlton, “As 1 got out L

pointed. with menacing eyes. by Ambrose s cardoor openand T
It has haunted Patrick Evang-Pritchacd thought ‘Qh sh°t'. this is it,
Knowltoa for more thaa two n Washlngtgn the guy's coming alter me’.
yeacs, Ha can still remamber But he just steod there lean-
the Hispanic featyres sxactly . ing over the roof of the car,
asthey wereonJuly 20,1993, was.intetviewed brtha FBL. watching me... When 1
the day he stopped at a Itwas duﬁn(theeat&l’y phase came back [ lcoked at him
se¢ludad Virginia park fora of tha investigation by tade. aad I thought something’s
quick pes in the bushes. The pendent Counsel Heobert fning to hxpvn tome unless
mau was on watch, guarding Fiske. He daims that the I get tlie hell out of here,

something. Ivg:’ lh-.u: o%l-th? Fhax uii:d glo' l::mdgcr.him iato mll‘y thought he mighe kil)

rpe who was capableof changing ) me.
l?;rling'. e When The Sunday Tele- His FBI statement say

Hours later, Knowlton
heard on the news thatr a
close friead of President
Clinton bad deen found desd
la the same park. The victim
was Yincant Foster, the Dep.
uty White Houss Couasel,
ong of the close-knit Arkan-
$3s group.

Knowitos, u construction
consultant. called tha US
Park Police. Ha thought he

* had vital infarmatoo.

Perhaps he had szen a
murder sugpect. But the

did not seem ts he,

ol
Fnterut:d. They took 4 few
details in a desultery chat
over the telephene, Nodody
came fo see him.

His statemencin the police
repoct wug (ull of mistalas,
Even his pame was spelled
{acorrectly.

[n the spring af 193¢ ha

graph showed him police and
;udleiglmmzdes’:thll tes-
timony = which be had not
$621 == De was stunned, say-
luf his statemeats had been
falsified. S

As hs tells the story, he
storged at Fort Marcy Park
at ¢ 30pm an Juli 20. There
yrere twocars fa tha carparkt
Qne wae a brown Bonda
Accord wilh Arkansas
licence platey, subsequently
identified a2 Foster's car,
The othar was 2 blue sadan,
g_csslhly 2 Japanese make,

herp was a man in hij (wen-
ties sittin
manicured appearance. He
lowered his widdew and gave
Knowltan a. threatening
took.

“l was worrled about get-

tag mm , sa [ left m
w:ﬁet ugﬁ the coat.” sai

inside it with a declded

that Kaowlten ““could no
further tdeatcify this individ.
ual and stated chat he would
be unable ta recoguice bimin
the future™,

'That's an outrigbt lie,” he
$aid, angrily. “l want it on
the record that [ never saiq
that. I told tham that I coalq
plck bim out of a fine-up.* -

The Sunday Tclcorﬂﬁt..

asked if he would be willin

té belp with ao artist's -

sketeh of the suspect. He
agreed, Siuce the US judicha
authorities havq falled to
take the inftiative, we Rave
to do it ourselves.
The sketch above Is drawn
by am experienced police

Knowlton was tha first eye
witess to look inte Foster'g
car. He saw 3 briefcasae og
the front passenger sewr. [
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of a possible mﬁrderer |

mm
0Qi4ded ince ahe park to.urinate. MHe Zurthex many oned thag

thlrnl- ey -uﬂ.:x ac.hin asking hm, . =al .

extremaly narvoud and uneRsy. We could not Carthar identify chis
particulec (ndividual nor hix attizu and skated that he would be-
Unidle to recoonize him in the' ruguse.

*—‘. .

: - % From FB! documents:
Determined to be an 1 inte :hc alrkiw -p-:c. The kood of tha yshicle wac up and a
i . +1 yhite oile vup siandiog 10 the-vicialsy of ehe vebicle. ¥e .m?:f,m?n{‘v?'u
Administrative Markmg dascribed the whice male se in hin.-mid- co lags 40’s g and he would
approxivately glx feet in helghe, wed: nrbuud. lcng Ylonde hair reewnlcqt o man

and begrd, dppelted uncl.un and unhu.

'}\\ﬂﬁa‘“ _/,.ksm*;“w;

on or voveMlp‘I'rhq FRBI virtually lgnurod the testimony of one witness at $a¥ ‘nothing wausual’
o death scene in Marcy Pack and the Fiske Tt o"rlookedthenurem s
. owm wl(m R!ght. Foster had cloul with Hillexy Cli

t¢membder thiokiag these
ceopk trom Arkansas must
¢ ceal stupid to leave &
briefcase og the front seat,™
ke 3atd. (The US Park Police
¢laim chat no brlefcase was
found jn the car. Fostes's
briefcese later turaed up at
the White Houie,) He also
notcd that the driver’s seat
was forwand, which would de
strangae for a mag of 8t 4in,

Knowltoa's E B statement Cb’*.;' Mﬂt 7"?——
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uys that the blue sedan bad
Y rzlpll 1icence places.
“That's :‘:dot lt’mgl' h‘edngd. "{
never szid thpt. I told them

4idn’t see the tags.” What is
even more blzarre is that the
FBI tried tg convince him
that Foster's car was bdlug,
not brown, (According ta the
olficial record. Poster’s car
was light browa or taupe)
They showed him a photo-

¢raph of a blue Honda whth

Foster's Arkamrsas aumber
g{latcs. It was a newor model

onds, with 2 gloes paint,
fancy wheels, aad a dent In

Car.
“*Thay went ovae it about

20 times, telling ma that this E

was Fosters car.'” sifd
Knowlton.*“But I wag quite
adamant about it. { saw what
i huw. and I wasa't golng to
change my story.”

The oflﬂﬂ report on the
death of Vince Fostsr,
released by Robert Plske in
June 1894, cites Kunowlton's
teatimony or subsidiary
Issues but mskes no mention
of the sncounter with the
menacing man o the hlue
car, Nota single word.

Kenneth Stary, wha took
over as [adepandent Coungel
whan Flske was sicked by s
panel of judges mh 1594,
gseems content to Lot bis pre-
decessor close the book on
this. Sterr's iavestigators
have never talked to Knowl-
ton. Tho faderal grand jury
has aever syrnmoaned him to
glve eworn testimony,

Knowlton {s aot the eoaly
witness to have had vital tes:
timony suppresstd by the
Filske Report. Flske also
aeglected to rentlon the
devastating informatien
ﬁi."n by a couple found at
the park when the police first
arrived, shortdy alter Spm.
Tha couple, both Washing.
tonq grofessionals, ked been
sitting in thelr cav in the ear
?u-k. chattiag 10 each other,

rom about $-5.30pm. The
g_u.ly &a’h;r car lﬁ the lot was

‘oster’s brown Hooda.,

“The hood of the vehicle
was up and 2 white male was
standing in ths vicaity af the
vehicle.” smys the FBI state-
ment of the man. ‘‘He
described tha white male as
{n* his reid- to Jats 40's,
approximately six. feet in

the back ~a totally different |-

git, medium build,
blonde hair and deard

appearing unclean a
i P4 ) _

sh}h woxr_nan told the dasﬁ

W tar’ on

th-c‘trpuﬁ“&,:v ite male
was sedted {n-the drivers
seat of thiz particular veht.
cle,” said her statement,

“She belleved the t
bad dark dair snd could Eave
been dare-chested.”

The cyewitaess account of
this couple,ls arguably the
most crucial testimogy 1n the
entire Foster case. The cou-
ple wera the on{y crime
gceue witnesses, apart from
Kngwitea. with lmportant
and relevapt information.
They to1d the FBI they saw
twe men tinkerlag with
Foster's car. The.Plska
Report éays that neitherindl-
vi ula;.'_observed anything

unl -

Thig s astonishiog, as {x
the fast_ that Knowltoa vigar
ously disputas the FB1‘s aad
the park police’s secounts of
bis testimony as @ witness,

long
od

The womag told The Sundaw
feligraph that she h Vi
becn called befso'r: !:: ::?:S

juge -
Slic had a brief chat witkt a
£os cut&l‘qfot._thc. Starn
ngtigation lact winter Duy
has aot beea asked.any fury
the: quedtions, ~
It has been reported ip thas
US press that Kenneth Starxt
is ‘NTapping up the Fosrer
case, aud {3 uxpected tan
reach a ruling of suicide
witaln thanext few weeks. o
This is baffling uews, How
<8, 3 séfigus prosecuton
cone to a deflnitive conclin
sion before ha kias called they
me1t inpoitagt crime scenes
?llln,ess« before the grandy
jugy? .
}..{ow <in he mle sulclde
without evan beginalas te
explore leads that poiot bm
thae direction of foul play and
po1sibly raurder. Mr Starr i,
a 0128 of integrity and highy
staadiog. ) 1t
Ele is not 4 man who woulds
throw away his reputation sot
Ughtly. Oris he? i

—te
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From the Pittsburgh Tribune-Review
Thursday, Octobher 26,. 1995

‘New’ Evidence in Foster Case
Would Strain Credibility

By Christopher Ruddy
FOR THE TRIBUNE-REVIEW

WASHINGTON—Dan’t be
surprised if evidence suddenly
surfaces “proving” thal Vincent
Foster Jr.'s lifeless body was not
moved to Fort Marcy Park, the
place where his remains were
found, a law enforcement source
here has told the Tribune-Review.

Federal authoritles are said to
be desperate to close the Investi-
gation into Foster’s death of July
20, 1993, But proving that Foster
died by his own hand in Fort
Marcy has been a daunting task.

The source sald that the inves-
tigation can be closed with cred-
Ibjlity If “It can be demonstrated
that Foster died in the park; that
his body was not moved” to the
park from another location. The
notion that Foster’s body was
moved has gained some Interest
based on key evidence and the
opinion of independent homiclde
experts.

A piece of primary evidence
cited in hypothesizing that the
body was moved are Foster's
shoes.

The FBI lab found the shoes
did not have a trace of soil on
them — even though Foster alleg-
edly walked more than 700 feet
through the park to the spot
where his body was found, No gol),
and the FBl omitted any mention
of grass stains that experts say

should have been on the shoes as
well.

The source sald that the addition
of “dirt and grass stalns” on the shoes
~— while at this point ralsing the se-
rlous Issue of evidence tampering —
would be powerful evidence linking
the late depoty White House coun-
so] to the suburban Washington park
where hig remains were found.

FBI agents have been handling
the investigation for Independent
Counsel Kenncth Star, and have had
custody of such physical evidence as
Foster's clothing and shoes. The
saurce suggested that key evidence
could be tampered with to help offi-
clals make the concluslon Foster was
allve in the park, and then died there.

Buliet Missing

The lssue of the shoes would be
muted if investigators had been suc-
cessful in finding the bullet that
caused the attorney's death. But that
hasi’t happened, despite tremendous
effort. ,

The Park Police said they con-
ducted a search; then came the FBI
under former Special Counsel Rob-
ert Figke. In early September, Starr

had the FBl conduct its most exhaus- .

tive search yet, fruitlessly digging up
much of the park.

Experts say that planting a bullet
in the park would be a much more
complicated task than slmply tam-
pering with the shoes.

Mecanwhile, two former New York
homicide Investigators concluded In
their own report issued lust April for

the Western Journalism Center
that the “overwhelming evidence”
Iindicated Foster’s body had been
trangsported to the park.

What evidence? The detectives
noted failure of almost two dozen
people at the scene to note blood
splaiter above the area where
Foste r's head lay; the missing bul-
let; Che statement of the medical
exam iner that the exit wound ap-
pearcd to be “matted” and “clot-
ted;” blood drainage tracks incon-
sistent with the position in which
the deceased was found; and the
finding of carpet fibers of many
colors on most of his clothing and
underwear.

Olther circumstantial evidence,
they said, polnted to a possible
movement of the body. No one
saw l%oster alive at the park. Two
witnaesses In the park told the FBI
that they saw two unidentified
men in and around Poster’s
Honda Just before the police ar-
rived to Investigate the death.

One man, with long blonde
hair, was said to be standing in
front of Foster’s car with the hood
up. Meanwhile, Foster's car keys
were not found in his pockets at
the park.

Foster’s Shoes

But, the former New York ho-
micide experts sald the strongest
indication the body was moved
was the fact the FBI lab found
“not one trace of coherent soll”
on Foster’s shoes.

£00/200
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The detectives also noted that
the FBI lab didn’t mention any
evidence of grass stains on his
shoes, which they said should have
bzen apparent to the naked eye.

Even Mike Wallace of CBS
television’s “60 Minutes” took the
test himself this summer, refracing
Foster's steps through the park. He
sald he had found some soil on his
shoes.

InMarch of 1994, the New York
Post reported that an emergency
worker on the scene thought
Foster’s shoes appeared “very
clean” for the clrcumstances. The
Post also reported the Park Police
had never conducted an analysls of
his shoes and clothing.

Subsequent events corrobo-
rated those reports. FBI agents
working for Figke took possession
of Foster’s shoes and clothing from
the Park Police soon after Fiske
began his probe In 1994. Figke
asked the FBI lab to conduct the
proper tests.

In a report dated May 9, 1994,
the FBJ, after conducting a micro-
scopic analysis of Foster’s shoes,
found they “did not contain coher-
ent soll.”

Fiske downplayed the impor-
tance of this in his report by stat-
Ing that “the FBI lab found small
particles of mica on much of
Foster’s clothing, including his
shoes.” The tiny, slivery flecks of
mica are found abundantly in Rort
Marcy’s sofl. But the New York ho-
micide detectives found soil always
mixed with mica on shoes they
fested.

They also noted that sand-like

particles of mica are found covering
vegetation all over the park. The de-
tectives concluded in their report
that mica particles on Foster’s cloth-
ing, in the absence of soll, supports
a conclusion that Foster's body was
lylng on dense foliage and vegetation
only — evidence stil] conslstent with
the body having been placed in the
park.

Missed Soil?

Could the FBI lab have simply
overlooked some soil on Foster's
shoes? Despite the FBI's original
search for trace evidence, s0 meticu-
lous it yielded the mica flecks, au-
thorities still could claim the sudden
discovery of soil and grass stains —
linking Foster to the park — as just
a “simple oversight,” sald the Wash-
ington'law enforcement source.

Other.experts question how the
FBI could have missed soll particles
in their lab.

“I think 1t's very unlikely,” John
Hicks sald, Hicks, recently retired as
the Assistant FBI Director in charge
of the agency’s crime lab, explalned
that under normal Bl procedure the
shoes would underge rigorous in-
spection in the microscopic analysis
unit, where the technicians are “very
thorough . .. very, very thorough,
and meticulous.” .

He indicated that the FBI lab, as
& procedural iatter, looks for minute
particles of trace evidence, making
it very difficult to simply overlook
small amounts of trace evidence such
as specks of soll. “They would use
microscopes that maguify anywhere
30 to 100 times,” Hicks, who Is cur-
rently affillated with the Alabama

3

Stat: Crime Lab, said.

Dr. Richard Saferstein agrees
with Hick’s evaluation. Saferstein,
former head of the New Jersey
State Crime Lab, Is the author of
the suthorltatjve text on forensic
sclence. Saferstein conducted the
laboratory tests for the investiga-
tion by the former New York ho-
miclde detectives.

“T'he probability would be next
to zeio,” Saferstein sald of the FBI
nissing soil in the original analy-
8is. le sald shoes, unlike gar-
ments, are “probably the easiest
surface to work with” for the labo-
ratory collection of trace evidence.

The FBD's facllity, however, has
recertly had its validity ques-
tioned. Last month Supervisory
Special Agent  Prederic
Whitehurst with the FBI crime lab
went public with charges that the
FBI had altered, tampered or fab-
ricated evidence in a number of
important cases unrelated to
Fostel”'s.

Meanwhile, late last spring fo-
rengic scientist Henry C. Lee, who
testifl:d as a key defense witness
in the O.J. Simpson trlal, was
brought in by Independent Coun-
sel Starr.

According to a source close to
the probe, Lee will evaluate physi-
cal evidence, including Foster's
clothing, and several photos.

He will probably not make a de-
termination whether the death was
a suicide. But his findings will be
key to learning whether Foster's
body was moved to Fort Marcy.
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WTOP 1500 am News Radio Washington, D.C.
Broadcast at 9:30pm October 25, 1985

“Someone forged the tofn-up suicide note that was discovered after White

House lawyer Vincent Foster was found with a fatal gunshot wound or at

jeast so say a group of handwriting experts. }
Three handwriting specialists presented analysis of lhe note, found In
Foster's briefcase, after the Deputy White House Coiinsel was found dead
July 20th, 1983, in a park near Washington.

They sald that [t appearad the note was not written by Foster but was a
forgery. .

Oxford University manuscript expert Reginaid Allon,

[{Alton's Voice)
"We've got a man here who can reproduce whet s on the paper,
reproduce the shape that Is on the paper, but doesn’t know how
it was made, to put It on the paper.’ . '

U.S. Park Police and former Independent Counsel Robert Fiske concluded
that Foster had committed suicide and that he had written the note. But
his death had given riss to some consplracy theorias that Foster was
murdered. The note, sald to have been written days Of woeks before
Foster dled, was not a classic sulcide note according to the gxperts in the
sense of saying, good bya to the world.”

END

WTOP is Washington's all-news radio station.
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A Death That Won't Die

The investigations into Vince Foster's demise have revealed hodgepodge of
contradictions, inaccuracies, and unresolved mysteries. One leading reporter on
the case explains why we may never know what happened.

espite mouating politis
DCII pressures, things

seomed to be looking
up for Vince Foster personally
in the days and wecks before y
his death on July 20, 1993. His
family had srrived from Linte
Rock, puiting an end to the
deracinated buachelor lite he §
had been lcadlng in [
Washington since the begin-
ning of the year, The first to
come was his daughter Laura,
bricaming with fillal devotion. E

' “I have e ‘distinct memory

of him celebrating Laura’s
birthday and bringing her to
one of our Friday night
movies,” said Billary Clinton,
“He had his artn around her and

they looked so happy- He
seemed very happy that finally he was gaing ta bave his
farnily back”

His wife, Lisa, camo &
Vincent and Brugh. They crowded togethor in & little

little later with tixeir twa sons

Georgetown house, rying to gt by
salary that Vince was earning as
Counss),

He was clearly making 3n cffort to control his works-
holie habits. In mid-July be weat on & weekend trip to the
Fastern Shore in Maryland with his wife, altowing himsclf
the rare Toxury of a full two-day break. On Monday, July
19, the day after they retuined 10 Washington, he tried to g&t
fome early in time for the family e4), although his idea of

on the gready reduced
Deputy White House

Ambrose Evans-Prirchard is Washington corréspondent for
the London Sunday Telegraph. '

sarly tamed our to be a quar-
ter to eight. Lisa had hoped he
would make it back an hoat
earlier, she told the FBI. She
bad prepared e dinner of scal-
lops.
That evening President
Clinton called to invite him
Al over to the White House t0
B watch a film—In the Line of
PA Fire. as it happened. They
4 talked.briefly about “opers- °
A tional problems ar the White
House” and they agreed to meet

A two days later, accotding to tos-
774 dmony givea by the president,
But Vince excused himself
§ from coming over fo see the
filro. He. wanted to be with his
famlly. After supper he ébared to his yomngest child Brugh
about an jdea they had forbuping & boat.

Tha nekt day, July 20, Vince's slster Sharon Bowiman
was coming up from Arkinsas with her daughter Macy.
Vinee was planting to take his nlece to luach at the White
House s a special taat. When the Bowmans arrived that
evaning Yince waa already dead: His body had been found
pear a Civil Wer howitzer in Fort Marcy Park, not far frora.
the budquulus of the CIA.. .

e consternation was general. “Mrs. Foster nor
other relatives, or friends were sble to provide
eny insight as 10 why Vineent Foster would
wke his life.” wrote Park Police detective John Ralls.
after visiting the Foster residence that night. At the
Whits Houge they werc equally perplexed. President
Cliaton deseribed Foster as the “Rock of Gibraltar”
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- immediately after the death and ¢sid thet his suicida

was Inexplicsble. :
Ic was severa) days later thac the so-called “suicide

nole™—$omm ioto at Jeast twenty-saven picces. without leave- -
. ing fingerprinta~—aDpeared in Fostar's briofcasc several

days after It had already been scarched. Upidentificd

souroes wore clted in the major newspapers noting thal

Foster had becn losing weight. The investigasion of

Independent Couascl Roben Fiske pointed to this weight'
10ss n concluding thac Foster was depregsed. But madleal

records show that Foster ghined a faw paunds during hia

time at the White House. He welghed 194 Ibs, jn December

1992 and weighed 137 ibs. st the autopsy.

During the Fiske Invest{gation the FBI found traces of
Trazodone in Roster’'s blood at a concentration of 0.06
ug/m!. The Fiske Report cites this as key evidence indi-
cating depression. But the Repost does not mentian that
the family doctor, Larry Watkins, had prescribed the
drug to help Foster combat insomunia, not depression.
Watkins 10ld the FBI that he “did not thirk that Foster
was significantly depressed™ .

The Fiske Report ptates that Foster’s colleagues could
.cec signs of deteciorgtion in his staty of mind. It says that
“Deborsh Goghaun, his Bxecutive Assistant, confirmed that
Poster’s productivity dropped significantly in the'last few
weoks of bis life.™ Bul I have beeo nostls to find eaything
in ber FBI or Park Police statements thas would suppert
such an assertion, On the contrry, Gorham's FBI statecent
aays that “she ¢id not see anything in Foster’s behavior that
would indicste a distressed state of mind,”

. As for the fsmily. Flske ncver wok statements from
Testor’s children, not éven from Laura who accompanicd ber
£ather imo work an the day of kis desth, This is not to dispote,
clains that Poster was golng throvgh & rough parch. Lisa
Foster told investigatacs that her husband was under “a great
deal of stress.” But she also told the New Yorker recently thet
she did not realize'he was depressed. Being understrain asd
being clinjcally depresead ara nol the same thing.

 Fiske was highly shlective fn the way he used testimony. In
some cases, his judgment is nothing shart of ansazing. His
teport said, for cxemple, that & couple found er Fort Matcy
Park when the police ‘arrived had not “observed anything
unusvalX In fact, one of themm fold the KBI that ahe aw 2 bare-
ohested man in the driver’s seat of Foswr's car. Tdo other

_ remembered sceing a man with long blond heir snd a deard

ontside e o with the hood up. This was crucial cestimony

_from the only witassses found at the crime scene-—a very

important snippet of £videnoo, And yet it was jgnored.

in his right hand, sacording to the U.S. Park Police.

But the first parson to disoovex the corpss, known 88
the “Cobfldentlal Witness,” says thaz be dld not see 2 Zun.
Asked if hs were certain, he said upder oath 10 an ad-boc
congeessional delegotion beaded by Rep. Dan Buzion (R
Ind.): “As surs a6 ] am standing here. I am absolumly sad
Jotally unequivocally, the palms wete up. T josked ot both

F oster was found dead with s .38 caliber'CoRt revelver

palms, There was nothing in his 1ands.™ He sald that the
FBI badgercd him into saying tha: It wss possible the gun
was hiddea from view by densc fcliage. He also took isave
- -withorphoto leaked to ABC Nétvs that showed Fostee’s
right tumb trupped in the trigger. puard, saying “that is nol

a plcture of what J saw.”
Tha Park Pofice were swift In concluding that the death
was a guicide. “T¢ scems to me that we made that determina-

-~ o priae to-golng up and looking &t the bady,™ said detective

Chery! Braun, the seniar irvestigater at the scene. This violat
«d srandacd polico practics. All dauths of this Kind are Io bs

treated as homicides undl there is eitough svidencs to ruls out -

murdey. But the suicide ruling crimyied further investigation. 1t
was cited by the Justies Department a1 grounds for backing
off Its odg!nal pledge to conduct 2. vigorous Investgation in
Tuly 1993. Y alse kept the FBL a¢ bay. As a practical matter, of
course, the RBT eould have taken gver the caga had it wished.
Bur FBI Direstor Witliam Sestions, who had been under polit-
feal pressures of his own, wae sacked on Inly 19, the day
befors Foster’s death. ¥lis roplasecseat, acting director Floyd
Cladke. chase pot to sssert FB] authesity. Sessions has sinée
«ald that he Foster investigation was “compromiged from the
beginaing” . .

The gun Was a 1913 Colt made up from parta of wa sep<
arue weapond. It was 100 old te irsce, Foster's fingerprints
covld not be found. Nor ¢ould the dullet No warching
ammunition was found in Fostee's homes. The gun was
naver positively identified by the family. There has been a
good deal of confusion sbout thit. It 13 s¢ld that the vintage
Colt was an heidloom from Vince’s father. But Vince'’s
pephew, Lee Bowman, wlie usid to go hunting with his
grondfather and knew the gwa. 'vell, did not recogniz= it.
He tld the FBI that he “didn’t reenember the black handla
and the dark color of the metal,” .

As for Lisg Foster, it is puzaling that she is now telling
the New Yorker that the gan belonged to Viace The Park
Police Report is quite cawegarical that she could not ideatfy
it “She was presspled with a phclogreph of the weapon thae
was found with Mr. Foster’s body. but was voable 10 idend-
fy it™ The hand-wrirlen notes of the Park Police detective

say oot the gun she thought it must be Sbe had been
expocting it 10 be & “silver, six-gun, Jarge barrel” revolver .

that Vinca hed broughs up from s\vkanses, Bat it was ot

Typically, a..38 caliber revolver makes a deafening
noise, Yet nobody heard a shot. Thete ate » number of 1e3l-
deatial houses close fo the spo: Where Foster's body was
found. Yez Ficke’s investigators never bochered to canvass
thess hoases to see i anybody hiid heard & shor.

Much chat has emerged putlicly about the case is the
result of work by Investgative seporter Christopher Ruddy.
It was Ruddy who broke the origingl set of sterles in the
New York Post in Jantasy and 1%ebruary 1992 thac revealed
a possible eover-up in the Fosier case, and it is he'whio has
kept the stocy alive in the Pirtsburgh Tribunc-Review.
Ruddy cites hopiclde experts wha szy that Fosjes must
havo fired the gun with both bands elutched Qver tho cylin-
der, given the nmusual paltern of gunpowder on Foster's
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thu was cavered with flecks
of mica, dud particles were

[}

hepnds. This would havé been .« esr impossibility. him later that “Roster’s head was intact aud ha hed not

Twp bomicide dctectves, who thelr own two- observed any exit wound.” Astbus filed an incideat report. -
month Investigation into the Foster case cartiec thls year, | whichclusifedthadeath as2 homicide. '
issued & roport concluding that the aime scons- had “likely Yet the Fiske Report doos not mention any of this.’

besn staged.” with the gun placed

look like @ suiclde. This report. fanded by whe Westem | De. Donald Hent arrived on

Journalism Centet in California,

Scalice and Fred Santucdi, both,

were suck by the fact diat Fodter

_inte the pack, yex the FBI lab tests found no scil on Fostes's*

shoes. Tn a simulated experimneat

{n Bostsc’y hand to make is mﬂimysmmahflxcounw Medical Exeminer

{10 scons, “Roster's body was

was prepared by Vinceat rolled over and those prese cbserved a large pool of blead
eteran’ homicide experts | located on the ground whege .Fogter’s head had been. Haue
from e New Yark City Polics Dépastment. ’ observed a large exit wound Iti the back of the skull.”

Thelr report concludes that 2 high probabiliry-exlsts that- This is not what Haut 1014 the FBY, }s statcment reads, ‘No
Foster’s body was transported © Fort Marcy Pack.” They blood was recsiled ‘on the vejeiation sroupd the body. . . «
must have walked 700 feet dm;huwmaumynmm&mmmm

blood was matted and _clottul under the head.™ He did pot
theiz model ro-cnacted (he describe the woupd but sald he "telieved itawes consistet with

reane and was found with abundapt soi) oa bis shocs. The ahwvehd!?m“(ﬂwzmmmwlimehwbﬁu

l-‘iskenepmtnomsdmﬂlemwuniam'ﬁomr'tdw.m }  touch more devastating wean

this proves noting. Iﬁsbodwaonpdlyhgmveﬂﬁpn .| calibst wespon)

1 bed been caused by a smaller

Fasthermore, the doctoc

found a1l over his clothes.

The investigation of Independent

The Scallce Regort stid * (Yoymsel Robert Fiske poinied o this weight

. thatbleod tracks op Foster's

foce at the time the body [0S i eoncluding that Foster was depressed.
B dlicoversd meant that Byt medical records show that Foster gained

his-head must have beea

moving around sfter death, * & few pounds during his time at the White

sssuming four different
positions, The carpat {iders

on Popter’s clothes have -
nevee been explained. FBI .
agent Lacry Monroe teatificd

tiad overshelming evidende m reflect that it wes a sulcide.”

House. He weighed 194 Ibs. in December
1992 and weighed 197 lbs. at the autopsy.

who cerufied death at the
Fairfax Hospital did nof tes
an exit wound. Aoccording
w0 his FBI statement, Dt.
Tulisn Oreasteln of the
Pairfax Hosplsa] Lified the
body by the-shoulders ‘10
locats and cbserve tha exit
wouynd in the decedent's *
head.” An unsnspecting
reader would deduce from
this ellipticsl wording that

: c - " Oreastein bad in fact sock
mSmhudnymm“mqmmelycmﬁmhhM Lheunwomq.muewlimundnn_::mdayrw
idence or office,” but tests were pot conducted becanso.ws | that this was pot the case. *T never saw [an ext woupd]

dirsctly. T didn’t spend ®0 rauch ime Yooking back thete.

] s My suspicions weren't arol 1sed.” ’
) he antopsy report of Virginia's Asslstagy, Chief Eiske relied on the testimony of two Park Police officers
Tueds.cal' Examiner James C. Beyer says that the bul- wbosaidmeynvalatgemtofbbodwhcaghcbody
lumadcaneﬂtwonudoﬂinchb;l1!411;5!111;:!:9 mmlldm.mchosebdswmmownmm

pack of Foster's head Yot no skull fragrments of bria it} BY of puamedics who banfied the body, acd be finessed the
1w wero ever found. The Fafrfax County paamedics whe chsecvations of the key doctors. The disgute over the exit

andved mlqufemwmsmkbyﬂ\e lack of bloed wmndwﬂdbemsplved‘:jcxmlningx-wn.wmawu

ond several havo stated that ey, did not s2é 8D edrwoond, | a0t scem fo be any, even thqugh Df. Beyer signed the,
deposition that “there was | ‘mutopsy report-with a check indicating thet Xerays were
very llitle blood for an necldest such as is;” sdding, «f | .aken Beyerisalso quoted in the Park Pelice Jepdnt saying

Sgt. Grorge Gapziics 58id jn his

didn’t see an oxit wouad,”

.that the X-tays shawed ‘here were 0o metal fragments in

Althgugh some have testified 1o seeing blood on Foster's Foster’s skull. Now Dr. 13cyer s8ys thst X-rays wore never

Boay, a curfous pumbez of people st.the scene have not, taken becaute the machite was out of order.
’ Ashford-was ane of the zescue workets who helped * :

Corey
pnwcmmamfammummmsm . X mmcms:monmjobmmmm

statamexit asys that be “lifted Poster from behind the shouls
‘dexs, cradling Foster's head Ashford did not recall Jeeing: Yeast explaye] 2 grand jury, (though « very imited

I:kmudy'neﬂ.mtheyosmwidwhohla

any blood while placing Festee la the bag” His colleague one). Fieke never &d &is. BuX the Pltisburgh Tribune-Review
Roger Harison told tho FB1 that s slso “didpot recall sec~ |  has reported ca some oralnoud. signs. The lead procecutot
hgmybhodmmmmnotmdhainguyblood- mmgmm:ummmxoﬂmma-

* ot individnals handiing the body.

'mmmmwmﬁuwutsﬁm

Nchud&nhmnidheddnotmmn;itwndﬁh Washington opecation, Deput}tndepcndthcume}Msk

yreveoted from pursulng cditicnl leads.

back of the head. in bis P stascmnent he aid Astford 1oid “Tuobey. Rodrigues was |
I'hnmmspu;mf Novexber 1485, -
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nccordlng 10 the Tribime-Review. and Tuchey. madc it dar to
h'm thas he favored ¢ quick ruling of suicide.

In » disnxding wwist, Rodriguez:found that he could not
trust the B investigators (o do theic job. The FB1 lab had
concluded thet'a set of crima ecenie photes Were unuseble,

But he Knew this to ba absord 50 he sent the fim 10 € prde |
_ vate laborargry. which had no trouble eahancing the photos.

‘They reveal, eccording to Ruddy, that the gun {n Rostar’s
tand was being moved around &fter the Park Police bad
arrived, with blades of grase projroding berwesa dlﬂe:eol
Bingerx in different phiotos, -

The Triduhs-Review also reported that 1 ;et of Polarcid
‘photos had besn deliberarely blurred by the' FBL Rodrigoes
was sble 10 obtain eriginal copies which showed that Fostee
bad a wonnd or bruise in the neck that hod boen diemistad
at 8 blood contaotsmln"huﬂlcrmpm and was not
mentionéd in the autopsy repart. .

Mark Tuohey resigned at the beginnlag of Soptembet.
Depaty Indopendént Covnsel Hickman Bwing, whe i8 based
in Star's Linle Rock office, bas effectively taken.over the
handling of the Foster case.

. was a communidatiaas mi'-up. Investigatar heryl Braun,,

who found Faster's White House ID, wld the FBI that she
gave instructions 1o anoter officer to pass on the word ®
the.¢hift commander. This officer, who I3 aever fully jdeati-
fled, allegedly forgot to &0 150. Bravn then made the call her-
self a2 roughly 7:30 p.ow “This sull leaves almost an hour
undccounted for, In any cese, the shift cammander, Lt. Pat
Gavin, inadvorteatly contcadieted her stery. He ald the

Sunday-Telograph that he “¥ax informed by anether officer
.. on tha socna, Joha Rolla.

An Arkangzs Stars Trocper, Roger Perry. has signed an
affidavit'stating that he learncd of tho doath susplclonsly
sarly, definitely beforo 7 p.:m. Central Tima. He says that he
was on dury that afterucon at e goveraor's mansion in
Little Rock when Chelaca Clifiton's former nanny, Helen,
Dickey, called from tho Yhite House to convey the bad
news. “Sho was kind of bysicrieal, crying, rcal upset,” said

« Peiry. “She told me that Yinoe got off work, went ont to his

ear in the parking lot, end g10t himsclfiin the head." .
Aﬁ.er recelving the call, Perry chmnﬁd several other
. people ia Little Rock te

There are signs that be —=
intends 10 do a much more
thorough job. In mide’
September the FBI condoct-
&d a blitz at Fort Marcy,
scarching high up in the
wrees for the elusive bullet.
At last things are being ‘done
that should have been done
Two years 8go.

ut it may bs Su. D'Amaro who svoceeds in cradc-
Ing open the whole case. D’ Amaro 15 leading yet

another invesdgation Into the case, and he suspects 1

that the {nner circle of the Clintons may have been potified
of Roster's death far earfier tan they claim. The Sunday
Telograph explored this theme last April. This suthor
reported ‘that the Park Police may have found Fester's
White Housa ID on the front teat of his Honda Accord
befare 6:45 p.m., yet the official notifcatdon of the Secret |
Service took place almost two bours later at 8:30 pmt. |
Futerestingly. the Secret Servlce Memorandnm says that the
“U&Pak?cnoadlswvmdlhebodyo!Vmcentl’mam
bis car”* A clerical atror? . .
' Dr..Donzld Haut wld me that ‘everybedy Iqlew Foster
vas-a White Houseofﬁuﬂbyﬂ%hmbemvedattho
pork. (The Pisks Reéport claims this iwds at 7:40, but be wld
the FBI that it was 6:45 pm.) “They all Jnew right away,”
he sald. A Palrfex County rescus workes who left the park
o 6:37 p-. told e, “Wa all knew that it wes 8 Whits
House offltlal when we left.” Hs alro said that he was
under strict geg rder from his superiors and asked not o be
identifled.. Rescue worker James Iscone alea knew thet
Foster was a White House official when he returnad o bis «
station before 6:45 p.m., acéording to an FBI report.
deolhel’aﬂcl’oheo o:phnnho d-hy?'l'l:oy sey it

As for the family, Fiske never took

statements from Foster's children, not even
from Liura, who accompanied her father inko
work on the day of his death.

~ relay the news, Ono of them
was _Trooper * Larry
Patterson. Another waa
Lym Davis. former com-
mander of the Arkansas
State Police. They have
i both 1ssued affidavits
- swearing that they learhed
= ghoul Fostat's death before

6 p.m, Central Tirve, & fult
*hour md & halfbet‘oxa the.official notification.

Sea. D'amaiq says he iizends to get to ths bottom of this
bizamre grory. He has issusd subpoenas for Trooper Perty
snd Helen Dickey. I this mysteriova telephons call did in
fact ‘take place, the Whits Fouse has & colossal problem en
its hands Dickey inefstt that she did not Iears about

| Foster’s desth natil 10 pan. ot night, when she was watch-

jng TV on e third floor oF the Whita House residence. Bt
what if there are phone log# that suggest otherwise?

tIs not the parpose of‘thix article to kxphin what hap-

puede‘meutFoamronhlyzﬁ. 1993. T 4o not have

a0y answers. § baly huve questions. Was Foster in fact
dapressed? What evidence Is thers to prove that Fostee shot
hintself with the gun that vas foond la his hand? What Is to
acconnt for the-diserepancies In testimony between tha Park
* Polite aud the madioal parsoane] at the park? Whep &id the
White Honse really laarn sbout Foster’s death? Was test-
mony by the oaly witness is naar the edme scone mlscepre-
sentsd by the Ficke Repott? Theso are Just a sanipling.
Thope who have follows thy case olosely can doubiless
thiak of dozeps of &iscrepimeiss that nsed to be cleared up.

Io the ead it may be established boyond all doubt thas
Foster died by kiv own hand in Fort Marcy Park. Bu
until thege is ‘s proper Investigation, we will never kaow
tha mnh. .0 g

20 JI0 ««* dSN10D JIANI
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| | Zhe Washington Times -

A Special Report on the ‘\-I,\ihce'nt"Fos‘ter Case
- Reprinted from Pittsburgh’s -Tribun_'e-_Reviéw.

« THURSDAY, MARCH 30, 1995 | PAGE A5 |

Watch the full-color, 40-minute video documen-
tary—Unanswered: The Death of Vincent Foster— |
based on the investigative reporting of award-win- |
ning journalist Christopher Ruddy. I

Once you see this tape, you will know why the .
Vincent Foster case is not closed. ' ' '

Call our toll-free number today and order your copy
for a minimum donation of $35.

Call 1-800-WJC-5595

Visa, MasterCard and American Express cards accepted

The Western Journalism Center is a non-profit organization that
supports investigative journalism.

=

-[J YES, please rush me the video UNANSWERED - The Deiith of Vincent Foster.
P've enclosed a minimum contribution of $35 for each copy ordered.

D YES, | have enclosed an additional $ because I want fo lielp the Western
Journalism Center sponsor an independent investigation into the Foster case, as
well as help defray the cost of ads like this one in newspapers across America. I
understand my contribution is tax deductible,. -

" CITY: ' STATE: __ZIp:

Please return this form to: Western Journalism Center,
PO Box 2450, Fair Oaks, CA 95628 |

Make all checks payable. to: Western Journalism Center. .

The Western Journalism.Center is a non-profit, 501(c)3 California corporation.

Our Federal Tax 1D number is: 68-0260052 o ._ -I |

I I
I I
I |
I I
I ' I
1 nName: S |
| Apbress: | I
I , l
I I
I I
I I
I |
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Pieces Missing From
Whitewater Puzzle

EDITOR’S NOTE: This is the first installment of a

two-part series of articles by reporter Christopher

Ruddy concerning the infamous Whitewater .

probe, an ongoing federal investigation that has
.ensnared a number of top-ranking Clinton admin-

istration officials. Today, Ruddy writes not onlyf
- .about the probe, but also its relationship to the -

death of White House counsel Vincent Foster.

. By Christopher Ruddy
FOR THE TRIBUNE-REVIEW

_WASHINGTON—Don't be surprised if
““Whitewater™ revelations from the office of inde-
pendent counsel Kenneth Starr exceed the expec-
tations set by inside-the-Beltway cognoscenti. -
' In seven months, Starr has already surpassed the
€xpectations set for former special counsel Robert
Fiske by getting Webb Hubbell to plead guilty to
two felony counts and act as a cooperating witness.
- This January, Starr rode roughshod over Fiske’s
conclusions on White House counsel Vincent
Foster’s death by convening a grand jury to look
into the case.

News
Analysis

emergency rescuers before the grand jury under
oath.

On the Arkansas side, sources say to expect
many more indictments.”

Starr’s staff is dealing with no ordmary set of

Starr’s Washington team
has found several major
discrepancies in testimony

- scandals.
"They touch upon both the president and ﬂrst |

‘lady. What might be considered just shady business
. dealings, “Arkansas mores,” as The New York

after bringing approxi- :
mately a dozen police and -

Already, word is that |

- Times termed them, remains perfectly unaccept- |

able behavior for many Americans who hold high
standards for the first family.
To be sure, Starr’s staff has followed the money.
" The recent guilty plea of real estate salesman Chris
Wade and the indictment of Neal T. Ainley, former
* president of Arkansas’ Perry County Bank, for not
reporting cash disbursements to Clinton’s 1990
gubernatorial campaign, are indications of that.
Starr’s investigation has kept a narrow focus on
his jurisdiction, sources say, and hasn’t gotten into
the racier allegations that Bill Clinton’s Little
Rock was a modern-day Dodge City, complete
with drug running, money laundermg and mur-
der—something that has proliferated through a

spate of direct mail operators and a Jerry Falwell

video.

Yet Whitewater has become a nagging boil on

the body politic. And while it doesn’t have the

daily sensational reports of the O.J. Simpson trial,

its cancer, relegated to the national sections of the

newspapers, continues to fester. :
If Whitewater is such a trifling matqer. as its
naysayers claim, why has its tentacles ensnared so

‘many top officials: Bernard Nussbaum, counsel. to"

the president, Hubbell, associate attorney general,
“Treasury’ Roger Altman and Jean Hanson, not to
mention missing characters from the Washington
stage: Josh’ Steiner, William Kennedy III, Phillip
Heymann, Michael Espy, David Watkins, Lloyd

“Bensten and, of course, Foster.
A post-scandal “autopsy” may someday demon-
- strate that the firing of 92 U.S. attorneys and later,

FBI director William Sessions, the day before
Foster’s sudden death—were directly related to
the amorphous scandal. Some Whitewater pundits
believe the 92 attorneys were actually fired to
cover the immediate firing of Little Rock’s U.S.
attorney, who was replaced by Paula Casey, a long-
time friend of Bill Clinton. Sessions has stated his
firing led to a “compromised™ investigation mto
Foster’s death.

No, it certainly isn’t a trifling matter. But itisn't a-

simple scandal, like bounced checks at the House
Bank. Instead, it’s something murky—Ilike the
ambiguous S&L scandal of the late 80s, with which
Whitewater shares some conection. Remember,

~ Clinton’s partner, Jim McDougal, was chairman of

the failed Arkansas S&L Madison Guaranty.

If one wanted to pick a scandal that would not
stay on the public’s radar screen: Whitewater the,
land deal would be it.

The -15-year-old North Arkansas land develop-
ment deal is not going to tempt Oliver Stone as a
prospect for his next movie project.

‘The problem with the Clintons, according to a
‘White House source, is that instead of addressing
any of the real issues, “they put the press on these
wild goose chases; the McDougals, Madison,
Whitewater.” Inevitably, the press goes on the
chase, and to the Clinton’s chagrin, “it keeps blow-
ing up on them. (The press) keep digging up differ-
ent information and it doesn’t go away.”

What then is the real Whitewater story? The

~ story may have been in the files of Vincent W.|

Foster.

. BEGINNING OF WHITEWATER

" To decide if the 50-50 land partnership deal

_between Bill and Hillary Clinton and Jim and

Susan McDougal is a simple diversion, one must
review Whitewater's rise as a national scandal.

Whitewater first surfaced in mudslinging during|

the 1992 Democratic presidential primaries. It
went nowhere.
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It was first reported in The New York Times in
. April 1992.

But, for the most part, the media ignored the
story.

During the presidential campaign, it&vas not an
issue.

After Vincent Foster died on July 20, 1993, it still
was not raised as an issue.

The Clintons had been in office for almost a full
year when on Dec. 20, 1993, The Washington Times
rana page 1 story headlined, “Clinton Papers
Lifted After Aide’s Suicide.” The story-detailed the
late-night entry of three top White House aides
into Foster’s office on the evening he died. '

The Washington Times reported, “the Park
Police investigators familiar with the Foster inquiry
say the Whitewater documents were among those
taken from the office by White House officials...”

_ Foster, in addition to being the No. 2 White
House lawyer, was personal attorney to the
Clintons, privy to all their dealings.

So the key question remains: What were those
White House aides looking for in Foster’s office on
the night of his death?

The question remains unanswered.

The White House took the unusual step of
admitting that Foster was working on the
Whitewater partnership papers. T N

“Whitewater Files Were Found in Foster’s Office,
White House Confirms,” was the headline in the
Washington. Post two days after the Times ran its
story. . .

At the time, the Whitewater deal was perfect
bait for a hungry press believing some scandal on
Foster's desk drove him to suicide. :

It was an old scandal. )

It had already been investigated by The New

" York Times and the Bush campaign and turned up

. no smoking guns. And, as Mrs. Clinton told the
Associated Press just days after the Dec. 20 Times

.Tevelations, “I am bewildered that a losing invest-
.ment ... is still a topic of inquiry ...I just think
‘what we’ve said is adequate.” CL

If Whitewater is a diversion, then the deep, dark
secrets of the real scandal could be buried wit
Foster or in files that were in his office. '
ENTER MR. FISKE . ;

"No one could have imagined press reaction to
revelations of Whitewater files in Foster’s office at
the time of his death. .

Perhaps it was subtle and subconscious among
the press: If a man commits suicide, violently and
suddenly, without even saying goodbye to his wife
and three kids, there must be something about
Whitewater that drove him to it. v

But a search of the Nexis on-line library for the
word “Whitewater” shows that with the December
revelations, the press reaction was seismic. Were
the ever-growing number of news stories and edi-
torials perhaps spurred by Foster’s death or per-
haps by a feeling among the press that stories like
Troopergate were too easily brushed aside? '

The press may well have overreacted and
Whitewater may prove to be unconnected with
Foster’s death.

- The cascade of press interest reached a feverish
pitch in mid-January, when a reluctant President
Clinten was dragged .into having his attorney gen-
eral select a special counsel. At this point, the inde-
pendent counsel law had lapsed, and Attorney
General Janet Reno would make the selection her-
‘self, not having to bring the matter before a three-
judge panel. .

At face value, Robert Bishop Fiske Jr. was a
superb choice. A top-notch New York criminal
attorney, he once served as U.S. attorney for New
York’s southern district. o

He was well receivefl by Republicans and
Democrats. .

Beyond superficialities, there were obvious con-
flicts of interest that should have raised immediate
red flags. 5o,

. Fiske had a close professional relationship with
White House counsel Bernard Nussbaum, himself
a New York lawyer. Both had recommended each -
other for jobs.

-According to press accounts, Fiske recomniend-
ed to Nussbaum Louis B. Freeh to take over the
FBI—whose selection was made without looking
at any other candidates. Freeh is a long-time Fiske
protégé. _

No matter that Nussbaum’s involvement in RTC
contacts, or his entrance into Foster’s office and
later his refusal to allow park police to enter
Foster’s office, touch on some of the most sensitive
issues relating to Whitewater. Fiske cleared
Nussbaum of:any wrongdoing. .

Fiske had other conflicts. His New York firm rep-
resented International Paper Co., which had sold
lanid to the Whitewater partnership. :

Fiske had also successfully represented BCCI
figure Clark Clifford. The Wall Street Journal has
argued that Whitewater was interrelated with the
BCCI scandal of the 1980s.

By all appearances, Fiske had a full-fledged
investigation underway by mid-February. By
March, he had a plea agreement with David Hale,
a key figure in the enlarging scandal. _

Hale, a former Little Rock municipal judge, was
charged with using his company to- defraud the
Small Business Administration of loans intended
for minority and disadvantaged individuals. One of
those loans was given to Susan McDougal. Susan
and her husband, Jim McDougal, were partners
with the Clintons.

But the McDougal loan was just one of a multi-
tude of financial dealings, including the illegal use
of SBA funds, in which Hale’s company, Capital
-Management Services, was involved. A subpoena
for documents in Hale’s office identified 27 compa-
nies federal authorities suspected of wrongdoing.

According to one source, Hale could incriminate
as many as two dozen individuals. He was treated
as a star witness by Fiske and at that time was |
removed to a remote part of Arkansas and put

» under-cogtinuous FBI protection, an arrangement
" that lasted until shortly after Fiske was fired. 4’

: l(ny the time Fiske was fired in August 1994, Hale
had never appeared before a grand jury. Instead, |
he:served as “a tour guide” for Fiske’s team of
prosecutors probing official corruption in
Arkansas, according to a source. .

B9 ¢
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In a interview last week, Fiske would neither
confirm nor deny the story of FBI security for
Hale, or whether he had been put before the grand
jury. But he did say that in the prosecution of any
case, a witness would be called only “at the stage of
an investigation (when) testimony is complete and
accurate.”

FOS'I‘ER, HALE AND FISKE

At the same time, a parallel investigation was

" taking place in Washmgton A grand jury was

empaneled to review Resolution Trust Co. contacts
relating to Madison Guaranty bank.

Exempted from both the Little Rock and

Washington grand juries was the death investiga- -

tion of Vincent Foster—though the fact that rela-
‘ed-files were in his office at the time of his death
was a casual factor for the whole investigation.

Fiske’s failure to use a grand jury in the Foster
case, is considered the major blunder of his investi-
gation—and has been the talk of law enforcement
circles in Washington since it was first revealed
with the issuance of his report on Foster’s death on
June 30, 1994. )

His failure to use a grand jury was first reported
in “A Special Report on the Fiske Investigation
into the Death of Vincent W. Foster Jr.” published
on July 18, 1993 by this author.

Instead, Fiske conducted what he described as a
homicide investigation, headed by a former homi-
cide prosecutor Roderick Lankler. Like Fiske,
Lankler, a Republican, is a noted New York attor-
ney.

The Fiske team promised to explain the manner

of Foster’s death, and if it was su|c1de the motiva-

tion.

and long on puff, filled as it was with nearly a hun-
dred pages of medical resumes, except the one for

- the medical examiner who actually conducted the
autopsy.

Despite the Fiske report, great uncertainty about
the death remained for two primary reasons:
Foster’s body. was never exhumed; Fiske did not
use the power. of subpoena behind the investiga-
tion.

The result. of the less-than-rigorous investigation

is that nurnerous holes appear in Fiske’s report and |
has’ hkely led to Starr’s recent convening of.a

- grand jury into the matter. M
Fiske concluded with certainty that “no evi-

dence” indicated “Whitewater, Madison Guaranty,

[David Hale’s Capital Management Services], or
other personal matters of the president or Mrs.
Clinton were a factor in Foster’s suicide.”

Hale’s linkage with Foster’s death has been a

. matter of much speculation. A subpoena for docu- -

ments at Hale’s office was issued on the day of
Foster’s death. Fiske downplays its significance
because the subpoena was actually served the fol-
‘lowing day and its contents were purportedly
secret.

‘It is a large assumption that in the clubby world
of Arkansas’ judicial system, and Foster's position
as a top federal official, he would not have known
of the devélopment.

In the end, Fiske s report was short on substance |

Recently, the Senate Banking Committee
released a two-volume set of documents of the

. Fiske and police investigations of Foster’s death.

Amazingly, the set includes no 1nterv1ew state-
ment with David Hale.

Though Hale and his company were allegedly a
major focus of. Fiske' probe into Foster’s death—

and he concluded neither had anything to do with '

it, FBI agents testifying before the Senate Banking
Committee seemed baffled when questioned about
contacts between Hale, his attorney -and Foster. In

fact, the agents had to promise to respond by letter |
after the hearings to the senators’ queries on the

matter. .

In a letter dated Aug. 3, 1993, an FBI agent
assigned to Fiske's staff responded to the Banking
Committee that the. staff “found no evidence that
Foster™ had information of the warrant.

Missing from the Fiske report is one important
fact, according to a source close to the Fiske inves-
tigation. Just a week to 10 days before he died,
Foster attempted to make contact with' David
Hale.

Why was Foster trying to contact Hale?

- According 1o, this source, both Hale and Foster

. knew each other on a: professtonal basis. This omis-~
.sion in the ﬁske repdrt adds further weight to the
argumment that it was unbalanced; and its con¢lu- |

sions preordamed
Even though any information Hale had about

Foster would not be subject to grand jury secrecy -

rules, Fiske.said he could not discuss information
gathered by the FBI relating to Hale.

Well before the search warrant for Hale’s ofﬁces
was issued on July 20, many in Arkansas were well

aware that federal authorities  had been probing -
Hale and his company Hale claims his company"

actually worked hand-in-hand with Bill Clinton’s

political machine-~improperly-giving loans at the |

behest of Clinton.

This month,.a cover story in-the Arkansas
Democrat Gazette, “FBI Dangled Bait, but Hale
Didn’t Bite,” reported that “a federal sting opera-
tion attempted to ensnare ... David Hale several
months before Hale went public with allegations
about President Clinton ...”

According to the March 11 report, in the sum-
mer of 1993, before the July 20 subpoena, an
undercover FBI agent sought to involve Hale and
his- company in a $10 million money-laundering
scheme. Hale declined to participate.

This report raises the question that federal offi-

“cials may have attempted to entrap Hale early on
in an effort to diminish his credibility before the .

subpoena was served and before Hale’s allegatxons
about Clinton surfaced.
‘Hale may not have been a liability to just

Clinton, but a number of figures in Arkansas

including the Clinton’s personal attorney, Vincent

- Foster.’

Some of the answers to the puzzling scandal may
remain buried with Vincent Foster. But other
answers, seemingly simple, were omitted from the
results of Robert Fiske’s investigation.
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A Special Report on the Vincent Foster Case
Reprinted from Pittsburgh’s Tribune-Review

Tuasday, September 26, 1995

Clinton Security Chief’s
Murder Still Unsolved

By Christopher Ruddy

FOR 'THE TRIBUNE-REVIEW

At the Little Rock Policc Departmient the murder of
Jerry Luther Parks might as well have never occurred.

Odd, since the killing has grined folklore status on
the “Clinton Chronicles,” a video viewed by millions.
The death is also a major selling point for direcr-mail

operators who hawk newslerters. Talk radio remains

abuzz about the enigmatic death.

Today marks the sccond anniversary of the murder of
Parks, the security chief of President Clinton’s cam-
paign headquarters in Litdle Rock in 1992 and 1993.

“I can'’t find him in my computer,” Lt. John
Elurchinson, Litde Rock police spokesman said. “Are
you sure it’s a Little Rock case?”

Hutchinson, his memory refreshed abour Parks,
promised to check on the status of the case with his
homicide unir.

The details of the murder are not in dispute: Early
Sunday evening on Sept. 26, 1993, parks was returning
to his suburban Litde Rock home, making 3 left turn
on Arkansas Highway 10, when, withour warning, 2
whitc Chevrolet raced into the intersection from
behind.

An assassin jumped from the passenger seat of the
Chevrolet and fired his 9mm pistol, hitting Parks ar
least seven times,

He died soon thereafter, his body sprawled across the
highway. Parks’ effort to use a pistol he had begun
keeping between the front scats of his car were appar-
ently futile.

Despite several eyewitnesses to the killing, Parks’
death remains unsolved.

“The case is at a standstill. The investigators have
exhausted all their leads. There’s no new information,”
Hurchinson reporeed afedrQhectin@ne (URTS 16306)
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Hutchinson would not permit the detective handling
the casc 1o to a reporter, and a call to Lirnde Rock
Police chief Louiec Caudell was referred to Hurchinson.

FAMILY UNHAPPY

Parks, a former Arkansas police officer, private inves-
tigator and the owner of a security firm whose services
were used by the Clintan-Gore campaign, left behind
his wife, Jane, and 24-7ear-old son Gary. Neither is
happy abour the police’s handling of the case.

Save two feature artic:es on the case in the Sunday
London Telegraph by its intrepid Washington cosre-
spondent Ambrose Evans-Pritchacd, Parks’ death and
the allegations made by the Parks family have been
ignored in the mainstrcam press.

The Telegraph reporied in March 1994 that Mrs.
Parks and her son feare. Parks had been killed because
of incriminating information he had gathered on
Clinton. Clinton’s own relationship with Parks remains
murky, though Clinton had appointed Parks to the
state police’s Board cf Private Investigators aad
Security Firms in 1987. His company had a contract
for security services ar die building used by the Clinton
campaign, and later the campaign contracted with
Parka direcely.

Parks, at the behest of an anonymous third party, had
been kecping surveillance on Clinton for five years
beginning in the mid-1980s when the governor’s broth-
er, Roger, lived temporarily in an apartment in the
same complex as Parks. Mrs. Parks managed the com-
plex and had an office that was once 2 bedrvom in the
apartment used by Roger Clinton.

“During the time (Mrs. Parks) worked nexc to
Roger’s apartment, she could hear the conversations in
B107 very clearly,” the Telegraph reporred, adding,
“Gov. Clinton was a ficquent visitor.” Parks told the
Telegraph that drug uce took place in the apartment

Deftéel; 2604 QGE0AE Paige 4kl saw cocainc on a coffec
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table.
Ms. Parks is suffering from muldple sclerosis and has

declined to comment un the case to the Tribune-
Review. Her friend, Little Rock attorney Harvey Bell,
said her health condition is “scrious” and she is under a
doctor’s orders ro “disengage” from the case and che
controversy. As for the police’s handling of the case,
Bell said, “Nothing’s been done.”

Gary Parks, 2 former Navy submariner, still finds that
itksome. Both he and his mather allege that an inves-
tigative file on Clinton compiled by his father may have
led to his demise. They say that just wecks before
Parks’ murder, their home was burgled in a sophisticat-
ed operation which included cutting phone lines.
Taken was the investigative file (which allegedly includ-
ed photos) stashed in the master bedroom.

The Parks family seems to have some credibility with
. Sgr. Clyde Steelman, the detective handling the casc.

“If they say that some files were missing, then I can
tell you. those files were missing,” he told the Telegraph
last year. “The Parks family aren’t lying to you.”

To be sure, Parks had dealt with a number of shady
characters through his business, casting a wide net over
those who may have wanted him dead. The Parks fami-
ly has offered no evidence to suppore insinuations
about the president. The family has also charged that
the Clinton connection has prevented a proper police
investigation.

Lt. Hutchinson didn’t deny the charge, saying in a
plain-spoken manner, “I don’t know.” He also admitted
that despite having witnesses, the police never complet-
ed composite sketches of the perpetrators.

FOSTER DEATH

Parks’ murder took place just over ewo months after
the suicide of White House counsel Vincent Fostet on
July 20, 1993. This would be simple coincidence, were
It aot for more allegations made by the Parks family.

Gary said his father became noticeably agitated
immediarely after Foster’s death, and suggested just a
day after che suicide that Fostcr had been murdered.

Parks soon began carrying a gun, even taking it with
him to his mailbox. He also carried a cellular phone

and checked in with his wife five or six times a day—
something he had never cone before. He changed his
typical routc home and Degan taking medication to
slecp.

gks, according to his family, had a2 major disagree-
ment with the Clinton-Gore campaign, complaining he
had not been paid for hi: company’s services months
after the election. Patks iad borrowed tens of thou-
sands of dollars to meet his payroll while his invoices to
the campaign went unpaid, the family said.

Campaign officials claimed to Parks that he had in
fact been paid. An inquir’ into the matter, Parks told
his family, indicarted that someonc had improperly
diverted campaign funds, and with apologies he was
promised full restitution.

Despite the promise, Parks’ son said the payment did-
n't come casy, and led to sume wrangling with the cam-
paign in the months after Clinton was inaugurated.

How Foster possibly plays into this is unclcar. Whar
is clear is that Foster and Parks were well aware of each
other. An associate of Foster’s in Little Rock said thar
Foster had once recommended Parks as a privarte inves-
tigator.

Fostec’s death has been looked into by Independent
Counsel Kenneth Starr, but a homicide investigation
has never taken place as palice procedure demands.

. Starr, unwilling to fullr investigate Foster’s death,
seems unlikely to begin eximining Parks” murder.

A source dose to Starr’s investigation said that at the
request of Mrs. Parks, onc: of Starr’s Little Rock prose-
cutors met With her and Bell at a Little Rock
McDounald’s for coffec in tic past year.

“It certainly should have been jumped on, if there’s a
hine thae the two cascs miy be related,” explained vet-
eran homicide investigator Vernon Geberth.

Geberth, former lieutenant commander ‘of New Yorlds
Bronx homicide rask force., is the author of the authori-
rative text on death invesiigations, Practical Homicide
lavestigation.

“If someonc’s telling they are relared, I would expect
it would be picked up as part of the investigarion,” he
said, noting that federal authorities, having investigated
Foster’s death first, should have looked into the matter.
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New York Times columnist William Safire on PBS's Charlie

Rose Program, September 19, 1995, discussing Vincent Foster.
]

CHARLIE ROSE: Whitewater.

WILLIAM SAFIRE: That’s off the— everybodys apenda
at the moment.
CEARLIE ROSE: Yezh
WILLIAM SAFIRE: And it's one of these fascinating
things that’s cooking underneath. Nobody’s covering it.
Nobody’s peying attention. But there is a spedal prose-
cutor who is working on itiand getting indictments.
CHARLIE ROSE: Ken Starr.

WILLIAM SAFIRE: [Right. And I remember in
Watergate — which is not comparable to the eriminal ele-
ments in Washington aréd to be compared with civil ele-
ments in Whitewater.

CHARLIE ROSE: And one ha— .

WILLIAM SAFIRE: But| but for a time there, everything
went underground, and tlize, the media wasn't covering it,
months at a time, and then suddenly, bang! And I think
we'll gee 2 lot more of Whitewater before long.

CHARLIE ROSE: What do you believe about Vinee
Fester? Bacause you wrote a column, calling it the can of
worms. I

WILLIAM SAFIRE: Well, I belicve the inveatigation was
& farce.

CHARLIE ROSE: By Robert Fiske [7]?

WILLIAM SAFIRE: Thkat, too, but the original—
CHARLIE ROSE: That, that's ancther one. Okay.
WILLYAM SAFIRE: -—orle by the—

CHARLIE ROSE: By the Park Polics.

WILLIAM SAFIRE: —by the Park Police.

CEHARLIE ROSE: And they were thwarted, you beligve
WILLIAM SAFIRE: W,

CHARLIE ROSE: —by| other merbers of the govern-
ment. . ' .
WILLIAM SAFIRE: I know members of the Park Police
who are nice guys, and if you have a cat Up & tree, you
would turn to these men » You know, before the FBI,
before anybody.

CHARLIE ROSE: Becaqe they’re good at that?
WILLIAM SAFIRE: They're, they're great at it. They—
paychologically, they get the cat down.

CHARLIE ROSE: Yes.

WILLIAM SAFTRE: But if they see 2 body—
CHARLIE ROSE: Catnappers, they're good.

$00/%00p 2q 210 «««

WILLIAM SAFIRE: But if they see a body on the grass,
their first reaction is “Get them off the grass.” Its not—
CHARLIE ROSE: They'te not like homicide detectives.
WILLIAM SAFTRE: Right. And they didn't lock for the
bullet, and there's a lot o coptradictory testimony. Now,
there are some vy theorists there, immediately
derogated on [7) who doubt whether he was a suicide. And
they, they darkly hint st murder. -
CHARLIE ROSE: But cluarly you don’t buy that.
WILLIAM SAFIRE: ] dm't fall into the trap of making
an assumption that is totally unprovable and thereby cast-
ing a shadow over all of Whitewater. What we do know is
here s a men who is worling on the Whitewatar file, who
became terribly depressed and who may well have killed
himself.
CHARLIE ROSE: Probatly, people say.
WILLIAM SAFIRE: But e lawyer who lef no suicide
aote, who went t & park across the river when he kad a
park available in his back yard, and whose files were then
spirited away and we, to “his day, dont know how much
they were ganified. Now, taere's a lot of chicanery involved
there. And we saw, finally, when there were hearings,
people were giving canflicing testimony. Somebody was
lying. Maybe several people were lying. You couldn't just
say everybedy was, was right because they— the conflict of
testimony was blatant. And so I wounld say you'd have to
say “to be continued” on that.
CHARLIE ROSE: His wife says he wasn't worried.
WILLIAM SAFIRE: Well.—
CHARLIE ROSE: His wife says he was not worried about
Whitewater. He might bave been worried about other
things, including the truvel seam buginess, but not
Whitewater.
WILLIAM SAFIRE: I don’t think she was privy to the in-
formation that we're lookiny for, the files of Whitewater,
CHARLIE ROSE: Let me see— hear you carefully. You
would not eliminata ms a possibility the fact that Vince
Foster was murdered? .
WILLIAM SAFTRE: I would not have operated immedi-
ately on the assumption of suicide, as the Park Police did. .
When a dead body is found who is the Assistant Counselor .
for the President, you tmm.ediately look for foul play. It
may turn out to be suicide but you immediately move in
on— a8 if it was homicide.
CHARLIE ROSE: The'e ia evidence that he was
depressed, clearly.
WILLIAM SAFIRE: Mm-.tm. ‘
CHARLIE ROSE: I mear, po there is also on the other
gide the evidenco—
WILLIAM SAFTRE: They'’e no—
CHARLIE ROSE: —of sc¢rious depression, which leads
people ta commit suicide.

SAFTRE: Thers's a &trong likelihood that he

committed guicide.
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A Special Report on the Vincent Foster Case

Who Broke the Story First?

“The Seafch for theﬁdlet

BY CHRISTOPHER RUDDY
in the Pittsburgh Tribune-Review on August 6, 1995

“Starr’s staff plans to have the FBI conduct another search for a bullet at Fort
Marcy. Two previous searches, first by the Park Police and then by the FBI under
Fiske, didn’t find the fired projectile—one of many nagging inconsistencies with
the Foster-death scene.”

Travelgate Documents

Withheld

By CHRISTOPHER RUDDY
in the Pittsburgh Tribune-Review on March 29, 1995

“. . . inventories provided by the White House of files in Foster’s office list no
files relating to the White House Travel Office.

Because Foster was heavily involved in the Travel Office brouhaha—even men-
tioning it in his alleged suicide note—congressional investigators believe the omis-
sion of such files strongly indicares that the documents had been ‘sanitized’ before
the official inventories were compiled.”
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Pltiisburgh Trlbnno—Ravfaw

Police Failed to Find Keys to Foster’s

Car at Park

By Christopher Ruddy
FOR THE TRIBUNE-REVIEW

WASHINGTON—If Vincent Foster drove his car to

Fort Marcy Park to take his own life, why didn’t

police find Foster’s car keys in his pockets at the park?

Questions about the late deputy White House coun-
sel’s unusual and sudden death continue to nag
Washingron's political establishment.

Both House speaker Newt Gingrich and powerful
Banking Commirtee chairman Sen. Al D’Amato have

ted serious, unanswered questions remain as to
whether Foster died in the suburban roadside park
where his body was found.

Reports in the Tribune-Review, as well as a report
by two former New York City homicide investigators,
have s ted Foster may have died elsewhere and
his body moved to the park.

Among the questions are che following:

*Why was no soil found on his shocs or clothing,
even though Foster was alleged to have walked more
than 700 feet through the parck from the parking lot
to the spot he was found? '

« Why did the FBI omit any mention of grass stains
that should have been apparent on his shoes?

eHaw did multi-colored carper fibers come to be
found on almost every article of clothing, including
his underwear?

»Why did no one see him alive or hear the fatal shot
in the park?

¢ After such a violent death, how did his bady com-
pose itself into such a neat acrangement?

* Why was the fired bullet never found?

KEYS NOT FOUND
To all of this add one more: the unusual circum-

stances of discovery of the keys to Faster's Honda.

According to official accounts, the car keys, as well
as other personal keys, were found in Foster’s packets
at the morgue, but only after White House officials
arrived to identify the body and well after his pockets
had already been searched fruitlessly at Fort Marcy
Patk by a park police investigator.

The repart of former Special Counsel Robere Fiske,

of a suicide at the park— states innocuously and with-
out detail: “The keys ta vhe car were found in Fosters
"

Typical of the Fiske report, it incorrectly implics the
Leys were found during the investigation at the park
while failing to describe the strange circumstances of
their discovery.

Senior police investigator Cheryl Braun told the FBI
that whilc at Fort Marcy “she observed Officer (John)
Rolla check the pants packets, both sides and rear, in
an cffort 1 find identification or a possible suicide
note.”

Police officer Christina Hodakievic also tald the FBI
she saw Rolla check all of Foster’s pockets.

Rolla, the lead investigator, deseribed the results of
his search of the pockets at Fort Marcy in a Senate
Banking Committee depasition: “I searched his pants
packets. I couldn’t find a wallet or nothing in his
pants pocket.”

Foster’s wallet and other personal effects were found
in his Honda but no key's were found.

The police then allowed Foster's body to be placed
in 2 body bag and maved shartly after 8 p.m. by
ambulance to Fairfax County Hospital morgue.

MORQUE SEARCH

The park police said they became puzzled about the
absence of keys and decided to go to Fairfax Hospital
to re-check the pockets. Arcund the same time,
Associate White House Counsel William Kennedy
and White House aide Craig Livingstone had gone vo
the hospital's morgue t identify the body.

Braun said when she re-checked Foster’s right front
pants pocket she found car keys.

Records show Braun found two sets of keys in a
pocket that had already” been searched by Rolla at the
park—one ring contairing the car keys and the other
conuaining four door and cabinet keys. ‘

“It sounds fishy,” former New York City Police
homicide expert Vincent Scalice said. He added that if
police had theorized Fostcr had driven to the pack w0
shoot himself but didn't find the key to the Honda “ic
should have immediacely aroused suspicion at the
scene.
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ing in examination and reconsrruction of scemes
where suspicious deaths have occurred.

Pack police indicated they believed they had over-
looked the keys and went to the hospital to re-check
the packets.

Scalice said chat doesnt add up. “You would want
to re-scarch the death scene first, to see if they were
thrown or dropped somewhere,” he said, especially
“since Foster’s eycglasses were found 19 feet from
where his head lay.” '

Fiske said the eycglasses “hounced” through thick
foliage. But Scalice and two other experts deter-
mined it was physically impossible for the glasses to
have been thrown that far after the shot was fired.

Records show the police did nox search for the keys
at the park again but instead wept directly o the
hospital.

“Without putting your hand in the front pocket,
two sets of rings should have been bulging from the

pocket,” he said.

He also said the pants should have been stretched
as his body bloated in the summer heat, making the
metal keys more apparent.

Justa freak occurrence?

A “Citizen’s Independent Report” compiled by
Hugh Sprunt, a Texas-ba:ied accountant who began
investigating the death a: an avocation on internet
bulletin boards, details dozens and dozens of discrep-
ancies, induding the ope involving the keys, appac-
cpt in official documents.

“The sheer number of unusual circumsrances and
freak occurrences defy mathemarical probability,”
Sprunt said, adding thai the official suicide story
“docsn't add up.”

Sprunt’s repors is offered as a public service at cost
from Bell-Jean Prinsing in Maryland at 301-864-
6882. '
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A Special Report on the Vincent Foster Case

Who Broke the Story First?

"The Search for the Bullet

BY CHRISTOPHER RUDDY
in the Pittsburgh Tribune-Review on August 6, 1995

“Starr’s staff plans ta have the FBI conduct another search for a bullet at Fort
Marcy. Two previous searches, first by the Park Police and then by the FBI under
Fiske, didn’t find the fired projectile—one of many nagging inconsistencies with
the Foster-death scene.”

Travelgate Documents

Withheld

By CHRISTOPHER RUDDY
in the Pittsburgh Tribune-Review on March 29, 19985

“. . . inventories provided by the White House of files in Foster’s office list no
files relating to the White House Travel Office.

Because Foster was heavily involved in the Travel Office brouhaha—even men-
tioning it in his alleged suicide note—congressional investigators believe the omis-
sion of such files strongly indicates that the documents had been ‘sanitized’ before
the official inventories were compiled.”
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Pltisburgh Tribune-Review

Police Failed to Find Keys to Foster’s

Car at Park

By Christopher Ruddy
FOR THE TRIBUNE-REVIEW

WASHINGTON—If Vincent Foster drove his car to

Fort Marcy Park to rake his own life, why didn’t

police find Foster’s car keys in his packets at the park?

Questions about the late deputy White Housc coun-
sel’s unusual and sudden death continue to nag
Washingron's political establishment.

Both House speaker Newt Gingrich and powerful
Banking Committee chairman Sen. Al D’Amato have
suggested serious, unanswered questions remain as to
whetber Foster died in the suburban roadside park
where his body was found.

Reports in the Tribune-Review, as well as a report
by two former New York City homicide investigators,
have suggested Foster may have died clsewhere and
his body moved to the park.

Among the questions are the following:

*Why was no soil found on his shocs or clothing,
even though Foster was alleged to have walked more
than 700 feet through the park from the parking lot
to the spot he was found? '

« Why did the FBI omit any mention of grass stains
that should have been apparent on his shaes?

*How did multi-colored carper fibers come to be
found on almost every article of clothing, including
his underwear?

* Why did no one¢ see him alive or hear the fatal shot
in the parl?

¢ After such a violent death, how did his body com-
pose itself into such a neat acrangement?

* Why was the fired bullet never found?

KEYS NOT FOUND

To all of this add one more: the unusual circum-
stances of discovery of the keys to Faster's Honda.

According to official accounts, the car keys, as well
as other personal keys, were found in Foster’s packets
ax the morgue, but only after White House officials
arrived to identify the body and well after his pockets
had already been searched fruidessly at Fort Marcy
Patk by a park police investigator.

The repare of former Special Counsel Robere Fiske,

€00

of a suicide at the park—states innocuously and with-
out detail: “The keys ta the car were found in Fosters
pocket.”

Typical of the Fiske report, it incorrectly implics the
keys were found during the investigation at the park
while failing to describe the strange circumstances of
their discovery.

Senior police investigator Cheryl Braun told che FBI
that while at Fort Marcy “she ohserved Officer (John)
Rolla check the pants pockets, both sides and rear, in
an cffort 1o find identijication or a possible suicide
note.”

Police officer Christina Hodakievic also told the FBI
she saw Rolla check all of Faster’s pockets.

Rolla, the lead investigator, described the results of
his search of the pockets at Fort Marcy in a Senate
Banking Committee depasition: “I searched his pants
packets. I couldn’t find a wallet or nothing in his
pants t.”

Foster's wallet and other personal effects were found
in his Honda but no key's were found.

The police then allowed Faster’s body to be placed
in 2 body bag and maved shartly after 8 p.m. by
ambulance to Fairfax County Hospital morgue.

MORGUE SEARCH

The park police said they became puzzled about the
absence of keys and decided o go to Fairfax Hospital
to re-check the pockets. Around the same time,
Associatc White House Counsel William Kennedy
and White House aide Craig Livingstone had gone w
the hospiral's morgue t identify the body.

Braun said when she re-checked Foster’s right front
pants pocket she found car keys.

Records show Braun found two sets of keys in a
pocket that had already been searched by Rolla at the
park—one ring contairing the car keys and the other
connaining four doot and cabinet keys. '

“It sounds fishy,” former New York City Police
homicide expert Vincent Scalice said. He added that if
police had theorized Fostcr had driven to the pack w0
shoot himself but didn't find the key to thc Honda “it
should have immediacely aroused suspicion at the
scene.”
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ing in examination and reconstruction of scenes
where suspicious deaths have occurred.

Park police indicated they believed they had over-
looked the keys and went to the hospital to re-check
the packets.

Scalice said that doesnt add up. “You would want
to re-scarch the death scene first, to see if they were
thrown or dropped somewhcre,” he said, especially
“since Foster’s eyeglasscs were found 19 feet from
where his head lay.” .

Fiske satid the eycglasses “bounced” through thick
foliage. But Scalice and two other experts deter-
mined it was physically impossible for the glasses to
have been thrown that far after the shot was fired.

Records show the police did nox search for the keys
at the park again but jnstead wept directly to the
hospital.

“Without putting your hand in the front pocket,
two sets of rings should have been bulging from the

pocket,” he said.

He also said the pants should have been strerched
as his body bloated in the summer heat, making the
mexal keys morc apparent.

Just a freak occurrence?

A “Citizen’s Independent Report” compiled by
Hugh Sprunt, 2 "[exas-baied accountant who began
investigating the death a: an avocation on internet
bullctin boards, details dozens and dozens of discrep-
ancies, including the ope involving the keys, appac-
cpt in official documents.

“The sheer number of unusual circumstances and
freak occurrences defy mathemarical probability,”
Sprunt said, adding that the official suicide stary
“docsn’t add up.”

Sprunt’s repors is offered as a public service at cost
from Bell-Jean Prinsing in Maryland at 301-864-
6882. ‘
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A Special Report on the Vincent‘ Foster Case
Reprinted from Pittsburgh’s Tribune-Review

Saturday, August 19, 1995

AAA tAA A3

D’Amato Admits Questions Remain
about Death of Vincent Foster

By Christapher Ruddy
FOR THE TRIBUNE-REVIEW

In an apparent about-face, Sen.
Alfonse 1Y’Amato, R-N.Y., chair-
man of the Senate’s Special
Whitewater Committee, novw says
"there are some open questions”
relating to the death of Vincent
Faster that will eventually be
reviewed by his commitgee.

Fusiat, then depucy Whice [Iouse
Counascl, dicd just over ewo years
ago of a gunshot wound to the
head, according ta the 1.8, Park
Police.

“There is no doabrt the inirial
investigation was botched,”
D’Amato told Chadie Rose, cridciz-
ing the park police’s handling of the
case on Rose’s narional television
program carlicr this week.

“His clcmllins was contaminaved.
The question as to, Where did he
die? 1)id he have various stains on
his clothes that would indicate that
maybe the body was moved2”
D’Amaro said.

D’Amaiato’s comments directly
challenge che report of Special
Counsel Robert Viske, who con-
cluded Foster commirtted suicide in
Fort Marcy Pack. D’Amato had pre-
viously accepted the Fiske report
without criricism, and endorsed ius
conclusions after Scnarc hearings
last summer.

’Amaro tald Rose that his
“strong feeling™ was that Foster

killed hivuself, but he had rcserva-

tions about where and when Foster

died.

“There scem 1o be a number of
questions that have been raised by
some people, some who have exper-
tise, that heve not been answered,”
D’Amaco said.

Earlier this week. D’Amato was
alic: on WABC’s Bob Gragu talk
radio pro romoting his ncw
book 50»35& Pagﬂ, and Poglt'tit:. and
reiceraied his concerns, adding that
“it is my intent to raise the various
guestions that experss and others
biave raised” on the case.

D’Amaro cited for Grant’s listen-
ers some of his questions:
¢ “Did (Foster) die in that position?

Wias he dragped there? Was he car-

ried there?™

« “Whart about grass stains and
other kinds of evidence thar might
be found on his dothing or on his
shoes?”

* “Morc particularly; what abouc
powder burns? What about the
gun? And the manner in which
the pun was held? And the man-
ner in which the gun was found?™
Most rccently, Foster’s death has

been under review hy Independent

Counsel Kenneth Stare. D'Amato

s3id he will await Scart’s geport and

“then we will revicw and raise these

tions.”

1’Amara’s comments further
undermine Piske's report that has
been challenged by two top New

York Ciry homicide investigators
who reviewed the case for the
Western Journalism Center, 2 noxn-
profit arganization thav supports
investigauive reposting. The investi-
ators found “overwhelming evi-
nce” that Foster’s body had been
transporeed to Forc Marcy Patk,
and that a 1913 Colc revolver had
likely been placed in his hand.

D’Amato’s questions about the
case come on the heels of similar
comments made by House Speaker
Newt Gingrich, who last month
said hic was uot convinced Fosser
commitred suicide.

Both Republicans shate wide pub-
lic snpparr for their views.
According to a recenr Time/CNN-
pull, G5 perceas of the country has
nor accepted the governments rul-
ing of suicide (20 percent of
Americans believe Foster was mu-
dered. 45 perceat arc not surc. 45
perxcu believe the administration
cogaged in & cover. up of the death.)

. - - Question after question after
question about Foster. and what
happened there (x¢ Foue Marcy
Park) have not been fully
answered,” Cingrich said on Crant’s
New Yark ralk radio program.

Gingrich larer told 3 mcctiuyg of
Washington seportczs that “dhore is
plausible reason to question
whether or not it was suicide.”

According ta a member of
Gingsidt's stafl who asked not ¢o be
identified, Gingrich is serioucly pur-
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suing the matter and bas passed on a
list of issues o the Government
Reform and Oversight commiuee,
headed by Rep, William Clinger, R-
Pa.

Gingrich requesced that Cliager
locate 2 member of the committee
with expericuce a3 & prosecutor o
dctermiae if hearings arc warranted.

According to the staff member,
Rep. Steven Schiff, R-N.M., was
selected for the rask jusc before
Cougress went un recess and has not

b?\m a review of the case.
chiff, vice-chairman of the
Government Reform Comumittee, is

a veteran prasecuifor, having served
eighc years a5 a district attorney in
Albuqueryuc.

Schiff, through his spokesman,
said he couldn’t comment on the
matter.

Clinger has been 3 stauach sup-
purced of the Fiske reporc. Last year,
when Rep. Dan Burton took the
House floor to eriticize the Fiske
report on Fosters death, Clinger’s
olgee hastily issued its own report in
support of Fiske.

Recently, Clinger has become a
vocal critic of thase who have ruised

questions about the case, 2ad last

month appeared on ABC’s Nightline
to debunk issues raised by crities.

For example, Clinger said multi-
colored fibess found all over Foster's
clothing, including his undcrweas,
were simply the result of Foster’s
clothing having been mixed rogether
in the same evidence bag.

The FBI Jab report contradicus
Clinger, indicating the FBI reesived
the evidence in separate bags
grouped as follows: pants and belr;
shoes and socks; jacket and tie. The
underwear and dress shii wete uot
ideacificd. -

nAn ronn A
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Interview with Sen. D'Amato ra: Vincent Foster, Augqust 14, 1995

CHARLIE ROSE: What have you learned about Vince
Foates’s suicide that in instructive to you about what hap-
pened?

Sen. ALFONSE D'AMATO: [ have to tell you at *his
point I am waiting for the specia! prossrutor to conclude
his review. There’s no doubt—

CHARLYIE ROSE: Thins ia Xen Starw.

Sen. ALFONSE, I'AMATO: Yes, Ken Starr. There is no
doubt that the initial investigation was botched, The
autopsy was hendled peorly. His clothing was con-

{aminated. The auestion as to where did be die, did he

have variows atejan gn his clothes that weuld indicate that
mayhe the body was moved, et catera. That's anfortunate,
Is pnfartunate that we dido’t have the beot forensic
people in thexe immediately. And F've come to a conclunion
that no matter what delermination ia made, as a recult of
the initial bungling by the Washington, D.C. Coroner’s Of

fire W teryna of nae BMMING SN Ins hent, the RRY—. mitvaly
to work with the Park Police, that yau’re always going to
have people raising goestions. But we're going to wait for
Ken Starr, the special progecutor, to give us his yeview he-
Tore, before wa bagin to—

CHARLIE; ROSE: But yon two are cooperating.

Hen. ALFONSE DAMATY): We're cocperating in this
manner: We have sgreed not o Jjvat go plunging in unti)
e has an opportunity fo examine all the witneaves he
wanta first. And at this point now, we're going to begin to
pick up the pace hecause we owe it to the American people,
and we nwe it to the Clintons to do this job expeditionaly —
thoroughly, but expeditiously.

CHARLIE ROSE: Al right. Let me alay with, with the
Whitewater and this point, oo, Have you— you have aaid
on the record that there’s no question in Your mind that it
Wi9 & suicide. ’

Sen. ALFONSE D'AMATO: The facts indicate that,
notwithstanding that there waa a, a batched thing in there.
The farts from come of the people ['ve spoken to, But were
going to look at this not in a public way, but in terma of

=meating with the experte, looking at them, reviewing the

ot
c

evidence. And a? this paint, my, my strong feeling in that,
that iv was a anicide.

CHARLIE ROSE: Any question in Your mind as to where
i¢ took place and when? .

Sen. ALFONBSE I’AMATO; There seem to be & number
of queations that have beon raised by some people, sams
who have expertise, that have not been snswared. And I'm
going bo look ta see— I think that whilo I— and peopls
bave indicated to me, experta, thai, that the suicide was
committed at the place indicated, there are o number of
questions that X think we should resolve to try to—
CHARLIE ROSE: Like what?

Sen. ALFONSE D'AMATO: ~-minimize the doubts.
CHARILIE ROSE: Like what?

Sen. ALFONBE IYAMATO: Web, for example, the Jack
of, of graxa atains or, or materinls that you would find un-
dex his shoes that indicated that he would have walked to
this place. There ia & question of, of the, the position that
the gun was found in and whether or not it wonkl have
been found in, in the manner indicated. There's a question

. of, of some other kindy of Torensic evidence, and I don™

want to get into graphic detail — powder burns, et cefera,
And so ) think that cortainly weo owe it o moke a review,
but not in a ghoulish manner, ] don’t even think we have
10 use a public foram to try to naticfy ms many of these
questions as poasible.

ROSE: Any question, though, that a rea-
sonnble pergon— do apy of the thie queations you have
heard, would they lead a reasunnble person to question
where this suicide teck place?

Sen. ALFONEE D'AMATO: Charlie, hecausa of the. inj-

tial r?um-e af the coroner's office to conduct thia investiga-
tion in the manner that it should have, there are rome
open gneaﬁma.

- — ey o — -

FOIA # nbné (URTS 16306) Docld: 70105096 Page 132

CR/0Z/RO

07:11

LOL8 TZZ Tock.

TASNNOD JIANI

24 D10 ¢+«

800/200



SB1 2Z1 dvé¢ DEBBIE GERSHNAN Page B82

-2

Bs VIR FAX

5Z;

$8/18/95 2B

idond

102:31  FaX

08/18/8%

sen. D'Amato's Comments Re; Vincert Fcaster on WABC's Bob 3rant

Program,

CALLER:

D'AMATO @

CALLER:

D 'AMATQ:
CALLER:

D’'AMAYO:

Aaguss 15, 21995

HELLO BOB AND SENATOR O'AMATO -~ 1T'S AN HONOR. SENATOR, TWO
QUICK QUESTYIONS [F I COULO. LAST FRIDAY'S WALL ST. JOURNAL
EDJITOR JAL PAGE STATED THAT ALL PHONE. CALLS TO AND FROM THE PRES-
TDENYIAL JETS, LIKE THE ONE HILLARY CLENTON WAS ON THE AFTERNOON
VINCE FOSTER DIED - REPORTEDLY THOSE CALLS ARE LUGGED AND TAFE
RECORDED. .FIRST, 1S THMAT TRUE, SENATOR7?

WC'RE LOOKING INTO THAT RI1GHT NOW 7O SEE MHETHER OR NOT THOSE -
CALLS ARE LOGGED AND TAPE RECOROED — THAT'S NUMBER ONE. SECOND,
THERE SEEMS TO BT A VERY REAL 1SSUE A5 IT RELATES 70 WHETHER OR
NOT MRS. CLINTON WAS ON AN AIRFLANE WHEN THE FIRST CALL WAS

MADE. MAGGIE WILLIAMS TEST(FIED THAT THE FIRST LADY CALLED HER

WHEN SHE WAS ON THE AYRPLANE. HOWEVER, THAT PLANE TOUCHED OOQMN AT

8:40 AND THE PERSON WHO FIRST INFORMED HER ABOUT VINCENT FOSTER'S
DEATH CALLED HER AT ABQUT 9 OYCLOCK, WHEN SHE WAS IN LITTLE ROCK
AT THE TIME. AND THAT WAS MACK MCLARTY, THE CHEIF OF STAFF. SO0
THERE®S AN INCONSISTENCY AND THAT'SY ONE OF THE REASONS WE'VE
ASKED FOR THE PHONE LOGS QF THE RODHAM HOUSE - HILLARY CLINTON'S
MOTHER 'S MOME, THE PHONE LOGS FRAOM MAGGIE WILLIAMS - HER CHEIF
OF STAFF, AND THEMN ALSO0 SUSAN THOMASES — HER FREIEND AND LAWYER
VMO SHE SPOKE TO THAT NIGHT AND THEN WHO BARRAGED THE WMATE
HOUSE WITH ABOUT 1h OR 75 CALLS OVER THE NEXT DAY AND A HALF.

WELL, 1 HOPE YOU DO GET THOSE LOGS. R THINK [T WOULD BE INTER-
ESTING. SECONDLY SEMATOR, ACCORDING TO A RECENT TIME/CNN POLL
65% OF THE AMERICAN PFOPLE ARE NOT CONVINCED THAT VINCENT FOS-
TER COMMITTED SUICIDE. .
NO, IT'S 20%.-

NO, THAT - 20% RELIEVE IYT WAS MURDER.

QH, O K.
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CALLER: AND ANOTHER - ) BELIEVE IT wa

DTAMATO:

S 45% AREN'T SURE. ARE YOU CON~
TENT TO LEAVE THIS KIND OF QUESTION MARK HANGING OVER THIS CASE?

YOU HAVE [T IN YOUR POWER TO DPEN. IT LP AND ANSHER ALL THESE
QUESTIONS - WHY NOT DO THAT?2

NELL, LET ME TELL YOU WHAT WE'RE DOING RYGHMT NOW - AND Y MEN-
TIONED IT ON TME CHARLIE ROSE SHOW LAST NIGHT. WE ARE WAITING
FOR THE SPECTAL COUNSEL TO COMPLETE HIS REVIEY OF THE DEATH OF
VINCENT FOSTER. AND THEN, IT IS MY INTENT TO R

» BECAUSE THEREg 'S
ND DOUBY THAT THE INETIAL INVESTIGATION WAS TERRIBLY BOYCHED.

THE CORONOR'S OFF ICE IN D.C. CONTAMINATED FOSTER'S CLOTHING.
THEY WERE NEVER ABLE 7O MAKE - AND GET THE KIND

NECESSARY AS [T RELAVED TO — YOU KNOW - DID ME 0
POSITION? WAS HE DRAGGED THERE? WAS HE CaRriEeD THERE? WHAT
ABOUT GRASS STAINS AND OTHER KINDS OF EVIDENCE THAT MIGHMT BE
FOUND ON HIS CLOTHING OR ON HLS SHOES? MORE PARTICULARLY,

WHAT ABQUT POWDER BURNS® WHAT ADOUT THE GUN? AND THE MANNER
IN WMICH THE GUN WAS HELD? AND THE MANNER [N WHICH THE Gun
WHAS FOUND? SO THOSE QUESTIONS - AS A RESULT OF NOT HAVING

THE KIND OF FORENS1C EXPERTS TMERE - IN DOING THIS, UNDERTAKING
THIS INVESTIGATION - REALLY ARE UP IN THE AIR AND PROBABLY WILL
NEVER BE SATISFACTORTLY ANSHERED TO MANY, QECAUSE ONCE YoQuU
GOOF UP THE INITIAL INVESTIGATION, THERE'S NO W

AY TO RECONST]-
JUTE IT. BUT WE'LL TRY 70O DO THE BEST WE CAN AND WE ARE GOING
TO RAISE THOSE QUESTIONS. ) DON'T BELIEVE THAT AT THIS POINT

WE SHOULD DO T PUBLICLY - BECAUSE 'R GONNA TAKE THE SPECIAL
COUNSEL'S REPORTS AND THEN WE WILL REVIEW AND RAISE THESE
QUESTIONS. AND THEN MAKE A REPORT ON IT.

ENY OF CALL '

“0TAL P.@1

08/17/95 11:37 TX/RX NO.1691 P.001
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Once Again,. ,
Chris Ruddy Was
Right and First

Today, Independent Counsel Kenneth
Starr Indicted Jim and Susan
McDougal. Here’'s Ruddy’s report of
August 3 from the Pittsburgh Tribune-
Review breaking the news that the
McDougals would be indicted this .
month and glving specific details of
the Indictment—all of which turned
out to be highly accurate.
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A Special Report from the
Pittsburgh-Tribune Review

Thursday, August 3, 1995

Indictments Against Former
Clinton Partners in Offing

By Chiristuplicr Ruddy
RNR THE TRIMITNE.RFVIF®

LITTLE ROCK—Indictmeats
egainst Jim and Susan
LicDou.g:l, former Whitewater
partners of President and Mrs.
Clinron, are !mminenr, accord-
ing to a source close to the
investigation.

Rarring any lasr-minnte plea
agreement, Indepeandent
Counse] Kenneth Starr plans 1o
hand up indictment papers
before his Little Rock grand
jury. which the source said
“could be in days, bur ernuinly
this month,”

The McDougals will be
indicred for financial dealings
telated 1o David Hale. Hale’s
Lirde Rock finanee company,
Capital Management Services,
defranded rhe Nmall Knsiness
Administration by improperly
piving loaus allocated for disad-
vantaged and minority- owned
businesses to friends and busi-
ness parrnets. :

Hale enrered into a plea
arrangement with the original
Whitewater prosecuror Special
Counsel Robert Fiske, last year.
Sources ia buil Fiske’s wud
Starr’s investigation say Hale
has heen a credible, cooperating
figure in the probe.

e mzin indiccment against

MeDougal is very tenuously

linked with Whirewnrer, the 50-
50 partnership to develop 230
acres of land ln Northern
Askansas that the Clinvons and
MeDougals began in 1978,

The indictment against
McDougal will center around
his ownership of Madison
Guaraaty Savings and Laan
Association which failed in
198Y, costiag taxpayers more
than §60 million.

The indictmear will allege
that McDougal provided a loaa
to Hale’s business parrner as a
front man for the benefir of
Halv’s compauy aud
McDouga!’s bank.

According to the source, Hale
rold federal investigators that
the Madison loan was part of 2
scheme to dofrand the SBA by
artificially inflaving his compa-
ny’s assets to give lnans to
friends and ascociares, as well as
cover bad loans made by
Madison Guaranty:

One beneficiary of Capiral
Management’s loans was Susan
MDougdl, whose Linde Ruck
advertising firm, Masser

ing, seceived a $300,000
loan. The Joan was never paid
back and published repores
iadicate some of the money
made its way into Whitewarer
accounts.

The source said a rcport in
the Arlkansas Democrat Gazerte
on Ang. 2¥, 1994, denailing

McDougal's sransactions with
Capital Management, closely
mirTors the scheme to be pre-
seated in the indictment

papers.
The August Demacrar
Gazetre article elaberated on a

serics of ransactions in 1986
among Halc, onc of his busi.
ness partners, McDougal and
others.

According vo the newspaper,
Hale and his pareacr boughe
and sold a resrauranr they joint-
ly owned in Sherwond. Ark.,
increasing the properry’s value
artificially, Using improper
end favorable appraisals,
McDougal’s Madison Guaranty
loaned Hale's business partner
$825,000 w buy the reucan
from Halc.

Hale then took a significant
poruon of the proceeds from
the sale and pur them inco his
company to be used to qualify
for Pmaz;:hing SBA fu:xlds of
£500,000 or mare.

Hale used this new supply of
vapital, aud SBA wacching
funds, to cover bad loans made
by Madison Guaranty befare
bank examiners conducted an
audic

Though Starr is said 1o favora
plea agreement, saurces clase to
the probe doubt that a plea

ement will be seruck since
the McDougals are demanding

£00/€00[
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A Special Report from the
Pittsbu rgh Tribune-Revie

Slll'lday, Allgust 3, 1996

o adpatiy - o

Clinton Indictments Unlikely

By Chelstopher Ruddy
FOR “THE ‘I'RIBUNE REVIEW

LITTLE ROCK. Ark.—Chances
are slim chae Independent Counsel
Kenneth Starr will indict Bill of
Hillary Clinton as a result of the

Whitewater probe, sources close to -

the inquiry have told the Tribune-
Review.

Starr, passing the first anniversary
of his appointment this week, has
found litde substantive evidence
linking the Clintons to wrangdoing
relating to their Whitewarer parn-
nceship, dealings with Madisan
Cuaranty, or possible obstruction
issues in Washingzon.

"At this time, it would take some-
one like (Jim Guy) Tucker or the
McDougals w0 iy, sad teatily,
sgainst the Clintons,” one sourec
s3id, which would then allow prose-
curars to “move up the food chaig,”

Clinton’s main accuser has been
David llale, who maintains that
Bill Cliaton pressured him inro
making a fraudulene $300,000
Small Business Administration-
backed loan to Susan McDougal.

While ackaowledging Halc has
been 2 credible witness, a member
of Ntarrs ream said “Hale versus the
presidens §s not going o Oy," indi-
cacing morc substantive cvidence
wonlﬂ bave to be forthcoming 1o
present to a grand jury:

lem n}u.:hcs. critical of Searr’s han-

g, ol the wvestigadug, suppest
the long delays in Staces mﬂ#
ting up to specd whem the Robert

Fisko investigation lcf off, the mis-
handling of Webscer Hubbell’s plea
agreement and the prablems in the
Washington end of the investiga-
tou—highlighted by a wajor 1¢8ig-
nation—heve all impeded a swife
resalution of the case.

Starr's indictment of Arkansas
Gov. Jim Guy Tucker and assoclates
in Juue were wore diau six wowehy

behiad the schedule sce by Special

Hardin, last Scptember, sccording
to severil Whicewatsr prosecutors.

Hardn, a seasoned farmer
Housto.a assistant districe attorney
who was pamed Texus State
Prosccuor of the Year in 1989, was
hired by Fiske as his lead trial prose-
onrar.

Hardiin was to have tried Hale for
usivg Lis company, Cupital
Mapagemear Services, to deofraad

e

Counsel Pickes staff, which had . the SEA

planned a series af indicrments for
the fall of 1994,

Conu:g 10 sowme cxpelzlal.ious,
Tucker has not sought a p & sgroe-
menc behind the sef:es a5 he awaits
a decision on his motion ro have the
indictments thrown out, claiming
Starr had uo jurisdicion 1o iudic
him. Stacr’s staff is confident they
will win the motion. Prosecatore
also doubt Tucker would be cooper-
ative under any circumstances.

The McDouguls have dewauded
full immunicy for a plea
which is unacceptable to Starr.

Fven if the Mclangals were ro
testify against the Clintons. sources
say, their credibility as witacsses

be seriousl

Sources also suggest that getting
individuals to cooperate in the
futuze may be lesy than fruiful
becanse of the mishandling of
Hubbell’s plea and the troubled
investigalion in Washington.

FIRST RESIGNATION

The first major palicy dispute in
Scarc’s saalf led co the resignation of
his chicf trial counsel, Ruasell C.

Bur Hale enrered into a plea
agreement with Fiske early last year.
Iacdin cemained on the staff to uy
the acx major case.

With Fiske’s ouscer in August
1994, Hardin was one of rwn proce-
cutors to conrinue with Starr's
inquity, und had wgreed w ey the
probe’s mext major targer, former
Associate Attorney General
Hubbell

“Rusty’ (Hardin) wanted to go in
with big; puns againse Hubbell, o
nail him since the e was aireighe
and show others we wereq’s fooliag
araund,” one prasecutor familfiar
with the events in Starr's scaff Lase
year said.

Starr’s scaff had ptepared a 38-
count indictment against Hubbell,
accordirg to one soucce. Hubbell
cutered juto a plea ugrecniens in
Deccember, s aring himself “an
extremely embarrassing trial,” 5
prosecutor siid,

As parnt of the agreement, Hubbell
was chaiged on two gouars of mail
fraud anrta: evasion; that entailed
a4 21-27 monrh rerm in federal

£€00/200
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prison, which could be reduced if he
cooperated with the independent
counsel (under sentencing guide-
lines, Hubbell’x prison rerm wauld
be the same for rwo counts or 38).
STARR OVER ANXIOUS

Hardin had argued for Starr to

play “bard vo_ger” with Ilubbell,

o was seen as the first major taz-
get of the investigation, and one
that could link the Clintons to
wrong-doing in both Washington
and Arkansas, sources said.

Hardin had successfully hundled
the plez agreement with Hale, whea
prosecutors went down to the wire
to begin trial proceedings before 2
plea agrcement was scruck. The
agreement was struck only after
Hale had been debriefed for two
weeks by investigators “as ro whar
he knew and whar he could give
prosecutors,” a prosccutor familiar
with Fiske’s probe said.

Instead, Starr, who had no experi-
ence as 4 prosecutor. and who
served as federal judge and a well-
regarded Justice Department offi-
cial, was over anxious to get
Hubbell’s and did not rigorous-
| ly debrief him hefare entering inro

the agreemeat, two prosecurars
familiar with Stacd’s probe told che
Tribune Reviow.

The process of agreeing w0 2 plea
“should be structured sa the defen-
dant has an overwhelming need to
tell whar be knows,” one prosecutor
said, lamenting thet that had not
been the case with Hubbell.

“If Hardin had argued for this,
he'd be exactly righe,” Thomas
Scosza, a former fedetal prosecutor
and lecturer of legal ethics at the
University of Chicago, said.

"Tzhplcauy 4 prosecutor wants to
flip e smallest fish, the peoplec at

the bottom liks an offics secretacy,
to get higher ups,” Scorza
explained, “Butr Hubbell was a big
fish, so a prosecutor figures he’s
going to be disinclined o give infor-
mation. Ic’s really importaat to
hammer him at the cardy stage when
the person is most vulnerable.”
Scorza said that Starr could have,
for example, tried to find additional
charges, such as perjury, to Increase

scatence timic, and use chis as an
additional lever.

Going easy on Hubbell though he
failed to cooperate “is a sign to oth-
ers not yet charged that the prosecu-
tor is going to roll over, that you
don’t have to cooperate,” Scorza
said,

Another source in the Starr probe
hus disputed that Hardin left over a
disagreement about dealing with
Hubbell, and suggested he resigned
solely because he was not allowed to
choose the prosecutors handling the
day-to-day case before the grand
jusy:

Hardin, in private pnc:ice in
Houston, declined to comment oa
the matrer, bur did say be resigned
several months eatller than plaaned.

At ITubbell’s scnicnciag ia June,
Srarr songht no reduction in seo-
teacing, which was an indication of
Hubbell’s lack of cooperation.
According to several sources,
IIubbell provided no information
that will lead w0 additiona! indict-
ments,

Oge gm&ccutot pointed aut that
Sarr’s handliag of the Washington
sidc of the investigation may also
have beea a roadblock ro coopera-
cion from Hubbell and other wit-
nesses.

Last Muarch, Associarc
Indcpendent Counssl Miqucl

Rodtig(:i:z r:sig;::ld after cll“ was

apparently s in conducting,

wphpat he f’e..ltt{:s e full probe inte

Vingent Foster’s death.

“Hubhell’s prabably 2 lor mare
Fordedd about whae happ.cn:d”with

‘oster than serving-i-prison,” onc
prosccutor suggested.

After 3 year of investigation,
Starr's affice had came np with no
indiccment on the Washingron end
of hLis pube, wud has shown uo
intcrest in “flipping” lower-level
officials over apparent problems in
testimoriy and evidence.

In other developments related to
Stacc’s wivestigatiou:

» Forensic scicatist Henry C. Lec is
currently on hiatus from invesci-
gating aspects of Faster's death a5
he corsules for the O.]. Simpson
defens: weam. Lee, who heads (i
Coanccticut statc crimc lab, hay
receatly visited Fort Marcy Park in
a suburb just ourside Washington,
the siic where [oster’s body was
found

* Starr’s seaff plans to have the FBI
conduc another search for a ballet
at Forr Marcy. ‘Iwo previous
searches, first by the Park Police
and ten by die FBI wider Fiske,
didn’t find the fired projectile—
one of many ing inconsisten-
cies wirh the Fosrer-death scene.

» Srarr’s Washington deputy. Mark
H. Tuolicy, plans (o resigu in
Scpecraber for a ncw position, as
the Wishington phase of the itves-
tigation winds down. =

o Starr has resisted ‘éfforts by the
White House w isyue 4 1eport un
Fostec's deuth, as Fiske did in Juac
1994. He will wait until the end of
his Whitewater probe, a source
said.
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A Special Report from the
Pittsburgh Tribune-Review

Tuesday, January 9, 1996

'Did Clinton Counsel Take Part

in Clean-up of Foster’s Files?

| By Christopher Ruddy
FOR THE TRIBUNE-REVIEY

WASHINGTON —-
Independent Counsel
Kennerh Starr’s grand jury
heard testimony earlier last
year suggesting that former
White House lawyer William
Kennedy took part in a clean-
up operation of Vincent
Foster’s Whitewater-related
files at the Rose law firm.

The testimony has taken on
increased credibility in light
of the relcase last month of
Kennedy’s notes of a
Washington meeting in the
fall of 1993 that some have
inrerpreted as suggesting a
need to “vacuum” or clean-up

such files.

Kennedy’s ex-wife, Gail, vold
Starr’s Washington grand
jurors in early 1995 thar dw-
ing the time when
Whitewater first became
prominent in the news, her
husband, then associate
White House counsel, had
taken an unusual trip home

from Washington to Little
Rock, according to a source
familiar with Starr’s probe.

At the time Kennedy made
the trip, Mrs. Kennedy had
not yet separated from her
husband. The
divorced in August 1994.

Kennedy, according to testi-
mony, told his wife that he
was taking a break to go
hunting in Arkansas, the
source said. Ar the time, Mrs.
Kennedy found that hard to
believe, considering her hus-
band’s pressing duties at the
Whirte House.

Under grand jury question-
ing she said she had other rea-
sons to doubrt the hunting
story, including knowing that
during part of the trip he was
at the Rose firm.

At abourt the time her hus-
band was on his “hunting
trip,” Mrs. Kennedy rold the
grand jury, she spoke with a
senior White House aide, also
from Arkansas. The woman
told Mrs. Kennedy in blunt
terms that her husband had

couple

not gone to Little Rock for
hunting, but instead was at
Rose cleaning up Whitewater-
related matters.

Mrs. Kennedy refused to
reveal the aide’s identity
under questioning from Brett
M. Kavanaugh, a junior pros-

ecutor for Starr, who, like

Starr is, handling a prosecu-
tion for the first time.

After completing her grand
jury appearance, Mrs.
Kennedy returned to
Arkansas, but was again
pressed, this time by Starr’s
then-deputy, Mark H.
Tuohey III, to reveal the
name of the White House
aide. She ultimarely did so
reluctantly, the source said.

Kennedy resigned from the
White House inner circle
Nov. 18, 1994. His notes
from a meeting dealing with
‘Whitewater-related matters a
year carlier became the focus
of an intense confrontation
recently between the White
House and Scnate Banking
Committee, which is probing
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the Clintons’ decalings.
Committee members sought
the notes over claims of arto:-
ney-client privilege.

The November 1993 meet-
ing took place with several
White Housc officials and the
president’s private lawyer,
David Kendall. Committee
investigators were- concerned
the participants may have dis-
cussed administration plans
to interfere with two federal
inquiries into Whitewarer-
related matters after Foster’s
death. .

The notes released. by the
White House last month
show Kennedy wrote:

Vacuum Rose Law fil:s
WWDC (Whitewater
Development Corporation)
Docs—
| subpoena
Documents—never go out
Quiedy?

Republicans interpreted the
notes to mean that partici-
pants at the meeting wanted

to sanitize or remove any
incriminating files relating to
‘Whitewater stored at Rose.

In a statement released by

‘the White House, Kennedy
said that the use of the term
“vacuum” in the notes
referred to an “information
vacuum” that had stymied
Clinton aides in assembling
data relating to the
Whitewater parmership.

tics by challenging Kennedy’s
* claims of privilege to have the

If prosccutors can prove thart
files were destroyed or con-
cealed from investigators as a
criminal probe was about to
begin, those who participated
could be charged with
obstruction of justice.

Starr has brought no indict-
ments on the basis of Mrs.
Kennedy’s testimony, or on
any such informarion relating
to the possible destruction of
Foster’s files from the time it
became apparent that a spe-
cial counsel was to be
appointed in early 1994.

Recently, the Tribune-
Review reported that Starx
was aware of the existence o
Kennedy’s notes, but did not
pursue basic prosecurorial tac-

notes released to his investiga-
tors.

Meanwhile, two Rose law
firm couriers, Jeremy Hedg
and Clayton Lindsey, testifie
before the grand jury in Litd
Rock in 1994. The courier
have stated publicly that th
shredded a box of documen
on Feb. 3—just after Robert.
Fiske’s appointment as speci
counsel—marked with th
initials “VWE,” for the lat
Vincent W. Foster. Foster, at
the Rose firm, and later the
White House, worked on
Whitewater matters for the
Clintons.

Foster, like Kennedy,
Webster Hubbell, and Hillary
Rodham Clinton, were all.
senior members of the Rose
firm—and all took senior
positions in Washington with
the new administration in

1993.

~ Kennedy left the White

House under a cloud, himself |

the focus of intense press

scrutiny for, among other

things, his involvement in the
so-called Travelgate affair.
Early in the administration,
Clinton functionaries sacked
the long-time staff of the trav-
el office, putting Clinton

' friends in charge. The White

House claimed the regular
travel staff was guilty of mis-
management and possible
fraud
Kennedy received a large
part of blame for the fiasco, |
especially after he was fin-
gered for summoning FBI
agents to the White House to
open an investigation into the
Travel office without proper
authorization from the Justice
Department or FBI officials.
Kennedy said at the time of

his resignation that he was

leaving to be closer to his chil-

dren in Little Rock.
Within months he also
rejoined the Rose firm.
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From: Kurt E. Johnson To: Kenneth Starr Date: 11/24/95 Time: 16:27:03 Page 1 of 1

CompuPros Unlimited
3040 Pattiz Avenue, @@ Long Beach CA, 90808

(310) 421-9437

To: Kenneth Starr

For Information Call: (310) 421-9437

From : Kurt E. Johnson

At: CompuPros Unlimited

Pages: 1

Fax Number :

Dear Mr. Starr,

| have followed the on-going investigation into Mr. Vincent
Foster's death for quite some time. It is my understanding
that the FBI is still searching for the bullet and has yet to
find it. | think it is safe to assume by now that they will not.

My question to you is: When are you going to FINALLY
examine the only remaining piece of physical evidence
left,being the body of Mr. Foster. What does a forensic
pathologist (Mr. Henry Lee) do w/o a body to examine? As |
recall from the Senate hearings, the head was not even
x-rayed due to faulty equipment that just happened to be
new.

Kurt E. Johnson, Concerned American Citizen

Cluerpagchby Lakinn FOIA # none (URTS 16306) Docld: 70105096 Page 145
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&WMJMM Center

FOR RELEASE: 9 A.M. THURSDAY, NOVEMBER 30, 1995

FOR MORE INFORMATION:
JOSEPH FARAH, EXECUTIVE DIRECTOR
(916) 852-6300

Reporter Files Suit Against Independent Counsel Starr

WASITINGTON - Reporter Christopher Ruddy und the Western Journsliim Center filed
suit today in federal court against Independent Counsel Kenneth Starr.

The plaintiffs, Christopher Ruddy of the Pittsburgh Tribune-Review and the Western
Journalism Center, a California-bascd non-profit organization supporting ‘mvestigative
reporting, bave sought relief after being denicd repeated requests by tbe independent
counsel’s office for Freedom of Information Act requests.

Ruddy and the WIC are seeking documents primarily relating to two closd federal
inquiries into the desth of the Deputy White House Counsel Vincent Fost:r. The U.S. Park

Police closed their case Aug. S, 1993, and Special Counsel Fiske offered liis conclusions
June 30, 1994.

The independent counse!’s office denied Ruddy’s request for 14 categories of documents
he is seeking released undey the Freodom of Informstion Act. Among the docurnents
sought are all handwritten notes made by interviewing FBI agents for Spe cial Counsel
Fiske's investigation. Such notes were used to create official witness statements that have
since been publicly released.

Sdm:qmdmmmm&emmqwhﬁdmuyofdﬁdmwim
statements uller their releass earlier this year. The first witness who disco'vered Foster's
body, the confidential witness, says the FB! badgered him into altering his staternent.
Recently, London’s Telegraph reported that another witness, Patrick Knowliton, said FBI
agents had “lied” in completing his statement. His statement says he could not further
{dentify a Ilispanic-looking man sitting ncxt to Foster’s car. He says he cun, und recently
assisted a police srtist in drawing s composite sketch. .

The independent counsel has also refuscd to release FBI lub reports on the analysis of
Foster's blood. Fiske reparted that the FBI found tace amounts of an anti-depressant and
valium in Foster's blood, while an earlicr analysis condusted for the Park Police said no
such drugs were detected. The first repart wss released by Fiske, but the 17BI lab report has
been omitted. Homicide expens also have said that it would be important to evaluate all

P.O. Box 2450 = Fair Oaks, California 956282450 * (916) 852-6300 ¢ Fzx (916) 852-6302
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muodbymemlhbmnﬂeoutduthby any nmicpoim‘l’heﬁntblood
analysis for the Park Police fuiled to do this-

“We have requested just simple documents that relate to closed investigations, and
doc:nnnu”mlt have sulready been relcased,” Ruddy explained. “Since thcll‘q»st:r_ story
began, authorities — ths Pk Police, Fiske and Starr have denied the 'pub‘l‘lc its right to
koow by refusing to relcase documents in a full and expeditious menner.

Jo Farah, executive director of the WIC, said the suit “was & reasonable action. It
se:s:the public interest to get as much informa jon to the press and public ” Faxsh said he
was baffled by Starr’s refusal to release documents, such as FBI notcs that should only _
parailel already rclcused official witness statements. “Jt gives the appesrancs m:t therc is
an effort to conceal and hide information that msy be potentially embarrassing.

Farah nuted Starr’s leckluster performance in prosccuting the case makes l_:

press inquiries ipore imperative, “It took ainc months before someone decided it would he
good to undthemlwimmvicwthepeoplewho live around Fort Marcy. [t took & year
before they realized the missiog bullet was a problem snd s new search was needed. It took

more than a year for his staff to subpoena key crime scene witesses. Wha's kidding
who7” :

Farah said the organization plaas to take the matter o the Supreme Court |f necessary.

(Copies of the complaint and FOIA correspondence are svailable upon request)

FOIA # none (URTS 1630868101408 05006 Fage 147 e PO "

10.8 TZZ 1058

M DT ¢ee TASNNOD JdHANT

IT:60 S6/0€/11



NS
18/25/95 89:51:88 V1A FAX

- 581 221 B?B? DEBBIE GERSHMAN

Page 881

From the Pittsburgh Tribune-Review
Wednesday, October 23, 1995

Experts Say Foster ‘Suicide’
Note Forged

By Christopher Ruddy
FOR THE TRIBUNE-REVIEW

WASHINGTON — At a press
conference in Washington today,
an international panel of forensic
handwriting experts — including
one from Oxford University —
will announce it’s findings that a
torn note, said to have been
Vincent W. Foster Jr’s “suicide”
note, is a forgery.

Strategic Investment, 2 Balti-
more-based financial newsletter,
and its editor, James Dale
Davidson, have called the confer-
ence to issue the written findings
of three experts that analyzed a
copy of the note.

Twenty-seven pieces (the 28th
piece was missing) of the note
were claimed to have been found
in the late deputy White House
Counsel’s briefcase almost a week
after his sudden death on July 20,
1993.

If the forensic panel’s asser-
tions are true, it would indicate
that someone engaged in a major
cover-up of Foster’s death and ob-
structed justice by hindering the
investigation of the matter.

The U.S. Park Police originally
determined that the note was writ-
ten by Foster, and ruled his death
asulcide. At the request of former
special counsel Robert Fiske, the
FBI lab examined the note and
concluded it was authentic.

The methodology used by both

the FBI and the Park Police to cer-
tify the note, howeves, has been chal-
lenged.

Fiske relied on the note to help
make his case that Foster was de-
pressed in the last days of his life,
particularly over apparent impropri-
eties in the White House Travel Of-
fice.

The note begins, “I made mistakes
from ignorance, inexperience and
overwork”, and from there rambles
on about legal, personal, and office
concerns on a single sheet of 8 and
1/2 by 11 legal paper.

Foster's wife, Lisa, told the FBI
that she believed her husband had
written the note in the weeks before
his death after she had advised him
to document “everything ‘they’ did
wrong.” She told the FBI that she
«did not view or read the note” until
it was pieced together and shown to
her.

The three forensic reports ob-
tained by the Tribune-Review indi-
cate that the experts came to inde-
pendent conclusions that Foster did
not write this note.

Reginald E. Alton indicated that,
based on his comparison of a photo-
copy of the note witha dozen photo-
copied documents known to have
been written by Foster, the torn note
“is a forgery.”

Alton has for thirty years lectured
on handwriting, manuscript authen-
tication, and forgery detection at
England’s Oxford University. In re-
cent years he led a panel of experts
that ruled on the challenged diaries

of noted English author C. S.
Lewis.

Altcn’s opinion has been
sought by British police agencies
and, according to his biography.
he has testified in British courts
as an expert witness relating to
questic ned documents.

Alte n is currently Dean of De-
grees at Oxford’s St. Edmund
Hall, its oldest undergraduate in-
stitution. Alton’s findings will be
particularly bitter for the Presi-
dent, since Mr. Clinton attended
Oxford as a Rhodes Scholar, and
has used the university's prestl-
gious name as a significant part
of his own credentials.

In his report Alton noted eight
major discrepancies between the
torn note and Foster’s known
handwriting. He described
Foste:'s natural writing as “firm,
open, rounded, with a consistent
slight backward slope and an easy
currency that joins letters with
scarcely an interruption . . .

Tte torn note, he said, is writ-
ten iri a less open style with an in-
consistent slope, and with letters
drawn in a characteristic arched
style.

Coming to a similar conclu-
sion, Vincent Scalice notes that
the “execution, form and style of
the writing . . . is not consistent
with (Foster’s) writings .. <

Scalice, aformer homicide and
identification expert with the New
York: City Police Department has
twenty-two years experience han-
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dling questioned documents and is
a certified document examiner
with the American Board of Foren-
sic Examiners.

He has testified in numerous
court cases relating to documents
and has consulted with major firms
and banKs, including Citibank and
Chemical Bank, as a document
examiner.

“Look at the note, and just com-
pare it with the flow. of the letter
the Park Police used to authenti-
cate,” Scalice said in an interview.
“Even a lay person can see it's not
a match.”

Scalice added that he also ana-
lyzed the challenged document for
specific letter characteristics and
other patterns that indicate the
note to be a forgery.

Offering a third opinion of forg-
ery, Ronald Rice heads New En-
gland Investigation of Boston and
has eighteen years experience ex-
amining documents and is board
certified.

A consultant to the criminal
unit of the Massachusetts Attorney
General’s office, Rice has worked
on a number of celebrated cases,
and was recently asked by CNN to
examine notes written by O. J.
Simpson.

Rice told the Tribune-Review
that the note is an “artistic forg-
ery.” The forger, Rice suggests,
took known writings of Fosterand
seither drew them, used a cut-and-
paste method, orused a highly so-
phisticated computer scanning
method.”

Alton and Scalice also agreed
that the forger created the torn
note from known writings.

“A good forger always wants to
mimic the real thing, rather than
create a word,” Scalice explained.
“This is probably why the note

never makes a reference to suicide.
Foster likely had never written any
such words.”

“The flimsy investigation into the
note parallels still the flimsy investi-
gation of the death,” Davidson said.

Davidson and his newsletter have
criticized the handling of the Foster
case by federal authorities.

Given the political overtones of
the Foster matter, Davidson noted he
strongly supported President Clinton
in the past. Having donated the maxi-
mum amount allowable to his 1992
presidential campaign, and has at-
tended “renaissance weekends” and
inaugural balls for then-Gov.
Clinton.

He said he hired the experts after
he received information that the FBI
and Park Police did not adequately
review the note.

In his report, homicide expert
Scalice said the torn note is*‘not con-
sistent” with a suicide note, since it
makes no mention of intentional
harm, suicide, death, farewell, or ex-
pression of departure.

Scalice, also an expert in the iden-
tification of latent fingerprint im-
pressions, sald if the note was torn
into 28 pieces without leaving any
fingerprints, this “would be consis-
tent with someone having worn
gloves.”

“QOtherwise there should have
been numerous latent impressions,”
he said.

Scalice and Alton both said find-
ing of the note “torn” should have
been a red flag for investigators that
a forger may have been attempting
to make a comparison of the docu-
ment more difficult.

“Anytime a document is torn, mu-
tilated, something spilled on it, sus-
picion should be aroused,” Scalice
said.

The White House says that the

note was found in Foster’s brief-
case as 't was being packed almost
aweek after his death. Then-White
House Counsel Bernard
Nussbaum admitted he searched
the briefcase two days after
Foster’; death and that he did not
detect the torn pieces.

The Park Police in both private
and public interviews have
claimed that the briefcase was
search:d properly, and that the
torn note was not in it during the
official search conducted by
Nussbium.

Ear ier this year Park Police de-
tective Pete Markland told the
Washiagton Post that Nussbaum
searched the briefcase twice, de-
claring “it's empty.”

Ma:kland told the New York
Post in April that he became sus-
picious when the note was later
found in the same briefcase.

“Noybody could have missed
that note in there,” Markland told
the Pcst. Markland never testified
at Seriate hearings this past sum-
mer.

Police, Fiske

Examination

Despite apparent suspicions
about the note, police apparently
took a rather casual approach to
its examination.

On July 29, 1993 the Park Po-
lice had Sgt. Larry Lockhart, an
expe1t in handwriting for the U.s.
Capitol Police, examine the note.
Lockhart concluded that Foster
wrote it.

Lcckhart told the Tribune-Re-
view that he has no certification
as a Landwriting examiner, but has
deve. oped a skill over a fifteen year
pericd.

He admitted that he used only
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a single document of Foster’s
known handwriting — a curt let-
ter that Foster had written shortly
before his death — to make the
comparison.

“According to the federal rules
of evidence you need at least four
known writings to compare ques-
tioned documents, but usually an
examiner wants as many as he can
get,” explained Ron Rice, who
wrote the course on handwriting
examination for the American
Board of Forensic Examiners.

Scalice noted that in a homicide
investigation police “would not
normally accept a single document
(for comparison purposes) from a
family member. You'd want docu-
ments from several sources to
make sure the police aren’t given
a forged document to compare
another forged document.”

Asked how many known writ-
ings he typically wants to make a
comparison, Lockhart said his rule
is *“the more the better.”

He said he made his opinion
based on one document in this case
because that “was all the police
gave me.”

Lockhart said when he exam-
ined the torn note he did notice a

wavering in the writing “which could
have been a tremble.” He said that
although he noted it to himself, “I
didn't say aaything at the time to in-
vestigators. There was something in
the writing that indicated the indi-
vidual could have been a manic de-
pressant.”

He said he later read in the paper
that Foster was on medication and
saw that as a possible reason for the
“tremble.” He was unaware that Fos-
ter is sald to have gone on medica-
tion for insomnia the night before he
died, and that the note was said to
have been written days or weeks ear-
lier.

Other experts say thata “tremble”
could be a sign of hesitation — a
forged document lacks the free-flow-
ing style of the actual writer.

Fiske, FBI

The Park Police say that they did
not use the FBI lab to examine the
document because Foster had criti-
cized the FBI by stating'in the torn
note: “The FBI lied in their report
to the AG.”

According to the report of former
special counsel Robert Fiske, the FBI
lab subsequently was brought in and
“determined that the torn note was

written by Foster.”

Fiske used, like the Park Police,
a single paged document offered
by the family adding only two
checks written by Foster for hand-
writing comparison purposes.

But « source close to the Starr
probe siid Fiske was imprecise in
his repcrt: the FBI lab found the
two checks to be an “inconclusive
match” to the torn note.

The FBI lab matched the note
to the single paged document. The
lab's reliance on so few documents
in the cise contradicts normal FBI
proceduires.

“The general guidelines is to
have more ‘known handwritings’
rather than less,” explained John
Hicks, recently retired FBI assis-
tant director and head of the FBI
Crime Lab, which oversaw the
Document Unit.

“If [ had to come up with a
minimum number of (known writ-
ings) I'd want, I'd say ten,” James
Lyle said. Lyle, a former FBI spe-
cial ag:nt and unit chief for the
Questinn Document Section who
retired in 1993, said there “is no
rule of thumb” except that analysts
“usually want as many as you can
set.”
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Kenneth Starr, the Pontius Pilate of the Potomac

“.. no ona with the resoyrees ur integrity of the
current special provgcuror, Kennathy W, Starr, has yet
tnken a close look atithe ainister activities thar flonr-
tched in Clinton's Anknnsas.”

—Strategic Investment, Seplober 21, 1994

Humetimes, we get 1t wzlong. As when we Wild yon -

8 year and a half ago that Kenneth W, Starr was a
man of 80 much intngrity that he wns bound to seek
ot the truth, Unhagpily, Kénnell: Sture may talk
like Jesua Christ, bt he actg like Robart Lisise.
Cliurged by 2 3-judge panel with investiysliny a vari-
aty of poasible crimaa including the death and prob-
able: mirder of Vincent Foater. Starr has insland
conduoted o mock invexligntion that continucs
Fiske's enver-up, ,

In numcrous crusial urens, Straregic Invastinent
has learul that Independunt counsel Starr has ne-
dvely thwarted cfforts to unduriske an honest in-
quiry. In othurs, he efther failed to tollow-up obvious
leads, or took cosmetic actions dexiynml ty create an
appuarance of iuvistigating without reatly doing s,
Conalder:

Starr assigns agents to investigate (hemselves

* An early tip-off that Starr never intended to
undertoke & serious investigation of Fastor's death is
thw fuct that he employed the same FDI agunix who
had previously been sunigrusd to the coge to nvesti-
gate thwir ywn work. If tho prévious inveatignlions
a6 Sover ups, as we belivvu, persons who partioi
pated would e unlikely to revoal the coverups and
poasibly exposc thomselves td jail turms,

Né follow-up

* Starr has done little or snuthing ta follow-up on
witness statumeants ignoroed or misrcprcasnted by
Fiske that raiso scrivua questions nf ixmpering with

yeical evidence, Ampng the:mors important are; 1)
Whether Foster's bricicase was found in sur (several
witneasos say it was) nud 2) whether Foater'a car
keyi wurs found at FtMarey Park with his bedy (the
racord says they were hot).

Keys mir’uulmlsly appear

* Foster’s car kuy~ re-appeared in hig pookets
that huil boan gearched and found empty by thy leud
Park Police investigntor. Thix miraculous re pear-
ance in clusnly related to an otficial timeline that ap-
parently was strctched to facilituty » caver-up. More
than two hours passed hetween the digoovery of
Fuutex’s body at about 6:16 p.m. and the offitisl noti-
fication of the White Housu of Faster’s death around
8:30,

Later that cvoning, woll after Fuster had baen
identificd. Whits Huse officinla ruched to the

morgua, allegedly to identify Foalar's body. Still

lator, the Park Police returned to the morgue bo once: -

agsin gearch Foatcr's previously emypily pockets, This
fime, thuy [vand not one, but twoe gets of keys.
Satirces cloge to Starr’s investigation angyest that the
independent counsel has done nothing to determine
who retrievad the missing keys and whurw they were
actually found.

Starr ignores Patsy Thumasson’s secret mecting

* Socret Survice logx ohitained by the Sunday
Telegraph indicate that Patey Thomaason, S prctal
Aasgiatant to the Nresidunt for Administration nnd
former top aide to conviotod cocaine trafficker, Nun
Lasatcr, met a toam of “MT(? Group™ uperatives in
tha West Wing of the White Howse at 7:10 prn un
July 20, 1804, Intelligencw wurrcos indicate that
“MIG Granp"” stands for “military intelligence grou "
This highly elassified unit would normally hendle
counler-uspinnage activitiea,

The Sunday Telegraph reparix thut the counter-
eapiviage staff ar the White Hougu ia controlled and
operated by the Fodcral Bmergency Munsygnment
Apency (FEMA). FEMA is run by Clinton cronics
hronght to Washington from various Avksnsus palice
agencios,

Tt is particularly interesting that Ms. Thamssyon

would be direcliuy u top-sacret MIG Group, beeause
it wan reported at the time that ahe lacked svun s
oimple s¢curity cluarunce. Nanethelegs, she was in
charge of numerous sensitive aceurity functiony; in-
cluding control of White Housa safes and the lesu-
suce of pasean. Hor meeting with the MIG Group,
which caded at 7:44, has uul been axplaied. If any
group within the government had tho capacity to
surreptioualy open Foster's encrypted safs, or remove
bugs thal juuy have heen placed in Foator's office, it
would be the MIG Group,

Webster Hubbell racently tegtified that anc roa-
son Vincent Foster waa “depressed” is that ha
thought his plwues were bugged. Yet there is no indi-
tation that {ndependent counael Starr has identitied
or questioned any sueinber nf tha MIG Group to do-
lermine what they were doing at the White ;luuua
that cvening. Nor has uny attempt been made to de-
twrimning whether the MIG Group has tapes or Lruu-
#eripty of cunversations in Foster's otfire in the days
leading up tn his death,

Starr nudges troopers to change testimony

* Anuther atrong indication that the White
House know of Fogter's death woll bufure it. was offi-
cially notified Liug been provided in sworn testimeny
by Arkaneus State troopers, Roger Perry and Larry
Patcraon, They claim thal Perry, whe was then work-
ing in thw Governor’s mansion in Little Rock, re-

S00/100(3
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vwived 4 telephone call arpund 6:00 p.m. Clentral
Time from Helon Didkey, Cholaca Clinten's nanny in
the White House, informing Gov. Jim Guy Tucker of
Foarar's death. Upon putting through Dickey’s call,
Pcrry then called Catersun, aud Lysut Davis, a former
directar of the Arkansas State Police,

All threo claim that the Dickey call wuy pluced 15
winuley before the Park Police allegedly found
Fogter's body, Patterson, a 29-year police veloran
told thi Pittsburgh Tribune-Review that formar FBI
agent Coy Copeland, and two other investigators
working for Slurr, & 45'minntas “trying to trip
me up” or somehow jvonvinde him to change his story.
Perry aleo atates tlil Cupelund triad to gar hir to
change his account.

Starr ignores disappearing bricfcase

¢ Thanks to the Senate Whitawator Committco,
chaired by Senator Alfonsw D'Amato, it is more appar-
ent. than ever that frantic efforts were made by a num-
ber of White Ilouse staffers (o rumove papers and
perhaps other avidence fram Vincent Foster's atfice af-
ter his death. ‘Thia miakes it all the more impurtunl o
know whul wus in Fortar's hrlefease when he died. If
he wag killed to ahut! him up, the motivation for the
killing may liave been revealed tn matarial va his per-
san. It iv also possible that peroons be met with on the
efternoon he died could have buen identified from pa-
[+ ur notes in hig possession.

Yct when former associate independunl cuunsel,
Miunl Rodrigues, attempted to question Park Potice
officcre before the grand jury about issues ruluting b
the disuppenring bripfease, someone on Starr’s stof¥
leaked Kodrigucz’s line of questions to the Assovicted
DPress. This Lippes) off witnesses, allowing them ta
confer on their storida.

Storr later fornmdizes) the tip-off procedure by in.
sisting that government witneaaca betore the grand
Jury be notified in ndvance of ‘whut. iavien thay were
L be siked about. This effectivaly limited the upctal-
‘ness of the grand jury queationing since any cove:reup
of Faster’s murdar must have been orchostrated by
government officiala.

Starr ignores Castleton’s statements

* Kenncth Starr withdrew support from
Rodriguwy, Wincking further inquiry on what basgme
of Foster’s bricfoaoc. Starr also studioualy ignored a
aworn statement by Thurns Castleton, a White
House aide, who claimed that he had scon Foster
:Mﬁ:dz the White ITouse with & biriafimxe in the day

16 died.

And Knowlton’s, too

= Patrick Knowlton, one of saveral witnogsea who
stated that they saaw a briefoaae in Foster’s cur ut Fi.
Marcy Park was never questioned by Starr until the
London’s Sungday T'elegraph printed an interview

with Knowlton adhowing that the FDI lied about his
witness élnlemuonin. He saw a threatening man in the
parking lot at I't, Maray Park on the afternoon Fos-
ter died. Yet when Knowlion cuinu firward with hia
information, he wasg followed and intimidatod by doz-
cng of individuals, some of whom were driving vam
traced ta the 1.8, government,

There ia no evidence that Starr has sought uul or
interviawed nther witnessea who were in I't. Maroy
Park the afternaon Foster died.

Starr stymies private lab work

* Amoung the tagks that associate cousael
Radrignez took upan himaelf way to try to deturmino
why so many of the official photographs taken at the
scene of Foalur's denlh Hsappeared or were ruined in
development. Attar being stymicd by the FBI,
Rodriqueéz went to a priviste Jnh which snhanced
negatives and yome polarcid-photos that the FBI
claimed could not be developed. Rodriijuez was there-
fova able to show the first grand jury now photo.
graphic cvidence suggesting that there wurw olhwr
woundr on Fnater's neck. Yet when Kodriquaz sought
to tyke additionnl laboratery work outside of the I'DI,
und lie uswd expart. witnesses not connected to the
FRB], Starr raportedly donied him permisaion to do so.

Starr foils to pursue forgery leads

® On Uctobor 20, of lagt yoar, Strategic Invest-
ment held a press cunfurenca in Washingten to re.
lease the findings of throo of the world's foremost
document examiners who shudied Ihe so«called Foster
“suicide note.” You will remembor that this note mys-
teriously turnud up in Foater's birinfinse nnvereal days
aftar he died, and well after his briefoaso had been
scarchcd and allegedly found empty.

The axperts ara Vineent Scalise, current chair.
man of tho Exacutive Board of Sclentific and Techni-
sul Advisurs for the American Roard of Forensic
Examiners; Konald H. Ricc, a Board Certified Hand-
writing Examiuer aud Board Cartified Frrengic Ex-
aminer with the American Hoard of Forcnsic
Dxuminers, under conlruct with the coiminsl divialon
of the Massachusetts Attorney General's offico; and
Professor Reginald E. Alton of Oaford University, ina
of tha world’s 1aading sxperts on document
authentification,

Wurking indepandently, they unanimously de-
clared the su-called Fogtcr note to be a weak forgery.
Yot Starr's office Litn nuver buen in touch with these
experts, Nor s there any hint that Starr bas at-
tempted to detcrnine whe forged thw nole, Suurves
clane t the investigation alko vay Starr has algo
failed to cxaminc the authentidty of the 4list of psy-
chiatrists® alleywlly pennest by Foster which mysteri-
vuely turned up among Footce's cffects at the same
time as the “suiclde note.” Thix was true even though
we have learned the forgery is so sioppy that un-

Continued on naxt poge
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Kennuth Starr, from page 9

trained persons on Starr's stafl could rceognize thal
numerals in the plicne numbers did nol match thoee
written by Foster in his personal cheeks.

Although we have been unabla th salicit export
opinion oa the aurhenlcity uf this notov becauss not

even a copy hus been made public, there is reason to
bulieve that it is alao a furgery. Experts claim that
when two ducuments oppear simultancously under
under fishy circumstuices and one is a fryecy. ivis
Hiely that both akc.

It worked for O.J.

Faciug controveray over forensic evidence that
strongly suggests that Foster did not diw in T, Marey
Park, independent counsel Starr hired O.J.
Sirapwon’s foreusic expert; Dr. Henry Lee, Lec ic the
nolurious hired gun whosw testimony wos elted an
crucial by members of tho jury in gHining acquital for
0.J. Simpson inthe farw of 400 million-to-onn DNA
odds linking him to the murder af Nicole Simpson
und Ronald Goldman. Tiee is & croative andl intelli-
gent man who je a groat public showman. He is
well-known for finding that forensic evitleace sup
ports whatever conclusions his employors want him
to find.

30 Seconds to Eternity

Another sinister hint of munler which Starr has
yet tu oot upon {s cuutained in o atrange lulephone
racord that Fisite cited fn mpport of the conclusian
that Foater touk his own life, On the Friday before he

. died, Foster allegedly dinled two local calls to pRychiia-
trists in the Washington area. This is known only be-
causs racords of the twu 80-second local calla were
billed ty Fuater’s privata telephane credit card pumhar.

Tha names of the psychiatrists whom Fuster al-
legedly called havo been rodncted from the public
racord, 8o independent inveotigators have 110 way of
confirming obyious suspiciuns that thoge calls wary
placed by somenne other than Faster, I SI's opinon,
it ix likely that gomeons in the White House slipped
into Foster's uffice at lunch hour, and dialed the calls
for the expross purposs of creating 2 documantuty
trail to support the contention that, Foster wae sul-
cidally dopressed,

Saurces closc to Starr inditate that bio staff wers
awsro months sga of the possibility that Foster was
not in his officc at the tima thy calls were placed.
Nonathelass; no further action has heun takan to de-
lurmine who:actually placed the calls,

Rodriquez tuld to find Foster u “suicidc”

« Formar assistant independent counsel Miquel
Rodriquea waa told Afreclly to forget about the evi-
dence ani conclude that Fostar hul coramittod sui-
cide. Rodriquez reaigued rather than be parly to
8tarr'sx cover-up.

Starr replaces the grand jury

a Starr not only forced Rodriquez oul, he then al-
lowed 11ie original grend jury to diasolvo even thaugh
he could hava extended it. ‘Testimony Lo the firat
grand jury included statements from numercux wit-
noages indicatiug that thoir deporitiuns to the FB1
had been falocly summarized or complately silered in
the Fiska repurct.

Tor example, emuryency modical gervices worker,
Todd Hall's DI etatomant Wax summaozized by Firka
as indicating that Hall “saw aomething red moving in
the woods” which Hall believed could have baen “vo-
bicular traffic.” Tri fact, Hall told the FBI that he gaw
aomeune sunning away fram Fostct’s body. Starr ulso
ignored grawl jury evidones of ohistruction of justice
und perjury. Several witnoessed brought hafore Lhe
grand jury by Rodriquez testified that Park Police
Specinl Forces and u Secret Sorvice liataon vlficer,
not identified in the official reporta. Word present. at
Ft. Marey Park eontrary to gworn tartiwuny,

s theory, members al'a grand jury can isfne
their owp findings of a czime éven withuut the urging
of prucecutors. But new grand juries often do nol
cven hava the opportunity to zead, let alone hear evis
dunce that wes preseniud to a provious grand jury.
By closing down the firat grand jury that had actu-
ally been oxpodad tu informative testimony, Starr re-
duced thw chance that the ambarrussing revolations
would turn into indictmenta.

Starr caves on Tubbell plea burgain

« When Starr inherited the independont
counykl's role from Robert Fiske, a strong case had
alrcady been Nuveloped against the ane-time ethios
offivir of the Kose Law firm, former deputy Atturney
Goneral, Welister Hubbell, Rather thun use the le-
veragu of chargen agninst Fubbell to extract uew in-
formation, Starr signod 2 ples bargain ogrecmant
without cven cross-xamining Hubball. Formur trial
counse] Ruasell Hardin was repuriedly o dsgusted
with Starr's perfurmance that he resigned abruptly.

Starr caves an White House privilege claims
« At practically uvery point where Starr might

have renlly investigated how Foster dicd and why, he

has optod ingtend to merely go through the motions.
Unlike the specisl Senats committoe investigating
Whitewater, Starr accopted withaut question all
rInims of privilege by White Huuoo witnesras aud
cven soms witncsses cutside tha government. Ha ac-
cepted these clalms wven though by doing so lie gave
up access to ibly crucial testiinony and doeu-
menta wought nuder subpcona. Standard yrocedure
fur every prosecutor i fa chullenge waoh and overy
clajm for privilege.

"Than-ageociate independent counsel Miq wl
Rorigoes sent Starr 4 memo atrouyly urging that tha
claima be challenged, Starr rctused to da su, As Tho
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mas Soarga, professor of lagal ethics at the Univer-
gity of Chicago said of Starr’s behavior, “If the pros-
ecutor just rolls over on every claim of privilege, an
{nvestigation can bo totally and complelely
thwarted.” .

Starr seeks to discredit witness

* Strategic Inugstnwnt has previeusly zeportad
how Slarr’s prosccutor, Hrett Kavanaugh, treated
businessman Parlrick Knowlton ag if he wera a
trauble-maker and not a wital witnuss coming forward
with guidence uf & probablc murder and ohstruclion
of fustice. When Starr was Mvced Lo call Knowlton to
tostify beckusy of widesprond coverage of Knowlton's
charges of a cover-up in the Sunday Telegraph,
soureey cluse to the scoond grand jury repurt that
Knowlton wag treared as Lhough he wero on trial.

According to informed sourcas, Kuvanaugh aaked
Knowlton a serier of gruphic queztions suggesting
{1int the witneos did not atop at Ft. Marcy park to re-
lieve himself, hut wus & gny cruiscr. Jury exparix say
that such queotions would have Lupded ta digerodit
Knowlton's tastigny that FB1 agents had liad in
summarlzing his interviaw statements for the Fiske
report. Knowlion also remembared seefng « briefcase
in Foster's car. :

Perhups most significant of all, Knawlten noticod
that the driver's seat uf Poster's Honda waa muves]
up in u forward pooition, strongly suggesting that
someane othar thun the 6'4" Footer drove hin cae to
the park that atternoon.

Rather than explore this crucial evidunce, how-
wver, Starr’s F'BI agents stuged two elabornte rudes
in the waeks fullowing Knowlton's grand jury sppear
ance in an attempt to imyuach his testimany, In one
instance, Kaowlton was ogked to accompany FBI
apents to Ft, Marcy Purk, where thoy “gocidently”
bumped into Rebert Keaves, a retirwd Army vetoran
who vigits Ft. Marcy Park frequontly.

Reeves uson the park to uxurcise and velunteeri
to help keep the park cican. Ha told the Piltsburgh
Tribune-Keview that ha wae called by FBL ggents and
agked tn came to the park “to help iilwatify if somcone
wag & regular visitor a1, the park.” In tact, Knowlton
was nol. Resves had never seen him before.

Starr's investigntion was ready to make use of
Remves in hope of diecrediting Kiewltea. That clansly
gshows that Repven wag known to have informatiun
ahuut the comings and goingx at Tt, Maxey Park, Yet
foaves has never been asked what he might hiave
known that was relavent fa the case, This use of
Reaves 1 lavestigatc o witness bur nat the criminals
18 completely in churacter with the way Starr has
wnducted hia tonure.as indepandunt counscl.

Jezrls Junard, former assistant atfnrney general
during the Nizen sdminiatraliun, is highly oritical of
Starr's investigation. “Obviously, thay thiuk Knowl-
ton's testimony in pretty impotant. But why con-
tinua tn question his oredibility? Why not check out

the Jada he has given? Why not go after the officers 7
at the crimé ncene challenging them on the brivfease?”

No answers

Thase ar« good questione. The thinking person
who looks clogely at Starr'x behavior ag independent.
counsel will wonder how he develapail n reputation for
integrity.

We wondered. beopuse we wers hoaxed ouroclven.
Bveryone with wham we spoke uftor Sterr was Ap-
poinied to replaco Robert Fisks xaid that Starr was
on honest man snd would canduct a zeal, not 1 1ock
investigation. What did we miss? We decidod to look
more cloaely.

It turno out that pertps the main source for the
rumeor that. Starr 3s & man of great hananty und in-
tegrity aro his own stulements to that atfect. Starris
alwayn Lidling everyone how plous and hunest he is.
Advcrtising worka.

Tha son of o Toxaa preacher, Sturr makea much of
hia “altar boy” triditials and having been a Rible
walusman for the Southwestern Cu, in Nashville, Ten-
nosece. He talka uf his deliborations abont enturing
the miniatry. (He became & milliun-dollar a yoar cor-
porate lawyur instead). Ho iv 8 Sunday Schwel
teacher. He say# he in devuul. IIc quotcs geripture.

TUix not posaiblo to know annther purson’s soul, so
[ could hardly to pretend to know whother Starr lm-
Vinvua himself to ba sincera, hut I kuow Wasbingtun
woll enough ta zay that no onc cver beecama X lasp level
pelitical operative here by teaching Sunday School,

No time fur Foster

By way of explanation about why his inveatiga-
tion of Fouter hus moved 3o alowly, Starr's atull' has
olaimed to the press that ha hux not had time to focus
his persansl attention on it bacause ha wus oo busy
in Little Rock. A close Inok ut his financial disclosurex
show a (ifferent picturo. Starr is nof working full-
time ac the independent vounael. In fact, in the firul
yeur nlter his appointment, Starr mude & salary of
$125,000 warking {ur the government, and £1,141.5678
feom his private law practice with the highly political
law firm, Kirklund and Bllis.

Five and u half days a week, 52 weeks a year

To bill $1,141,578 at even $50U per hour wuuld re-
quire that you work eight hnurs » day, five doys a
wook, plug » half-day on Saturdays, all A2 wecks n
year. Of course, Starr ia reully compenaatod tnore as »
rainmaker than on his hourly billings, but to makc
that much money in a profession baged on time
clintges is neccesarily tims-conswuing,

No time for trials?

This suggcets a charitable explanation for why
Starr's lovealigation has been so temporizing and in-
Continued o next page
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Kenneth Qtarx. from page 11

copetent. He simply cunot atford the tme it taltos
to do & gous) job. This would Alsu o some way townrds
uxplaining his sahuctance to pross chRrgss egainat
small fry vr even large fry lke Webster Hubbell. Do-
ing so might demand a trial. Starr s puid almost ten
timag a4 much to do private legal work. A trial ik
liarder to tudge than un inveatigation.

Bul T doubt that the reasun Stary is tiptowing
ayound the Fostar \nurder can be entirely laid off to
the great difforential batween what he makes the
private secta? o'r:d his gm‘ornment yuy. Afterall, Starr
eould have prosi 3 1
tho Foster murder simply by allywlng associaté fnru-
pemdent coungel Miquel Rodriguoz to do his job.

Where Starr’s interests He

If one were cypical, Lie might suspact Lt Sterr's
ternporizing has more to do with the fortunes of hix
lnw firm and his gwn fortune than with the limits on
his ime. Kirkland & Ellis is ot only nw pollti-
cal firm, whoge elenl list iz literally 4 “Who's Whe" of
the Furlune 600, Kirkiand & Fllis ia alao 8 highly por
gsun firm with a lurge ;nvestment in the Demoeratic

arty.
The Leadarship Institute, has just provided & sig-
nificant meagure of the purtisan bont at Kirkland &
Ellig by publishing an analysis nf the partisan ranks
ing of 864 potitical aclion committees or PACS. The
Loadership Institute mansure] the peroentage uf con-
tributions that eacl; PAC had given it the moot recent
u3.94 r.nnurqasi.unnl, alectiuns to Republican wud
Democratic sandidatos. The Kirklsnd & Ellis PAC
gave 86% oflits contribulions tc Demoeratic candi-
dates, only 14% % Republicans.

Ouly 28 other political action coraroillees in
Amorica Were moré la?uided 4n (heir support o7
Dumocrata. But 8368 0 864 PACs, or al maat 97% of
othar PACs supportod Repuhilicans more uften thun
the Kirklond & Filis PAC. The political contributions
of Janding law firma are nut mads randonly. The
partncra know where thoir intereals lie.

Starc’s flrm has 2 big investment

There is, afterall. a fino line balween procticing
Jaw and influence peddlint. Every gixth person in
Washingtop ix 4 lawyer. But few mako a million dnl-
}ark 4 year. Tho logal precedento lawyers vite in their
arguments ar¢ 1ot aceret, They are ‘known tc eveTy
ailier Jawyer with anvess to o librezy und 8 camputer
systam.

The fact thul Btarr hipasclfis » Republican ie ol
it incidéntal to the fack thet bis law firm, inn which
he hoe a largu investment, 15 cusely idcntified with
the Democratic Party. 1¢ the Democrals were torc:
talte Congrvs#s and the Whita Houss. the already con-
widerable fortunes of Kirkland and Ellis would
prosumah\ ¢ improve forther.

No doubt Starr would continue to dv well if tho
Domorrata faller modcedy. Bul what would happw=o if
ihie truth about Forter’'s murdor becanis & public iskue
in an elantion year” ‘{he Chrixlian Democratic Party
in Tealy wae dastrayed by revolations uf corrupkion ty-
ing sevan-limo Prime Minlsler Andecotti to thu Mafia.
Apd that was in TLuly, Buppose rrusling Americans
learnad that “Murder in the White House" was nat
just o bad Margarst Truman navel.

The reaction ooild be {ur-reaching, Amoug those
who might nat like it are the direrines and MAnagers
of the Furtune 00 clienta who pay Storr s much
money each yeut. Ipdecd, Starr might not like the
conyeyuences hirasalf, 17 people anderatoix) how cor-
rupt the system really ig, Stavw Forbes would ba
alecled and the flat lux would defiate s lot of pay-
ments 1o political roinmakers in prominent law firms.

The truth might also deflate dome stock prices.
Disclosure recorde indicaiw that Starr and hig wife
hove atock market investments that rival thosc of
Stave Forbes. & stock market crash of tha sume mag
nitude that allended the Whatargate Scandal eould nip
more than a millien {lullars from Starr’s uet waorth.

Sourew: close to Srary's first grand jury report
thut the grand jury nembera were aWnry that they
wore "¢ttingon a bombehell.” Several jurors rapuct-
wdly statod that the stock market might plunge when
tho truth came cut, Starr {4 rajsing ghort-texm suroinge
for every brokernge firm, including his client Dean
Witter, by kecping the 1id op the Foster murder inved
tigation, The teuth would knock the maslsct for aloop.

Don't got ma winng. 1 am not boping thiat the
market crashes. Far from it. T huve a lot of monuy in-
wasted mysalf. Thu point ig that I don't believe one
ghould wink at murder jat becauas the truth would
cattle the stock warket. I justice {8 Lo mMOTC than a
cost-Lenefit caloulation for $500-an hour lawyers,
there is no hopw for it.

Pontius Pilato of the Potomnc

Tho problem with morality from the point of view
of oppirbunitists 1a that it doeen't atways PaY. 1fit did,
thoro would b no difforence patweon moralivy and ng-
purlunism. Bveryon+ would always do whut waa in
his short-larm intcrest, and thut would be moral.

Cleorly, that in not the case. Morality is ptill 2
mateer nf charactor. Whirh brings us back to Kenpeth
W. Storr, Pontins Pilate of the Potnmuc, who ceeka tn
wash hix hands of the respunsibility for tho ustra-ju-
dicin! oxecutinn of an innocent mau, We shall pres-
ently see whother Mr. Sturx has cnough inlegrity to
actually “do our duty to the hest of our ability,” and
nut just talk about it.

Yinceraly,

/.
¢l O
‘-’ James D Vi on
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OFFICE OF THE INDEPENDENT COUNSEL

Date of transcription 12/7 /94

LESLIE GAIL KENNEDY was interviewed in a conference
room in the offices of the Federal Bureau of Investigation, 10825
Financial Centre Parkway, Suite 200, Little Rock, Arkansas.
Participating in the interview was BRETT M. KAVANAUGH, an
Assistant Counsel with the Office of the Independent Counsel
(OIC) in Washington, D.C. After being advised of the official
identities of the interviewers and the nature of the interview,
KENNEDY provided the following information:

KENNEDY knew former Deputy White House Counsel -VINCENT
W. FOSTER, Jr. from when they both resided in Little Rock prior
to the election of President BILL CLINTON. KENNEDY’s former
husband, WILLIAM H. KENNEDY III, worked with FOSTER at the Rose
Law Firm in Little Rock, and he later went to Washington, D.C. to
work in the White House Counsel’s Office at FOSTER’s behest.
KENNEDY and her children arrived in Washington in April 1993,
which was subsequent to BILL KENNEDY's move there. KENNEDY,
recalls that FOSTER’'s wife LISA arrived in Washington in early
June 1993.

There were a number of other Arkansans known to KENNEDY
who also moved to Washington to work in the CLINTON
administration, among whom were PEGGY RICHARDSON, the
Commissioner of the Internal Revenue Service, and MARSHA SCOTT.
SCOTT lived with RICHARDSON for a time after she arrived in
Washington. WEBB and SUSIE HUBBELL were also part of this group,
which occasionally gathered for dinner or to socialize. Some of
the members of this group met for a pool party approximately a
week after FOSTER's death.

GAIL and BILL KENNEDY rarely saw President CLINTON and
First Lady HILLARY RODHAM CLINTON socially even before they all
moved to Washington. While they were still in Arkansas, the
KENNEDYs only saw the CLINTONs at official functions where then
Governor CLINTON was in attendance or where the occasions related
to a Rose Law Firm function. The KENNEDYs saw FOSTER
approximately once a week while they were still living in

Arkansas.
Investigation on 12/1/94 aa _Tittle Rock, Arkansas Fie# 29D-I,R-35063
Ond—
SAs DANA GILLIS and
by RUSSELYL T, BRANSFORD RTB:rtb Date dictated _312/7/94
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LESLIE GAIL KENNEDY 12/1/94

Continuation of OIC-302 of , On , Page

On July 20, 1993, the KENNEDYs learned of FOSTER's
death when BILL KENNEDY received a telephone call at their
residence from CRAIG LIVINGSTONE. KENNEDY is not certain when
this call was received, possibly between 7:00 and 8:00 p.m., but
it is more likely to have been close to 8:00 p.m. KENNEDY
recalls that the call was received at night time because her
children, who were two years old and ten months old at that time,
were already in bed. LIVINGSTONE related to BILL KENNEDY that
police in Virginia had found a body believed to be that of FOSTER
as well as a piece of White House identification. BILL KENNEDY
told LIVINGSTONE that it sounded like a hoax and instructed him
to check out the matter. Possibly fifteen minutes later,
LIVINGSTONE called BILL KENNEDY back and said that FOSTER'’s death
was genuine. KENNEDY believes that LIVINGSTONE was placing these
calls from his residence. After LIVINGSTONE advised that it had
been confirmed that the White House identification was that of
FOSTER, BILL KENNEDY left home to meet LIVINGSTONE at Fairfax
Hospital to positively identify FOSTER’s body. ,

KENNEDY remained with her children at their residence
and waited for BILL KENNEDY to call her with confirmation of
FOSTER’s death. KENNEDY watched the "Larry King Live" television
program in which President CLINTON was interviewed live, but no
mention of FOSTER’s death was made on the program. After BILL
KENNEDY called her and confirmed that FOSTER had died, KENNEDY
called her sister to tell her the news.

After the identification process was complete at
Fairfax Hospital, BILL KENNEDY left his vehicle there and drove
back to the KENNEDY residence with LIVINGSTONE in LIVINGSTONE'sS
vehicle, arriving there at approximately 11:00 p.m. BILL
KENNEDY, LIVINGSTONE and GAIL KENNEDY drove in KENNEDY'’s vehicle
to the FOSTER house. Neither BILL KENNEDY nor LIVINGSTONE could
recall how to get to FOSTER’s house so LIVINGSTONE called the
Metropolitan Police Department (MPD) in Washington, D.C. using
the mobile phone in KENNEDY's vehicle. LIVINGSTONE explained to
MPD that there had been a death and there was a possibility of a
media presence at the home of the decedent’s family. LIVINGSTONE
asked for MPD assistance at the FOSTER residence and he also
received directions from MPD to the FOSTER residence in
Georgetown. During the drive to the FOSTER home, both BILL
KENNEDY and LIVINGSTONE were talking about their concerns about
the presence of media at the FOSTER house, i.e., they were
concerned that members of the press would intrude on LISA FOSTER
and her children by attempting to interview them during their
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LESLIE GAIL KENNEDY on 12/1/94

Continuation of OIC-302 of , Page

period of grieving.

Once the KENNEDYs and LIVINGSTONE arrived at the FOSTER
residence, KENNEDY observed that a limousine which she believed
to be used by President CLINTON was parked near the FOSTER home.
The limousine was backed in and parked in a subtle manner so that
it would not attract undue attention. KENNEDY only observed two
United States Secret Service agents, one of whom answered the
door to the FOSTER house. Once inside the home, KENNEDY observed
that President CLINTON, THOMAS F. "MACK" McLARTY, DAVID WATKINS
and MARSHA SCOTT were already there. KENNEDY is not certain
whether SUSIE HUBBELL was present then or may have arrived later.
MICKEY and HEIDI KANTOR and Senator DAVID PRYOR arrived at the
residence later that night. The FOSTER children were sitting on
a couch while the males in the house all seemed to be using their
mobile telephones. President CLINTON remained at the house for
approximately thirty minutes after KENNEDY had arrived and then
left after grieving with the FOSTER family and expressing his
condolences. KENNEDY spoke very briefly with the president prior
to his departure that evening.

McLARTY was not at the FOSTER residence very long that
night and he left when President CLINTON left.

LIVINGSTONE and WEBB HUBBELL used the mobile telephone
in KENNEDY’s vehicle for what seemed like hours. KENNEDY does
not recall the telephone number for her mobile telephone, but
BILL KENNEDY has records which would reflect the number.

KENNEDY spoke with the FOSTER children and with EILEEN
WATKINS, the wife of DAVID WATKINS. KENNEDY cannot recall seeing
PATSY THOMASSON at the FOSTER house that night. KENNEDY believes
DONNA KAY McCLARTY came to the FOSTER home the following day.

KENNEDY recalls hearing discussions that night about
looking for a note and about going to FOSTER’s office in the
White House to look for a note. People were curious about
whether FOSTER had left a note and how FOSTER had obtained the
gun used to kill himself.

At a number of times during the night, LISA FOSTER went
upstairs in her home and hid just to be away from the guests
downstairs. KENNEDY did not engage in any conversations about a
note with either LISA FOSTER or the FOSTER children.
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KENNEDY recalls that there was some discussion about
sealing FOSTER's office.

Someone, whose identity KENNEDY cannot recall,
suggested that someone should go into FOSTER’s office at the
White House and go through FOSTER’s files. There was a consensus
in the room that someone needed to go to FOSTER’s White House
office to remove anything there that might hurt the CLINTONSs.
WEBB HUBBELL, DAVID WATKINS, MARSHA SCOTT and BILL KENNEDY were
among the people reaching this consensus. Neither LISA FOSTER
nor McLARTY was involved in the discussions which led to this
consensus. There was a sense in the room where the guests were
gathered that WEBB HUBBELL was in control. KENNEDY did not have
a feeling that there was anything specific in FOSTER‘s office
which would be embarrassing or damaging, just that there was a
general possibility of the existence of such material.

At that point in the evening, LISA FOSTER was mostly listening
only to WEBB HUBBELL. ,

BERNARD NUSSBAUM was not at the FOSTER house, and
KENNEDY does not know where he was that night. KENNEDY does not
recall anyone else at the FOSTER house that night whom LISA
FOSTER would have trusted.

While WEBB HUBBELL and LIVINGSTONE continued to use
KENNEDY's car phone, BILL KENNEDY was often outside the FOSTER
house as well.

KENNEDY believes that DAVID WATKINS would have done
whatever WEBB HUBBELL told him to do. WATKINS could have very
easily called PATSY THOMASSON at the White House and told her to
go up to FOSTER’s office to search for a note.

KENNEDY does not recall with precision when she left
the FOSTER residence with BILL KENNEDY and LIVINGSTONE. KENNEDY
does not recall any of the conversation in the vehicle on the way
from the FOSTER house back to the KENNEDY residence because it
was very late. KENNEDY recalls that both BILL KENNEDY and
LIVINGSTONE were still very concerned about media intruding on
the FOSTER family. KENNEDY was dropped off at her residence and,
at approximately 2:00 or 3:00 a.m., LIVINGSTONE drove BILL
KENNEDY back to Fairfax Hospital to retrieve BILIL KENNEDY's
vehicle.

KENNEDY does not recall observing any media personnel
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outside the FOSTER house the night of July 20, 1993. She does
not recall either BILL KENNEDY or LIVINGSTONE expressing a
concern that night about the media being at the FOSTER house the
following day. KENNEDY did not converse with LISA FOSTER just
prior to departing the FOSTER house.

KENNEDY never saw MAGGIE WILLIAMS the night of July 20,
1993. KENNEDY has since read in the press that someone did enter
FOSTER’s office that night. KENNEDY does not know what was found
in FOSTER's office or whether anything was actually removed.

. LIVINGSTONE looked up to BILL KENNEDY and referred to
him as his boss. KENNEDY believes LIVINGSTONE would run through
a brick wall if BILL KENNEDY asked him to do so.

On July 21, 1993, BILL KENNEDY left home and went to
work at the White House. KENNEDY picked up her teenager at
Girls’ Nation, and the two of them drove to the FOSTER resigence,
arriving at approximately 8:00 a.m. KENNEDY brought her teenager
along because her child was a friend of FOSTER’'s son BRUGH.
EILEEN WATKINS and SUSIE HUBBELL were already at the FOSTER house
when KENNEDY arrived there. DONNA KAY McLARTY arrived a short
time later. KENNEDY did not see CRAIG LIVINGSTONE or any media
representatives outside the FOSTER house. KENNEDY believes she
would have noticed LIVINGSTONE if he had been outside the FOSTER
house because it would have been strange for him to be there. At
approximately noon, several more people, including Senator DAVID
PRYOR, arrived at the house. KENNEDY does not recall hearing any
further discussion about a note that day.

In KENNEDY's opinion, BILL KENNEDY would have done
whatever he was told to do but would not have initiated anything
in regard to a search of FOSTER'’s office. BILL KENNEDY's office
was in the Old Executive Office Building while BERNARD NUSSBAUM's
office was located in the West Wing suite of the White House
Counsel’s Office where FOSTER's office was located. KENNEDY
believes that the proximity of NUSSBAUM’s office would have made
NUSSBAUM the more logical person to become involved in the issues
surrounding the search.

BILL KENNEDY was not involved in the search of FOSTER's
office because he had been so close to FOSTER. STEVE NEUWIRTH
was given the job of coordinating the search. BILL KENNEDY said
that FOSTER was billing the personal attorney for First Lady
HILLARY RODHAM CLINTON so there were CLINTON papers in FOSTER'’s
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office. KENNEDY does not recall any mention of either Whitewater
or Madison Guaranty Savings and Loan around that time.

On at least one occasion, BILL KENNEDY remarked to
KENNEDY that he could not believe that NEUWIRTH had turned in the
torn note, believed to have been written by FOSTER, which
NEUWIRTH found in FOSTER’s briefcase. BILL KENNEDY said that he
would have eaten the note if he had been the person who found it.

Sometime between July 20, 1993 and November 1993, WEBB
HUBBELL called BILL KENNEDY and asked for his advice on what to
do with his Whitewater files. On further reflection, KENNEDY
advised the interviewers that this call may have been made in
January 1994. KENNEDY believes this call was in reference to
Whitewater files possibly kept at HUBBELL's residence. Each of
the attorneys who had left the Rose Law Firm to join the CLINTON
administration brought with him or her a number of files which
were assembled and packed at the Rose Law Firm offices. These
boxes of files were then shipped to the residences of the members
of the new administration in the Washington area. KENNEDY
believes that these boxes of files were generally stored at the
residences because they did not relate directly to government
matters. HUBBELL’s call to BILL KENNEDY was triggered by the
fact that someone else’s files had just been subpoenaed.

KENNEDY does not know what happened to the Whitewater
files stored by BILL KENNEDY in the basement of their Washington
residence. She can only speculate that BILL KENNEDY would have
destroyed his files, but she did not observe him doing so and has
no knowledge that he did so.

KENNEDY has not had any contact with LIVINGSTONE since
she left .Washington, D.C.

Prior to the instant interview, KENNEDY told her
daughter that she was going to be interviewed by OIC
investigators and she left a message to that effect for her
personal attorney. She has not told anyone else about the
instant interview.

KENNEDY recalls that there were television cameras set
up across the street from the FOSTER residence at some point
during the day on July 21, 1993. She does not recall the station
or network affiliation of these cameras. KENNEDY recalls that
there was a glass front door on the FOSTER house, and the camera
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operators were shooting pictures of the people entering the
house. KENNEDY does not recall the time of day when she first
noticed the cameras, but she is certain that the cameras were not
there when she initially arrived at the house that morning. When
KENNEDY first arrived that morning, EILEEN WATKINS was already
there and SUSIE HUBBELL may have been coming back to the house at
that time. KENNEDY does not recall anyone from the White House
being at the FOSTER house when she arrived there that day.

Later that day, KENNEDY drove to the White House and
picked up BILL KENNEDY when he was unable to focus on his work.
KENNEDY then drove BILL KENNEDY and herself back to the FOSTER
house. KENNEDY’s teenager went out to lunch with the FOSTER
children. .

Based on observation and interview, KENNEDY is
described as follows:

Name: LESLIE GAIL KENNEDY
Sex: . Female
Race: White
Date of Birth:
place of Birth: | |7 T-- FOIA(D)(6)
Social Security ~
Account Number: | Fr—rm s = = FOIA(b)(7) - (€)
Residence: 800 Gillette Drive
Little Rock, Arkansas
Home Telephone: (501) 227-7460
Occupation: Employed at her residence as

coordinator of the National Town
Meeting program.
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Date of transcription 2 / 1/ 95

LESLIE GAIL KENNEDY was interviewed in the offices of
the Office of the Independent Counsel (OIC), 1001 Pennsylvania
Avenue, N.W., Suite 490 North, Washington, D.C. (WDC).
Participating in the entire interview was OIC Associate Counsel
BRETT M. KAVANAUGH. OIC Deputy Counsel MARK H. TUOHEY III
participated in a portion of the interview. KENNEDY was familiar
with the official identities of the interviewers from a previous
interview. After being advised of. the nature. of the interview,
KENNEDY provided the following information:

KENNEDY is a native of Arkansas and grew up in Little
Rock, Arkansas. KENNEDY attended Hendrix College in Conway,
Arkansas, for two years and then married her first husband.
KENNEDY’s first daughter was born in 1976. KENNEDY subsequently
completed her degree at the University of Arkansas at Little
Rock. KENNEDY’'s first marriage ended in divorce in 1987.

KENNEDY was formerly employed in the Department of
Arkansas Heritage, which operates such sites as the 0ld
Statehouse Museum. During part of KENNEDY's tenure, the
department was run by KAY ARNOLD, who is the wife of Judge
RICHARD ARNOLD. KENNEDY also chaired Riverfest for two years.

After KENNEDY was married to WILLIAM H. KENNEDY III,
they adopted a daughter in 1991. In March 1993, they qdqgted a
second daughter. KENNEDY's oldest daughter, i.e., her daughter
from her first marriage, ‘is currently attending the University of
Virginia in Charlottesville, Virginia. ’ ‘

KENNEDY met BILL CLINTON when he was serving as
governor of Arkansas. KENNEDY's position with the Department of
Arkansas Heritage led her, on occasion, to use the governor’s
office for press conferences.

KENNEDY knew WEBB HUBBELL and his wife when they all
lived in Little Rock prior to the election in 1992. The KENNEDYs
would see the HUBBELLs at office parties for the Rose Law Firm
(RLF) and at other social functions. The HUBBELLs gave several
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parties which were attended by the KENNEDYs including one party
which was given in honor of the KENNEDYs‘ engagement. The
KENNEDYs did not socialize often with Governor CLINTON and his
wife HILLARY RODHAM CLINTON. The CLINTONSs attended functions
which were oriented more to politicians than to the legal
community. Further, Mrs. CLINTON worked with HUBBELL and VINCENT
W. FOSTER, Jr. in the litigation section of RLF while BILL
KENNEDY worked in the security section of the firm. Members of
sections such as the litigation section tended to socialize more
with other members of the same section within RLF.

BILL KENNEDY initiated better security procedires
around RLF following the announcement that Governor CLINTON was
going to campaign for the presidency. RLF partners were
concerned that members of the press were going through the RLF
trash. BILL KENNEDY purchased large capacity shredders for RLF
purportedly to protect the confidentiality of RLF clients. The
purchase of these shredders became publicly known once rumors

began to circulate about large-scale shredding being conducted at
RLF.

Approximately one week before the stories about
shredding appeared in the press, BILL KENNEDY returned to Little
Rock from WDC, where KENNEDY had since moved. When BILL KENNEDY
left to go to Little Rock, he told KENNEDY that he was going home
to see his mother. BILL KENNEDY called KENNEDY once from RLF

while he was on this trip but said he could not discuss™dh" the T

telephone what he was doing at. that time. While on the same
trip, BILL KENNEDY again called KENNEDY but, on that occasion,

BILL KENNEDY said he was calling from the office of attorney
STEVE ENGSTROM. '

At one point, KENNEDY was asked by someone known to
KENNEDY if BILL KENNEDY had told KENNEDY yet that the actual
reason for his trip to Little Rock pertained to Whitewater.

When he was managing partner at RLF, BILL KENNEDY
undertook the archiving of all RLF files, which was a process new
to the firm. BILL KENNEDY knew where all the files were located,
including FOSTER’s files.

FOIA(D)(6)
FOIA(b)(7) - (C)
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BETSEY WRIGHT maintained a number of files which were
referred to as her so-called people base. These files contained
information she had been able to gather on a number of people.
KENNEDY has no knowledge about whether WRIGHT maintained a v
specific set of files in order to respond to allegations about
President CLINTON. WRIGHT was very loyal to President CLINTON,
but she was known to have a strong temper. :

: KENNEDY recalls an occasion when HUBBELL called BILL
KENNEDY to ask what HUBBELL should do with the Whitewater files
kept in HUBBELL'’s basement. BILL KENNEDY said later to KENNEDY
that he might have some files in the basement. KENNEDY knows
that there were files kept in the basement of their home in
Virginia but she does not know the contents of these files.
KENNEDY is certain that BILL KENNEDY would have removed these
files when he moved out of the house. KENNEDY does not believe
the files kept in the KENNEDYs’ basement in Virginia would have
been delicate or sensitive.

BILL KENNEDY did not do much legal work for the
CLINTONs. BILL KENNEDY may have done some legal research
pertaining to the CLINTONs if FOSTER had asked him to d3 5o,

At about the time that HUBBELL left Little Rock to join
the CLINTON administration in WDC, BILL KENNEDY remarked to
KENNEDY that HUBBELL was in trouble. The RLF partners were angry
at HUBBELL about a contingency fee case HUBBELL had taken which
involved HUBBELL's father-in-law. BILL KENNEDY spoke with the
RLF partners about HUBBELL'’s situation, and BILL KENNEDY was able
to get HUBBELL removed from the firm and moved to WDC. RON
CLARK, the managing partner at RLF, spoke to BILL KENNEDY several
times about HUBBELL. Because CLARK had replaced BILL KENNEDY as

RLF managing partner, some of these contacts may have been about
RLF matters unrelated to HUBBELL.

KENNEDY does not communicate often with BILL KENNEDY
because their divorce was rather unpleasant. KENNEDY does not
know the exact reasons why BILL KENNEDY has now moved back to
Little Rock from WDC, but she believes BILL KENNEDY found it too
expensive to live in WDC and he wanted to be closer to his
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daughters, who live in Little Rock with KENNEDY. KENNEDY does
not know where BILL KENNEDY is looking for employment, but she
does not believe he will return to RLF. RLF has been under siege
because of the problems associated with the former RLF partners .
who took posts in the CLINTON administration. PAUL GREENBERG, a
Pulitzer prize-winning writer for the Little Rock newspaper,
wrote a scathing editorial about BILL KENNEDY at about the time
he left the administration. :

BILL KENNEDY's employment options will be limited
because of his involvement in the "nanny" problems which
developed regarding several CLINTON nominees whom BILL KENNEDY
had supposedly vetted thoroughly. BILL KENNEDY is also hampered
by the reprimand he received for his actions in the White House
Travel Office matter and by his role in the issuance of White
House passes to people who had not yet been granted clearances.

KENNEDY believes BILL KENNEDY may have been kept on the
White House staff after he had outlived his usefulness there.
KENNEDY believes First Lady CLINTON may have kept BILL KENNEDY on
the White House staff because he was experiencing a number of
personal problems such as his pending divorce. ’

KENNEDY has no sense that any other partners at RLF had

legal problems, e.g., false billing of clients, similar to those
of HUBBELL.

T v k. .o Tttt

- KENNEDY has known BRUCE LINDSEY for years, and she is a
friend of LINDSEY's wife. BRUCE LINDSEY and BILL KENNEDY are not
friends, possibly because they worked for different law firms
while they were in Little Rock. KENNEDY and the LINDSEYs have
children about the same age. KENNEDY frequently saw BRUCE
LINDSEY at social functions in Washington, D.C.

BILL KENNEDY worked with PATSY THOMASSON often during
their time together in the CLINTON administration. KENNEDY did
not know THOMASSON well when they all lived in Arkansas. KENNEDY
does not know the role played by THOMASSON's office in the White
House Travel Office matter. Approximately a day after the Travel
Office firings, BILL KENNEDY and THOMASSON spent several hours
drafting a document. KENNEDY does not know if THOMASSON is part
of the inner circle of the White House staff.

BILL KENNEDY admired former White House Counsel BERNARD
NUSSBAUM very much and went to dinner with him several times.
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BILL KENNEDY and NUSSBAUM felt a mutual respect for each other.
The KENNEDYs went to NUSSBAUM'’s house for one party. KENNEDY
does not know if NUSSBAUM felt or expressed any degree of guilt
over FOSTER'’s death.

After KENNEDY returned permanently to Little Rock in
January 1994, MARSHA SCOTT allowed KENNEDY's oldest daughter to
live with SCOTT in WDC until the daughter finished high school.
SCOTT is very close to both President CLINTON and HUBBELL, and
she has been friends with both of them for approximately twenty-
five years. SCOTT formerly served as head of the White House i
correspondence office, but she is currently working mostly on
campaign matters. SCOTT was not close to the FOSTERs. SCOTT
lived in California for a number of years before she joined the
CLINTON administration. SCOTT worked on the CLINTON campaign in
California prior to the election in 1992,

KENNEDY first met DAVID and EILEEN WATKINS in WDC after
they all had moved there. KENNEDY only knew EILEEN WATKINS well.
The only information KENNEDY knows about DAVID WATKINS is that he
received a reprimand for his role in the White House Travel
Office matter.

: - HUBBELL introduced interior designer KAKI HOCKERSMITH
to the CLINTONS. KENNEDY has known HOCKERSMITH for a long time,
and HOCKERSMITH is well known as a successful interior designer
in Little Rock. T -

KENNEDY knows THOMAS F. "MACK" McLARTY and DONNA
McLARTY through the church they attended in Little Rock. KENNEDY
served on the church board with MACK McLARTY for three years:
KENNEDY did not socialize with the McLARTYs much in Little Rock
because McLARTY was a businessman, not an attorney. Accordingly,
McLARTY was invited to state dinners and other events which were
mostly attended by politicians.

FOSTER was a very quiet person, even while still living
in Little Rock. KENNEDY sensed in WDC that FOSTER was working -
too hard and seemed troubled. Early in the administration, when
FOSTER was living in WDC with only his daughter because LISA
FOSTER had not yet moved to WDC, the KENNEDYs would go to dinner
with FOSTER and his daughter approximately once a week. KENNEDY:
did not know that FOSTER was depressed prior to his death.

FOSTER did not reduce his long work hours even after the rest of
his family joined him in WDC. 1In contrast, BILL KENNEDY cut back
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on his work hours after KENNEDY and their daughter arrived in

WDC. FOSTER kept up his long hours from January 1993 through
June 1993. :

FOSTER had asked BILL KENNEDY to join the White House
Counsel’'s Office because the lawyers already in the office were
overwhelmed by the workload. KENNEDY did not have any sense that
FOSTER was troubled by the content or nature of the work he was
performing. FOSTER seemed to take the fallout from the White
House Travel Office matter harder than BILIL KENNEDY had taken it.

KENNEDY was previously skeptical that any of the RLF
partners who joined the CLINTON administration had been involved
in or had knowledge of wrongdoing. However, now that HUBBELL has
pled guilty to criminal charges unrelated to Whitewater, KENNEDY
believes that there is more to FOSTER’s death than is currently
known. KENNEDY is certain that FOSTER knew about HUBBELL'’s
problems with his former partners at RLF. If BILL KENNEDY knew
about HUBBELL's problems, KENNEDY is confident that FOSTER and
First Lady CLINTON knew about HUBBELL's problems as well. BILL
KENNEDY would not make a move without checking first with FOSTER.

1 The RLF partners who joined the administration, i.e.,
BILL KENNEDY, HUBBELL and FOSTER, had to put out fires before
Governor CLINTON could even announce that he was running for
president. For example, BETSEY WRIGHT was responsible for
dealing with the so-called bimbo eruptions. KENNEDY does- not -
know if there were also money-related problems which had to be
addressed. KENNEDY has a vague recollection that HUBBELL, FOSTER
and BILL KENNEDY had to deal with some sort of problem. KENNEDY
believes this problem may have been something related to BILL
KENNEDY's role in tightening security measures at RLF.

FOIA(b)(6)
FOIA(b)(7) - (C)

KENNEDY has seen LISA FOSTER once since KENNEDY
returned permanently to Little Rock. KENNEDY has no knowledge of
any financial difficulties FOSTER may have been experiencing.
KENNEDY doubts that the FOSTERs had money problems because they
were conservative people unlike the HUBBELLs, who were rather
extravagant. KENNEDY has no knowledge of anything which may have
been bothering FOSTER prior to his death. KENNEDY recalls FOSTER
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as not at all high-strung, very calm and very stoic.

KENNEDY does not believe BILL KENNEDY knew of any
Travel Office-related problems which involved FOSTER prior to .
FOSTER’s death. That is, BILL KENNEDY never mentioned to KENNEDY
that he had seen any indications of Travel Office problems
relating to FOSTER.

BILL KENNEDY brought home a photocopy of the note which
had been written by FOSTER but which was not found until several
days after FOSTER’s death. It was an actual copy of the original .-
note and not a transcript of the content. KENNEDY does -not know
why BILL KENNEDY had such a lapse since he was always very
careful about not bringing documents home from work. BILL
KENNEDY expressed the opinion that the press should not have been
involved in the investigation of FOSTER's death because there was
nothing newsworthy there, and it was nobody’s business if there
was something unusual about FOSTER’s death. KENNEDY does not
recall BILL KENNEDY’s reaction to the specific assertions made by
FOSTER in the note.

KENNEDY read the note and felt that it looked like a
list which FOSTER had prepared in case he was going to have to
defend either himself or someone else. KENNEDY believes such a
list would have been consistent with FOSTER’s character because

he would have felt protective and would have taken responsibility
even for someone else’s mistake. : o -

KENNEDY sensed that FOSTER was not happy in WDC and was
working too hard. KENNEDY also felt that LISA FOSTER was unhappy
prior to FOSTER’s death. The FOSTERs’ son BRUGH hated WDC and
frequently slept until noon. FOSTER felt responsible for BRUGH'’s
unhappiness because FOSTER’s acceptance of a position at the
White House caused the entire family to have to move to WDC.
Perhaps one to one-and-a-half. months before FOSTER'’s death, his
unhappiness was the subject of a conversation involving several
Arkansans. Among the participants in this discussion were the
HUBBELLs, MARSHA SCOTT, NANCY HERNREICH, and DEB COYLE. KENNEDY
does not recall any specific details of this discussion.

KENNEDY does not believe resignation was an option for
FOSTER. KENNEDY does not know if LISA FOSTER was pushing FOSTER
to resign but it is possible. Before LISA FOSTER moved from
Little Rock to WDC, LISA FOSTER told KENNEDY that she was not
happy about leaving Little Rock but, if LISA FOSTER refused to
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move to WDC, FOSTER would never forgive her. LISA FOSTER may
have said that she was concerned her marriage would not last. -

KENNEDY had no sense that LISA FOSTER expressed such concerns to
FOSTER himself. .

During the weekend after FOSTER’s funeral, HUBBELL and
BILL KENNEDY went to the home of HILLARY RODHAM CLINTON’Ss mother
in Little Rock to meet with First Lady CLINTON. BILL KENNEDY
asked First Lady CLINTON to go with him into another room where
they could speak privately. BILL KENNEDY said to First Lady
CLINTON that she would need someone she could trust to replace -
FOSTER as Deputy White House Counsel, and he offered to be that
person. BILL KENNEDY asked to do some of the CLINTONSs'’ legal
work, and First Lady CLINTON said that she might send some of
their legal work to BILI- KENNEDY. There was a sense that FOSTER

had performed personal legal work for the CLINTONs while FOSTER
was working at the White House.

KENNEDY knows the name of BOB BARNETT but not in any
specific context. She does not recognize the name of JIM LYONS.

Following FOSTER’s death, NUSSBAUM promised BILL
KENNEDY that he would be a Deputy White House Counsel. KENNEDY
believes that BILL KENNEDY may have been given the title of
Deputy White House Counsel along with a pay raise later, but BILL
KENNEDY was not the sole deputy. There were a couple occasions
when BILL KENNEDY told KENNEDY that First Lady CLINTON had-given ~

him something, which KENNEDY understood to mean legal work, that
day. '

It is possible FOSTER had Travel Office documents in

his office at the time of his death but KENNEDY has no knowledge
that was the case.
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Date of transcription 2 / 1/ 95

LESLIE GAIL KENNEDY was contacted telephonically in
response to a telephone call she had placed to Associate Counsel
BRETT M. KAVANAUGH of the Office of the Independent Counsel
(0IC), Washington, D.C. (WDC). KENNEDY was called from the OIC
offices at 1001 Pennsylvania Avenue, N.W., Suite 490 North, WDC,
and she was contacted at telephone number (501) 227-7460 in
Little Rock, Arkansas. After being advised of the identities of
the interviewing agents, KENNEDY provided the following
information: '

KENNEDY’'s former husband, WILLIAM H. KENNEDY IIT,
hereinafter referred to as BILL KENNEDY, travelled to Little
Rock, Arkansas, on or about Wednesday, January 5, 1994. Before
he left to go on the trip, BILL KENNEDY told KENNEDY that the
purpose of the trip was for him to visit his mother and to go
hunting. After BILL KENNEDY arrived in Little Rock, he called
KENNEDY from the offices of the Rose Law Firm (RLF). BILL
KENNEDY had gone hunting that morning, and he told KENNEDY he
could not discuss on the telephone why he was calling from the
RLF offices. BILL KENNEDY called KENNEDY again later that day
but again said he could not tell her what he was doing. This
second call was placed from the office of attorney STEVE
ENGSTROM, who is with the law firm WILSON, ENGSTROM, CORUM &
COULTER in Little Rock. ENGSTROM has served as an attorney for
President BILL CLINTON, and he also represented BILL KENNEDY in
his divorce from KENNEDY. KENNEDY believes BILI, KENNEDY as
talking to ENGSTROM about Democratic Party matters on that
occasion.

KENNEDY believes BILL KENNEDY flew from WDC to Little
Rock on or about January 5, 1994. The calls from BILL KENNEDY in
Little Rock to KENNEDY in WDC were made on either January 6 or
Januvary 7, 1994. BILL KENNEDY attended the funeral for President
CLINTON’s mother on Saturday,' January 8, 1994, and BILL KENNEDY
flew back to WDC on Sunday, January 9, 1994. '

While BILL KENNEDY was still in Little Rock on this
trip, KENNEDY had a telephone conversation with SUSIE HUBBELL,

(telephonically)
Investigation on 1/26/95 at _Washington, D.C. File# 29D-I,R-35063
SAs DANA M. GILLIS and '
by RUSSELL, T, BRANSFORD RTB:rtb Datedicaed 1 /26 /95
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who is the wife of WEBSTER HUBBELL. KENNEDY was upset at BILL .
KENNEDY for leaving her in WDC because KENNEDY was ill yet still
had to care for their children while BILI, KENNEDY was hunting in
Arkansas. During the course of the conversation with KENNEDY,
SUSIE HUBBELL related a conversation in which MARSHA SCOTT had
asked HUBBELL if KENNEDY knew the real reason BILL KENNEDY had
gone to Little Rock, which was to work on something related to
Whitewater. HUBBELL and SCOTT already knew BILL KENNEDY was in
Little Rock without KENNEDY having mentioned it to either of
them. ‘

After BILL KENNEDY returned to WDC from his trip to
Little Rock, the KENNEDYs’ marriage began to dissolve and divorce
proceedings began shortly thereafter. After his return from the
trip to Little Rock, BILL KENNEDY never told KENNEDY why he had
gone there or what he had done while there.

BETSEY WRIGHT maintained a database known as the people
base, which contained the names of people who were regarded as
friends or foes of BILL CLINTON when he served as governor of
Arkansas. This database could be used, for example, to identify
people who had contributed to past CLINTON election campaigns.

FOIA(b)(6)
FOIA(b)(7) - (C) m +

When KENNEDY moved from WDC back to Little Rock in -
1594, BILL KENNEDY still had a number of files stored in the
basement of the KENNEDYs’ house in Virginia. KENNEDY has no
knowledge what BILIL KENNEDY may have done with these files or
what their contents were. KENNEDY presumes BILL KENNEDY may have
brought the files with him when he moved back to Arkansas.

FOIA # none (URTS 16306) Docld: 70105096 Page 172



*

»
FD-302 (Rev. 3-10-82)

.

-1-

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date of transcription
F

I

|

' [FOTA(B)(3) - Fed. R. Crim. Pro. 6(e) - Grand Jury]
|

)
T

1
1

|
: . . |
at Little Rock Arkansag File# 29D-LR-35063 Sub 17
|

Date dictated

Investigation on

[FOIA(b)(7) - (C)]

by |
This document contains neither recommendations nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to your agency;

it and its contents are not to be diskBMA dtsione {dRTS 16306) Docld: 70105096 Page 173




[FOIA(b)(3) - Fed. R. Crim. Pro. 6(e) - Grand Jury|

FOIA # none (URTS 16306) Docld: 70105096 Page 174




[FOIA(b)(3) - Fed. R. Crim. Pro. 6(e) - Grand Jury|

FOIA # none (URTS 16306) Docld: 70105096 Page 175




[FOIA(b)(3) - Fed. R. Crim. Pro. 6(e) - Grand Jury|

FOIA # none (URTS 16306) Docld: 70105096 Page 176




[FOIA(b)(3) - Fed. R. Crim. Pro. 6(e) - Grand Jury|

FOIA # none (URTS 16306) Docld: 70105096 Page 177




FOIA # none (URTS 16306) Docld: 70105096 Page 178




[FOIA(b)(3) - Fed. R. Crim. Pro. 6(e) - Grand Jury|

FOIA # none (URTS 16306) Docld: 70105096 Page 179




[FOIA(b)(3) - Fed. R. Crim. Pro. 6(e) - Grand Jury|

FOIA # none (URTS 16306) Docld: 70105096 Page 180




[FOIA(b)(3) - Fed. R. Crim. Pro. 6(e) - Grand Jury|

FOIA # none (URTS 16306) Docld: 70105096 Page 181




82713/96 23:46:11 VIA FAX

-> 581 221 6787 DEBBIE GERSHMAN

Page 681

A Special Report from the
Pittsburgh Tribune-Review

Vedhesday, February 14, 1996

Contact: (603) 887-2445

Make-up Artist Links

Clinton to Possible Cover-up

By Christopher Ruddy
FOR THE TRIBUNE-REVIEW

WASHINGTON—Ir is said to

be one of the closely guarded
~ secrets involving the federal
probes into the death of
Vincent Foster.

And for good reason: it indi-
cates To some investigarors not
only that a cover-up was under
way early on the night of
Foster’s death, but also that
President Clinton may have
been linked to those activicies.

The secret: a2 make-up artist
for CNN'’s Larry King Live pro-
gram has told federal investiga-
tors that she overheard a con-
versation indicating Clinton
was aware of Foster's death
before he appeared on the King
show live from the White
House library.

According to a source, the
make-up artist came forward in
1994 to tell her story during
the latter part of Special
Counsel Robert Fiske's investi-
gation into Foster's death.

The woman told investigators
that as she was applying make-

up to Clinton’s face at the

the program’s 9 p.m. air time—
an unidentified male presumed
to be an aide notified Clinton
that a note had been found in
Foster's office.

The president and White
House officials say that he was
not notified of the death until
10 p.m., over an hour later, by
Chief of Staff Mack McLarrty.

White House officials also say
that no officials entered Foster’s
office until about 10 p.m. and
that no notes or documents
relating to the atrcorney’s death
were found or removed from
the office that evening.

The young female make-up
artist has told investigators that
McLarty was present when the
president was informed about
activities in Foster’s office. She
was unable to identify the man
who spoke with the president.

Her account was taken seri-
ously enough that investigators
had her review photos of White
House staffers. She was still
unable to identify the person,
the source said.

The make-up artist, who has
left CNN to work in CNBC'’s

Washington Bureau, told the

comment on the marer.

“I usually don’t discuss my
clients and what goes on. It’s
not a good practice,” she said.

Fiske issued his Foster report
on June 30, 1994, concluding
that there was no evidence of
foul play or a cover-up of the
death. The make-up artist’s
account was not mentioned.

A month later, two of Fiske’s
FBI investigators stated those
conclusions for a Senate
Banking Committee hearing. In
neither instance did the make-
up artist’s account surface.

Sources close to the Senate
committee probe of the death
said they were not informed of
the woman’s claims by Fiske, or
provided with her FBI state-
ment. :

Fiske released dozens of FBI
statements to the committee,
which have since been made
public. The make-up artist’s
statement was not included in
those released.

Her statement was considered
credible by investigators
because of other evidence that
the White House knew carlier
about the death than it claimed.
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tent with information gathered
by investigators that an intrud-
er alarm went off in the White
House counsel’s office, which
includes Foster’s, just after 7
p-m. on the night of his
death—but well before the
time the White House claimed
it was notified by Park Police
that Foster was dead. An alarm
again went off after 10 p.m.,
but officials claim to have been

notified by then.
OFFICIAL VERSION

'During a press conference the
day after Foster’s death, con-
ducted by Communications
Director Mark Gearan and
McLarty, Gearan laid out the
official White House chronolo-
gy of events.

During that time, Gearan had
a testy exchange with reporters,
who were incredulous about
the statement that it took near-
ly four hours to confirm Foster
was dead. Foster’s body was
found by Park Police just after
6 p.m. Police say a single gun-
. shot wound to the head was
self-inflicted.

Gearan said that White
House security aide Craig
Livingstone, a polirical
appointec of the Clintons, was
notified at abour 8:30 p.m. of
the Foster matter, and that the
White House’s chief adminis-
trative officer;, David Watkins,
was notified about 9 p.m.

Gearan told the press: “Soon
after the (Larry King) show
began, we were pulled from the
staff room where . . . McLarty
was informed of this—thart it
was an unconfirmed report. In
the intervening 50 or so min-
utes, efforts were made to both

confirm and to make Mmhoneu&

0d D010 «««

¢00/200

nary calls . . .”

Confirmation, Gearan said,
came at 9:55 p.m., and only
then was Clinton told.

The president was finishing
his first hour with King when
McLarty informed him of a
problem, and Clinton had to
renege on his offer to King to
conrinue for an additional half-
hour.

According to Newsweek,
Clinton asked McLarty, “What
is it?> I’s not Hillary or
Chelsea.” The two went up to
the residence quarters of the
White House where Clinton
was told of Foster’s death. “Oh
no,” the president reportedly
cried out.

Calls to the White House and
Fiske for comment on this
story went unreturned.

The Tribune-Review has
reported that investigators for
Kenneth Starr, Fiske’s succes-
sor, have said that at one point
they were examining the possi-
bility that White House offi-
cials knew about the death
much earlier. Some investiga-
tors believed that the time of
the official notification to the
White House may have been
extended to allow for unnamed
officials to engage in an exami-
nation of Foster’s office and
possibly the ctime scene before
any law enforcement authori-
ties, such as the FBI, could
assert jurisdiction and secure
the scene and premises.

Several points of evidence
and testimony suggest that the

~ long delay in notification of

the death doesn’t jibe with the
facts. These include:
*Grand jury evidence turned

TASNNOD JHANI

the Special Forces, an elite
unit of the Park Police closely
associated with the White
House security, were at Fort
Marcy Park—where Foster's
body was found—by 7 p.m.
on the night of the death.

e Several accounts by police
and emergency workers thac
demonstrate officials knew
Foster was a2 White House
official by 7 p.m. after search-
ing his car early in the
evening and finding his
White House identification
card.

These accounts directly con-
tradict the testimony of other
Park Police that they stum-
bled upon the ID after enter-
ing the car much later, at
about 8:30 p.m.

* The sworn statements of two
Arkansas State troopers that
Chelsea Clinton’s nanny,
Helen Dickey, called the
Arkansas governor’s mansion
earlier on the evening of the
20th—as ecarly as 6 p.m
Washington time—to notify
Gov. Jim Guy Tucker of the
death. Officials say that
Foster’s body was not even
found until after 6 p.m.

Additionally, London’s
Sunday Telegraph reported a
Secret Service log shows that
just after 7 p.m., security offi-
cials cleared 2 “MIG” Group—
a military intelligence group—
into the White House West
Wing. They met with presi-
dential assistant  Patsy
Thomasson. Thomasson
admitted to entering Foster’s
office later that night. The
Secret Service told the

Telegraph the MIG groups

fost Xes b bt S ogisieisien ags classified.
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A Special Report from the
Pittsburgh Tribune-Review

Sunday, February 11, 1996

By Christopher Ruddy
FOR THE TRIBUNE-REVIEW

LITTLE ROCK, Ark.—Two
state troopers here claim an
investigator for Independent
Counsel Kenneth Starr tried to
have them change their testimo-

Vincent W, Foster.

Trooper Larry Patterson said he
met with three investigators from
Starr’s office shortly before
Christmas. According to
Patterson, the primary investiga-
tor, Coy Copeland, a retired FBI

to trip me up, to find a problem
in my story.”

the Arkansas state police, found
Copeland’s questioning ractics
unusual for a police investiga-
tion. “Usually the witness offers
his statement of their account
and then the investigator asks
several clarifying questions.” But
Patterson says that was not the
case here, where he believed
Copeland was attempting to
have his statement leave open the
possibility that he was in error.
Patterson’s recollection of the
time he was notified of Vince

ny relating to a critical aspect of
the death investigation of

agent, spent 45 minurtes “trying

Patterson, a 29-year veteran of

Foster's death is a critical one. If
true, it could indicate a cover-up
of the late deputy White House
Counsel’s death was under way
even before Park Police found
Foster’s body.

According to Patterson, on the
day of Foster’s death, July 20,
1993, he left work ar his normal
time, 4:30 in the afternoon. He
said it takes no more than 20
minutes to commute home.

He vividly remembers entering
his Little Rock apartment and
“not changing from my uniform,
not having a Coke or anything to
drink and the phone rang.”

“It was Roger (Perry),”
Patterson said. “He told he had
just received a call from Helen
Dickey that Vince Foster had
blown his brains out in the park-
ing lot of the White House.”
Dickey was then working as a
staff assistant at the White
House. Her duties included
being a2 nanny for Chelsea
Clinton.

Patterson placed Perry’s call—
which Perry said he made 1o
Patterson moments after receiv-
ing Dickey’s—definitely at no
later than 5 p.m. Arkansas time
“at the latest.”

If that is true, that means

Foster Case: Starr Investigator
Sought Testimony Changes

Dickey knew about Foster’s
death about 15 minutes before
Park Police even found—about
6:15 Washington time—the
body at Fort Marcy Park in sub-
urban Washington. It also means
that the official account, thar the
White House was informed
sometime around 8:30 p.m. or
after, is not true.

DICKEY CALL

Dickey, who has since left the
White House, signed a docu-
ment that was released last year
to the Senate Banking
Committee indicating that she
called Perry on the night of
Foster’s death, but sometime
after 10 p.m., after President
Clinton ended an appearance on
the Larry King Live Show.
Dickey’s statement appears to be
sworn and notarized.

Trooper Perry, who was on
guard duty at the Governor's
mansion in Arkansas on the day
of Foster’s death, said he received
the call from Dickey carly on the
evening of the 20th—contradict-
ing her statement.

“Helen called crying, and she
said ‘Vince got off work, went
out to the parking lot and shot
himself in the head,”” Perry

ted D
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Foster was found dead that
evening, not in his car, but on
the side of a slope in a wooded
park hundreds of yards from his
car.

The Tribune-Review has
reported that investigators for
Starr have said that at onc point
they were examining the possi-
bility that officials knew abour
the death much earlier, and the
time of the official notification of
the death by the Park Police 1o
the Secret Service—abour 8:30
p-m.—may have been extended
" to allow for unnamed individuals
to engage in a cleanup operation
of Foster’s office and possibly the
crime scene before any law
enforcement authorities, such as
the FBI, could assert jurisdiction
and secure the premises.

Patterson’s account apparently
supports Perry’s account. Perry
said he also called a former
Arkansas State Police director,
Lyan Davis, after receiving
Dickey's call. Davis has also
sworn he received Perry’s call
early on the evening of July 20—
at about rush hour time which is
between 4 and 6 p.m. Arkansas
time.

Investigators for Starr have
apparently taken some interest in
the martter.

During his questioning,
Patterson said, he reviewed his
simple story many times and
Copeland proposed numerous
“could of” or alternative scenar-
ios to explain away the discrep-
ancy, such as “Could you have
stopped at the bank?”

According to Patterson,
Copeland said, “I'm not trying 1o
get you to change your story but

Ar which point Patterson said
he interjected in frustration,
“You damn well won’t.”

PERRY CHARGES

Similarly Perry, who also said
he was interviewed by Copeland
for over 1-1/2 hours, said the
purpose of the interview was
clear. “Copeland acted like he
wanted me to change my story,”
Perry said.

Starr’s investigators “wanted me
to say it was possible Dickey
called me at 9:15 or 9:30
Washington time, which would
have been 8:30 Arkansas time.
This was not possible,” Perry
said. He also said Copeland
offered other possible scenarios
as to what happened and scemed
intent on having Perry admirt he
could have been mistaken.

Both Patterson and Perry sug-
gesced ' that Starr ger phone
records from the White House
and the governor’s mansion,
since Tucker made several calls
immediately after Dickey’s call as
well. According to the troopers,
Copeland said the White House
does not keep itemized phone
records and that Tucker’s records
could not be subpoenaed because
he was “under indictment.”

The rtroopers’ statements
appeared to fir a pattern of con-
troversy relating 1o the treatment
of witness statements begun
under the first Whitewater prose-
cutor.

A so-called confidential wit-
ness, the person who found
Foster’s body, has charged thar
FBI agents for Robert Fiske bad-
gered him to alter his testimo-
ny—asking him as many as 25
times if a gun “could have” been
in Foster’s hand.

Another witness, Patrick
Knowlton, says FBI agents “lied”
in his witness statement, and
asked him dozens of timces about
macters relating to Foster’s

Honda where his account contra-
dicted official’s claims.

Commenting on the confiden--
tial witness charge of badgering,
former FBI Special Agent
William F. Roemer said ‘that
repeatedly asking a witness the
same questions or proposing
alternative scenarios ro a witness
is inappropriate.

Roemer, the most decorated
former FBI agent alive, said basi-
cally the interviewing agent asks
the witness for their statement,
then may ask some follow-up
questions for clarification pur-
pOSCS-

According ta a source, grand
jury proceedings last year turned
up numerous examples of wit-
nesses indicating their statements
to the FBI had been altered or
mitigated.

For example, Fairfax EMS
worker Todd Hall’s FBI state-
ment for the Fiske investigation
stated upon finding Foster’s body
he “saw something red moving in
the woods” and later: “Hall
believes it is possible chart he
could have seen vehicular traffic”
from a nearby road.

In fact, Hall said he testified
that he told the FBI he saw a
person running from the body
and that FBI agents suggested
the possibility that the person he
saw was actually a car.

Copeland, reached at Starr’s
office in Washington, said he
could neither “confirm nor deny”
or make any comment on the
matter.

Starr’s spokeswoman, Debbie
Gershman, offered no comment
saying the investigation was
active.

Perry and Parterson said they
have not been called before a
grand jury to testify on the mart-

ter.
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A Special Report from the
Pittsburgh Tribune-Review

Sunday, February 4, 1996

http://www.tribune-review.com/trib/

Aide Saw Fdster Leave with Briefcase:
Contradicts Official Claims

By Ch‘rislopim Ruddy
. FOR TIIE TRIDUNE-REVIEW

WASHING I ON—A White
House staffer, among the last

cople to see Vincent Foster
alive, has told federal investiga-
tors that Foster was carrying a
briefcase when he left his office
on the day of his death.

The account directly contra-
dicts two federal investigations
thar have painted a scenario of
Foster leaving his office without
his bricfcase.

In 1994, Thomas Castleton, a
young staffer in the Whirte
House Counscl’s Oflicc—where
Foster was a deputy—rtold
investigators for Spccial
Counscl Robert Fiske thut when
he saw Foster leave his West
Wing office, Foster was holding,
a briefcage case, according to a
source familiar with Fiske's
probe.

Several witnesses who say they
saw Fosrer's car in Fort Mar
Park on July 20, 1993—before
and after the police arrived to
investigate the discovery of
Foster’s body—also have appar-
ently told Fiske's investigators

they saw what appeared to bc a
briefcase or attaché case on the
seat of Foster's Honda.

Castleton’s testimony adds

further weight to their observa-
tions. It also further fuels spec-
vlation that—as some investiga
tars helieve—a cover-up of the
dearh may have been under way
early on the night of the death
and rhat the removal of the
briefcase from the crime scene
at Fort Marcy may have been
part of the efforr.

Official Park Police investiga-
tive and evidence reports make
no mention of a briefcase, and
scveral policemen have testified
puintedly under oath that there
wids no briefcase at the scene,
aceording to sources.

Castleion, since promoted to
the Deparunent of Jusrice’s
Officc of Legislative Affairs,
declincd to comment on the
mateer for the Tribunc-Review.

Despite the possiblc implica-
tions of Castleton’s account,
Fiske, in his June 1994 report
on Foster’s death, made no
mention of Casteton’s recollec-
ton of seeing Foster leave with
the bricfcase. Instead, he offered
another account.

The  Senaic  Banking
Commitzce signed off on Fiske's
report after a siuglc day of hear-
ings in July 1994. The commit-
tec also released more than
2,500 pages of docunents and
FBI intcrvicw statements given
to it for revicw by Fiske’s stafl.

Castleton's intcrview state-
ment was not includcd in those
documents which have been
made public.

Castleton’s intervicw stace-
mant, however, was included in
material Fiske. turned over to
his successor. Fiske, the original
Whitewater special prosecutor,
was later replaced by Kenneth
Starr,

FISKE VERSION

Accurding to the Fiske reporr,
Foster left work on the day of
his dcath at about 1 p.m. after
cating Junch in his officc. Soon
afcer that, hc drove to suburban
Washingron's Fort Marcy Park,
where he shot himsclf in the
head with a 1913 Colt revolver.

‘Ihe report addresses the issuc
of a briefcase. On page 26 is the
following: “At about 1 p.m.,
(Foster) came out of his office
halding his suit jacket, without

200/T00(3
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a bricfcasc. He told (Linda)
Tripp (thc top assistant) that

ere were still somec M&M’s on
the tray if she wanted them. He
said ‘['ll be back' and then left.”

Foster never did return, lcavw-
ing major questions in his wakec
for investigators: Where was
Foster going? Why did it take so
long for his body to be found
(nearly five hours)? Why didn’t
anyone see him in the interim?

Two prose'cul:ors told the
Tribune-Review that if
Castleron's starement about the
briefcase had been accepted by
Fiske’s investigarars, it would
have raised the possibility of a
cover-up (the improper remaval
of the briefcase from the crime
scene) and of foul play in the
death (where was Foster before
he was found in the park?).

The only statement by
Casdeton in the marerial given
to the Scnate Banking panel is 2
brief one found in the Park
Police report compiled shordy
aftcc Foster’s death. Cusdcwon
told the Park Police that he
“was present when Mr., Loster
left the office after cating lunch
and said ‘So long.’ Mr. Toster
did not respond and scemed 1o
Mzs. Castleton to be “In his own
world,” focused and disturbed.”

‘The written account of the
Park Police interview with
Casteton on July 22, 1993,
makes no mention of any brief-
case.

Yet the briefcase becomes an
issue in the police interview that
immediately followed
Castleton’s. the interview of
Linda Tripp, executve assistant

to Whiic House Counsel
Bernard Nussbaum. The police
account of Tripy’s interview has
her “absolutely certain that Mr.
Foster did not carry auything in
the way of a briefcase, bag,
umbrella, ctc. . . vut of the
office.”

LIAISON OFFICER

The issue of the briefcase
cropped up early last year dur-
ing grand jnry proceedings in
Washingron led by Associate
Independent Connsel Miquel
Rodriguez.

Rodriguez eventually resigned
from Starr’s staff to rerurn ra his
post as an assistant U.S. atrar-
ney in Sacramento, Calif. The
Tribune-Review has reported
thae Rodriguez’s superiors
thwaried his efforts to conduct
a full probe. The stunted grand
jury procecdings brought no
indictments.

But two sourves dose o Starr’s
probe confiried for the
Tribune-Review that 2t one
point their investigation had
focused on the possibility thac
someone had rcturncd the bricf
casc to the Whitc House. The
matter was not pursucd after
Rodriguez lefr.

During grand jury testimony,
a ranking Park Police officer
said that 2 “liaison officer” with

the U.S. Secret Servi - -
¢ o S IS tic, suit coat, and a black brief-

senf ar Fort Marcy on the night
of the death. The presence of an
additional law enforcement
agent contradicrts official
records, the sworn tesrimony of
some officers, and claims that
the death investigation was sole-
ly handled by the Park Police.

During grand jury proceedings
last year, at least four park
policemen testified there was no
bricfcase at the scene.

However, Rodriguez had
turned up photographic evi-
dence of a black briefcase lying
in the vicinity of Foster's car.
The police said it was a cirrying
case for crime scene equipment,
but during proceedings admir-
ted that thcir cases are tan or sil-
ver, not black like the one
depicted in an enhanced phovo-
graph.

Testimony also demonstrated
that the bricfase found ut Fort
Marcy was not the leacher
satchel casc found in Foster’s
office afeer his dcath, and one in
which a torn notc surfaced
almost @ week latcr. Foster was
said to rarely, if ever, havc car-
ried that case.

Partrick Knowlton, the first
witness to have spotted Foster's
FHonda in Fort Marcy's lor, told
Fiske’s FBI agents thar he
“observed in this Honda a
leather briefcase or leather fold-
er on the passenger side seac.”

Similarly, at least two emer-
gency warkers told Fiske’s inves-
tigators and Stacr’s grand jury
they saw a briefcase after the
police arrived. Paramedic Sgt.
George Gonzalez told the FRI,
“The Honda contained a. neck-

casc/awtaché case.”

" .Shoruly after Rodriguez’s

decpasture, Starr effectively
closed down the investigarion
into Foster’s deadls, and no
indictments have been landed

up.

Vincent Foster: The Ruddy Investigation is available by calling (800) 711-1968
Chris Ruddy is available for interviews by calling (603) 887-2445
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October 25, 1995
TFor Imincdiatc Relcase

TFor more info: Annc Dunnc
410-576-0900

Press Conference Today:

OXFORD EXPERT DECLARES FOSTER
NOTE A “FORGERY”

Al a press conference loday, a world renowned forensic handwriting expert
from Britain's Oxford University, along with two American f orensic
cxperts, will give the results of their cxamination of a copy of a torn note.
The torn note was found in the bricfcase of former Deputy ‘White-House
Counsel Vincent W. Foster, Jr. shortly after his death.

Leading the panel of forensic experts, a prominent British authority, who
has lecturcd on handwriting, manuscripts, and forgery detection at Oxford
University for over thirty years, will offcr his findings: the torn note is a
forgery. The Oxford expert has ruled on a number of celcbrated cascs, and
has flown into Washington for the press conference today.

‘Two other prominent forensic document examiners will offer their findings,
illustrations, and detail the improper handling and investi gation of the note
by federal authoritics.

James Dale Davidson, Editor of Strategic Investment, a presugious financial
newsletler, organized today’s conference. Mr. Davidson w.ill open the
conference with a statement.

WHEN: Wednesday, October 25, 1995

TIME: 10AM Sharp

PLACE: WILLARD HOTEL(Crystal Room)
)4th Street and Pennsylvania Ave
(across from Press Building)

Weritten reports will also be available to the press. A question and answer session wil)
follow the pancl’s presentations.
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From: Western Journalism Center [ Joseph Farah [ (9161 852-6300

Associated Press national wire story on Foster case follows.
Pittsburgh Tribune-Review reporter Christopher Ruddy broke the story.

- Friday, October 20, 1995 —

Asgssoclated Press

WASHINGTON(AP)
— Whitewater prosecutors have
hired the chiet medical examiner
of San Diego to review findings
in the death of deputy White
House counsel Vincent Foster.
Dr. Brian Blackbourne said
Friday he would he meeting with
Whitcwater proscentors in Wash-

ington and that he ix weeks away
from reaching any conclusions about
the Foster matter.

Blackhourne joins Dr. Heary Lee,
a forensic scientist who testified at
the (0. Simpson trial. Loe was hired
by Whitewater prosecutors in May
to examino the physical evidenee and

‘Two earlier<nvestigations
concliided that Foster died of a
selt-inflicted gunshot wound to
the head. His body was found
July 2), 1993 in a Vieginia park
outside Washington.

Bls ckbourme's hiring was fiest
reported in Friday editions of the
DPictsb argh, Pa., Tribunc-Review.

Breaking the News Again

photos taken in the Foster death. *

- Friday. October 20, 1993 — Pittsburgh Tribune-Review—

Dcath

By Christophcr Ruddy

FOR TIE TRIDUNE-REVIEW

New Face Emerges in
Probe of Vincent Foster's

The WASHINGTON POST
the following day

4

— Saturday, October 21, 199% — Washington Post —

Medical Expert Hired

WASITINGTON
Whitewater Indepeadent Connsel
Kenneth Staer has hired San Diego
Chief Medical Examiner Dr. Brian

RBlackhourne to recexamine the

in Foster Probe
Associntad Prass

Whitewater prosecucors have

death ... hired the chief medical examincer
of San Diego to review findings in
tha death . ..
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Wednesday On The Wed (http://www.pacg.com/pvbr/),

WEDNESDAY ON the WEB T

WO

£ DU FERENT KIND OF WEEKLY NEWS AND VIFWS CYBERMAGAZINE |

EDITORIALS

g THERE THEY GO AGAIN! -- 60 MINUTES: A TRIUMPH OF BIAS
- OVER TRUTH

It’s an old trick every journalist knaws.- when you want to slunt ¢ story to come out the way
you want it to, find sources known to be friendly to your viewpoint who'll say what you want
them to say, and stay away from people who insist on revesling things that contradict your
stant. ‘

If you're a TV journalist, you can 80 even further; you can interview unfriendly sources and
edit the tapes, leaving out whatever contradicts your bias. Or you can leave the entire interview
g on the cutting room floor.,

Nobody is better at this than the people at 60 Minutes. They proved It with thelr totally
misleading broadcast desling with Alar -- » chemical used at the time by apple growers.
Challenged by apple growers and others who Pointed out some very inconvenient facts, they
went back and did a second piece, even more misleading than the first. ‘

They did it again in a totally misleading piece that besmirched the reputation of General —~ - -
Willlam Westmoreland -- 8 piece castigated by CBS itself sfter an internal Investigation turned
up hanky panky in the production.

More recently, they got in a lot of trouble with American Catholics when thty aired the
petulant gripes of a small group of dissidents from Catholic teaching and presented them as
typlcal of the views of the laity in America, which demonstrably they are no.

Well, they're at it again. Obviously smitten with William .Jefferson Biythe Clinton, the ultra.
liberal 60 Minutes bunch set out to whitewash the blatantly obvious cover-up in the matter of
the death of Vincent Foster, Bill C's good buddy and White House counsel, and Mrs. William
Clinton’s former good and dear friend and law partner.
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The Foster case is potentisl dynamite. The official investigatiun wus a farce, as anyone lanking
at the results of both the Government probe and the slmost laughable conclusions uf furmer
independent counscl Fiske quickly leurnsy. e

Last week . in discussing tho Foster case, we notcd that Big Mediu’s attitude vwas either one of

:::zs-urr the case or of categorizing anyone who questions the official live us an Incorrigible —

Alter all, if the whole truth about the mysterfous deuth of Vincent Foster was tn become lorown
it could easlly spell the end of the Clinton Administration and sound the death knell of the
toony Hiberalisin to which most Big Media is committed. This, of course, must e avuided at all
costs, even if the media has to ald aid abet a cover up.

Five days later, Mike Wallaco snd his cronies weighed In un the skeptic-bashing side. The £0

minutes crew pulled out all the stops, editing interviews, ignoring facts that contrudicted thelr ]

you're ‘-wncko-conspirl:y-llwumrm_-lf-,vou-questlon-lhc-nfﬂchl-ﬁndlngs line. i

In our Media Manitor section, with the help of two well infurmed critics of the offivial probe,
we take a close look at the way 60 Minutes manhandled what could be the defining episode in
the dreary presidential saga of William .JefTerson Biythe Clinton.

TAX CUTS .-WHO GETS WHAT?

‘The rich, it is said, get richer, whilc the poor have more children. This old saw izomes to mind
everytime we hear some dazed NDemocrat screech about Republicans wanting to give tax cuts to
the rich.

Civen the fact that by far the largest chunk of thie $254 billion tax break the (2P i planning le
the $S0U per child tax break for parents, and i indeed the poor have more chikdren. shouldn't
this be called a tax cut for the poor’?

After all, the more kids you have the more money you'il get back from Unc.lg Ssm.

This latest excursion into class warfare borders on the criminal. The Democrate and their allies
in hig labor know darned well that linking Medicare and Mcdicuid and welfare reform to (xx
reform is about as sleury a tactic s their charges that the COP wants to cast the eldurly, the
sick and disablod and the disadvantaged young Into the outer darkness where there ic weeping
and wailing and gnashing of teeth for the lowly, and unrestrained glee from ull those GOP fat
cats watching their plight from their mansions.

And the medla doesn't kelp matters when they chatter about "cuts” In Medica e when they
know that it is NOT being cut .- that only the increase in Medicare Is being reduced by a few
percentage points.

The Republicans ure doing exactly what they said they'd do If given contrul of (ungress. The
public believed them, gave them control, and you cun bet the American people ire pleased with
how the GOP are keeping their promise to reducc big government, stop wasteful spending and
give the peuple buck some of the money Uncle Sam has hagn taking from them thanks to a
tharoughly corrupt and now discredited Democratic Purty-contralled Cangress.
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Class warfare just phh_l doesn't wurk anymore, and the scoundrels engaging in It ure going tﬁ
discover that fact a year from next month. '

MEDIA MONITOR e

- L -

Ins hll'storlng ls‘nult on the G0 Minutes broadcast they called "Mike Wallace's Fake Foster
Probe." media Critics Reed Irvinc and Josepl Goulden exposed Wallace's sssaition that he
had ""dealt with," the most impartant questions about the case is nothing but a sham,

Hare are key excerpts frum the column which Accuracy In Media's Reed Irvige graciously
suppliad 10 Wednesday On The Web: :

“On October ¥, ax the FBI was heading into its fiftl; week of ap exhaustive search for the bullct
that killed former White House deputy eaunsel Vineo Faster, "60 Minales™ ajrel a viclous

attack on Christopher Ruddy, the reporter who forcad the reopening of the Foster investigation -
in January. 1994, six months after the White House thought It was buried for good. -

“[gnoring the fact that FRT agents were literally muking a shambles of Forr Marcy Park in
their inch-by-inch search for the missing hullet, Mike Wallace clalimed that there are no valid
grounds for qucstioning the theury that Foster Committed snicide in the park "'

Noting that Wallace ended the Foster scgment of the: prugrum by declaring the evidence
supported only one conclusion: that Foster killed himselfin the park, Irviue und Cioulden
charged that Wallace's cluim he had dealt with the most important questions about the cnse
was "false."

"There are a number of questions for which there are no answers that are consistent With the
suicide in the park theory. Waltace Ignored all of them," they wrote.

"The only question Wallace addressed that is relevant to the angning debate over Foster's

death is the claim that the small amount of binud abserved al the scene I one of s¢veral

indicators that he did not dfe in the park The fact that there was Jittle blood was 1 0ted by the

medical technicians who found the body. One of tham, Sgt. Caorge Conzalez, told the PBI that

"there was not much blood at the scene for the manner in Which the victim dled.’ Corey = . _ ‘
Ashford. who lifted the hody by the shouldors, cradling the head, satd hy: *Uid not recall seeing -
any blood und did not recall getting any on his uniform or his disposable glove,'

'"'60 Minutes' ignored them, fucusing or Dr. Donald Haut, the part-time cannty medical v

examiner wha approved the remaval of the body. Chris Ruddy hus Huut on rape silying ‘There .
Wwas not 2 hell of a Jot of bland on the ground.’ Wallace asked Haut {f he told Ruddy "there wus -

on unusual lack of bluud ut the scene.’ He sald ‘No,' saying that there was *plenty ¢f blood’ for

Foster to have died there, creating an illusion thut Ruddy had misquoted him."

But, the columnists noted, Haut aleo told the FBI that the amount of bluod was small, and that

he didn'¢ recall seeing blood on Foster's shirt ar face or any blood on the vegetation around the
v,

"Dr. Haut concluded from this that a low velocity bullct had been used, but the spent caririd ge

case in the gun In Foster's hand was stamped 'HV,' mesning high velocity.
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Mike Wallace didn't mention all this because the small amount of blood, togeitier with an

absence of skull fragments, brain tissue and blood spatter and the fata! bullet, mcans there Is
no furensic evidence ta prove that Fostor shot himself in the park That is why the FBI has—
spent a month looking for the missing bullet." e

Wa are also Indebted to Joseph Farah, founder snd direstor of the Westcen Journalisi Cenﬁr ‘
which has both supparted Ruddy's investigative reporting and retsined veteran homicide
experts to exumine the evidence.

Farah sharcd his outraged resction to the scandalous 60 Minutes whitewash w th Wednesday
On The Web. )

60 Minutes, Karah <aid, mado an attempt to close the cuse un the controversy nf Vincent
Foster's death.

"They failed," he said.

" Anyone with half a brain could see they didn'c do what Ruddy has dane .. compare the known
facts to expert forensic oplnion. Instead they had to manipulate and edit Ruddy”s lengthy
interview and distort the case,

"They didn't cven mention thut Independent Counsel Starr says the investigation is on-going
aitd has forencic scientist Henry Loc looking into the case.”

Among Farah's criticisms af the 60 Minutes broadcast:
® Wallace said that Foster, who is right handed, was left handed.

“Wallace never mentioned that it was the Boston (:lobe which first reported Fuster way left-
handed. Ruddy, in fuct, Is the first to have reported that Foster was right handed.

® 60 Minutes took Dr, Haur's testimony that contracted Ruddv's agsertion that [Taut had
scen little blood at the alleged death scene under Faster's body:.

"In a tape recorded interview with Haut, Haut told Ruddy "7here was wot a hell of a lot of
hinad on the ground. Most of it had congealed on the Lack uf hils head. ' Ruddy told Wallace
during his interview that he had the interview on tape.

""Was Wallace luterested In the tape, or confronting Haut with it to ask him why he changed his
story? Apparcntly not. Wallace didn‘t evey coufront Haut with his statement 10 the FBI which
Is nnt consistent with the story is now giving €0 minutcs.

"The bottom line is this: ‘60 Minutes and Mike Wallace didn't want to find the Iruth, it just
wonted to use ITaut to rebut Ruddy and cast doubt on his reporting.’

¢ Tarah added that the amount of blood wouldn't he a pount of controversy had not the
photographs of the scene mysteriously disappeared along with a 3Smm tilm, another
set of polaroids and autopsy X-rays.
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"6'3 Minutes could have asked what happened to this critical cvidence, but they didn'e," Farah
sald.

. Wallgce claimed that carpet fibery found on Foster's body could have some fiomy- -

walking across carpets and that Foster's house hud just heen carpeted, L oo
“Nice try,” Fargh said. "Carpet fibers of seven different colors were found on almost every
Plece of clothing, Including Foster's underwear. They dldn't get Swepl up front walking ucrnss
carpets as Wallace asserted. If thiy importune evidence eould be from Fustop's home, why
weren't they matched 1o it by the PBI? If the fibers could dbe from anywhere, 1s Wallace
asserted, why conduct the test in the first placc?

. "Thg really Crucial aspects of Ruddy's investigation were omitted by 6L Minutes: swen
leqd;ng forensic experts say the powder bums on Foster’s hund are inconsistent with
suicide; the gun in Foster's hand Was never positively indentificd ay being his; Foster's
oyeglasscs were found 19 feer from his head; two wilnesses said they saw two men
(not Foster) in and around Foster;'s car -- onc with tha hood up, just beforv poliee
arrived: Foster's car keys were not found on his body in the park, The Park Police
never handled the cage properly, and the record shows Fiske accepred the police
invesiigation at tace value,

“These are just a few of the items Ruddy hag detailed in almost two Yeurs un this case, asking
the type of questions Miky Wallace and 60 Minutes can't or are afraid to, Even ABC's
Nightline had 10 admit Ruddy has raised legitimate questions about the rase,

¢ '60 Minutos also omitted the very serious statement former FB] Director Williun
Sessions made last vear, stating that the investigation into Foster's death ‘vas
‘compromised’ from the beginning. Wallace could't even mention this because if the
original investigation was ‘compromised' then the center piece of Wallace's argunient -
that the case is closed because fhe official investigations suys it is, talls," Faiah suid.

* “Also shocking was the fact that Wallace withheld key evidencs that F. osicr's body was
moved: the FD] found no trace of s0il on Foster's shoes, despite a 700 foat trak

'"*No evidence.' Mike. or Just no evidence You think the Ameriean people should Fauw ubyyt?"
Farah asked.

Raed Trvine nsked Wallace In a phone cull 1o cite Just one plece of forensic evidenze that
supported the suiclde in the park theory.

""He ducked and he dodged." Irvine reported. "After we asked the question literally ten times,
he said ‘I'll tell you what Il do. I'll put it in writing." Whan we reminded him of that promisc
the next day, he asked "What do You mean by forensic evidence?'

"“This {s one of the conntry's best known Investigative reporters? As mike himself ¢ iight say,
‘Give us u break!"™
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